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Posadka za izlet |e znana 
Sto kmečkih žensk, ki potujejo z nami no morje, je izbranih. Seznam izžrebank na strani 

S m o g a r j a v e o v c e ? 
"Včasih so nas vsi potrebovali, danes se nas 
izogibajo," pravi v intervjuju predsednik 
sindikata Zlatarne Friderik Kralj. Stran 5. 

T r g o v e c in a m b a s a d o r ^ 
Esad Ramič, direktor in lastnik podjetja 

Fer promet. Stran 7. 

^ P a r i z u sicolca s e z o n e ? 
Na dvoranskem svetovnem prvenstvu v atletiki 

tudi Gregor Cankar in Anja Valant. Stran 14. 

C e s a r j u , icar je 
c e s a r j e v e g a 

Koliko dohodnine bomo plačali za lani? 
Letos nekaj novosti. Stran 3. 

Slastni icrof i, pust krompir 
Kronika meseca februarja. Stran 25. 

r Mora lno ali k a z n i v o 
dejanje 

Sodni senat bo še ugotavljal verodostojnost računa 
o nabavi pušk. Adolf Štorman in Darko Zupan sta 

črnogleda. Stran 32. 

Knapove strasti 
Pri Francu Avbrehtu v Lipju smo odkrivali prvi zasebni 

rudarski muzej in zidanico, polno skritih zakladov. 
Reportaža na strani 34. 

V Petici še reportaže, ugankarstvo, nasveti, j 
avtomobilizem, glasba, humor... Strani 33-48| 

Foto: Gregor Katic 

Šopek za praznik, ali kar take 
Cvetlic, ki nam jih kdo podari, se vedno razveselimo. Še bolj, če jih je darovalec sam nabral, 

najbolj, če so to storile drobne otroške ročice. Besede skoraj niso potrebne. Veliko iz srca 
podarjenih rož vam želimo za 8. marec! 



2 DOGODKI 

Razcvetel konec februarja 
Floro '97 - 2. mednarodni specializirani sejem za vrtnarstvo, cvetličarstvo in krajinarstvo obiskalo 31 tisoč ljudi 

Flora '97, 2. mednarodni 
specializirani sejem za vrt
narstvo, cvetiičarstvo in kraji
narstvo je na razstaviščih Celj
skega sejma v nedeljo zaprl 
vrata. Navdušil je večino od 31 
tisoč obiskovalcev, z njim pa 
so bili - tako strokovno kot 
poslovno - izjemno zadovoljni 
tudi razstavljavci. Flora '97 je 
bila po velikosti in številu raz
stavljavcev za 70 odstotkov 
večja od lanskega sejma, za 
prihodnje leto pa organizator
ji obljubljajo še bolj celovit 
pregled te dejavnosti. 

Na 6 tisoč kvadratnih metrih 
razstavišča v dvoranah D, C in 
Cl Celjskega sejma se je pred

zadnji dan je minil v zna
menju cvedičarjev in prikazu 
oblikovanja cvetličnih aranž
majev. S svojim delom so se 
predstaviU znani floristi, med 
njimi zmagovalec lanskega fe
stivala Klavdij Jakončič iz Sol
kana, Nemka Wiebke Grenz 
in Italijan Gianpietro Tradi, iz
kupiček od prodaje cvetličnih 
aranžmajev pa so namenih za 
gradnjo Pediatrične klinike v 
Ljubljani. 

stavilo 152 razstavljavcev iz de
setih držav, največ je bilo doma
čih, slovenskih, preko 30 pa jih 
je prišlo iz Nemčije. Tretjina 
nemških razstavljavcev se je na 

sejmu predstavilo organizirano 
na skupnem razstavnem pro
storu zveznega ministrstva za 
prehrano, kmetijstvo in goz
darstvo, ostali pa so v Celje prišli 
samostojno. Prvi sejemski dan, 
sreda, 26. februar, je bil name
njen zgolj strokovnim in poslov
nim obiskovalcem. 

O pomenu vrtnarstva, cvetli
čarstva in krajinarstva je ob od
prtju sejma spregovoril pred
sednik Obrtne zbornice Sloveni
je Miha Grah, direktor nemške
ga podjetja za prirejanje obrtniš
kih in podjetniških sejmov 

GHM iz Miinchena in predsed
nik skupščine mešanega podjet-

Že čez slabih štirinajst dni, 
v torek, 18. marca, bodo na 
razstaviščih Celjskega sejma 
odprli drugi letošnji sejem. 
Štirje sejemski dnevi bodo v 
znamenju varovanja okolja, 
sejem EKO pa bodo v Celju 
med 18. in 21. marcem pripra-
viU že četrtič. 

ja Cespo Franz Reisbeck pa je 
opozoril na veliko zanimanje tu
jih razstavljavcev za celjsko 

specializirano sejemsko priredi
tev. S sejmom so bili po bese
dah vodje projekta Flora '97 
Brede Obrez Preskar organi
zatorji izjemno zadovoljni, s 
takšnimi ocenami pa se stri
nja tudi direktor Celjskega sej
ma mag. Franc Pangerl: »Od 
sejma smo veliko pričakovali, 
še bistveno več pa smo dejan
sko dobili. Sejem si je izboril 
svoj prostor v Celju in bo za
gotovo tudi v prihodnje imel 
velik vpliv na razvoj te dejav

nosti. Prihodnje leto bomo ta 
sejem še bolj razširili in do
polnili.« 

Sejemski utrip so vseh pet dni 
spremljali tudi sodelavci mari
borskega podjetja za tržne razi
skave Mediamix, ki bodo v na
slednjih dneh izdelali analizo 
odmevnosti Flore '97. Prvi, delni 
rezultati ankete pa kažejo, da je 
največ anketirancev, kar 77,5 %, 
na sejem privabila ponudba. Ob 
odhodu jih je večina, 52 %, se
jem ocenila z oceno dobro, kar 
44,4 % obiskovalcev z oceno 
odlično, le slabi štirje odstotki 
obiskovalcev pa so sejem ozna
čili za slab. 

Floro '97 je spremljal bo* 
program obsejemskih stroU 
nih prireditev, velik odzivi 
skovalcev pa so zabeležili 
^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ " ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ 

V okviru Flore '97 je Obrt, 
zbornica Slovenije slovesf 
podelila tudi 34 mnenj ozĵ  
ma potrdil o ustreznosti obt 
tovalnic za uk cvetličarja 
OZS je doslej pregledala pr̂ ; 
1.400 obratovalnic, med tisi 
mi, ki so dobila ustrezna nn 
nja pa so bile tudi cveUičan 
Helene Novak, Milene Rudn 
in Vodiflor iz Celja. 
" • ^ " ^ ^ ^ " • ^ " • ^ ^ ^ • ^ ^ 
na svetovalnih predavanjih o n 
gi in vzgoji travišč, grmovnic 
cvetja. Svoj dan odprtih vrat i 
pripravili v Srednji šoli za \ 
narstvo in cvetličarstvo Celje, 
je edina tovrstna v Sloveniji, pi 
pravili pa so tudi posvet o str 
kovnem izobražavanju za pok 
ca vrtnar in cvetličar 

IVANA STAMEJC 
Foto: SHERP 

Flora '97 je bila prava paša za oči. Za domača okna, balkone in vrtove pa niso bile naprodaj samo 
sadike, posamezni razstavljavci so ponujali tudi vso potrebno opremo in pripomočke za delo. 

Z novo v lado bolise možnosti 
Slovensko ekološko gibanje, sekcija za ekološki turt 

zem, je minuli konec tedna na Ljubnem ob Savinji 
pripravila posvet za strategijo nadaljnjega razvoja son^ 
ravnega turizma na Koroškem in Zgornji Savinjski dol 
ni. 

Posveta se je udeležilo preko 30 predstavnikov s teg 
območja. V dvorani občine Ljubno jih je pozdravila županj 
Anka Rakun. Posvet je vodil dr. Franc Pečnik, predsedni 
sekcije za ekološki turizem, poslušali pa so naslednje temi 
turizem na kmetijah Koroške in Zgornje Savinjske dolini 
dohodkovno vrednotenje turističnega priliva na kmetiji, ki 
duši razvoj turizma na kmetiji v obstoječih predpisih in vplj 
onesnaženosti okolja na razvoj ekoturizma. 

Udeleženci strokovnega posveta so oblikovali skupino z 
sestavo odprtega pisma predsedniku državnega zbora i 
vladi. Ocenili so, da bodo z novo vlado, ki ima tudi ministri 
tvo za turizem, lahko naredili več. T. TAVČA^ 

Skupaj do čistilne naprave 
Dogovori o izgradnji čistilne naprave tečejo v Laškem že dvajset let - Država občini ni 

vrnila denarja, zbranega z ekološkimi taksami 

Prihodnji teden se bo pr
vič sestal koordinacijski od
bor za izgradnjo čistilne na
prave v Laškem, ki ga je 
občinski svet imenoval že 
oktobra lani. Seja je pomem
bna zato, ker bodo Laščani, 
ki se o čistilni napravi dogo
varjajo že dvajset let, zdaj 
končno pričeli s skupnimi in 
usklajenimi aktivnostmi za 
izgradnjo. 

Poleg občine in komunale 
so v odboru še predstavniki 
pivovarne, Tima, zdravilišča, 
Kmetijske zadruge in Parona, 
torej največjih porabnikov 
oziroma onesnaževalcev vo
de. Po besedah Marjana Sa-
lobirja iz Komunale Laško se 
mora odbor predvsem odloči
ti, kakšna bo tehnologija čiš
čenja odplak, saj je od tega 
odvisen tudi način izgradnje 
čistilne naprave. V Laškem so 
za čiščenje odpadnih voda do
slej naredili že veliko, vendar 
bi lahko še več, če bi se občina 
in velika podjetja že prej do
govorila za skupno koordina
cijo. Imajo že lokacijski načrt, 
kje naj bi stala čistina naprava 
(marijagraški ovinek), s po
močjo pivovarne je tudi že 
kupljeno zemljišče, pridobili 
so že lokacijsko dovoljenje za 

povezavo kolektorjev od me
sta do čistilne naprave, skoraj 
v celoti pa je zgrajen tudi ko-
lektorski sistem. Veliko pa bo 
treba narediti še za ureditev 
kanalizacijskega sistema, ki je 
v Laškem, pravi Salobir, po
polnoma neurejen. 

Že nekaj let imajo Laščani 
tudi idejni projekt čistilne na
prave, ki ga je po naročilu 
pivovarne izdelal priznani du
najski strokovni Werner 
Lengyl. Projekt je narejen po 
vzoru čistilne naprave v av
strijskem mestu Leoben, kjer 
ima svoj obrat pivovarna 
Gosser, saj gre tudi v Laškem 
za čiščenje tako komunalnih 
kot pivovarniških odplak. Iz
gradnja čistilne naprave, ki 
naj bi bila po velikosti četrta v 
Sloveniji, bi stala od 20 do 30 
milijonov mark, odvisno od 
izbrane tehnologije. Ker gre 
za veliko vsoto, si v Laškem 
zelo prizadevajo, da bi nazaj v 
občino dobili tudi denar, ki ga 
morajo podjetja od \. januarja 
1996 plačevati državi v obliki 
takse za obremenjevanje vo
da. Že lani so vsa največja 
podjetja posredovala mini
strstvu za okolje vloge, da v 
Laškem potekajo aktivnosti 
za izgradnjo čistilne naprave, 
vendar je ministrstvo prejšnji 
mesec sporočilo, da je opro-

stitveno odločbo izdalo le laš
ki komunali. Ministrstvo je v 
dopisu tudi sporočilo, da osta-
Hm podjetjem oziroma občini 
taks ne bo vrnilo, češ da jim 
nekatera podjetja niso v celoti 
poplačala taks. Kdo so neplač-
niki in koliko znašajo dolgovi, 
občinskim službam doslej še 

Čeprav bo do dokončne iz
gradnje čistilne naprave v 
Laškem preteklo še kar ne
kaj časa, v Marija Gradcu, 
kjer bo naprava stala, že 
razmišljajo o tem, da bodo 
od občine zahtevali rento. 
Če lahko v Zidanem Mostu 
in v Rečici dobivajo odškod
nino zaradi kamnolomov, 
pravijo, potem so tudi Mari-
jagradčani upravičen do 
rente. Tudi zato, ker imajo 
na svojem območju tudi od
lagališče smeti. 

ni uspelo ugotoviti. Zato me
nijo, da je do napake morda 
prišlo v državnih službah, ki 
naj ne bi imele povsem na
tančnih evidenc. Predstavniki 
občine so zato zadevo posku
šali rešiti v torek na pogovoru 
s predstavniki ministrstva, kaj 
so se dogovorili, pa bo znano 
v prihodnjih dneh. 

JANJA INTIHAR 
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Cesarju, kar je cesarjevega, 

pa niti tolarja več 
Koliko dohodnine bomo plačali za Ioni? - Letos nekaj novosti 

po 31. marca moramo dr
žavljani izpolniti in oddati 
papoved za odmero dohod-
[jjne za leto 1996. Zamujati 
ali napovedi ne oddati se ne 
izplača, saj nas lahko doleti 
kazen od deset tisoč do mili
jon SIT. Da z davkarijo ni 
dobro češenj zobati, pa veči
na običajnih državljanov že 
jaina dobro ve. 

Za natančen izračun, koliko 
denarja bo treba prispevati v 
dohodninsko malho, potrebu
jete nekaj številk, ki so jih 
izračunali statistiki oziroma 
na finančnem ministrstvu. 
Povprečna letna plača je lani 
znašala 1,549,500 SIT, kar po
meni, da splošna 11-odstotna 
davčna olajšava znaša 
170,44 5 SIT. Desetodstotna 
olajšava za vzdrževanega dru
žinskega člana oziroma prve
ga otroka znaša 154,950 SIT, 
za dva otroka 387,375 SIT, za 
[ri otroke 697,275 SIT, za štiri 
otroke 1,084,650 SIT in za pet 
otrok 1,549,500 SIT Olajšava 
za motenega otroka znaša 

774,907 SIT, olajšava za dav
koplačevalce, starejše od 64 
let, pa 123,960 SIT Učencem 
in študentom, ki so delali pre
ko študentskega servisa, drža
va ne bo obdavčila prejemkov 
do višine 40 odstotkov pov
prečne plače, to pomeni, če 
prejemki niso bili višji od 
619,800 SIT. Osnovo za odme
ro dohodnine pa si lahko 
zmanjšamo še z 3 odstotke, te 
olajšave pa bomo lahko uve
ljavljali le z računi. 

Dohodninske 
novosti 

Zavezance za plačilo do
hodnine čaka letos nekaj no

vosti. V obrazec je treba po
leg matične številke vpisati 
tudi davčno številko, ki jo je 
večina državljanov prejela la
ni. Davčne številke je treba 
vpisati tudi za vzdrževane 
družine člane, za katere za
vezanec uveljavlja olajšave. 
Nova rubrika v obrazcu za 
odmero dohodnine je tudi ti
sta, v katero naj bi zavezanec 
vpisal, pri kateri banki ima 
tekoči račun, da mu bo davč
ni organ lahko nakazal more
bitno preveč plačano dohod
nino. V skladu z zakonom o 
davčnem postopku morajo 
zavezanci po novem doku
mentacijo, s katero dokazuje

jo resničnost svojih navedb v 
napovedi, hraniti pet let od 
dneva pravnomočnosti od
ločbe o odmeri dohodnine. 
Nove so nadalje kazni za ti
ste, ki bodo napoved oddali 
prepozno ali je sploh ne bodo 
oddali. Zamudniki bodo pla
čali 10.000 SIT kazni, kdor 
napovedi ne bo oddal ali bo 
vpisal napačne oziroma po
manjkljive podatke, ga lahko 
doleti kazen v višini od 100 
tisoč do milijon SIT. Vsak za
vezanec pa letos en obrazec 
dobi brezplačno v knjigarnah 
in papirnicah Državne založ
be Slovenija. 

IJB 

Podpora 
Pahorju 

Na volilno-programskem 
zboru Združene liste social
nih demokratov Celje so mi
nulo sredo za novo predsed
nico strankinega občinskega 
odbora izvolili Janjo Romih. 

Za predsednika sta kandidi
rala dr. Igor Kos in Janja Romih, 
članstvo pa je podprlo izvolitev 
Romihove. Celjskega volilno-
programskega zbora se je ude
ležil tudi Borut Pahor, držav-
nozborski poslanec in eden od 
kandidatov za novega stranki
nega predsednika, katerega 
kandidaturo podpira celjska 
ZLSD. 

Najprej Iri 
službena 

stanovanja 
Občinski svet Mestne obči

ne Celje je v drugi polovici 
februarja imenoval nov 
upravni odbor Stanovanjske
ga sklada Celje, konec mese
ca pa se je upravni odbor že 
prvič sestal in obravnaval po
ročilo o delu sklada v prete
klem letu. 

Za predsednika novega 
upravnega odbora Stanovanj
skega sklada Mestne občine Ce
lje so izvolili Staneta Seničarja, 
podpredsednik je Damjan 
Vrečko, eden prvih sklepov od
bora pa je bila odločitev o objavi 
razpisa za oddajo treh službe
nih staiiovanj. Mestna občina 
Celje ima trenutno na voljo eno 
garsonjero, dvosobno in dvoin
polsobno stanovanje, za službe
na stanovanja pa bodo upravi
čenci plačevali 125 odstotkov 
neprofitne najemnine, določene 
za posamezno stanovanje. IS 

Z a o l i o š k e dodatke do konca iiiarca 
v Službi za družinske prejemke Centra 

za socialno delo Celje bodo vloge za dodeli
tev otroških dodatkov sprejemali do konca 
marca. 

Vsi prejemniki otroških dodatkov in tisti, ki 
bodo za dodelitev zaprosili prvič, morajo vloge 
na obrazcu DZS 8,41 oddati do konca meseca. 
V Celju jih sprejemajo ob ponedeljkih, torkih 
in četrtkih med 8. in 13. uro, ob sredah med 8. 
in 17 uro ter ob petkih med 8. in 13. uro. 

Občani Laškega in Radeč lahko vloge odda
jo osebno na Centru za socialno delo, Trubar
jeva 3 - vsak ponedeljek, torek in četrtek med 
8. in 15. uro, ob sredah do 17. ure in ob petkih 
do 13. ure. Občani Radeč pa lahko vloge 
prinesejo tudi ob torkih med 9. in 11. uro v 
pisarno Krajevnega urada Radeče. Vsi vlaga
telji, ki si obrazec lahko kupijo v papirnicah in 
knjigarnah pa lahko vlogo pošljejo tudi po 
pošti. 

Koncesija za čiščenje 
vitanjskili dimnikov 

Občinski svet še o občinskih priznanjih in pokopališki službi 

Dimnikarska služba, ob
činska priznanja ter poko
pališka služba so bile osred-

teme, o katerih so na 
zadnjem občinskem svetu 
razpravljali v Vitanju. 

Vildiijski svetniki so sprejeU 
°dlok, s katerim na območju 
°bčine predpisujejo obvezno 
P''egledovanje, nadzorovanje 
'•̂  čiščenje kurilnih naprav, 
Tininih vodov in zračnikov. Ta 
^̂ la so s koncesijsko pogodbo 
^^upali zasebniku Marjanu 
'̂ p̂uhu, ki je že doslej pri 
•̂ ('h kvalitetno opravljal te 
storitve. Občini bo moral vsa-

leto nakazati za koncesijo 
odstotka od fakturirane 

''^alizacije, ta denar pa bodo v 
'̂ ^čini porabili za požarno 
^ r̂nost in varstvo okolja. Ob-
'̂.'̂ ski odlok poleg tega pred-

^'^^je, da mora dimnikar v 
.̂̂ sebnih gospodinjstvih čisti-
' l̂ urišča na olje in plin naj

manj enkrat na leto, kurišča 
na trda goriva pa vsaj dvakrat 
na leto oziroma po potrebi še 
večkrat. V blokih mora kuriš
ča čistiti vsaj trikrat na leto. 

Z odlokom o priznanjih so 
v vitanjski občini »zakoličili« 
pogoje, postopek in način po
deljevanja na nivoju občine za 
dosežke, ki prispevajo k bolj
šemu, kvalitetnejšemu in po
polnejšemu življenju občanov 
in ki imajo pomen za razvoj in 
ugled občine Vitanje. Prizna
nja bodo podeljevali tudi za 
izkazano izredno požrtvoval
nost, hrabrost in človekoljub
nost ob izrednih dogodkih. 
Podeljevali jih bodo ob praz
novanju občinskega praznika 
- 25. junija. O podelitvi priz
nanj bo odločal občinski svet 
na predlog komisije. Slednja 
naj bi prevzela odločanje tudi 
za podelitev drugih občinskih 
priznanj, kot je na primer Pre
šernova nagrada. Za člane te 
komisije so svetniki predlagali 

predstavnike vseh štirih poli
tičnih strank, ki delujejo v ob
čini, in sicer bodo v komisiji: 
Anton Kotnik iz Brezna, Vla
do Pogladič iz Spodnjega Do-
liča. Tone Oprešnik in Gusti 
Lamut iz Vitanja. Kot peto čla
nico komisije pa so predlagali 
še Bredo Jakop. 

Na seji so govorili še o po
kopališkem redu. Z občin
skim odlokom bodo predpisa
li, kako mora biti urejeno po
kopališče in kakšni načini po
kopa so možni. Odlok bo tudi 
določal prijavo pokopa in 
možnosti za sklenitev najem
ne pogodbe za grob, kako naj 
bo le-ta urejen ter pravice in 
dolžnosti upravljavca pokopa
lišča. O pokopališkem redu 
bodo svetniki razpravljali še 
priliodniič, 
lin, m-m mm- ifnnfr..»iiaMMMM B^Z^ 

PO SVETU 
Prevaranim 
Albancem 
preicipelo 

Albanija je na robu vojne. 
Do nedavnega dokaj mirne 
demonstracije v več mestih 
(Vlora, Lušnje, Elbasan, Dži-
rokastri, Saranda) so se spre
vrgle v krvave spopade s poli
cijo, v katerih je življenje iz
gubilo že več kot 10 ljudi. 
Parlament je v državi zato že 
razglasil izredno stanje. 

Razjarjeni in opeharjeni de
monstranti, ki so vse svoje pre
moženje izgubili v piramidnih 
finančnih igrah, so celo vdrli v 
vojašnice in policijske postaje 
in si naropali ogromno orožja, 
s katerim se potem spopadajo 
z vojsko in policijo. V Vlori so 
demonstranti tudi zažgali ne
kaj državnih ustanov, med nji
mi tudi sedež tajne policije. 
Ponekod pa so se demonstran
tom pridružili tudi policisti, ta
ko da je na prvi pogled videti, 
da predsednika Berisho podpi
ra in varuje le še tajna policija 
Shik. Albanci so zaradi nasta
lih razmer predsednika Beris
ho že večkrat pozvali, naj od
stopi, ravno tako naj to stori 
vlada. Znano je namreč, da se 
je del denarja iz nezakonitih 
finančnih ustanov in denarnih 
verig (po vsej verjetnosti je šlo 
za pranje denarja italijanske 
mafije) pretakal tudi v blagajno 
predsednikove Demokratske 
stranke. Berisha zaenkrat še ni 
odstopil, je pa po televiziji spo
ročil umik vlade premiera 
Meksija. Opozicija, ki je seveda 
na strani demonstrantov, se s 
tem verjetno ne bo zadovoljila, 
saj brezpogojno zahteva pred
sednikov odstop, poleg tega pa 
tudi ustanovitev tehnične vla
de in izredne volitve, ki naj bi 
jih izvedli najkasneje do sep
tembra. Demonstrante in opo
zicijo podpirajo tudi študentje, 
ki tako v Vlori kot tudi v Tirani 
že nekaj dni gladovno stavkajo 
v univerzitetnih poslopjih. Ob
lasti se bojijo, da bi se nasilne 
demonstracije preselile tudi v 
glavno mesto Tirano, zato so v 
mestu prepovedale zbiranje 
ljudi na javnih mestih. 

Izrael bo se gradil 
Izrael se je odločil, da bo na 

arabskem območju v vzhod
nem Jeruzalemu, imenova
nem Har Homa, zgradil 6500 
stanovanj za okoli 25 tisoč 
židovskih priseljencev. Spor
ni grič leži med vzhodnim 
Jeruzalemom in Betlehe-
mom in si ga je židovska 
država prisvojila leta 67. 

Na napovedano gradnjo so 
se seveda najostreje odzvali Pa
lestinci, čeprav tudi izraelski 
sosedje ter ZDA in Evropska 
unija ob tem niso ostali ravno
dušni. V Bruslju so poudarili, 
da vzhodni Jeruzalem ni pod 
izraelsko oblastjo in da je zato 
gradnja na zasedenih ozemljih 
v nasprotju z mednarodnim 
pravom. Tudi Združene drža
ve, sicer odkrite zaveznice 
Izraela, so ostro obsodile odlo
čitev Izraela o gradnji židov
skih naselij v spornem delu 
svetega mesta. Sirija je načrto
vano gradnjo celo označila za 
vojno napoved Arabcem in mi
rovnemu procesu. Skrajno gi
banje Hamas pa je napovedalo 
novo prelivaiije krvi. Gradnja 

spornega naselja bo namreč 
zaključila krog židovskih nase
lij okrog Jeruzalema, mesta, ki 
si ga lastijo tako Izraelci kot 
tudi Palestinci (postal naj bi 
glavno mesto njihove bodoče 
države). Palestinci so Izrael za
to obtožili, da želi z novo grad
njo vplivati na končni status 
Jeruzalema, okoli katerega se 
morajo pogajanja končati do 
leta 1999. Kot je poročal izrael
ski radio, naj bi premier Neta-
njahu in palestinski vodja Ara-
fat glede gradnje sklenila kup
čijo. Netanjaliu naj bi Arafatu 
ponudil obsežnejši umik (z 10 
in ne le s treh odstotkov Zahod
nega brega) izraelske vojske, če 
bodo Palestinci mirno odgovo
rili na napovedano gradnjo. Po 
vseh burnih reakcijah na napo
ved gradnje je župan Jeruzale
ma poudaril, da bodo z gradnjo 
začeli čez dva tedna in da je ne 
bo moglo nič ustaviti. 

Kloniranje vzbuja 
dileme 

v inštitutu Roslin v škot
skem Edinburghu so uspe
šno klonirali odraslo ovco, 
kar je prvi takšen uspeh 
znanstvenikov. Vendar pa je 
ta dosežek po vsem svetu 
vzpodbudil številne dileme. 
Največ je etičnih vprašanj, ki 
se navezujejo na možnost 
kloniranja ljudi. 

Genetiki dosežek seveda za
govarjajo in menijo, da je pri 
tem uspehu bolj kot na klonira
nje ljudi treba pomisliti na 
prednosti, ki jih ta dosežek 
prinaša. V mislih imajo pred
vsem nove možnosti pri ozdra
vitvi ljudi z rakom, pa na po
dročju plastične kirurgije za 
ljudi, ki so utrpeli hude opekli
ne. Ne glede na vse te zagovore 
znanstvenikov jih nekateri pri
merjajo kar s Frankesteinom, 
pa tudi s Hitlerjem in Stalinom. 
Predlanski Nobelov nagrajenec 
za mir Joseph Rotblat je dose
žek primerjal z izdelavo atom
ske bombe in pozval k ustano
vitvi etičnih komisij, ki bi zau
stavili take z-astrašujoče projek
te. Pred morebitnim prehodom 
kloniranja živali na ljudi pa so 
opozorili tudi v Vatikanu in pri 
tem opomnili na mednarodno 
prepoved umetne reprodukcije 
identičnih oseb. Odzvali so se 
tudi politiki. Ameriški predsed
nik Clinton je že zahteval izde
lavo posebnega poročila o 
pravnilr in etičnih posledicah 
odkritja škotskih znanstveni
kov. Predsednik Evropske ko
misije Santer je ustreznim 
službam naročil, naj preučijo, 
če in kako laliko EU ravna v 
zvezi z najnovejšim razvojem v 
biotehnologiji, ki je privedel do 
kloniranja odrasle ovce Dolly 
na Škotskem. V nekaterih 
evropskih državah (Nemčiji, 
Veliki Britaniji) je kloniranje 
ljudi sicer prepovedano s ka
zensko zakonodajo, vendar pa 
na evropski ravni sploh ni 
uredb in direktiv, ki bi klonira
nje preprečevale. Tudi general
ni sekretar Sveta Evrope (ki se 
bori za spoštovanje človekovih 
pravic) Tarschys se strinja, da 
je kloniranje odrasle ovce po
memben znanstveni dosežek, 
ki pa dokazuje potrebo po trd
nejših pravilih na področju bio
tehnologije. Seveda tudi zanj 
kloniranje ljudi ni sprejemljivo. 

DAMJAN KOSEC, POPtv 
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T r u b a r j a b o r a z n e s l o 
Zaradi velike prostorske stiske bo naslednje šolsko leto pouk na laški osnovni šoli 

dvoizmenski - Občinsko vodstvo premalo upošteva mnenje šole 

Poleg doma za starejše ob
čane, o katerem se v Laškem 
že dolgo ne sprašujejo več, ali 
ga je potrebno zgraditi ali ne, 
ampak le še - kdaj bo zgrajen, 
mesto nujno potrebuje tudi 
novo osnovno šolo. Ker gre za 
dve veliki naložbi, ki si jih 
občina sama ne more privošči
ti, se med mnogimi Laščani 
vse bolj postavlja vprašanje, 
ali bodo oba objekta dobili 
hkrati, in če ne, kateri bo prvi. 

»Laško nujno potrebuje še 
eno osnovno šolo,« trdi ravnate
ljica osnovne šole Primož Tru
bar Irena Mulej, »zato se mi zdi 
vprašanje - šola da ali ne, ki sem 
ga zadnje čase kar nekajkrat 
slišala, nesprejemljivo. Res je, 
da bomo v naslednjem šolskem 
letu imeli v prvih razredih 59 
učencev, kar je sicer manj kot 
prejšnja leta, vendar to še ne 

pomeni, da bo število vseh otrok 
na šoli z leti upadlo.« Šola ima 
letos v 33 oddelkih 900 otrok. Po 
številu kvadratnih metrov je si
cer bogata, vendar je zaradi ma
lo učilnic in veliko kabinetov 
nefunkcionalna. Gneča po hod
nikih je tolikšna, da se je ne bo 
več dalo obvladovati. »Edina re
šitev je pouk v dveh izmenah za 
učence od prvega do četrtega 
razreda, pa čeprav si bomo zara
di tega nakopali jezo mnogih 
staršev,« pravi Mulejeva. »Že 
pred desetletjem smo naredili 
vse, da bi se izognili drugi izme
ni, in tudi verjeli, da delamo 
dobro, vendar moramo zdaj 
priznati poraz. Vzdrževanje sa
mo ene izmene je umetno.« 

Na račun ene izmene se je 
šola odpovedala zbornici, natr
pala telovadnico do zadnjega 
kotička in na galerije dala pouk 
športne vzgoje za razredno 
stopnjo, malico za razredno 

stopnjo je iz jedilnice preselila v 
razrede, učencem višjih razre
dov pa se je pouk pričel z enour-
nim zamikom. Kljub vsem ukre
pom mora kar šest oddelkov za 
svoje matične učilnice uporab
ljati učilnice za tehnični in gos
podinjski pouk, v katerih laliko 
normalno sedi le polovica učen
cev. Poleg prostorske stiske uči
telje močno skrbi tudi dejstvo, 
da ob takšni množici vse bolj 
izgubljajo nadzor nad redom in 
poškodbami. Razmere so še ob
vladljive, vendar, kako dolgo še? 

»Zamerim laškim svetni
kom«, pravi ravnateljica Irena 
Mulej, »da me doslej še nikoli, 
kadar so govorili o možnostih 
za izgradnjo nove šole v De-
bru, niso povabili na sejo. Me
nim, da sem edina, ki jim lah
ko o razmerah v šoli največ 
pove. Zato sem prizadeta, ker 
vem, da imajo v drugih obči
nah to drugače urejeno, mene 
pa noče nihče nič vprašati. 

Ravnateljica Mulejeva za zdaj 
še ne ve, ali se bosta v nasled
njem šolskem letu dopoldanski 
in popoldanski pouk izmenjeva
la vsak teden, vsak mesec ali 
morda le na vsakega pol leta. 
Poleg marsičesa dobrega - učite
lji bodo končno spet dobili zbor
nico, bosta dve izmeni prinesli 
tudi kaj slabega. Povečali se bo
do stroški prevozov otrok, 
zmanjšala se bo možnost izvaja
nja interesnih dejavnosti, dru
gače pa se bo morala organizira
ti tudi glasbena šola. »Prepriča
na sem, da je naša šola po vsebi
ni zelo dobra,« pravi Mulejeva, 
»vendar moramo otroke končno 
tudi naučiti, kaj pomeni nor
malno gibanje in kakšni so nor
malni medsebojni odnosi. Do
brega vzdušja se namreč med 
900 otroki ne da ustvariti.« 
JMIJMiiliiliil JANJA INTIHAR 

Premalo denarja 
v občini Kozje namenjajo v 

letošnjem odloku o občinskem 
proračunu skoraj polovico 
sredstev za redno delovanje 
družbenih dejavnosti, zato bo 
za nove naložbe v gospodar
sko šibki občini malo denarja. 

iNaciiuvaiu prihodki letoš
njega proračuna znašajo 187 
milijonov tolarjev, od tega kar 
168 milijonov za zagotovljeno 
porabo. Za področje komunal-
no-stanovanjske dejavnosti bo 
52 milijonov (od tega 26 mili
jonov za cestno gospodarstvo 
in drugo infrastrukturo ter 12 
milijonov za delovanje krajev
nih skupnosti), za naložbe in 
investicijsko vzdrževanje pa 
naj bi bilo 14 milijonov. Od 
tega je večina predvidenih za
gonskih sredstev za gradnjo 
prizidka vrtca v Kozjem. 

Svetniki so proračun po pr
vi obravnavi v začetku tedna 
sprejeli, pri tem pa so omenili 
še potrebo po primernejših 
občinskih prostorih. Za občin
sko upravo je namreč na raz
polago ena sama soba. 

Med pomembnejšimi točka
mi občinskega sveta v Kozjem 
je bila tudi odločitev za usta
novitev Lokalnega podjetniš
kega centra. Gre za center s 
sedežem v Rogaški Slatini, ki 
bi ga naj ustanovilo vseh pet 
občin s področja šmarske 
upravne enote. Za razliko od 
šmarskega občinskega sveta, 
kjer menijo, da gre za podvaja
nje dosedanjih institucij, je ve
čina v Kozjem menila drugače. 
Tako so osnutek pogodbe spre
jeli, pri tem pa želijo natančne
je izvedeti, koliko bi morali 
odšteti kot soustanovitelji. 

..... BRANE JERANKO 

V pričakovanju naložb 
Skupni prihodki letošnje

ga občinskega proračuna v 
Rogatcu znašajo po spreje
tem osnutku nad 167 milijo
nov tolarjev. V njem je spet 
veliko sredstev za različne 
naložbe, pri čemer namera
vajo ponekod nadaljevati z 
lani začetim delom. 

Tako bodo do poletja v Ro
gatcu dokončali blok z deseti
mi neprofitnimi stanovanji, le
tos pa želijo končno še porušiti 
poslopje za staro pošto. Asfal
tirati nameravajo 4,5 kilometra 
lokalnih cest, obnavljati dvo
riščni del gradu Strmol, zgra
diti povezovalni hodnik med 
rogaško šolo in telovadnico, v 
KS Dobovec in Donačka gora 
pa gradijo gasilske domove. V 
trgu RogiTtec bo marsikaj dru
gače z letošnjim uvajanjem 
uličnega sistema. 

Med pomembnejšimi nalož
bami je tudi gradnja obvozne 

ceste za obmejno Triično pri 
Dobovcu, računaj o'pa prav tako 
na posodobitev povezave med 
Rogatcem in Majšperkom. V tr
gu bi letos pridobili kabelsko 
televizijo. V Logu pričakujejo za 
letos dodatno transformatorsko 
postajo, z njo pa času primerno 
električno energijo. 7^ letos ra
čunajo še na pridobivanje po
treb iiih papirjev za pločnik med 
Rogatcem in Brezovcem, po
trebna sredstva bodo skušali 
najti tudi v Ljubljani, z gradnjo 
pa bi začeli prihodnje leto. 

S približno 66 milijoni tolar
jev za različne naložbe vsega 
omenjenega v občini ne bo 
mogoče uresničiti. Zato v Ro
gatcu pri vsem skupaj precej 
pričakujejo še od sredstev ob
čanov ter iz natečajev različ
nih ministrstev. 

Na zadnji seji rogaškega ob
činskega sveta so osnutek le
tošnjega proračuna sprejeli 
brez daljše razprave. 

BRANE JERANKO 

Športna dvorana sredi Celja 
Na dvorišču Gimnazije Celje-Center je v teh dneh pravo gradbišče, saj so februarja začeli 

s pripravljalnimi deli za gradnjo telovadnice za gimnazijce in učence Srednje zdravstvene 
šole oziroma zaradi izkazanih potreb celjske občine kar prave manjše športne dvorane. 

Z začetkom gradnje so v Celju zamujali, nazadnje zaradi nerešenega denacionalizacijskega 
postopka, vendar je pričakovati, da bo športna dvorana prve obrise začela dobivati že marca. Po 
predračunih naj bi gradnja veljala 335 milijonov tolarjev, ministrstvo za šolstvo in šport pa bo za 
celotno naložbo prispevalo le toliko denarja, kot ga po normativih pripada za gradnjo 
telovadnice. Razliko v višini 23 odstotkov, ki gre na račun povečanja telovadnice v športno 
dvorano, morajo zagotoviti v celjski občini. IS, Foto: SHERPA 

N e pozabi te na 8. marec! 
Zadnji dan za prvo prija

vo za vpis v 1. letnik v štu
dijskem letu 1997/98 je so
bota, 8. marec, bodoči sred
nješolci pa imajo za svojo 
odločitev na voljo nekaj 
dni več, rok namreč poteče 
prihodnji četrtek, 13. mar
ca. 

V posameznih šolah, medi
jih, obeh univerzah ter vseh 
samostojnih visokošolskih za
vodih so letos namenili veliko 
pozornosti obveščanju bodo
čih brucev, zato posebnih te
žav v samem vpisnem postop
ku ni pričakovati. Drugo vpra
šanje pa seveda je, kako bo 
letošnja generacija srednješol
cev, ki zaključuje šolanje, us
kladila svoje poklicne in štu
dijske namere s prostimi štu
dijskimi mesti. 

Nič lažjega dela nimajo v 
teh dneh tudi osnovnošolci, 
ki zaključujejo z osnovnim 
šolanjem in želijo 1. septem
bra nadaljevati z izobraževa
njem v srednješolskih pro
gramih. Svoje prijave za vpis 
v 1. letnik morajo odddati do 
prihodnjega četrtka, 13. 
marca, še do 3. aprila pa 
bodo imeli čas za morebiten 
prenos svoje prijave v katero 
drugo srednjo šolo. Številč
no gledano pa je na širšem 
celjskem območju (vključno 
z Velenjem) za vpis v 1. let
nike srednjih šol v šolskem 
letu 1997/98 na voljo 4.600 
prostih mest, kar je za prib
ližno 100 mest več kot šteje 
generacija učencev, ki se le
tos poslavlja od osnovnih 
šol. IS 

V Prebo ldu in T a b o r u 
n o v i central i 

Telekom Slovenije, poslov
na enota Celje, je v Preboldu 
in Taboru v pogodbenem ro
ku zgradil centrali in tele
fonske priključke, s tem pa 
izpolnil sprejete obveznosti. 

V Preboldu se je z zamenja
vo telefonske centrale in 
manjšimi dograditvami tele
fonskega omrežja bistveno iz
boljšala kakovost telefonske
ga prometa, poleg tega pa je v 
tem kraju omogočeno tudi 
vključevanje novih priključ
kov. Tako je na območju, ki ga 
pokriva celjska poslovna eno
ta Telekoma, zbrisano še eno 
sivo območje, kjer že dalj časa 
ni bilo mogoče pridobiti novih 
priključkov. 

Telefonska centrala v Pre
boldu, ki je bila vključena 
pred kratkim, ima zmogljivost 
960 priključkov. Telekomovi 
delavci so že preusmerili vse 
obstoječe naročnike na novo 
centralo, vključili pa so tudi 
več kot 50 novih. V Preboldu 

poslej ni več dvojčnih pri
ključkov, saj ima preko 190 
naročnikov, ki so imeli doslej 
dvojčke, zdaj samostojne pri
ključke. Preko ATC Prebold so 
že bili preusmerjeni tudi ob
stoječi naročniki iz Šešč, ki so 
bili doslej vključeni na ana
logno centralo v Šempetru. 

V Taboru so zgradili novo 
telefonsko centralo z zmoglji
vostjo 480 priključkov, nanjo 
pa bodo preusmerili obstoje
čih 151 naročnikov, ki so bili 
doslej vključeni na centrali v 
Taboru in na Gomilskem. Z 
novo centralo bodo tudi na 
tem območju odpravljeni 
dvojčni priključki. Celotna vla
ganja na območju telefonskih 
central Prebold in Tabor bodo 
lani in letos znašala blizu 100 
milijonov tolarjev, bodoči tele
fonski naročniki pa so v okviru 
akcije žalske občine in obeh 
krajevnih skupnosti zagotovili 
40 milijonov tolarjev. 

BRANKA BIZJAK 

PO DRŽAVI 
Prva seja 

LJUBUANA. 28. februg^ 
ja (Delo) - Ministri nove š| 
venske vlade so na prvi, k(| 
slitutivni seji za generalnej 
sekretarja vlade imenovj 
Boruta Šukljeta, za dire 
torja sliižbe za zakonoda 
l\i Lojzeta Janka, ki je | 
funkcijo opravljal že v preji 
nji vladi. Vlada je sprejej 
tudi sklep o ustanovitvi dve 
vladnih odborov, in sicer di 
bora za gospodarstvo, ki j 
bo vodil minisitr Meto 
Dragonja, in odbora za (| 
žavno ureditev in javne ^ 
deve, ki mu bo predsedo^i 
Marjan Podobnik. 

Krivi kmetijsici 
izdelici 

U U B U A N A , 28. februai 
ja (Večer) - Po podatkih d 
žavnega urada za statistil| 
so bile februarja cene rj 
drobno v primerjavi z jj 
nuarjem v povprečju višje z< 
0,4 odstotka, takšna pa jj 
bila tudi februarska inflac 
ja. V primerjavi z januarjeii 
so se med blagom najbci 
podražili kmetijski izdell| 
in sicer za 5,8 odstotka, oc 
storitev pa so se najbolj pd 
dražile komunalne, za 3,5 
odstotka. Cene na drobno! 
se od lanskega februarja pl 
večale za 8,5 odstotka. 

Kam 5 0 sli vsi? 
MARIBOR, L marca (Ne 

delo) - V mariborskem stu
diu TMR je sklad za izgradi 
njo nove ljubljanske pedia* 
trične klinike pripravil 
sklepno prireditev akciji 
Kam so šli vsi?, na kateri | 
zbral okoli sedemdeset milij 
jonov tolarjev. Prirediteljel 
akcije je uspelo prodat vse| 
pet tisoč plišastih medvedi 
kov, za posamezen primerel̂  
pa so iztržili od tisoč d| 
skoraj pet milijonov tolarje| 

Brutalen zločin 
MARIBOR, 2. marca (Ve 

čer) - Kriminalistom UNZ 
Maribor je uspelo razkriti 
enega najbolj brutalnih zlo
činov zadnjih let v Sloveniji. 
Mariborčan Marko k. je 
osumljen, da je 8. februarja 
pod Pohorjem z rafalom iz 
avtomatske puške umoril 
22-letnega Sebastijana Šiška 
iz Maribora, od katerega je 
nameraval kupiti heroin, in 
truplo zažgal. Marko K. je 
zločin že priznal. 

Kdo bo novi oče? 
U U B U A N A , 3. marca 

(Dnevnik) - Po skoraj štiri-
mesečnem sestavljanju nove 
vlade se pozornost stranî  
seli k iskanju kandidatov za 
volitve predsednika republi
ke, ki nas čakajo še preii 
koncem tega leta. Poleg Mi' 
lana Kučana, v katerega so 
delovanje na volitvah ne gr-
dvomiti, je v strankarskili 
kuloarjih mogoče slišati Že 
prva imena morebitnih prO' 
tikandidatov, na primer IV 
Bizjak, predsednik SAZ^ 
dr. France Bernik, 

predsed
nik ustavnega sodišča 
Tone Jerovšek, pa tudi 
nez Janša, ki je sicer že 
večkrat omenil, da ga 
funkcija ne zanima. 
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Smo garjave ovce? 

»>Včasih so nas vsi potrebovali, danes se nas izogibajo,« pravi predsednik sindikata v Zlatarni Friderik Kralj 

»Zahtevamo takojšnjo do-
jj3V0 surovine za proizvod
njo, izplačilo plač za lanski 
jecember in letošnji januar, 
takojšnji sklic novega nad
zornega sveta in imenovanje 
jjove uprave, ki mora imeti 
zaupanje delavcev in delni
čarjev«. To so zahteve delav
cev Zlatarne, ki so v ponede
ljek ob pol devetih spet zače
li stavkati. 

O boju celjskih zlatarjev za 
lepšo prihodnost njihovega 
podjetja, veliki stiski ljudi in 
raznih govoricah, ki krožijo 
med delavci, smo se pogovar
jali s predsednikom sindikata 
podjetja, Celjanom Friderikom 
Kraljem. 

Po skupščini delničarjev 
minuli petek je že kazalo, 
da se bodo razmere v Zlatar
ni nekoliko umirile. Zakaj 
ste se ponovno odločili za 
stavko? 

Skupščina delničarjev ni 
prinesla nobene kratkoročne 
rešitve delavcem, naš socialni 
položaj ostaja še vedno nes
premenjen. Dolgoročno je za 
zaposlene pomembno imeno
vanje novega nadzornega sve
ta. Vanj so iz vrst delavcev 
izvolili Rudija Špesa in Bran
ka Kosca, še naprej bo v njem 
Branka Kostič z ministrstva 
za gospodarske dejavnosti, 
podporo so dobili tudi kandi
dati pooblaščene investicijske 
družbe Nika, kapitalskega 
sklada in Slovenske zadružne 
kmetijske banke Franc Ban, 
Darko Končan in Marjan Ara-
lica. Nadalje je pomemben 
sklep o spremembi terjatev v 
lastniške deleže, terjatev je za 

154 milijonov SIT, s čimer so 
banke postale delničarji Zla
tarne. Delavcem se je zmanj
šal njihov delež s 50,46 na 
41,60 odstotkov, vrednost del
nic pa je ostala enaka. Brez 
teh sklepov sanacija Zlatarne 
verjetno ne bi bila mogoča. 
Sklepi so pomembni, vendar 
za delavce v tem trenutku ni 
sprememb. Plač za december 
in januar ni, materiala za delo 
nimamo, zato smo se odločili 
za stavko. 

Kakšni so obeti, da bodo 
stavkovne zahteve v krat
kem izpolnjene? 

Težko je napovedovati izid, 
vendar vse stavke v preteklo
sti so v končni fazi prinesle 
vsaj eno plačo. Vsaka prekini
tev stavke doslej je bila pove
zana z obljubami vodstva. Na 

primer januarja je vodstvo ob
ljubljalo material, stavko smo 
prekinili, toda takoj po tem je 
šlo na čakanje ali letne dopu
ste kup ljudi iz proizvodnje, 
materiala pa ni bilo od niko
der. Hote ali nehote smo bili 
prevarani. Danes, v ponede
ljek, nimamo nobene infor
macije, da bo katera koli stav
kovna zahteva realizirana, 
edino, kar je mogoče takoj 
urediti, je sklic nadzornega 
sveta. Zahtevamo, da novi 
nadzorni svet drastično pose
že v sedanje razmere in posta
vi novo upravo. 

Pomeni to zahtevo po za
menjavi predsednika upra
ve Borisa Marolta? 

Zaenkrat Maroltove zame
njave nismo zahtevali, temveč 
smo ga pogojno podprli zara

di kontinuitete dela, ker je so
deloval pri vseh dosedanjih 
dogovorih. Njegov odhod bi 
po naši oceni sanacijo zausta
vil za tri do štiri mesece. Ne 
podpiramo pa članice uprave 
za finance in trženje, članice 
uprave za organizacijo in ka
dre ter člana uprave za tehnič
no področje. Ti trije ljudje 
podpore delavcev in sindikata 
nimajo. 

Že pred skupščino delni
čarjev ste bili kot predsed
nik sindikata skeptični, de
jali ste, da se razmere ne 
bodo spremenile, ker so v 
ozadju povsem drugačne 
igre. Kakšne? 

O stvareh, ki so se dogajale, 
poskušam čim bolj logično 
razmišljati. Julija 1995 je bil 
podpisan sanacijski program, 
ki se nikoli ni začel uresniče
vati. Banke, ki so dogovor 
podpisale, očitno niso bile 
zainteresirane za realizacijo. 
Glavna banka v takratnem 
nadzornem odboru in potem 
svetu je bila Banka Celje. V 
nadzornem svetu so imeli tak
šno moč, da bi lahko v trenut
ku zamenjaU vodstvo ali zah
tevali zamenjavo, če so oceni
li, da vodstvo pač ni sposob
no. Osebno ne trdim, da niso 
bili sposobni, bili so pa pre

malo odločni. Pri podpisu do
govora je bila soudeležena tu
di država oziroma ministrstvo 
za gospodarske dejavnosti. 
Tudi občina nam je obrnila 
hrbet, čeprav so včasih ljudje 
z občine velikokrat prihajali v 
Zlatarno in vedno dobili vse, 
kar so hoteli. Zdaj nas skoraj 
ne poznajo več. Poleg tega 
dobro poznamo celjsko gos
podarstvo, ker v njem živimo. 
Veliko je bilo primerov, ko so 
podjetja šla v stečaj zato, ker 
je to bilo nekomu v interesu. 

Med ljudmi je slišati govo
rice o navezah med nekda
njim vodstvom in eno izmed 
bank upnic, ki naj bi imeli 
svoje interese in namere z 
Zlatarno. Vaš komentar? 

Tudi te možnosti ne izklju
čujem, da je to res, pa tudi ne 
morem dokazati. Vprašati se 
moramo, zakaj je Zlatarna 
propadla? V čigavem interesu 
je to bilo? Številke nam kaže
jo, da od leta 1993 vse ni bilo v 
redu. Sprašujemo se, zakaj je 
prihajalo do uradnih kršitev 
embarga pri poslovanju s Sr
bijo? Zakaj se je samo v letu 
1994 pojavilo preko 500 mili
jonov SIT tekoče izgube? Vse 
to nas napeljuje k misli, da je 
nekdo namerno zapravljal de
nar in delal na tem, da bi 
podjetje šlo v stečaj. 

Kakšno usodo napovedu
jete Zlatarni? 

Lažje govorim o tem, kaj si 
želim. Želim si, da bi sanacija 
uspela. Kader imamo, tudi biv
ši ljudje bi se vrnili v podjetje, 
potrebujemo pa dobre partner
je. Z mesečno dobavo 30 do 40 
kilogramov zlata smo se spo
sobni sami živeti, potrebna pa 
je temeljita reorganizacija od 
vrha do tal. To bo lahko zago
tovila nova uprava, ki bo neo
bremenjena z današnjimi raz
merami. Želimo, da podjetje 
spravimo na nivo pred letom 
1991. Ne izključujem pa, da 
obstojajo tudi možnosti za naj
bolj črne scenarije, stečaj ali 
likvidacijo. Po podatkih vods
tva je v igri šest zunanjih part
nerjev, ki bi z zlatom ali kako 
drugače dokapitalizirali Zla
tarno in postali solastniki fir
me. Nas kot delavce ne zani
ma, kdo bo solastnik podjetja, 
v tem trenutku nas zanimajo 
material za delo, plače, upra
va, ki bo vredna zaupanja, in 
pa-bolj človeški odnos do de
lavcev. 

IRENA JELEN BAŠA 
Foto: GREGOR KATlČ 

Predsednik sindikata Zlatarne Friderik Kralj: »Delavci nikoli ne bomo sami predlagali 
stečaja, ker bi s tem uničili 250 delovnih mest, uničili bi 150-letno zlatarsko tradicijo in 

uničili bi tovarno, ki smo jo sami postavili na noge.« 

Pozornost osnovni šoli 
Osamosvojitev slatinske zdravstvene ustanove? 

Po osnutku občinskega 
proračuna Rogaške Slatine 
bo letos v občinski blagajni 
Mizu 660 tolarjev. Od tega 
namenjajo za zagotovljeno 
porabo 479 milijonov, za 
(iruge namene pa 180 milijo
nov. V občinskem svetu so 
"fllok po prvi obravnavi 
sprejeli, _ 

Za nove naložbe je letos na-
"̂ enjenih 131 milijonov tolar
jev, od tega največ, 50 milijo-
'̂ ov, za nadaljevanje izgradnje 
Prizidka k I. osnovni šoli. Tam 
0̂ doslej med drugim pridobi

li kar nekaj novih učilnic, za 
''̂ ni opravljena de]a pa morajo 
plačati še približno 29 milijo-
•̂ ov. Za novo, III. fazo, imajo v 
načrtu gradnjo športne dvora-

povečanje kuhinje ter pre
stavitev zunanjega košarkar-
l̂̂ ega igrišča. Zaradi zapletov 
zvezi z nogometnim klu-

y^ bi začeli z gradnjo v za-
'̂ etku julija. 
, fri novih naložbah pa sode-
'̂ ie slatinska občina tudi z 
^^^acijami k programu krajev-
jl''̂  samoprispevkov v mestni 

ter v Sv Florjanu. Čeprav 

je bilo na seji slišati, da občina 
namenja premalo, pa v občin
ski stavbi omenjajo poleg 8 
milijonov dotacij še dodatnih 
4,5 milijona tolarjev za vrača
nje ekološkega kredita. 

Občina sofinancira tudi po
stavitev a\^omatske metereo-
loške merilne postaje, odlaga
lišče odpadkov v Tuncovcu, 
letos bodo uredili še drugo 
nadstropje občinske zgradbe, 
denar bodo namenili tudi za 
nadaljevanje gradnje čistilne 
naprave, z gradnjo novih 
Term pa bi začeli urejevati 
polkilometrsko promenado 
med restavracijama Pošta in 
Sonce. Nekaj zagonskega de
narja namenjajo tudi projektu 
prestavitve gasilskega doma 
na lokacijo v bližini Elektra, 
kar bo potrebno zaradi grad
nje Term. Med prizadevanji 
slatinske občine je tudi preu
reditev nekaterih prostorov 
Zdravstvene postaje za potre
be pediatrične ambulante, pri 
čemer bo potreben še manjši 
prizidek. Na zadnji seji občin
skega sveta so se tudi odločili, 
da bodo preučili možnost us
tanovitve samostojnega 
Zdravstvenega zavoda, s sede

žem v Rogaški Slatini. To so 
storili po obširni razpravi v 
zvezi z odlokom o ustanovitvi 
javnega zavoda Zdravstveni 
dom Šmarje pri Jelšah. 

BRANE JERANKO 

PO DRŽAVI 

Priseglo nova 
v l a d a 

U U B U A N A , 27. fe
bruarja (Delo) - Po treh 
mesecih in pol je Slovenija 
vendarle dobila novo vla
do, sestavljeno iz tistih mi
nistrov, ki jih je v drugem 
krogu predlagal mandatar 
dr. Janez Drnovšek. O 
predlaganih kandidatih se 
je v državnem zboru razvi
la dolga in polemična raz
prava, v kateri so v glav
nem sodelovali poslanci 
opozicijskih strank. Izid 
volitev je bil takšen, kot so 
ga mnogi napovedali že 
pred sejo DZ. Za novo vla
do je glasovalo 52 poslan
cev, 37 jih je bilo proti. Po 
izvolitvi so ministri slove
sno prisegli pred državnim 
zborom. 

Bof za gozdove 
U U B U A N A , 27. fe

bruarja (Delo) - Janez 
Černač iz Kočevja je pred
sedniku državnega zbora 
Janezu Podobniku poslal 
svojo dopolnjeno pobudo 
za razpis predhodnega za
konodajnega referenduma 
Zavarujmo naše gozdove, 
ki je sestavljena iz štirih 
podvprašanj, svoj predlog 
za referendum pa priprav
lja tudi Liberalna demokra
cija Slovenije. Kot so pove
dali v poslanskem klubu 
LDS, bi se po njihovem 
mnenju moralo referen
dumsko vprašanje glasiti: 
Ali ste zato, da se lastnina 
fevdalnega izvora vrne do 
velikosti 800 hektarov? Pr
vak SNS Zmago Jelinčič je 
že ostro protestiral proti 
takšnemu predlogu. 

Dolg se 
zmanjšuje 

UUBLJANA, 27. fe
bruarja (Delo) - Banka 
Slovenije je v svojem zad
njem biltenu objavila, da se 
jo decembra za okoli 90 
milijonov dolarjev zmanj
šal celotni slovenski zuna
nji dolg. Po staiiju konec 
leta 1996 ga je bilo za štiri 
milijarde in en milijon do
larjev, od tega je bilo naj
več, 3,952 milijarde dolar
jev, dolgoročnega dolga. 
Konec decembra 1996 so 
slovenske devizne rezerve 
znašale 4,116 milijarde do
larjev, kar je za okrog 150 
milijonov dolarjev manj 
kot mesec prej. 

Škofi jska 
g imnazi ja 

MARIBOR, 27. februar
ja (Dnevnik) - Ministrstvo 
za šolstvo in šport ter pred
stavniki Škofije Maribor so 
sklenili dogovor, da bo Ško
fijska gimnazija A. M. 
Slomška začela delovati v 
šolskem letu 1997/98. 
Gimnazijski program, za 
katerega bo razpisanih 120 
mest, bo potekal v zača
snih prostorih Srednje ko
vinarske šole na Teznem. 
Informativni dan bo v pe
tek, 7. marca, ob 16. uri in v 
soboto, 8. marca, ob 9. uri 
v škofijski avli v Mariboru. 
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Seitiinarv 
topolsici 

Gorenje Point iz Velenja in 
ECS iz Ljubljane sta včeraj v 
Termah Topolšica pripravila 
enodnevni izobraževalni se
minar z naslovom »Topolšica 
pred CeBlT-om«, na katerem 
so sodelovali tudi predstavni
ki Telekoma Slovenije, Poslov
ne enote Celje. S seminarjem 
so želeli uporabnike seznaniti 
z novostmi na področju raču
nalniških komunikacij in po
slovnih telekomunikacijskih 
sistemov, predstavljali so 
omrežje ISDN, obiskovalci pa 
so laliko dobili odgovore na 
praktična vprašanja in preiz
kušali delovanje različnih si
stemov ter storitev. US 

Vročina v Emovih icotiik 
Stečaj šentjurskega Ema-Energetike 

Razmere v šentjurski to
varni Emo-Energetika so v 
zadnjem času v središču po
zornosti. Prejšnji teden je 
mariborsko sodišče izdalo 
sklep o uvedbi stečaja, pri 
tem pa bo stečajni upravitelj 
Alojz Stopnišek iz Maribora. 

Kol smo izvedeli na nicin-
borskem sodišču, bo prvi na-' 
rok za preizkus terjatev 5. ju
nija. Mariborsko sodišče je 

pristojno zato, ker je lastnik 
Energetike prenesel sedež to
varne iz Šentjurja v Maribor. 
Z vsem tem se končuje obdob
je, ko je bil prvi mož Ema 
Energetike, tovarne, ki se sre
čuje s težavami sicer že dalj 
časa, Željko Varga, lastnik 
mariborskega podjetja Warga. 
Ko se je šentjurska tovarna 
začela potapljati, delavci pa 
niso prejeli decembrske plače, 
novembrskih nadur in zadnje
ga regresa, je prišlo do delav

skega nezadovoljstva, pri če
mer so grozili celo z zaporo 
tovarne. O stečaju se je začelo 
govoriti že lani decembra. 

Delavci Energetike so bili še 
posebej jezni, ko se je v tovar
ni pojavilo kot najemnik mari
borsko podjetje Montavar, s 
tujimi delavci. Montavarjev 
direktor in lastnik, Goran 
Mladenovič, nam je v začet
ku tedna povedal, da je s ste
čajnim upraviteljem že v sti
ku, tako da bodo s svojo proi
zvodnjo v najetih prostorih v 
Šentjurju lahko nadaljevali 
nemoteno. Kot je dejal, je nje

gov cilj nakup Energetike, ki 
bi jo najrajši kupil sam, sicer 
pa z družbeniki. Manjši del 
od preostalih 70 delavcev 
Energetike že dela pogodbeno 
za potrebe Montavarja. 

Varga (ki je postal 80-od-
stotni lastnik Energetike s po
močjo kredita iz SKB banke) 
Je v ponedeljek povedal, da je 
držal obljubo, ki jo je dal de
lavcem. Gre za delavske zah
teve po neizplačanih osebnih 
dohodkih, vendar pa naj bi s 
tem denarjem razpolagal že 
stečajni upravitelj. 

BRANE JERANKO 

Elegant menjuje lastnika 
V tem tednu pogodba o prodaji nepremičnin 

Po dveh neuspešnih po
skusih prodaje nepremičnin 
in strojev šentjurskega Ele-
ganta se je na januarski 
dražbi pojavil podjetnik Ro
man Moškotevc iz Stopč pri 
Šentjurju. V tem tednu bo o 
poslu z nepremičninami z 
njim podpisana pogodba. 

Moškotevc je bil pripravljen 
odšteti za prostore ter zemljišče 
1,2 milijona mark, pri nakupu 
pa si bo pretežno pomagal s 

hipotekarnim posojilom Banke 
Celje. Pri vsem skupaj so ostali 
Elegantovi stroji neprodani, za
to bo zanje po vsej verjetnosti 
še ena, četrta dražba. Za stroje 
se sicer še vedno zanima kupec 
nepremičnin, ki namerava v 
prostorih Eleganta konfekcij
sko proizvodnjo ohraniti. 

Podjetnik iz Stopč namerava 
oddati kupljene prostore v na
jem podjetju E-šport, ki že dela 
v teh prostorih. Po stečaju Ele
ganta namreč beležijo v E-špor-
tu zadovoljive rezultate, boljše 

kot sicer na tem področju. Pod
jetje s 164 zaposlenimi je v lasti 
občine, delavcev ter ljubljan
skega IPN. Kot je slišati naj bi 
imel Moškotevc v E-športu v 
prihodnje lastniški delež, sicer 
pa pogovori znotraj tega podjet
ja seveda še trajajo. 

Pogodbo o nakupu nepre
mičnin Eleganta bosta v tem 
tednu podpisala kupec Ro
man Moškotevc in stečajna 
upravitelj ica, odvetnica Petra 
Giacomelli. 

BRANE JERANKO 

Priprave na združeno Evropo 
Zvezno združenje nemš

kih Volksbank und Raiffei-
senbank ter Združenje av
strijskih Volksbank, katerih 
članica je tudi slovenska 
Volksbank-Ljudska banka 
d.d., so pred nekaj tedni 
podpisale sporazum o skup
nem nastopu na evropskem 
tržišču. 

V Ljubljani pričakujejo, da 
bo sporazum Volksbank-Ljud-
ski banki d.d. pomagal do na
ziva najbolj varne banke v 
Sloveniji. »Sporazum pomeni 
po eni strani krepitev sodelo
vanja med 2580 bankami 
bančnega združenja Volks
bank, po drugi strani pa kako
vostno izboljšanje ponudbe 
bančnih storitev, ki jih lahko 
posamezna banka ponudi 
svojim komitentom,« je pod
pis sporazuma komentiral 

predsednik uprave Volks-
bank-Ljudske banke dr. Peter 
Setzer. Po njegovih besedah 
naj bi sporazum slovenskemu 
varčevalcu zagotovil visoko 
stopnjo varnosti, saj že teče 
postopek za sprejem Volks-
bank-Ljudske banke d.d. kot 
polnopravne članice v jams
tveni sklad Združenja Volks
bank. Polnopravno članstvo 
varčevalcu po trditvah banč

nikov zagotavlja tako rekoč 
100 odstotno varnost njego
vih prihrankov. V primeru te
žav banki priskočijo na po
moč ostale članice združe
nja, zaradi česar varčevalec 
ne more biti oškodovan. To 
pa je garancija, ki je zaenkrat 
ne more ponuditi še nobena 
slovenska banka, zagotavlja
jo v Volksbank Ljudski banki 
d.d. IJB 

Dan odprt ih 
v r a t in 

otvor i tev 
Po večletnih pripravah 

je podjetje Belin-IPP v še
stih mesecih zgradilo so
dobno in veliko pralnico 
perila. 

Pralnica v Ratanski vasi 
je opremljena z najmoder
nejšo tehnologijo, tako, da 
po gospodarnosti, kakovo
sti in prijaznosti do okolja 
dosega mednarodne stan
darde. Pralnico Belin-IPP. 
katere lastnik je družina 
Krajnc, bodo odprli danes 
ob 11. uri. Ob tej priložno
sti v podjetju vabijo tudi na 
dan odprtih vrat. IJB 

D v e n a g r a d i GZS^ 
na Celjsico 

Predsednik GZS Jožko 
Čuk je na slovesnosti ob 
koncu tedna v Ljubljani po
delil nagrade zbornice enaj
stim slovenskim podjetni
kom. Med njimi tudi Bojanu 
Leskovarju in Jožetu Staniču 
z našega gospodarskega ob
močja. 

Bojan Leskovar je direktor 
zreškega podjetja Unior Atras, 
nagrado GZS za življenjsko 
delo je prejel tudi zato, ker je 
za izdelke zreškega podjetja 
našel kupce in tako uspešno 
nadomestil izgubo nekdaj 

glavnega odjemalca izdelkov 
zreškega podjetja, Crveno za
stavo iz Kragujevca. Direktor
ju velenjskega Gorenja Jožetu 
Staniču so člani posebne ko
misije nagrado podelili med 
drugim tudi zato, ker se Gore
nje prav po zaslugi nagrajenca 
uvršča med pet vodilnih slo
venskih poslovnih sistemov. 
GZS je letos sicer dobila 30 
predlogov za nagrade, komisi
ja pa se je odločila, da nagrade 
podeli enajstim slovenskim 
menedžerjem. 

IJB 

Slovensici icmetovalci v Brnu 
Kmetovalce, ki so konec lanskega leta kupili traktor Zetor, 

je generalni zastopnik za njihovo prodajo v Sloveniji, Gore
nje Trgovina, nagradil z obiskom tovarne v Brnu. 

Tovarna traktorjev Zetor v Brnu je lani slavila 50-letnico. Za 
letos načrtujejo, da bodo izdelali 13.000 traktorjev oziroma 
2000 več kot lani. Ob obisku so slovenski kmetovalci izvedeli, 
da bodo poslej lahko tudi na našem tržišču posegali po 
močnejših Zetorjih. Novosti bodo predstavljene na Mednarod
nem kmetijsko živilskem sejmu v Gornji Radgoni. ML 

NOVO NA BORZI 

inflacija in tečaji v 
februarju 

Dočakali smo novo vlado, 
in upamo, da bo to stabilizi
ralo dogajanja na finanč
nem trgu. 

Ob pogledu na graf dnevnih 
sprememb tečajev je videti, 
kot da se na Banki Slovenije 
ne morejo odločiti ali naj tečaj 
nemške marke narašča ali pa
da. Letos je kar nekajkrat obr
nil smer. Za letos je značilno, 
da se je sestava košarice, na 
podlagi katere se računa infla
cija, ponovno spremenila. Po
sledica je, da so najprej obja
vili inflacijo v višini 1%, nato 
pa naredili izračun po novem 
in rezuhat je 1,1% inflacije v 
januarju, ki se uporablja za 
februar. 

Na deviznem področju ve
lja negotovost predvsem za
to, ker je srednji tečaj Banke 
Slovenija zelo nihal. V pov
prečju je padel, a je desetkrat 
vendarle narasel. Seveda to 
niso bili zaporedni dnevi, kar 
je precej nenavaden pojav. V 
skupnem je bil srednji tečaj 
BS za DEM 0,19% višji kot ob 
začetku meseca. Nakupni 
podjetniški tečaj DEM je os
tal na enaki vrednosti kot ob 
začetku meseca. Prodajni 
menjalniški tečaj je višji za 
0,11%. 

Od ostalih valut je zagotovo 
rekorder ameriški dolar, ki se 
je februarja podražil za 
3,72%. V razmerju do nemške 
marke je dosegel celo 1,69 
DEM za en USD. Njegov trend 
je kljub občasnim nihanjem 
močno obrnjen navzgor. 

Italijanska lira je leto začela 
negativno, se okrepila sredi 
meseca nato pa zdrsnila navz-

Piše: ZDENKO PODLESNIK 

dol. V mesecu februarju se je 
znižala za 0,77%. 

Največje spremembe so 
doživeli tečaji delnic. Po 
skromnem začetku so se vse 
močno podražile. Zanimanje 
tujcev za delnice naših 
družb je prispevalo k rekord
nemu porastu slovenskega 
borznega indeksa vse do čr
nega pustnega torka 11.2., 
ko je ta začel znova izgublja
ti svojo vrednost in sicer na 
29,6% do 9,46%, nakar je 
začel počasi naraščati. Kaj se 
bo dogajalo v prihodnje, je 
zelo odvisno od načina in 
stroškov vodenja skrbniških 
računov za tujce v sloven
skih bankah. 

Prihodnji teden začne ko
tirati delnica Cetisa Celje, 
delnice Cinkarne Celje seri
je G pa je tudi že mogoče 
prodati na sedežu naše 
družbe. 

BAROMETi:« 
Izguba v Klasjy| 
Mlinsko predelovalni 

podjetje Klasje Celje je 
sko poslovno leto zaklju^jj 
s približno 50 milijoni tol| 
jev izgube. Razlogi za rde<; 
številke so po oceni vodstl 
čedalje hujša konkurenca j 
pa odločitev države, ki je 
uredbo zamrznila cene ve 
kot polovici njihovih izde 
kov. Na drugi strani pa ^ 
stroški za energijo in surov 
ne lani porasli za 15 odsto 
kov. 1200 delničarjev Klas) 
letos še ne bo dobilo di\| 
dend. 

Alpos uradno 
delniška družbo 

že nekaj tednov je šentja 
ski Alpos, tovarna kovinski 
izdelkov in opreme, uradn 
registriran kot delništl 
družba. Največji, 37 odstott 
delež, imajo zaposleni, I 
odstotkov delnic so prodalij 
javni prodaji, 27 odstotke 
pripada pokojninskemu i 
odškodninskemu skladu, t 
odstotkov pa KBM Infond i 
Krekovi družbi. Lastniš| 
struktura Alposa se bo v | 
jetno spremenila že sporni 
di. S češko železarno s 
Šentjurčani dogovarjajo 
dokapitalizaciji, o tem | 
bodo odločali delničarji ij 
aprilski skupščini. i 

Ohranili tržni 
delež 

LB Splošna banka Velen/I 
je lani ustvarila 350 milijo
nov tolarjev bruto dobička, 
kar je za 17 odstotkov več 
kot so načrtovali. Delničar
jem bodo izplačali načrtova
ne dividende. Bilančna vsota 
banke je konec lanskega leta 
dosegla 24 milijard tolarjev 
in se je v primerjavi s predla
ni povečala za 15 odstotkov, 
Sicer pa je velenjska banka 
tudi lani ohranila 1,3 odstot
ni tržni delež. 

Biotehnologija v 
industriji krmil 
v hotelu Terme v Zrečah 

bo jutri, v petek, 11. Evrop
sko posvetovanje z naslo
vom Biotehnologija v indu
striji krmil. Posvetovanje or
ganizirata ameriška firma 
Alltech ter slovenska bioteh
niška fakulteta. Na srečanju 
bodo poleg slovenskih sode
lovali strokovnjaki s Češke, 
Irske, Madžarske in Velike 
Britanije. UB 

Veliico zan imanje z a G S M 
Konec lanskega julija se je Slovenija pridružila državam 

kjer so posamezni operaterji vzpostavili digitalni sistein 
mobilne telefonije GSM. 

V sedmih mesecih je število uporabnikov tega sistema pri na« 
naraslo na več. kot 8000. Podaljšuje se tudi seznam držâ  
oziroma operaterjev, v omrežju katerih lahko Mobitelovi naroc 
niki uporabljajo sistem GSM. Trenutno obsega 21 operaterjev* 
18 evropskih državah, samo letos je Mobitel vzpostavil komef 
cialne pogoje delovanja z 11 operaterji. 

N o v odicop v jami Pesje 
v velenjskem rudniku lignita so včeraj pripravili konferenc'̂  

za novinarje, na kateri so predstavili lansko poslovanje podjetja 
ter strateški plan podjetja za letos, še posebej pa so govorili^ 
postopku lastninskega preoblikovanja premogovnika. Pr̂  
konferenco je minister za gospodarske dejavnosti Metod D̂ a; 
gonja v jami Pesje svečano pognal nov visokoproduktivi\' 
odkop k+10 B. ^' 
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Trgovec in ambasador 
Esad Romič, direktor in lastnik celjskega podjetja Fer promet, ki se uvršča med 500 najboljših slovenskih podjetij 

j(o je celjsko podjetje Fer promet leta 1992 
odprlo svojo veleprodajo s sadjem in zelenja
vô  je bilo v mestu ob Savinji že pet grosistov. 
Kasneje sta se pojavila še dva. Danes premo
ge Celje samo dva grosista, poleg Dobrine je 
to podjetje Fer promet, katerega lastnik in 
direktor je Esad Ramič. Da gre za uspešno in 
liitro rastoče podjetje, dokazuje uvrstitev Fer 
prometa med 500 največjih slovenskih pod
jetij, pri čemer se to celjsko podjetje uvršča 
okoli 150. mesta. 

Ko Esada Ramiča vprašam, od kod ideja, da 
je bo ukvarjal s sadjem in zelenjavo, je pove
dal: »V Celju se 18 let ukvarjam s sadjem in 
zelenjavo, brat je tukaj 25 let, v našem podjetju 
Fer promet je zaposlenih preko 10 članov dru
žine. Naše korenine segajo 30 let nazaj, ko sta 
oče in mati prodajala na tržnici naše proizvode. 
V Bosni smo imeli približno 100 hektarov 
lastne zemlje, ukvarjali smo se s pridelavo 
zgodnje zelenjave. Oskrbovali smo nekdanji 
Merx in Agropromet, kamor smo trikrat na 
teden pripeljali kamion mešane zelenjave. To 
sodelovanje je trajalo vse do oblikovanja pod
jetja Suvite,« je obujal spomine sogovornik. 
Zemlja, ki so jo imeli Ramičevi v Bosni, je 
danes pod srbsko republiko. Kljub temu Esad 
Ramič upa, da se bodo razmere uredile. 

Največji uvoznilc sadja in 
le lenjave iz Turčije 

Začetki Fer prometa segajo dobra štiri leta 
nazaj. Esad Ramič je povedal: »Leta 1992 smo 
začeli z veleprodajo in diskontom sadja ter 
zelenjave. Imeli smo približno 400 kvadratnih 
metrov površin, zaposlenih je bilo 10 ljudi. 
Danes se ukvarjamo z veleprodajo, imamo 
diskont v Čretu, specializirano trgovino na 
Ljubljanski cesti v Celju, prodajamo na tržnici 
v Celju in v Žalcu, poleg tega imamo diskont na 
Ptuju. Hlajeni, klimatizirani prostori obsegajo 
1150 kvadratnih metrov, zaposlujemo pa 45 

ljudi. Podjetje Fer promet je direktni uvoznik 
za kompleten program sadja in zelenjave, v 
sodelovanju z drugimi podjetji v Sloveniji se 
ukvarjamo tudi s prehrambenimi izdelki. S 
sadjem in zelenjavo oskrbujemo samostojne 
podjetnike na celjskem območju, ki imajo eno 
ali dve trgovini. Smo tudi največji uvoznik 
turškega blaga, zastopamo 5 turških podjetij, 
večino tega sadja in zelenjave pa prodamo 
večjim dobaviteljem v Ljubljani.« 

Petdeset vrst sadja 
Z uvozom se v podjetju Fer promet poleg 

direktorja ukvarja Veno Žnuderl. Vsak dan se 
pripelje na delo v Celje iz Maribora, kamor se 
ponavadi vrača v večernih urah. »Skrbim za 
direktni uvoz sadja in zelenjave iz Turčije, 
Nizozemske, Italije, Avstrije, Madžarske in 
Egipta. Količine so odvisne od povpraševanja. 
V letošnji zimski sezoni smo na slovensko 

tržišče plasirali 250 do 300 ton hmon, približno 
enaka je bila količina mandarin, sezona poma
ranč se šele dobro pričenja. V sezoni pripelje
mo na slovensko tržišče 30 do 50 različnih vrst 
sadja. Svetovno tržišče je pri sadju in zelenjavi 
v glavnem vedno enako. Problem je v tem, da 
predstavlja Slovenija majhno tržišče, ki za Ni
zozemsko ali Italijo ne pomeni veliko.« 

Včasih na domačem tržišču skorajda ni 
bilo mogoče dobiti sadja in zelenjave doma
čih proizvajalcev. Zadnji dve leti v Fer pro
metu kupujejo krompir pri celjskih, gorenj
skih in mariborskih pridelovalcih. 60 do 70 
odstotkov ga odkupijo od zadrug, ostalo di
rektno od pridelovalcev. Poleg tega ponujajo 
tudi zelje in jabolka slovenskih proizvajal
cev. Esad Ramič meni, da bi Slovenci lahko 
pridelali še bistveno več domačega sadja in 
zelenjave, zelo skromno so naravne danosti 
izkoriščene zlasti na Primorskem. 

Vse več izterjav 
Po besedah Esada Ramiča so se v primerjavi s 

prejšnjimi leti razmere precej izboljšale. »Leta 
1992 so bile še tako imenovane zelene meje, 
blago se je uvažalo brez carin in vladala je 
nelojalna konkurenca. Zadnji dve leti pa tudi na 
tem področju vlada red, poslovanje se je norma

liziralo. Konkurenca je močna in je tudi prav, da 
obstoja. Zdrava konkurenca je dobra za potro
šnika, nas pa sili, da ne zaspimo,« pravi sogovor
nik. Največji problem pa je nelikvidnost tistih, ki 
jim dostavljajo blago. »Več kot s samim poslova
njem se trenutno ukvarjamo z izterjavo. Veliko 
je kompenzacij. Na srečo Celje ni veliko, tako da 
dovolj dobro poznamo vsaj naše kupce na veliko 
in z njimi kar dobro sodelujemo. Drugi problem 
je manjša kupna moč. Včasih so ljudje kupovali 
šope banan, danes jih kupijo toliko, kolikor 
članov ima njihova družina.« 

Gospodov s icravatami in 
kovčici ni več 

Resnici na ljubo so cene južnega sadja krep
ko padle. Pred desetimi ali petnajstimi leti so si 
le redki lahko kupili kilogram banan, danes so 
cenejše od nekaterih vrst kruha. Esad Ramič 
razlaga, da se to dogaja zgolj zaradi direktnih 
poslovnih stikov. »Podjetje Fer promet in tudi 
ostala slovenska podjetja dobro sodelujemo s 
pridelovalci. Običajno gresta na pot šofer s 
kamionom in komercialist, ki direktno odku
pujeta sadje in zelenjavo. Ker ni posrednikov, 
ni dodatnih stroškov in to pomeni nižje cene 
tudi za potrošnika. Podob, da bi se med nasadi 
vozili direktorji in komercialisti z dragimi avto
mobili, s kravatami in aktovkami pa telefoni v 
rokah, je vsak dan manj.« 

Podjetje Fer promet poslovno sodeluje tudi 
z bosanskimi podjetniki. Dobre poslovne 
partnerje imajo na območju Tuzle, Sarajeva 
in Brčkega. Fer pomet izvaža iz Slovenije v 
Bosno krompir in jabolka, uvažajo agrume, 
citruse in banane. V začetku februarja je 
Esad Ramič pomagal tudi pri organizaciji 
Darsove predstavitve avtocest in mostov v 
Sarajevu, po svojih močeh pomaga pri bolj
šem pretoku informacij. Na ta način podjetje 
Fer promet in direktor Esad Ramič nedvom
no veliko prispeva k vzpostavljanju vezi med 
slovenskim in bosanskim gospodarstvom. 
Ali kot pravi Esad Ramič: »Pravi predstavniki 
države so trgovci. Prvi, ki prihajajo na tak
šna območja kot je bosansko, so vedno trgov
ci. Trgovec ni samo trgovec, ampak je tudi 
ambasador države, od koder prihaja blago.« 

Lastni prostori 
Podjetje Fer promet ima objekt v Čretu v 

najemu, hala je v lasti slovenskih železnic, 
sodobna hladilna in prodajna oprema je njiho
va last. »V sodelovanju z Razvojnim centrom in 
celjsko občino iščemo ustrezno zemljišče za 
gradnjo novega, lastnega objekta. Pričakujem, 
da bomo z gradnjo začeli že letos. V novem 
objektu bi imeli specializiran maloprodajni di
skont sadja in zelenjave, veleprodajo, hladilne 
prostore in prostor za zorenje banan. Naložba 
bo vredna približno 2 milijona nemških mark,« 
še dodaja Esad Ramič, ki bo tudi ta del svojih 
načrtov zagotovo uresničil. 

IRENA JELEN BAŠA„ 

Esad Ramič Veno Žnuderl 

Kovinotehna v Velenju 
Kovinotehnini verigi trgovin in prodajnih centrov se je 

minuli petek pridružil že njen 9. prodajni center. Slovensko 
mrežo prodajnih mest v Celju, Mariboru, Izoli, Novem me
stu, Brežicah, Domžalah, na Jesenicah, Prevaljah in v Ljub
ljani je dopolnil še sodoben prodajni center s široko ponudbo 
tehničnega blaga v Velenju. 

Z 10.000 izdelki, ki zagotav
ljajo široko ponudbo tehnič-
•lega blaga, na 1.600 kvadrat

nih metrih prodajnih in skla
diščnih površin, se velenjski 
prodajni center uvršča med 

srednje velike Kovinotehnine 
centre. Ponuja pa vse vrste 
instalacij, orodij, okovij, vija
kov, kemijskih izdelkov, gos
podinjskih aparatov, keramič
nih ploščic in kopalniške opre
me, steklo, porcelan, kovinsko 
galanterijo ter druge širokopo-
trošne izdelke. 

Kovinotehnina malopro
dajna mreža obsega sedaj 9 
prodajnih centrov, 13 spe
cializiranih in klasičnih 
prodajaln ter 25 franšiznih 
trgovin. Skupna kvadratura 
njenih lastnih maloprodaj
nih kapacitet brez franšizin-
ga je dosegla 25.000 kva
dratnih metrov, od tega je 
Kovinotehna 6.600 kvadrat
nih metrov površin v Novem 
mestu, Ljubljani in Velenju 
pridobila v zadnjih devetih 
mesecih. 

Ob otvoritvi so v Kovinoteh-
ni pripravili vrsto ugodnosti in 
presenečenj. Minuli petek pa 
je Kovinotehna predala tudi 
donatorski prispevek velenj
skemu Zdravstvenemu domu 
v vrednosti milijon tolarjev, ki 
bo namenjen pomoči pri na
kupu rešilnega avtomobila za 
dializne bolnike. 

IJB 
Foto: LOJZE OJSTERŠEK 

^^^ektor Zdravstvenega doma Velenje, dr. Jože Zupančič, se 
zahvaljuje Kovinotehni za donatorski prispevek. 

Activa Maestro 
Nova kartica v plačilno kreditnem sistemu Activa 

Sistem Activa uvaja marca 
v slovenski prostor kartico 
Activa Maestro, dostopno 
vsem imetnikom tekočih ra
čunov pri bankah, članicah 
sistema Activa. 

Sistem Activa povezuje ban
ke, izdajateljice prve domače 
plačilne kartice Activa, ki jo je 
leta 1992 razvila Splošna ban
ka Koper. Leta 1994 se je sistem 
Activa vključil v mednarodni 
sistem Eurocard/Mastercard in 
začel izdajati mednarodno ve
ljavno kartico Activa Euro
card/Mastercard. Tržni delež 
kartic sistema Activa znaša 
45,6 odstotkov vseh izdanih 
kartic v Sloveniji oziroma 
150.000 imetnikov. V mrežo 
prodajnih mest Activa je pove
zanih 11.000 prodajnih mest v 

Sloveniji, približno 2.000 pro
dajnih mest je opremljenih s 
tehnologijo POS, ki jo upravlja 
sistem Activa. 

Članice sistema Activa so: 
Banka Celje, Dolenjska ban
ka. Gorenjska banka, LB Po
murska banka, LB Splošna 
banka Velenje, Nova kreditna 
banka Maribor, področje Nova 
Gorica, Poštna banka Sloveni
je in Splošna banka Koper. 

Nova kartica Activa Maestro 
je instrument brezgotovinske
ga plačevanja blaga in storitev 
na prodajnih mestih, ki so 
opremljena s terminah POS. V 
začetnem obdobju je kartica 
Activa Maestro domača karti
ca, kasneje bo postala medna
rodni plačilni instrument. 

•mm UB 

Dobre 
mednarodne 

ocene SKB 
Mednarodna agencija za 

ocenjevanje bank je fe
bruarja nekoliko dvignila 
dolgoročno oceno tveganja 
SKB banki, novi rating pa je 
med najvišjimi na področju 
Srednje in Vzhodne Evrope. 

SKB banka je pri tej agen
ciji dobila najvišji dolgoroč
no oceno med slovenskimi 
bankami. Temu je botrovalo 
dobro vodenje, strateški po
ložaj banke na slovenskem 
tržišču, sposobnost dosega
nja dobrih poslovnih rezulta
tov in trdnost kapitala SKB 
banke. Mednarodne ocene 
so za poslovanje bank zelo 
pomembne, saj so banke z 
dobrimi ocenami deležne 
ugodnejših pogojev pri naje
manju tujih kreditnih linij za 
posredovanje domačim pod
jetjem, pa tudi investitorji se 
lažje odločajo za naložbe v 
take banke. IJB 



NASI KRAJI IN UUDJE 

Življenje Icot roman 
90 let Franca Rejnika iz Šempetra 

Franc Rojnik s svojimi obiskovalci: Francem Laubičem, predsednikom KS Šempeter v 
Savinjski dolini, Gizelo Khan, predsednico KO RK in Vladom Dolarjem. 

V Šempetru v Savinjski 
dolini imajo lepo navado, 
da sokrajane, stare 90 in 
več let, ob njihovih rojstnih 
dnevih obiščejo. Za to skr
bita krajevna skupnost in 
Krajevna organizacija Rde
čega križa. V soboto so obi
skali Franca Rojnika, ki je 
praznoval devetdeseti rojst
ni dan in je najstarejši moš
ki v šempetrski krajevni 
skupnosti. 

Ob obisku je presenetil z 
izredno radoživostjo, iskri
vostjo in odličnim spomi
nom. Ko je spregovoril o svo
jem dolgem življenju, je do
godke nizal izredno hitro, 
njegovo življenje pa lahko na 
kratko označimo - pestro kot 
roman. 

Rodil se je v Podvrhu pri 
Braslovčah, v družini s sed
mimi otroki. Leta 1925 se je 
v Celju pri mojstru Rojcu 
izučil za mehanika. Čez ne
kaj let je odšel v Ljubljano, 
kjer je popravljal športne 
avtomobile. Od tu ga je pot 
vodila na Bled, kjer je bil 
taksist, od tam pa na Ptuj, 
kjer si je kupil tovornjak in 
bil vrsto let avtoprevoznik. 
Ta leta so bila polna dogo
divščin, saj je prevažal prak
tično vse od razsutega blaga 
do živine, po vsej tedanji Ju
goslaviji. Njegove želje pa so 
segale še više, zato je leta 

1939 odšel v Gradec, tam 
opravil mojstrski izpit in od
prl svojo avtomehanično de
lavnico, nato pa še bencin
sko črpalko in še dve drugi 
obrti je imel. V Avstriji je bil 
do leta 1960 in ta leta je 
označil kot sicer zelo delav
na, vendar pa tudi zelo raz
burljiva. Veliko je potoval po 
vsem svetu, kar takrat ni bilo 
tako običajno kot je danes, 
veliko si je lahko privoščil, 
saj je bil, kot pravi, dokaj 
premožen. 

Domov se je vrnil leta 
1960, potem, ko se je razšel z 
ženo. V Avstriji sta ostala sin 
in hčerka. Zaposlil se je v 
tedanjem Agroservisu v Šem
petru kot vodja elektro delav
nice. Zgodila se mu je tudi 
huda prometna nesreča, v ka
teri je bil težko poškodovan, 
tako da je bil zmožen samo 
štiriurnega dela. Prevzel je 
vodstvo servisne delavnice 
za motorne žage, leta 1967 pa 
se je upokojil, honorarno pa 
še naprej servisiral motorne 

žage. Rad se pohvali, da ima 
šoferske izpite za vse katego
rije vozil, za osebni avto pa 
ima vozniško dovoljenje še 
sedaj. Poleg tega zna igrati na 
več inštrumentov, je član ga
silskega društva, lovske dru
žine, skratka aktiven je bil na 
vseh področjih življenja. Se
daj živi s tretjo ženo, Marijo, 
s katero se dobro razumeta, 
tako da je tudi v teh letih s 
svojim življenjem zadovo
ljen. 

T. TAVČAR 

N a čelu A e r o k l u b a še napre j D a r k o Mastnak 
Od skupno sedemdesetih 

članov konjiškega Aeroklu
ba jih je na letošnjo letno 
skupščino prišlo kar 47. Po
leg njih so se srečanja udele
žili še gostje iz Letalske zve
ze Slovenije in turističnega 
društva Slovenske Konjice. 

Pod vodstvom Luka Moljka 
so na skupščini pregledali 
opravljeno delo v pretekli se
zoni in ga ocenili kot zelo us
pešno. Sprejeli so nov statut. 

ki je usklajen z novim zako
nom, za naslednje štiriletno 
obdobje so potrdili mandat do
sedanjemu vodstvu kluba 
(predsednik Aerokluba je Dar
ko Mastnak). Ustanovili so tu
di novo - helikoptersko sekcijo, 
ki jo vodi Vladimir Wravor. 

V Aeroklubu je že doslej de
lovalo več sekcij: sekcija mo
tornih pilotov, jadralnih pilo
tov, jadralnih padalcev ter sek
cija motornih zmajev. Želijo si 

ponovno vzpostaviti tudi mo
delarsko sekcijo. Ta je nekoč že 
uspešno povezovala predvsem 
mlajše, vendar so jo zaradi fi
nančnih težav ukinili. Pod
predsednik konjiškega Aero
kluba Peter Ravnak je še pove
dal, da bo Aeroklub tudi v 
prihodnje deloval na območju 
vseh treh občin ali konjiške 
upravne enote. Poleti bodo 
znova organizirali državno pr
venstvo in tradicionalni mi

ting, letos pa si želijo tudi do
končno urediti dokumentacijo 
za letališče. V teh meteorološ
ko že pomladnih dneh pa se 
bodo najprej lotili urejanja le-
tahšča in okolice. Reševali bo
do tudi obvezne teste ter tako 
obnavljali teoretična znanja. 

B. Z. 

Na kri l ih domišlji je 
V Osnovni šoli bratov Letonja Šmartno ob 

Paki so včeraj pripravili naravoslovni dan na 
temo Konstrukcija-na krilih domišljije. Vsi 
učenci so svojo domišljijo izražali s pomočjo 
lego kock, razstava ustvarjenih del pa bo v 
telovadnici šole v Šmartnem na ogled še danes 
od 15. do 18. ure. US 

Varnostn i inženir j i v 
že lezarn i 

Konec prejšnjega tedna so člani Društva 
varnostnih inženirjev in tehnikov iz Vele
nja izkoristili za strokovno izpopolnjeva
nje. 

Obiskali so Železarno Ravne na Koroškem in 
Biro za varstvo pri delu, kjer jim je direktor 
Mirko Vošner predstavil model delovanja pod
jetja. S to akcijo so aktivni člani DVIT Velenje, 
ki združuje člane iz Koroške, Zgornje Savinj
ske in Šaleške doline, nadaljevali z uresničeva
njem letnega načrta, na strokovno ekskurzijo 
pa so povabili še predstavnike stanovskega 
društva iz Pomurja. JOŽE MIKLAVC 

Sprejeli statut in 
simbole KS Šempeter 

Na zadnji seji je Svet Krajevne skupno
sti Šempeter v Savinjski dolini sprejel 
predlog Statuta Krajevne skupnosti, ki 
opredeljuje organiziranost, pristojnosti, 
pravice in obveznosti ter delovanje kra
jevne skupnosti. 

Na seji je bil sprejet tudi grb krajevne 
skupnosti, v katerem je glava boginje Me
duze iz grobnice Ennijev iz prvega stoletja. 
S tem so potrdili velik zgodovinsko-turistič-
ni pomen, ki ga ima Rimska nekropola za 
Šempeter. Sprejeli so tudi zastavo KS. Polo
vica polja po dolžini je zelene barve, kar 
predstavlja dolino zelenega zlata, polovica 
pa modre barve, kar predstavlja reko Savi
njo. V sredini je grb KS. Sprejeli so tudi 
sklep, da bo praznik 29. junija. Ta dan je 
namreč povezan z imenom kraja, ki je bilo 
prvič omenjeno že pred 750 leti. 

Govorili so tudi o ureditvi magistralne 
ceste in križišč in imenovah odbor za poi
menovanje ulic v tej krajevni skupnosti. 

T. TAVČAR 

REČENO (ne) STORJENO 

Nekoč je bi l . . . ^ 
...8. marec. Toda tudi brez 

tega je ženska od Homerja do 
najmodernejših časov burila 
fantazijo pesnikov, filozofov, 
psihoanalitikov in seveda za
ljubljencev. Ženska, mati, že
na, sestra, hči, tašča, ljubica 
in kurtizana, podoba uteleše
ne lepote, zvestobe in grešni-
ce, pol ženska in pol sen, bolj 
slavljena kot ima slava pred
stave o sebi in bolj ponižana 
kot najponižnejša žival. Afro
dita, boginja ljubezni in ideal 
lepote, Hera, varuhinja dru
žinskega življenja, Ksantipa, 
večna prepirljivka, Helena, 
povzročiteljica vojne, in vse 
neimenovane so krojiteljice 
usode in življenjske sile sveta. 
Ženska tako zapletena za sko
rajda grobo moško racional
nost in tako jasna za življenj
sko intuitivnost. Kot simbol 
predstavlja Veliko mati sveta, 
vse lunarno, zaščitniško, kot 
podoba je sinonim za vrlino 
in porok značajnosti. Kljub 
vsem tem atributom jo je sto
letja dolgo patriarhalno ob
dobje preganjalo, v srednjem 
veku celo kot čarovnice, kot 
nižje bitje, ki je na svetu zato, 
da rojeva otroke, skrbi zanje 
in je priklenjeno v kuhinji. 

Vse to je povzročilo, da se 
marsikdaj in marsikje po svetu 
odraža nadaljevanje podobne
ga mišljenja in načina življenja 
še danes. Še vedno je na spisku 
doktorskih titul, političnih in 
znanstvenih imen manj žensk 
kot moških. V enciklopedijah, v 
telefonskih imenikih, med 
imetniki šoferskih izpitov, sta
novanjskih pravic, v redakcijah 
časopisov in v ostalih medijih še 
danes zasledimo več moških 
kot žensk. Toda velika imena 
kot je Maria Curie s področja 
znanosti, Dolores Ibaruri s po
dročja politike, Gabriela Mistral 
s področja umetnosti in ne
skončna vrsta ostalih, nam po
vejo, da ženska ne samo, da je 
enaka po svojih sposobnostih 
moškemu, temveč da ga s svojo 
razumskostjo in tenkočutnostjo 
v zvezi z bivanjem na svetu, 
celo prekaša. Nasprotja med 

žensko in moškim zagotovo ot> 
stajajo, toda to še zdaleč 
pomeni, da je ženska slabša if 
manj vredna kot moški. Moški 
ki so dolga stoletja krojili if 
ustvarjali usodo sveta, so tah, 
po svojem okusu izoblikovi 
življenje in tudi podobo žens, 
Dolgo je veljalo, da je žeru 
nerazumljiva skrivnost, in di 
protislovno bitje, ki uhaja oi 
delitvam. To vsekakor ni le 
dolžen opis dejstev, temveč p 
viloma uvod v razpravljanj{ 
tem, da ženske ne izpolnju 
določenih standardov norm 
ne človeškosti. Za tem so 
največkrat skrivala razočam 
moških nad dejstvom, da' 
razumejo in »obvladajo« n 
protnega spola. Ženske so 
uprle konceptu moškega rozu 
mevanja njih samih z orgarm 
ranjem različnih feminističniii 
gibanj. Gibanja za emancipaa 
jo žensk so tako dobila ve(!ji. 
razsežnost šele v 19. stoletju 
Najprej v Nemčiji, kasneje pt 
tudi v Angliji (sufražetke) in k 
v nekaterih drugih, takrat bol 
razvitih kapitalističnih drža 
vah. Na drugi ženski medna 
rodni konferenci, leta 1910 i 
Kobenhavnu, so ženske razgk 
sile 8. marec za mednarodn 
dan žena. Od takrat do danei 
se je v zvezi z enakopravnosti^ 
žensk z moškimi veliko spremi 
nilo na bolje, veliko pa je ostah 
tudi le na papirju. Mitologij 
govori, da je Zevs razpolov, 
celega človeka na dvoje, kar nc 
bi bil vzrok, da ena polovia 
odslej išče drugo polovico. Proi 
nobenega razloga ni, da h 
moška polovica iskala žensko k 
zato, da bi si jo podrejala. Vča 
sih je bil 8. marec, ki bi st 
danes, seveda koceptualno, 
moral razpotegniti čez celo leto. 
Človek se namreč po svoji mo 
ralnosti ne deli na ženski in m 
moški pol, temveč na dobre in 
slabe, na prijetne in neprijetna, 
nesramne in prijazne, grabd-
Ijive in negrabežljive ljudi. Td-
šne opredelitvene lastnosti do 
veka pa niso prav nič odvisni 
od tega ali ste ženska ali moški 

. .......... .ZORAN PEVEC 

Mladi in kmeti jstvo 
Kmetijska svetovalna služba Slovenije, enota za kmetijsko svetovanje Žalec in DruŠtV 

podeželske mladine Spodnje Savinjske doline, sta v dvorani Zadružnega doma v Andraži" 
nad Polzelo v soboto zvečer pripravila kviz tekmovanje Mladi in kmetijstvo. 

26. občinskega tekmovanja se je udeležilo šest ekip društev podeželske mladine iz občine Žalec, ki s" 
se pomerile na temo strojni krožki v Sloveniji, drobnica, stročnice in od kožice do pečice. Največ znanji 
in prvo mesto so osvojili mladi iz Ponikve, sledi ekipa iz Petrovč, Tabora itd. Ekipa Ponikve bo nastopi'̂  
na regijskem kvizu, ki bo 13. marca v Slovenskih Konjicah. Kviz tekmovanje v Andražu nad Polzelo ̂  
popestrili z nastopom tamburaškega orkestra s Polzele, ki ga vodi Mija Novak. T. TAVCÂ ^ 
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NASI KRAJI IN UUDJE 

Leto v Sožitju 
Delovanje konjiškega društva za pomoč duševno prizadetim v minulem letu - Že šest 

dobrodelnih koncertov - Odobrena gradnja varstveno delovnega centra 

Sožitje, društvo za pomoč 
duševno prizadetim v Slo
venskih Konjicah, vključuje 
76 zmerno in težko duševno 
prizadetih oseb, največ iz 
konjiške, zreške in vitanjske 
občine, dve iz sosednje bi
striške ter eno iz občine Voj-
nik. 

Izvršilni odbor društva se je 
lani sestal devetkrat. Na sejah 
so se sproti dogovarjali za vse 
aktivnosti, pri katerih je sode
lovala tudi večino članov. Fi
nančna sredstva so pridobivali 
z zbiranjem članarine, prosto
voljnimi prispevki, organizira
li so tudi dobrodelni koncert, 
ki je bil že šesti po vrsti. 

Vsak drugi četrtek v mesecu 
so bila družabna srečanja star
šev in otrok, na katerih so 
praznovali tudi rojstne dneve 
otrok ter starše obveščali o 
delu društva. Lansko pomlad 
so izpeljali še vikend seminar, 
ki se ga je udeležilo sedem
najst družin. Junija so organi
zirali še izlet na Dolenjsko. 
Zbralo se jih je kar za dva 
polna avtobusa, poleg zanimi
vosti Dolenjske pa so si ogle
dali še varstveno delovni cen
ter v Mirni. V organizaciji Zve
ze so se tri družine udeležile 
seminarjev, enajst družin pa 
je letovalo; nekateri v obmor
skih krajih, drugi v Bovcu in 
Kranjski Gori. Iz sredstev do
mačega društva so pokrili 
stroške seminarjev, socialno 
šibkim družinam pa so delno 

krili tudi stroške letovanja. Je
seni so organizirali piknik, 
kjer so za vse otroke priredili 
brezplačen srečolov. Vsi člani 
pa so v preteklem letu lahko 
dobili tudi brezplačne vstop
nice za kopanje v Termah Zre
če. Ob zaključku leta je Sožitje 
pripravilo praznovanje v Os
novni šoli V parku. Dedek 
Mraz je otroke obdaril, druš
tvo prijateljev mladine pa je 
otroke povabilo še na lutkov
no predstavo. 

Vse leto so si prizadevali za 
gradnjo varstveno delovnega 
centra - prizidka k Osnovni 
šoli V parku. Ministrstvo je 
konec leta pismeno potrdilo, 
da so do te ustanove upraviče
ni in da jo bodo začeli graditi, 
ko bodo na voljo finančna 
sredstva. 

V Sožitju so poskrbeli tudi za 
prevoze otrok na Dobrno in na
zaj, občasno pa je bil društveni 
kombi na voljo otrokom iz dru
gih šol in športnih organizacij. 

Kot je povedala predsednica 
društva Marija Opraus, Sožit
je sodeluje z mnogimi institu
cijami: z vsemi tremi občina
mi, s Centrom za socialno de
lo. Društvom prijateljev mladi
ne, lokalnim časopisom Novi
ce ter z Osnovno šolo V parku, 
kjer se srečujejo. Kot že vrsto 
let so tudi lani sodelovali z 
Zvezo Sožitja v Ljubljani. De
lovanje pa Sožitju s finančni
mi prispevki ah drugače omo
gočajo podjetniki, obrtniki, 
upokojenci in ostah občani, za 
kar so jim hvaležni v imenu 
vseh duševno prizadetih. 
mmmmmmmmmmm B.Z. 

l j u b e z e n je ena sama pesem 
v Modri dvorani Celjskega sejma bo v ponedeljek, 17. 

marca ob 19. uri, prireditev Ljubezen je ena sama pesem, ki 
jo organizator, celjsko podjetje Fit-media, namenja vsem 
dekletom in ženskam širšega celjskega območja. 

Vstopnice po tisoč tolarjev so v predprodaji v turistično-
informacijski pisarni v prostorih Muzeja novejše zgodovine 
Celje, bistroju Rok na Bežigrajski cesti ter v poslovalnici 
Kompasa na Glavnem trgu v Celju. Celoten izkupiček letoš
nje prireditve bodo organizatorji namenili invalidskemu 
podjetju Svetloba za ohranitev delovnih mest štirih slepih 
oziroma slabovidnih delavcev. 

Na prireditvi Ljubezen je ena sama pesem bodo nastopili 
igralci Milena Zupančič, Boris Cavazza, Ivo Ban, Milada Kalezič 
in Janez Bermež, pevci Alfi Nipič, Vita Mavric in Miha Alujevič, 
otroški zbor Pinocchio, plesna skupina Harlekin, ansambel 
Extra band pod vodstvom Alberta Zaveršnika, pianistka Simona 
Guzej in orkester mahh violinistov Radovana Marvina. IS 

Med nastopom moškega pevskega zbora ZŠAM Žalec, ki ga vodi Mija Novak. 

Delovni člani Z S A M Žalec 
v soboto so se na občnem 

zboru sestali člani ZŠAM Ža
lec. Ugotovili so, da so pro
gram dela v celoti izpolnili, 
da so opravili več kot tisoč ur 
prostovoljnega dela in da se 
lahko pohvalijo z dobrim so
delovanjem. 

Zbora so se poleg članov 
udeležili še številni gostje, med 
drugim sekretar ZŠAM Slove
nije Stane Inkret in častni član 
žalskega združenja Stane Ži-
rovnik. O delu je poročal pred
sednik Ivo Sredoner, ki je de
jal, da so naloge, ki so si jih 
zastavili na lanskem občnem 
zboru v celoti opravili ali celo 
več. V spomladanskem času so 
imeli kar veliko dela z ureja
njem zelenic in okolice avtopo-
ligona v Ločici ob Savinji, na 
novo so postavili varnostno 
ograjo in dve zapornici. Zelo 
dobro sodelujejo s svetom za 
preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu pri občini Žalec, na 

občinskem tekmovanju osnov
nih šol Kaj veš o prometu, pa 
tudi v akciji Prvi dan v šolo, se 
udeležili kongresa poklicnih 
voznikov Evrope v Švici, ob 
prazniku 13. juniju. Dnevu šo
ferjev in avtomehanikov, so se 
udeležili regijske proslave in 
40-letnice ZŠAM Velenje, vsa
ko prvo in tretjo soboto v mese
cu organizirajo brezplačne 
preventivne tehnične preglede 

pri avtoservisu Marjan Tran 
ob koncu leta pa so priprj 
družabno srečanje svojih ( 
nov, starih 70 in več let. 

Na zboru so plaketo zl 
venec podelili Stanku Satlei 
srebrni venec Stanku Nova 
in Ivanu Ašenbergerju, sre 
ne značke pa so prejeli Fra 
Sobočan, Jože Rehar in Stoj 
Lešnik. 

T. TAVC 

26. Va lčkov večer 
v veliki dvorani Narodnega doma v Celju bo v soboto, 

marca ob 20.30 uri, 26. Valčkov večer. 
Tradicionalni Valčkov večer pripravljata Turistično društ 

Celje in Zdravniško društvo Celje, v programu pa boi 
sodelovali: ansambel Nočna izmena, Extra band Glasbene šc 
Celje pod vodstvom Alberta Zaveršnika, dramski igralec Boi 
Alujevič in Mladinski godalni orkester Glasbene šole Celje p 
vodstvom Matjaža Breznika. Celoten izkupiček priredit 
bodo organizatorji, tako kot že leta doslej, namenili za ocvei 
čenje mesta Celja. 

Deveti Jožefov sejem v Petrovčah 
Že deveti Jožefov sejem bo 

19. marca v središču Petrovč, 
spremljala pa ga bo vrsta pri
reditev. Kmetijska zadruga 
Petrovče in Kmetijska sveto
valna služba Žalec sta po
budnika in glavna organiza
torja osrednje sejemske pri
reditve in razstave, ki bosta v 
okolici in v dvorani Hmeljar
skega doma v Petrovčah. 

Sejem je na Jožefov dan v čast 
vsem Jožicam in Jožetom, ki na 
ta dan praznujejo svoj praznik. 
In sveti Jožef je seveda zaščitnik 

obrtnikov in rokodelcev, kate
rih dela bodo razstavljena in 
ponujena v prodajo obiskoval
cem. Pričakujejo jih veliko, saj 
je Jožefov sejem največji pode
želski sejem v Sloveniji. 

Med stojnicami boste lahko 
občudovali dela pridnih rok 
kmetov in kmetic, ki bodo raz
stavljali in prodajali svoje pri
delke in dobrote iz kmečkih 
kuhinj: salame, klobase, raz
lične vrste kruha, rezance, pe
civo, sadje in še in še bi lahko 
naštevali. 

Bližajo se spomladanska 
opravila in prav vsak bo našel 

kaj zase: semena, sadike, raz
lična orodja in pripomočke za 
vsakdanje potrebe. , 

V Kmetijski preskrbi je že 
dolgoletna tradicija prodaje 
ali nakupa rabljene kmetijske 
mehanizacije. Tudi na sejmu 
bo vsakdo lahko kupil ali pro
dal kar bo želel preko licitaci
je ali preko komisijske proda
je. 

Ne smemo pa pozabiti tudi 
na bogastvo ljudskega izročila 
in ohranjanja tradicije in izvir
nosti. 

RUDI TROBIŠ 
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Jubilejni šopek je sestavljen 

zadnji dan letošnjega fe-
fuarja je bila kmetija odpr-
Ijvrat Martine Fatur v Sla-
.̂ j pri Ponikvi že drugič 
J j p o r e d prizorišče javnega 
fgbanja za izlet 100 kmeč-

žensk na morje v organi-
,ciji NT&RC. 

fudi t o k i . i l JI' bil sicer od 
jiii k a r i)recej povečan go-
lji,5l<i prostor premajhen, d a 
îljhko sprejel vse, ki so žele-
prisostvovati žrebanju med 

448 kandidatkami in zabav-
eiiui programu. Med udele-
p i i k a m i smo srečali mnoge 
„aiie obraze kmečkih žensk, 
jsoz nami že bile na morju, 
,ed njimi so bile celo udele-
enke prvega, drugega in tret-
.ga izleta. Veliko je bilo tudi 
j t š n i h , ki z nami še niso bile, 
iresenetljivo veliko pa je bilo 
noskih spremljevalcev. 
Letošnje žrebanje so sprem-

a l i t u d i kolegi novinarji z Ra
ja P t u j , Radia Šmarje in VTV, 
risotna pa sta bila tudi po-
rovitelj žrebanja, župan ob

čine Šentjur pri Celju Jurij 
Malovrh in pokrovitelj jubi
lejnega izleta direktor Hu
dournika Stanko Zakelšek. 
Pokrovitelj celotne jubilejne 
akcije od 1. do 25. izleta pa je 
Kovinotehna Celje. 

Posebne pozornosti je bila 
deležna gospa Anica Pevec s 
Slatine pri Ponikvi, ki je pred 
25. leti dala pobudo za akcijo, 
s katero smo na morje že pre
peljali 2400 kmečkih žensk. 
»Niti v sanjah si nisem pred
stavljala, da bo s strahom izre
čena ideja o izletu padla na 
tako plodna tla,« je povedala 
med srečanjem pri Faturjevih, 
kjer ni bil nihče proti, da kot 
pobudnica tudi letos izjemo
ma potuje na izlet. 

Letošnjih sto potnic je rodi
lo točno 300 otrok, največ, 10, 
pa Kristina Prodnik iz Velike
ga Vrha 12, Šmartno ob Paki, 
ki bo tudi najstarejša udele
ženka izleta, saj je bila rojena 
1912. leta! Najmlajša izžre-
banka je še ne osemnajstletna 
Vesna Baumkirher iz Laziš 
25, Dobje pri Planini. 

krat pripeljali do vrelišča dru
žinski trio Pogladič (oče Franc 

Mojco) ter imenitna šaljivca 
Honza in Fonza. Zaigral je 
tudi Janko Mogu, ki bo na 
letošnjem izletu že trinajstič 
kot izvrstni harmonikar, ki 
skrbi za veselo razpoloženje 
zlasti med vožnjo v enem iz
med dveh avtobusov. Posebej 
so se izkazale članice aktiva 
kmečkih žena Šentjur s pred
sednico Bredo Trbovc, ki so 
organizatorje žrebanja prese
netile z dvema velikima torta
ma v stilu izleta. Ena izmed 
tort, ki je ponazarjala »25« 
(dobil jo je Tone Vrabl, ki je 
bil edini na vseh izletih!), je 
končala svojo pot med prav 
vsemi udeleženci večera! 

Potrdila z vplačilom simbo
ličnega zneska morajo vse 
srečne izžrebanke poslati naj
kasneje do 14. marca! 

Izlet bo prvi dan po urad
nem začetku pomladi in dan 
pred cvetno nedeljo, torej 21. 
in 22. marca v Lucijo pri Por
torožu. Upamo, da se bo imel 
jubilejni šopek stotih potnic 
kmečkih žena vsaj tako lepo, 
kot so se imeli vsi dosedanji! 

TONE VRABL 
Foto: SHERPA 

Nasmejani obrazi so z navdušenjem spremljali program, po katerem so se tudi pošteno zavrteli, kar je trajalo do jutranjih ur. 
Spredaj od leve Anica Pevec (pobudnica izleta), Jurij Malovrh (župan občine Šentjur pri Celju in pokrovitelj žrebanja), Zlatoko 
Bobinac (propagandist NT&RC, ki je skrbel za pravilno žrebanje) in Mojca Marot (vse nitke spiskov so v njenih rokah). 

Veselo razpoloženje so to- s sinom Miranom in hčerko | 

''o potnic so letos izžrebali Mojca Pogladič, Jurij Malovrh, Stanko Zakelšek, Mitja Umnik, 
'Oris Rosina, Marjana Novak (VTV Velenje in Radio Šmarje), Marija Slodnjak (Radio Ptuj), 
lica Pevec. Janko Mogu in še dve ženski iz občinstva, pri pregledu izžrebank s spiski 
^^^jšnjih potnic pa sta Mojci Marot (v sredini) pomagali dve predstavnici Aktiva kmečkih 

žena Šentjur pri Celju. Demokratično in pošteno! 

Tudi o mamilih 
Opazna prizadevanja Društva žena občine Rogatec 

v občini Rogatec je opaz
no delovanje Društva za na
predek žena, ki obstaja že 
skoraj desetletje. V njem je 
zbranih več kot dvesto 
žensk iz Rogatca, Dobovca 
in Donačke gore, pa tudi ne
kaj iz sosednje občine Ro
gaška Slatina. 

m 
v soboto, 8. marca, z a praz

nik žena, bo v Rogatcu spet 
zanimivo. Društvo bo imelo 
redno letno skupščino, ogle
dati si bo mogoče zanimiv 
kulturni program, razstave ta
piserij, gobelinov in peciva ter 
prisluhniti zdravniškemu pre
davanju o mamilih. Med 
skupščino bodo tudi spreme
nili ime društva, ki se bo v 
prihodnje imenovalo Društvo 
žena občine Rogatec, pri vsem 
skupaj pa bodo precej govorih 
o preteklem delu in načrtih za 
prihodnost. 

Članice Društva za napredek 
žena pripravljajo med drugim 
zanimive razstave, izobraže
valne in družabne večere, pre
ventivne zdravstvene preglede 
žensk, redni letni izlet ter ro
gaško silvestrovanje. Društvo, 
ki mu predseduje Jožica Bre-
zinščak, vodja rogaškega vrt
ca, je za apazna prizadevanja 
prejelo lani ugledno občinsko 
priznanje. 

V okviru kulturnega pro
grama sobotne skupščine bo
do nastopili rogaški tambura-
ši, skupina domačih ljudski 
pevk ter otroci iz šole in vrtca. 
V izobraževalnem delu bo 
mogoče poslušati predavanje 
domače zdravnice dr. Anice 
Lončar, ki bo govorila o ma
milih, težavah našega časa. Za 
zaključek bo družabni večer 

Začetek skupščine bo ob 16. 
uri, v dvorani kulturnega do
m a v Rogatcu. 

BRANE JERANKO 

U d e l e ž e n k e 2 5 . i z le ta » 1 0 0 kmečkih ž e n a na m o r j e « s o : 
spravna enota Celje: Silva Božnik, Socka 25, 

l''̂ ^ Cerkev; Ivanka Božnik, Loka pri Dobrni 8, 
*rna; Fanika Esih, Svetina 16, Štore; Terezija 
''s.Zavrh 27, Dobrna; Ana Gradišnik, Šmarjeta 
1' Škofja vas; Dragica Lešek, Svetina 9, Štore; 
Jfonika Lužar, Jankova 13, Vojnik; Cvetka 
âkovšek, Razdelj 5. Nova Cerkev; Štefka Ma-

l*̂ 'Velika Raven 13, Nova Cerkev; Ana Polenek, 
8/a, Frankolovo; Marija Preložnik. Klad-

I Vojnik; Alojzija Rebernik, Vrba 23, Dobr-
Martina Robida, Rovt 2, Šmartno ob Dreti; 

f̂ iia Senegačnik, Ilovca 6, Vojnik in Marija 
'^^^l Pečovje 15/a, Štore. 
I spravna enota Laško: Terezija Arlič, Šentru-

[̂t 30; Terezija Deželak, Zgornja Rečica 117, 
f^^^; Marija Deželak, Stopce 6, Laško; Anica 
[/"^e, Zg. Rečica 73, Laško; Štefka Hohkraut, 

5, Laško; Slavica Knez, Male Grahovše 
(i^^ško; Rozika Kričaj, Tovsto 23/a, Laško; 

Salobir, Mrzlo Polje 23, Jurklošter; Mari-
,J>alobir, Trobni Dol 39, Šentrupert; Fanika 
y' Blatni Vrh 22, Jurklošter; Štefka Verbov-
)[•. Velike Grahovše 33, Laško; Kristina Videč, 
o!̂ '̂ e 34. Laško; Fanika Vranovič, Zg. Rečica 

• Laško; Štefka Zavšek, Kladje 4, Laško; 

Anica Zorko, Olešče 52, Laško in Pavla Zupane, 
Doblatina 4, Laško. 

Upravna enota Mozirje: Fanika Bizjak, Ra-
degunda 18, Mozirje; Ana Grudnik, Homce 10, 
Rečica ob Savinji; Francka Podkrižnik, Cesta v 
Raske 46, Ljubno ob Savinji; Elizabeta Prepad-
nik, Luče 60 in Boža Rosenstein, Robanov kot, 
Solčava. 

Upravna enota Slovenske Konjice: Vida 
Hren, Boharina 33, Zreče; Elizabeta Jamšek, 
Sp. Grušovje 21, Slovenske Konjice; Olga Pogo-
revc, Paka 48, Vitanje in Marija Rupnik, Mlače 
26, Loče pri Poljčaiiah. 

Upravna enota Šmarje pri Jelšah: Jožefa 
Agrež-Pavlovič, Lastnic 11, Buče; Cecilija 
Amon, Olimje 35, Podčetrtek; Alojzija Berg-
haus, Sp. Sečovo 91, Rogaška Slatina; Jožica 
Centrih, Zagorje 9, Lesično; Rozika Čakš, Stra
nje 10, Šmarje pri Jelšah; Emika Černoša, Mala 
Pristava 2, Šmarje pri Jelšah; Antonija Jereb, 
Podsreda 1; Milena Jost, Lipovec 7/a, Grobel-
no; Marija Koritnik, Zibika 38, Pristava pri 
Mestinju; Nežika Lorenčak, Sotensko 16, 
Šmarje pri Jelšah; Marija Novak, Log 28, Roga
tec; Jožica Pekošak, Zadrže 5, Šmarje pri Jel

šah; Anica Povalej, Bukovje 15, Sveti Štefan; 
Martina Rebernik, Lesično 8; Olga Smole, Stra
nje 34, Šmarje pri Jelšah; Fanika Šket, Jazbina 
3, Šmarje pri Jelšah; Gabriela Škorjanec, Nez-
biše 21, Pristava pri Mestinju; Marija Vodušek, 
Tlake 56, Rogatec in Marija Žuraj, Križan Vrh 
15, Bistrica ob SotH.̂  

Upravna enota Šentjur pri Celju: Jožica 
Arzenšek, Krivica 54, Prevorje; Vesna Baum
kirher, Lažiše 25, Dobje pri Planini; Nežika 
Bobek, Šentvid 42, Planina pri Sevnici; Anica 
Bračko, Žagaj 26, Ponikva, Angela Brečko, 
Kostrivnica 40, 3233 Kalobje; Anica Brglez, 
Stopče 20, Grobelno; Danica Čater, Laze 13, 
Dramlje; Marija Drame, Boletina 31, Ponikva; 
Štefanija Drofenik, Orehovec 8, Loka pri Žu-
smu; Angela Guzej, Zgornje Tinsko 34, Loka 
pri Žusmu; Hedvika Guzej, Babna Reka 12, 
Loka pri Žusmu; Vida Javornik, Dolga Gora 
53, Ponikva; Jožica Kralj, Spodnje Tinsko 4, 
Loka pri Žusmu; Anica Kosmač, Jezerce 4, 
Dobje pri Planini; Jožica Koželj, Planinska vas 
13, Planina; Marija Magdalene, Osredek 2 a, 
Šentjur pri Celju; Anica Pevec, Ponikva; Marija 
Šuster, Osredek 3, Šentjur; Andreja Tepeš, Zg. 

Tinsko 15, Loka pri Žusmu; Fani Teržan, Pri
mož 20, Šentjur; Rozalija Ulaga, Planinska vas 
4, Planina pri Sevnici; Štefka Vodeb, Voduce 3, 
Gorica pri Slivnici; Erna Zdolšek, Srževica 11, 
Ponikva pri Grobelnem in Brigita Žlender, 
Dobrina 10, Loka pri Žusmu. 

Upravna enota Velenje: Stanislava Krajnc, 
Laze 36, Velenje; Rezka Lesjak, Prelska 46/b 
n. h., Velenje; Slavka Plešnik, Skorno 15, 
Šmartno ob Paki in Kristina Prodnik, Veliki 
Vrh 12, Šmartno ob Paki. 

Upravna enota Žalec: Angela Banovšek, 
Studence 8, Žalec; Marija Breznikar, Marija 
Reka 30, Prebold; Darinka Cokan, Velika Pire-
šica 48, Žalec; Ana Delakorda, Ložnica pri 
Žalcu 22, Žalec; Cvetka Golavšek, Velika Pire-
šica 6a, Žalec; Justina Jerman, Zahomce 12, 
Vransko; Marija Klenovšek, Šešče 8, Prebold; 
Fanika Rovan, Brode 19, Vransko; Erna Satler, 
Založe 42, Polzela in Jožica Strojanšek, Do-
brovlje 7, Braslovče. 

Ostale občine: Anica Cigler, Rogaška cesta 3, 
Poljčane; Anica Horvat, Stojnci 96, Markovci; 
Terezija Obrovnik, Koritno 16, Oplotnica in Mari
ja Špes, Planina pod Šumikom 4, Zg. Ložnica. 
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Sistem za slovenske nabornike 
Dr. Boris Kramžar - celjski zdravnik, ki je botroval novemu sistemu pregleda nabornikov 

NAŠI ZDRAVNIKI 

Specialist medicine dela, prometa in športa dr. Boris 
Kramžar. 

Uradno je dr. Boris Kram
žar specialist medicine dela, 
prometa in športa. Veliko 
svojega delovnega časa pre
živi v ordinaciji v Zdravstve
nem domu v Celju. Zelo veli
ko je na poti med Celjem in 
Ljubljano, ker je predsednik 
komisije za zdravstvene pre
glede nabornikov pri mini
strstvu za zdravstvo in član 
medresorske koordinacije 
med ministrstvom za 
zdravstvo ter ministrstvom 
za obrambo. Ljudje pa ga 
poznajo predvsem kot pri
jaznega, zgovornega in do
brega zdravnika. 

Čakalnica je bila že v zgod
njih jutranjih urah nabito pol
na. »Res imam kar veliko de
la,« sva začela najin klepet. 
»Frekvenca ljudi je v teh dneh 
precejšnja, približno 50 do 60 
ljudi pride vsak dan. Populaci
ja, ki jo oskrbujem s svojimi 
zdravstvenimi storitvami, je 
tudi precejšnja, 2100 ljudi. Ve
činoma je to aktivna populaci
ja, moji pacienti so ljudje med 
18 in 65 letom starosti. Že po 
študiju sem se usmeril v 
obravnavo te populacije in za
to sem tudi specializiral medi
cino dela, prometa in športa.« 

V celjskem zdravstvenem 
domu se je zaposlil takoj po 
končanem študiju na medi
cinski fakulteti v Ljubljani. 
»Bil sem štipendist zdravstve
nega doma, zato sem se tukaj 
tudi zaposlil. Najprej v Emovi 
obratni ambulanti na Mari
borski cesti, kar je mnoge pre
senetilo, predvsem zato, ker 
so bile v tistih časih na voljo 
različne specializacije. Ven
dar sem se odločil za medici
no dela, v Emovi obratni am
bulanti smo bili prijetna eki
pa, ki je obravnavala takrat 
3500 ljudi, poleg Emovih de
lavcev še zaposlene v Libeli,« 
je povedal sogovornik. Zaradi 
organizacijskih sprememb so 
bile obratne ambulante uki
njene, nov zakon je uvedel 
metodo izbranega zdravnika, 
zato se je dr. Boris Kramžar 
preselil v ordinacijo v Zdravs
tvenem domu. 

Pregledi 
naborn ikov 

Dr. Boris Kramžar je eden 
tistih zdravnikov, s katerim 
imajo precej opravka mladi 
fantje, bodoči vojaki. Ko se dr. 
Kramžar znajde med skupino 
nabornikov, bi človek še njega 

samega imel za bodočega vo
jaka, tako mladostno in fan
tovsko deluje s svojim nasto
pom. 

»Med specializacijo je bilo 
treba izbrati temo, ki se 
obravnava v okviru speciali
stičnega zagovora. S kolegom 
dr. Jožetom Utrošo sva v so
delovanju z ministrstvom za 
obrambo izbrala temo stan
dardizacija zdravstnenega 
pregleda nabornika za oceno 
sposobnosti za bojno uspo
sabljanje. Takrat je vladala 
praznina med nekdanjo in no
vo državo glede obravnave na
bornikov, njihovega sprejema 
in ocene sposobnosti za slu
ženje vojaškega roka. Na os
novi strokovno veljavne meto
dologije sva izdelala nov si
stem pregleda, ki je bil tudi 
uspešno zagovarjan na spe
cialističnem izpitu in kasneje 
tudi uzakonjen v okviru navo
dil o načinu opravljanja 
zdravstvenih pregledov, ki ga 
je predpisalo ministrstvo za 
obrambo. Hkrati je bil to tudi 
začetek mojega sodelovanja z 
ministrstvom za obrambo ter 
z ministrstvom za zdravstvo,« 
je razlagal. 

V Sloveniji je bila oblikova
na tudi komisija za zdravstve
ne preglede nabornikov, pred
sednik komisije je dr. Boris 
Kramžar. »Komisija vodi orga
nizacijo izvajanja zdravstve
nih pregledov nabornikov v 
osnovnem zdravstvu v Slove
niji, po drugi strani pa uvaja 
nekatere spremembe, dopol
nitve in novosti. Komisija de
luje v Ljubljani v okviru mini
strstva za zdravstvo, sestaja
mo se približno vsaka dva ted
na.« Hkrati je ta celjski zdrav
nik član medresorske koordi
nacije med ministrstvom za 
zdravstvo in ministrstvom za 
obrambo, tako da mu dela 
zlepa ne zmanjka. 

Civilno služenje v 
mejah normale 

Seveda je dr. Boris Kramžar 
tudi v celjskem zdravstvenem 
domu zadolžen za organizaci
jo izvedbe zdravstvenih pre
gledov nabornikov, tako da 
tudi v praksi uresničuje spre
jete dogovore v Ljubljani, po 
drugi strani pa ravno iz prak
se dobiva nove izkušnje in 
pobude za nadaljnje delo, ki 
jih predstavijo na vsakoletnih 
strokovnih srečanjih. Ko ga 
povprašam, kakšnega zdravja 
so mladi slovenski fantje, se 
sogovornik veselo nasmeje: 

»Ministrstvo za obrambo kot 
nosilec in plačnik vseh pregle
dov vodi evidenco predvsem o 
ocenah sposobnosti, delno pa 
tudi o ugotovitvah teh pregle
dov. V Celju so fantje dokaj 
zdravi, včasih malo manj raz
položeni za služenje vojaške
ga roka, večinoma pa imajo 
pozitivno stališče, ki ga po
skušamo dodatno spodbuditi 
z drugačno obravnavo kot v 
preteklosti. V bistvu je to prvo 
srečanje mladih fantov z dr
žavno institucijo, z uradnim 
sistemom in z novim pregle
dom želimo vnesti bolj prija
zen pristop, skušamo se po
govoriti in jim svetovati.« 

V Celju pride na preglede 
vsako leto približno 500 fan

tov. Čeprav se bodoči vojaki 
lahko odločijo tudi za civilno 
služenje vojske, dr. Boris 
Kramžar pravi, da teh želja ni 
veliko. »Ob uvedbi institucije 
civilnega služenja se je pojavi
la bojazen, da bo tega zelo 
veliko, a na presenečenje vseh 
se za civilno služenje odloča 
samo 2 do 3 odstotke mladih. 
To so fantje, ki so sicer spo
sobni služiti vojaški rok, pa se 
iz različnih razlogov odločijo 
za civilno služenje. Sam fan
tov ne sprašujem, zakaj se 
odločajo za civilno služenje, 
to je stvar posebne komisije, 
ki pretehta posameznikove ar
gumente. Najpogosteje fantje 
civilno služijo vojsko pri Kari-
tasu ali pri gasilcih. Po mojih 

informacijah svojo nalogo ze
lo korektno opravljajo.« 

Ljubljana ali 
Celje? 

Po rodu je Celjan. »Z Dolgega 
polja, kasneje smo se preselili 
na Hudinjo. Tam sem obiskoval 
osnovno šolo, potem celjsko 
klasično gimnazijo in bil ena 
zadnjih generacij, ki se je še 
izobraževala po starem siste
mu. Po končanem študiju na 
medicinski fakulteti me je mi
kalo, da bi ostal v Ljubljani, 
vendar sem se odločil za Celje.« 
Ga mika zasebništvo? »Prav go
tovo je to izziv, sam zaradi ob
veznosti do matične hiše, ki mi 
je omogočila specializacijo, o 
zasebništvu zaenkrat še ne raz
mišljam. Perspektivo osnovne
ga zdravstva pa vsekakor vidim 
v zasebništvu, vendar ne v po
vsem individualnem zasebniš
tvu temveč v povezovanju za
sebnikov v institucijo s skupni
mi servisnimi dejavnostmi. To 
bi poenostavilo in racionalizira
lo delo. V Celju je zdravstveni 
dom kot osrednja institucija or
ganiziran tako, da omogoča us
trezno delo tudi v okviru držav
ne službe. Če me bo to začelo 
utesnjevati, pa se bom verjetno 
odločil za zasebno pot,« je raz
mišljal sogovornik. 

Ko ima dr. Boris Kramžar 
čas samo zase, se spoznava z 
računalništvom, prebira vse, 
kar mu pride pod roko o hitrih 
športnih avtomobilih in si je
klene lepotce rad tudi ogleda. 
Vsako leto znova se odpravi v 
svoja dva priljubljena dopust-
niška kotička-prelepi Bovec in 
mesto ob hrvaški obali. Vmes 
ga je lani pot zanesla še v 
Skandinavijo. Dr. Boris Kram
žar je bil namreč eden redkih 
slovenskih zdravnikov, ki so 
ga predstavniki farmacevtske 
industrije povabili na strokov
no srečanje v Oslu. 

IRENA JELEN BASA 
Foto: GREGOR KATIC 

Urednik Franci Laubič:» 
limo si, da bi se naš mesec, 
prijel in resnično postal 
informacij za naše kraj^ 

V Šempetru 
imajo svoje 

Novice 
Krajevna skupnosti š( 

peter v Savinjski dolini 
pričela z izdajanjem mes 
nika Šempetrske novice 
namenom, da bi bili kraj, 
kar najbolje obveščeni 
vsem, kar se dogaja v njil 
vi krajevni skupnosti. 

Kot je povedal glavni in 
govorni urednik Franci L 
bič, želijo posegati na vsa 
dročja krajevnega življei 
Pred kratkim je izšla drug; 
tretja številka Šempetrs 
novic. V njej govorijo o i 
večji delovni organizaciji 
kraju, o SIP Šempeter, o no 
krajevnih simbolih, o d 
društev, ekologiji, športu, 
skrbeli pa so tudi za zaba' 
plat mesečnika s šempetrsl 
trič tračem, horoskopom, 
gradno križanko, nasvet 
članku domača kuhinja in 
bičini nasveti, tu pa so 1 
obvestila in mali oglasi. 

T. TAV( 

O b r e z o v a n j 
saditili sadi 
Hortikultirno drul 

Celje obvešča svoje zv^ 
člane in vse druge, ki jil 
zanima, da bo demonsj 
cija obrezovanja sadnih 
dik v četrtek, 6. marca, 
16. uri pri hali na sedi 
Mirosana. I 

PLANINSKI KOTIČEK 
Zimski pohod na Skomarje 

Planinsko društvo Slovenske Konjice prireja v soboto, 8. 
marca, pohod Vitanje-Rogla-Skomarje. Hoje bo za štiri do šest 
ur. Odhod bo ob 8. uri z avtobusne postaje v Konjicah, pot pa 
bo vodila iz Vitanja po markirani poti proti Rogli, možne pa so 
tudi variante preko Rakovca ali do Skomarske hiše. Predviden 
odhod avtobusa z Rogle ali Skomarja je ob 14. uri. 

Obcni zbor 
Planinsko društvo Zlatarne Celje bo imelo po sklepu uprav

nega odbora v petek, 14. marca ob 17. uri, v zgornji stranski 
dvorani Narodnega doma v Celju svoj redni letni občni zbor Po 
občnem zboru bodo predvajani tudi diapozitivi planinskih tur 
v letu 1996. Vljudno vabljeni! MOJCA MAROT 

Lani odkupili 44,5 milijona l i trov mleka 
Mlekarna Celeia Arja vas vsako leto 

pripravi srečanje sodelavcev, ki oddajo 
največ mleka. Letošnje srečanje v kri
stalni dvorani zdravilišča na Dobrni je 
bilo petnajsto zapored, pričelo pa se je 
s poročilom o poslovanju mlekarne v 
preteklem letu, ki ga je predstavil di
rektor Zdravko Počivalšek. 

Med drugim je povedal, da je mlekarna 
letos prvič po treh letih deset-odstotne 
rasti odkupa mleka zaključila na približ
no enaki ravni kot preteklo leto. Odkupili 
so 44,439.000 litrov kravjega in 117 tisoč 
litrov kozjega mleka. Mleko je skupaj 
oddajalo 2.415 kmetov iz 21 kmetijskih 
zadrug in dveh lastnih kmetijskih proi-
zvodenj. Mlekarna je imela 52 milijonov 
DEM celotnega prihodka. Še naprej si bo 
prizadevala za znižanje proizvodnih 
stroškov, med cilji v tem letu pa ostaja 
povečanje odkupa mleka. Večino mleka 
in mlečnih izdelkov prodajo na doma
čem trgu, viške pa precej uspešno izvaža
jo v Bosno in Hercegovino, Hrvaško in 
Makedonijo. 

Ker je bilo srečanje jubilejno, so pova
bili igralca Evgena Carja, ki je zaigral 
odlomek monodrame Poredošov Janoš. 
Nato pa so podelili priznanja. Med za
drugami je največ mleka oddala KZ Ša

leška dolina in sicer 6,568.919 litrov, 
sledi KZ Šmarje s 6,019.101, KZ Šentjur s 
5,362.732 litri mleka itd.. Med posamez
niki je največ mleka - 307.628 litrov-
oddal Peter Napotnik iz Topolšice, sledi 
Franc Rotnik iz Raven 289.310 in Franc 

Brišnik iz Prekope 285.785 litrov. W 
ga mleka je največ oddala Slavica TrW 
iz Šentvida pri Grobelnem in Ĵ' 
28.255 litrov, sledi Franc Videč iz Vô  
ža-25.204 in Franc Kapel iz Svetega .̂ 
16.745 litrov. T TAVi 

Franc Rotnik, Peter Napotnik in Franc Brišnik. 
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kmalu v 
orodjarni 

zadnjem občnem 
uoru so se gasilci iz Vrha 

Laškim odločili za 
ĵl̂ up novega terenskega 

^2ila, kar bi njihov jubi
lej Še posebej obogatilo. 
5tarega je zob časa načel 
toliko, da ga ni več varno 

^porabljati. Ker pa je pris
pevek v eni prejšnjih številk ;̂ 
(jovega tednika naletel na 
ĵ jeincn odniev in prinesel 
j j j j i eno izmed zelo iigod-

ponudb tovrstnega vo-
2Jla, so se tamkajšnji gasilci 
odločili, da bodo akcijo pos
pešili in čim prej poskušali 
zbrati prepotrebna sreds-
jva. Ker računajo na razu
mevanje in podporo pri 
^,seh, kjer bodo odprli vrata, 
[,j naj plačilo novega vozila 
bilo kmalu opravljeno. Ga
silci iz Vrha razmišljajo celo 
0 organiziranju posebne 
dobrodelne prireditve v 
Kulturnem centru Laško, 
na katero bi povabili vse 
priznane ansamble iz Slo
venije, ki so sicer vsakoletni 
ôsti njihovih veselic. 

1 VLADO MAROT 

Vilo bodo preuredili 
Skromni načrti stanovanjskega sklada občine Laško za leto 1997 

Splošna usmeritev stano
vanjskega sklada občine Laš
ko, ki je zapisana tudi v ob
činskih planih za leto 1997, je 
gradnja novih stanovanj raz
ličnih tipov in za ljudi z raz
ličnimi finančnimi možnost
mi, vendar kaže, da bo občina 
na stanovanjskem področju 
še nekaj let le »gasila požare«. 
Stanovanjski sklad ima na
mreč letos za vso svojo dejav
nost na voljo le okrog 35 mili
jonov tolarjev, ki dovoljujejo 
zelo skromen program dela. 

SKihc) [)i)k)vico deiicUja, ki ga 
bo sklad dobil iz občinskega 
proračuna in s pobiranjem na
jemnin za 226 občinskih stano
vanj, bo letos šlo za tekoče vzdr
ževanje stanovanjskega fonda in 
za upravljanje z njim, 3,6 milijo
na tolarjev pa mora občina pla
čati Republiškemu stanovanj
skemu skladu. Za vzdrževalna 
dela na stanovanjskih objektih 
in za nove naložbe bo tako osta
lo v blagajni sklada le dobrili 18 

milijonov tolarjev. Tretjino vsote 
bo občina, tako vsaj načrtuje, 
porabila za najbolj nujna popra
vila na treh več kot sto let starih 
stanovanjskih hišah. Na stavbah 
v Mestni ulici 15 v Laškem in v 
Mrzlem Polju 1 bodo popravili 
streho, na stavbi v Zidanem Mo
stu s hišno številko 30 pa bodo 
poleg strehe obnovili še dimni
ke. Občina bo letos končno po
skusila rešiti tudi nekajletni 
problem praznih prostorov v Vi
li Zidani Most. Poslovno-stano-
vanjski objekt je bil zgrajen leta 
1993 z denarjem, zbranim z 
občinskimi obveznicami, ven
dar občini kljub dvema razpiso
ma in zniževanju cene še do 
danes ni uspelo prodati oziroma 
oddati pet poslovnih prostorov. 
Občina bo sedaj poskušala več 

kot 200 kvadratnih metrov praz
nih površin preurediti v stano
vanja in v obnovo vložiti 4,3 
milijona tolarjev. 

Poleg stanovanj v Zidanem 
Mostu želi občina letos prido
biti še dve enoti v Šentrupertu. 
Stanovanji, gre za eno enosob-
no in eno dvosobno, bosta v 
večnamenskem objektu v Šen
trupertu, ki ga je občina Laško 
zgradila pred dvema letoma 
skupaj s krajevno skupnostjo 
Breze. Stanovanji bosta v pod
strešnem delu objekta, treba je 
opraviti le še zaključna grad
bena, obrtna in instalacijska 
dela, za katera bo stanovanjski 
sklad namenil 7,5 milijona to
larjev. 

J. INTIHAR 
Foto: SHERPA 

Za izgradnjo te stavbe, ki jo imenujejo Vila Zidani Most, je 
občirm Laško v letih 1992 in 1993 namenila petino vsote, ki jo 
je zbrala s prodajo občinskih obveznic. Pet poslovnih prosto

rov je že ves čas praznih. 

NA DANAŠNJI DAN 
7. MAREC 

' 1765 - Rodil se je francoski 
' ;ik in izumitelj Joseph Ni-
'phore Niepce, eden od iz-
'jditeljev fotografije, ki je z 
. orabo svetlobe uspešno 
enašal litografske predloge 

f' men (umrl leta 1833). 
1 - Rodil se je slovenski 
Jožef Petkovšek, ki je s 

rojim delom Doma naslikal 
10 najpomembnejših slika 
ovenskega realizma (umrl le-
J1898). 
1875 - Rodil se je francoski 
teicistični skladatelj in moj-
ter orkestralnih barv (Bolero) 
laurice Ravel, predstavnik 
rancoskega glasbenega im-
resionizma (umrl leta 1937). 

1858 - Rodil se je italijanski 
P̂ rni skladatelj Ruggiero 
'foncavallo, eden od najizra-
Nših predstavnikov veri-
'ične opere (Glumači) (umrl 
fta 1919). 
1880 - Rodil se je slovenski 
terarni zgodovinar in etno-

Ivan Grafenauer, dolgo-
predstojnik inštitutov za 

'''Vensko etnografijo in slo-
n̂ski jezik pri Slovenski aka-
•̂̂ iji znanosti in umetnosti 

"'iirl leta 1964). 
1886 - Rodil se je ameriški 

l̂ l̂̂ emik Edward Calvin Ken-
'̂l ki je kot raziskovalec po-

^vov v endokrinologiji, prvi 
°čil hormon tiroksin iz ščit-

in si za svoje raziskoval-
^Mo prislužil Nobelovo na-
^̂ 0̂ za medicino leta 1950 
"^rlleta 1972). 

V , 9 . MAREC 
- Rodil se je italijanski 

Ĵ orščak Amerigo Vespucci, 
katerem je novi svet dobil 

l^merika (umrl leta 1512). 
j ' ^ ' * ^ - Rodil se je Honore-
'̂ °̂ iel Riqueti, grof Mirabe-

soavtor francoske deklara-
. o človekovih pravicah 
'̂ ^1 leta 1791). 

1931 - Rodil se je slovenski 
esejist in kritik Janko Kos, av
tor esejev o sodobni slovenski 
književnosti. 

~~1o7^SE^ 
1805 - Umrl je slovenski šol

nik in jezikoslovec Blaž Ku-
merdej, zaupni svetovalec ce
sarice Marije Terezije (rojen 
leta 1738). 

" ^ J l T MAREC '^^'^ 
1544 - Rodil se je Torquato 

Tasso, eden največjih italijan
skih pesnikov vseh časov, av
tor versko-zgodovinskega epa 
Osvobojeni Jeruzalem in pa
stirske igre Aminta (umrl leta 
1595). 

1883 - Rodil se je slovenski 
biolog Boris Zarnik, bil je pro
fesor na več univerzah po sve
tu in organizator modernega 
študija biologije na medicini 
(umrl leta 1954). 

12. MAREC 
1613 - Rodil se je utemelji

telj francoskega parka in naj
večji mojster francoskega slo
ga v oblikovanju vrtov Andre 
Le Notre (umrl leta 1700). 

1685 - Rodil se je angleški 
filozof in teolog George Ber-
keley, ki je razvil empirizem v 
smeri subjektivnega idealiz
ma (umrl leta 1753). 

13. MAREC 
1733 - Rodd se je angleški 

materialistični filozof, fizik in 
kemik Joseph Priestley, ki je 
odkril kisik, klorovodik, žve-
pleno kislino, dušikove oksi
de in ogljikov oksid (umrl leta 
1804). 

1860 - Rodil se je avstrijski 
skladatelj slovenskega rodu 
Hugo Wolf, mojster psihološ
ko izostrenega samospeva z 
enakovrednim klavirskim de
ležem (ok. 300) in najbolj ne-
konvencionalen glasbenik 
druge polovice 19. stoletja 
(umrl leta 1903). 

Raziskovalci 
neicoristnega sveta 

Uredniki revije Grif so 
spremenili podnaslov. Do
sedanja revija za alpini
zem, planinstvo, športno 
plezanje in trekking je do
bila nov podnaslov »za razi
skovalce nekoristnega sve
ta«. Čeprav je temu res tako, 
je morda škoda, da je se je 
to zgodilo, saj je vsebina 
revije ostala zvesta svojemu 
namenu. 

Že uvodni članek je zapis 
Vikija Grošlja o najbolj ak
tualnem dogodku zadnjih 
mesecev. Avtor je v sprems
tvu Staneta Klemenca in Raf
ka Vodiška dosegel najjuž
nejšo točko našega planeta in 
si s tem prihodil še zadnji 
najvišji vrh zemeljskih cehn. 
V drugem prispevku Tina Zi-
herl predstavlja Tomaža Hu-
merja, lanskega najboljšega 
slovenskega alpinista in do
bitnika zlatega cepina, naj
višjega alpinističnega prizna
nja na svetu. Urban Golob bo 
v nekaj nadaljevanjih opisal 
slovenska osvajanja osemti-
sočakov; tokrat je prispeval 
zapise o našem prvem med 
njimi - Makaluju Marjeta 
Keršič Svetd je pripravila 
pogovor z 28-letnim Švedom 

Goeranom Kroppujem, nena
vadnim rekorderjem, ki je iz 
rodnega kraja prevozil s kole
som vso pot do Nepala, se 
povzpel na Mont Everest in se 
po isti poti vrnil domov. Maja 
Čonč nam v pogovoru pred
stavlja Francoisa Legranda, le
gendo francoskih alpinistov. 
Domen Komac predstavlja in 
predlaga obisk plezališč v pri
morski Španiji, saj meni, da 
so tam cene nizke, zanimivo
sti pa je na pretek. Albin Si-
mončič h Marjan Žiberna 
priporočata aerobno vadbo za 
gornike, alpiniste kakor tudi 
za športne plezalce. Prijetno 
branje je zapis Tadeja Goloba 
s poti po kraškem robu nad 
Ospom z znano alpinistično 
steno za vse letne čase. V tej 
številki revije Grif Marjan Ho
čevar predstavlja več vrst tur-
nosmučarski vezi. Iz tujih lo
gov pa sta svojo pot po Vehko-
nočnih otokih opisala Rok 
Kofol in Miha Kočar. Tudi 
tokrat ne manjka obvezna 
stran izbranih in nagrajenih 
atraktivnih fotografij v fotoga-
leriji. Tudi drugi prispevki so 
Opremljeni z bogato paleto za
nimivih posnetkov. 

CIRIL VELKOVRH 

Umrla najstarejša 
Laičanka 

v ponedeljek popoldne so na pokopališču v Šentruper
tu pokopali Julijano Zapušek, najstarejšo Laščanko in 
eno najstarejših Slovenk, ki bi 23. aprila dopolnila 102. 
leto starosti, 

. Ko smo jo lani obiskali na domu njene hčerke Anice 
Hercog, pri kateri je preživljala jesen svojega življenja, je 
bila še vedno dobrega zdravja, le slišala ni skoraj nič več. 
Kljub temu je bila nasmejana, srečanje pa je bilo zares 
prisrčno. Gospa Julijana je bila 25 let vdova, v zakonu je 
rodila osem otrok, od katerih živijo le še štiri hčerke. 
Imela je sedemnajst vnukov in več kot trideset pravnu-
kov. 

Ob smrti Julijane Zapušek so družini izrazili sožalje 
župan Peter Hrastelj ter predstavniki Območne organizacije 
Rdeče križa Laško in Šentruperta. JI 

G o r s k i reševalci na Gol le l i 
v soboto, 8. marca, bodo na Golteh pripravili 6. Stanetov 

memorial, mednarodno tekmo gorskih reševalcev v turno-
smučarskem pohodu. 

To bo pohod na področju Golt v dolžini 22 kilometrov, 
preizkus znanja prve pomoči in vožnje z aki čolnom. Gorski 
reševalci bodo tekmovali v treh kategorijah, v ekipi pa bosta po 
dva tekmovalca. Začetek mednarodne tekme bo ob 9. uri na 
Golteh. US 

Novinec na t e k m o v a n j u 
z m a g a l 

Gostišče Kajzler v Šentjurju je bilo 22. februarja priredi
telj 6. zaporednega turnirja v taroku v sezoni 1996/1997. 

Prvenstva se je udeležilo 46 tekmovalcev iz vse Slovenije, 
zmagal pa je novinec na tekmovanju Jure Posinek iz Slovenskih 
Konjic. Na drugo mesto se je uvrstil Vojko Ostanek iz Ljubljane, 
tretji pa je bil Dušan Gradišnik iz Laškega. 

Tekmovanje so podprli: Tillia Šentjur, Apoteka pri teatru 
Celje, Pizzeria Bolero Košnica, Kajzler Šentjur, Finomehanika 
Marjan Dobrajc Celje, Ključavničarstvo Gajšek Šentjur, OMV 
Šentjur, Riss Primož pri Šentjurju in tiskarna Koštomaj Celje. 

Naslednji turnir bo predvidoma 15. marca v Slovenskih 
Konjicah. T.O. 

ŠPORTNIK MESECA ZA 
ŠPORTNIKA LETA 
Brez sprememb 

Končan je februarski izbor športnikov in ekip na Celj
skem, Zadnji teden so največ glasov dobili Iztok Puc, Uroš 
Šerbec (vsak po 4 ) , Katarina Srebotnik (10) in rokometaši 
Pivovarne Laško (12), 

Zmagovalci meseca februar so enaki, kot že na začetku leta. 
Moški: Puc 44, Šerbec 17, Cankar 8 itd; ženske: Srebotnik 60, 
Roš 15, Petak 4 itd; ekipe: Pivovarna Laško (rokomet) 81, 
Polzela (košarka) 3, Publikum (nogomet) 2. Nagrajenka naše 
akcije Jasna Drešček, Zidanškova 20, Šentjur. Nagrado (šport
na trenirka) lahko dobi pri našem oglasnem oddelku. 

Začenjamo izbor za mesec marec. Prva kandidata sta strelec 
Simon Veternik iz Velenja (24. mesto na evropskem prvenstu) 
in lokostrelka Jožica Emeršič iz Polzele (dvoranska državna 
prvakinja v slogu compound). 
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V Parizu sicolca sezone? 
Na dvoranskem svetovnem prvenstvu v atletiki tudi Gregor Cankar in Anja Valant - Jutri kvalifikacije, v soboto finala 

Gregor Cankar in Anja Valant bosta že tretjič 
zapored udeleženca največjega dvoranskega tek
movanja v atletiki: v pariškem Bercyu se bo tudi z 
obema Celjanoma jutri začelo 6.svetovno prvens
tvo, na katerem bodo za nagrade razdelili kar 2,2 
milijona dolarjev. 

Cankar je letošnjo sezono začel z daljšimi pripra
vami na Bahamih, nakar ga je gripa krepko zdelala 
in je izgubil skoraj mesec dni kvalitetnega treninga. 
Njegov letošnji najboljši rezultat je 799 cm (lani 824 
cm) in pred zadnjo dvoransko tekmo pritisk magič
ne osmice že počasi sili v podzavest. 

Letos brez osmice 
»Bolezen mi je odvzela predvsem pravi občutek 

za skok. Hitrost, skočnost in moč sem vrnil na raven 
iz obdobja osnovnih priprav, toda >feeling< še ni 
pravi. Lani sem začetek zaleta malenkostno spreme
nil, po srhljivki s prestopi na olimpiadi pa sva se s 
trenerjem odločila za start z mesta in nisem še 
dovolj natančen. Zadnjih pet let sem začenjal s 
poskoki in težko se je odpovedati navadi,« pravi 
Cankar. 

Letos je bil prvič na sporedu dvoranski Grand 
Prix, ki je obsegal tudi moško daljavo, a je minila 
brez Celjana. »Mitingu v Moskvi sem se odpovedal 
na račun našega prvenstva, za Grand Prix pa sploh 
nisem vedel. V dvorani mi še ni uspel noben pravi 
skok in upam, da ga hranim za Pariz,« se hrabri 
Cankar, ki bo imel poleti pravico do neposredne 
udeležbe na mitingih za GP in računa na vabilo iz 
Ziiricha. 

»Predlani sem bil zrel za finale, toda v svojem 
prvem nastopu na deskah se nisem znašel. Lani sem 
boj za bronasto kolajno v zadnji seriji izgubil za 
samo dva centrimetra, zdaj pa upam na najmanj 
finale. Kvalifikacijsko normo 785 cm bi v petek 
zgodaj popoldne moral preseči in v soboto v finalu 
potrditi položaj med najboljšo deseterico na svetu,« 
je pred odhodom dodal Cankar. 

Oicrog rekorda 
Anja Valant je z odhodom na študij v Ljubljano 

začela sodelovati z novim trenerjem (Srdjan Djor-
djevič) in izpustila priprave na Bahamih. »Trener mi 
je naredil načrt treningov, ki sem ga v celoti izpolni
la, toda vaditi na daljši rok povsem sam seveda ni 
niti približno idealno. Forma se mi vseskozi počasi 
vzpenja in prav v Parizu bi moralo biti najboljše,« 
pravi državna rekorderka v troskoku. 

Lansko zimsko sezono je končala pri 13,63 m, 
letošnji najboljši rezultat je 13,49 m in na prvenstvu 
pričakuje rezultat okrog rekorda. Nekoliko bolj ob
sežni so bili specialni treningi troskoka, v katerem je 
bližje svetovnemu vrhu kot v daljavi, vendar bo tudi v 
prihodnje enakomerno nastopala v obeh disciplinah. 

V Barceloni 1995 (SP) je Cankar s 765 cm 
zasedel 19. mesto, v Stockholmu 1996 (SP) pa je 
bil z 801 cm četrti. Valantova je v Barceloni s 
13,20 m zasedla 16.mesto in v Stockholmu s 13,35 
m (v kvalifikacijah 13,53 m) končala na 11.mestu. 

»Drobne popravke v načinu zaletnega teka in 
prehodu v odriv sem že osvojila, v nogah imam nov 
državni rekord, toda preveč je bilo prestopov. Nič še 
ni alarmantnega, odriv imam naravnan na odstopa
nje samo desetih centimetrov in zato je možnost 
nihanj večja. Lani sem se v finale uvrstila kot zadnja 
po rezultatu, v Parizu bo moj osnovni cilj dobra 
daljava, uvrstitev pa bo v veliki meri odvisna tudi od 
konkurence,« napoveduje Anja Valant, ki bo v kvali
fikacijah nastopila že jutri, finale troskoka za žen
ske pa bo v soboto. 
^^m^^^^&.'.^:'j£i^:-:^M;^. ŽEUKO ZULE 

Blizu osebnega rekorda: Anja Valant. 

Želi jo višje 
Rogaška, drugi ekipi \ 

njic in Kovinotehne ter; 
vovarna Laško so 
ženci končnice obmo ,̂ 
kegljaške lige, ki se bo, 
dvokrožnem sistemu ig, 
la do sredine aprila, najj 
prvaka čakajo še kvai, 
kacije za popolnitev trei 
lige. 

Med najboljšo četverico 
novinci Laščani. V prvet 
tvo OKS Celje so se vkljn; 
šele pred tremi sezonami 
lanske ekipne seštevke 
boljšali za skoraj 100 keg|j( 
čeprav so nove steze v c 
lovcu bistveno težje. Napi 
dovanje so si zagotovili šf 
v zadnjem krogu po pora 
mestnega tekmeca Dem 
in zaradi boljše bilance 
Avtom Celje, ki je zbral et 
ko število točk. 

»Velikih možnosti za ( 
vojitev naslov prvaka niir 
mo, toda naš naslednji cilj 
vseeno uvrstitev v tretjo lig 
V Laškem nikoli ni bilo ke 
Ijišča, čeprav je bilo že neli 
konkretnih lokacij za gra 
njo in je vedno več zaniij 
nja za igro. Zdaj delujejo, 
tri ekipe, na treninge se vo; 
mo v Celje in celo Žalec, i 
seminarjih smo pridobili n 
kaj strokovnega znanja 
zdaj se pripravljamo na i 
tanovitev kluba,« je nači 
predstavil vodja ekipe Iv, 
Zorko. Ž. 

PANORAMA 
K O Š A R K A 

A-1 liga 
Moški - 17.krog: P.Laško-

Olimpija 83:97 (45:49); Lisi
ca 24, Tovornik 17, Dončič 
12, Govc 11, Šoštarič 8, Jurak 
7, Blagotinšek, Vujovič 2; Ro-
gaška-Helios 78:124 (35:72); 
Krivec 25, Ivanovič 13, Petro
vič 11, Jutriša 10, Mičunovič 
9, Kosovec 5, Šiško 3, Jordan 
2; Litostroj-K.zidar 84:58, 
Idrija-Podbočje 75:68, Satex-
Republika 67:79, Polzela-
BWC sinoči. Vrstni red: 
Olimpija 34, Satex 27, Polzela 
( - ) , Helios, Republika 26, Slo
van, RLaško, Idrija 25, BWC 
( - ) , Podbočje, K.zidar 23, Ro
gaška 20. 

Ženske - Zkrog: Ilirija-ln-
grad 62:85 (29: 41); Jurše 19, 
Obrovnik 18, Polutnik 16, A. 
Vodopivec 15, Potočnik 11, S. 
Vodopivec 6; Ježica-Maribor 
102:58, Odeja-Sežana 95:79; 
S.krog: Ingrad-Odeja 69:59 
(29:40); Polutnik 22, Jurše 16, 
Obrovnik 11, A.Vodopivec 8, 
Potočnik, S.Vodopivec 6; Se-
žana-Ježica 62:90 (32:49), 
Maribor-llirija 70:78. Vrstni 
red: Jezica 36, Ingrad 31, Iliri
ja 27, Odeja 25, Maribor 23, 
Sežana 20. 

A-2 liga 
Moški - 17.krog: Kemo-

plast-Litija 100:80 (50:40); Ur-
banija 28, Madžarac 27, Sušin 
14, Zorko 10, Kahvedžič 8, 
Knez 7 Gajšek 6; Ježica-Co-
met 77:75 (40:44); Novak 24, 
Plevnik 20, Sivka 11, Ravnihar 
9, Keblič 7, Lušenc, Železni-
kar 2; Radovljica-Brežice 
78:62, Krka-Loka 88:73, Iliri-
ja-Slivnica 103:91, Zagorje-
Triglav 93:78. Vrstni red: Lo
ka 31, Krka 30, Ilirija 29, Ke-
moplast, Comet, Jezica 27, Li

tija, Zagorje 26, Triglav 24, 
Radovljica 22, Brežice 20, 
Slivnica 17. 

Ženske - 6.krog: Jezica ml-
Comet 74:50 (32:28); Račič 
22, Slatenšek 10, Groleger 8, 
Šporar 5, M. Ribič 3, Brglez 2; 
Pomurje-Jesenice 20:0, Dom-
žale-Šentvid 41£S; Zkrog: 
Comet-Domžale 80:42 
(42:22); Šporar 26, Groleger 
19, Koželj 11, S.Ribič 10, Br
glez 6, Slatenšek 4, M. Ribič, 
Fijavž 2; Jezica ml-Pomurje 
65:59, Šentvid-Jesenice 77:53, 
S.krog: Jesenice-Comet 43:77 
(17:46); Groleger 24, Šporar 
18, Račič 13, S.Ribič 8, Slaten
šek 6, Koželj. Hercog 3. M.Ri-
bič 2; Domžale-Ježica ml. 
39:74, Pomurje-Šentvid sino
či. Vrstni red: Jezica ml. 14, 
Šentvid ( - ) , Comet 13, Pomur-
je 12, Domžale 9, Jesenice 7. 

Bliga 
Za prvaka - 13.krog: Rogla 

Atras-Gorica 89:66 (42:24), 
Prebold-Cerknica 83:72, Ra-
denska-Parklji 97:82, Mari-
bor-Olimpija ml. 76:74, Hrast-
nik-Medvode 91fl0. Vrstni 
red: Olimpija ml. 20, Raden
ska 19, Prebold, Hrastnik 18, 
Rogla Atras 17, Maribor 16, 
Cerknica, Parklji 15, Medvode 
14, Gorica 13. 

Za obstanek - 13.krog: 
Snežnik-Celje 86:63, Postoj-
na-Bistrica 90:99, Borovnica-
Janče 67:61, Portorož-Kamnik 
74:94, Vrhnika-Elektra prelo
ženo. Vrstni red: Janče 19, 
Kamnik, Bistrica 18, Portorož, 
Snežnik 17, Postojna 16, Vrh
nika ( - ) , Celje 15, Elektra (-) 
14, Borovnica 13. 

N O G O M E T 
i.liga 

19.krog: Rudar-Gorica 1:2 
(1:1), Hudarin (36); Primorie-

Publikum 4:0 (1:0), Olimpija-
Maribor 1:2, Beltinci-Mura 
1:1, Korotan-Koper 2:0. Vrst
ni red: Primorje 40, Maribor 
38, Gorica 30, Olimpija, Publi-
kum, Rudar 26, Mura 24, Ko-
rotan 20, Beltinci 19, Koper 
12. 

R O K O M E T 
I.liga 

Moški - 19. krog: Prule-
PLaško 19:27 (9:10); Vugri-
nec 11, Pajovič 5, Pungartnik 
4, Tomšič 3, Jelčič 2, Papež, 
Cvijič 1; Rudar-Gorenje 24:20 
(12:10); Bedekovič, llič 7, 
Plaskan 2, Ojsteršek, Kim-
čenko, Semerdijev, Cvetko 1; 
Jadran-Dobova 27:23, Pre-
vent-Slovan 23:25, Akripol-
Delmar 22:15, Krško-Lisca 
27:17; zaostala tekma: Pre-
vent-PLaško 19:24 (11:13); 
Šerbec 6, Cvijič 5, Vugrinec, 
Jelčič 3, Načinovič, Pajovič, 
Pungartnik 2, Tomšič 1. Vrst
ni red: P. Laško 38, Prevent 
28, Krško 21, Prule, Akripol 
20, Jadran 18, Dobova, Gore
nje 17, Delmar 14, Slovan 14, 
Rudar 13, Lisca 8. 

Ženske - 19.krog: Velenje-
Piran 24:22 (9:12); Hudej 8, 
Vujovič 7, Stevanovič 4, Rau-
kovič 2, Notersberg, Kranjc 1; 
Olimpija-Polje 37:6, Izola-Bra-
nik 25:20, Mlinotest-Kočevje 
26:17, Krim-Burja 38:10, Ža
lec prost. Vrstni red: Krim 33, 
Olimpija 29, Žalec 28, Mlino-
test 26, Velenje 18, Piran 14, 
Kočevje 11, Branik, Burja 10, 
Izola 7, Polje 0. 

K E G U A N J E 

I.liga 
Moški - 15.krog: CP Celje-

Proteus 1:7 (5067:5351; zma
gal: Vodeb 842, izgubili: Žni-
darec 807, Brglez 857, Salobir 
899, Cene 862, Lešnik 800), 
Norik-Hrastnik 6:2, Iskra-Go-

rica 7:1, Hidro-Konstruktor 
1:7, Rudar-Brest 7:1. Vrstni 
red: Konstruktor, Iskra 26, 
Norik 22, Rudar, Gorica 16, 
Proteus 15, Hrastnik 11, Hidro 
10, CP Celje 6, Brest 0. 

Ženske - 15.krog: Miro-
teks-Proteus 7:1 (2485:2318; 
zmagale: Razlag 424, Šeško 
415, Lesjak 416, Koštomaj 
403, Kardinar 435, izgubila: 
Petak 392), Norik-Adria 5:3, 
Triglav-Gorica 6:2, SI. Gradec-
Konstruktor 6:2, Rudar-lzola 
6:2. Vrstni red: Miroteks 30, 
Norik 22, Rudar 18, Adria 16, 
Triglav 15, Proteus 14, Gorica 
12, Izola 9, SI. Gradec 8, Kon
struktor 6. 

ILliga 
Moški - 15.krog: Konjice-

Rudar 11 5:3 (5301:5280), Šo-
štanj-Radenska 6:2 
(5028:4884), Žalec-Korotan 
6:2 (5223:4977), Dravograd-
Litija 6:2, Črnomelj-Fužinar 
5:3. Vrstni red: Konjice 22, 
Dravograd 21, Fužinar 19, Li
tija, Šoštanj 18, Črnomelj 15, 
Žalec 14, Rudar 11 12, Raden
ska 6, Korotan 5. 

Ženske - 15.krog: Korotan-
Miroteks 11 4:4 (2370:2354; 
zmagale: Ratajc 412, Vučeno-
vič401. Stajic 392, Košir 398, 
izgubili: Gluvič 386,. Pajič 
365), Šoštanj-Brest 6:2 
(2361:2323), Norik 11-Mi-
klavž 7:1, Kamnik-Kočevje 
5:3, Gorica 11-MTT 6:2. Vrst
ni red: Miroteks 11 27, Kam
nik 18, Norik 11 17, Kočevje, 
Korotan, Miklavž 14, Šoštanj 
13, MTT 11, Gorica 11 10, 
Brest 6. 

Ill.liga-vzhod 
ženske - ll.krog: Miroteks 

111-Trebnje 7:1 (2349:2194; 
zmagale: Košir 384, Verdnik 
392, Gluvič 383, Špoljar 416, 
Koštomaj 419, izgubila: Ratajc 
355), Krilato kolo-Komcel 2:6 
(2226:2230; zmagale: Oblak 
383, Ramšak 386, Jeranko 

370, Jurše 393, izgubili: Filip-
čič 336, Cilenšek 362), Krško-
Črnomelj 6:2, Impol-Nafta 
2:6. Vrstni red: Miroteks 111, 
Krško 15, Komcel 14, Impol 
11, Črnomelj 10, Nafta 9, 
Trebnje 8, K.kolo 7. 

O D B O J K A 
I.liga 

Moški ( A ) - 14.krog: Kam-
nik-Topolšica 3:2 (-10, -9, 7, 
12, 14), Olimpija-Fužinar 3:2, 
Krka-Salonit 1:3, Pomurje-
Maribor 0:3. Vrstni red: Mari
bor 26, Salonit 24, Olimpija 
18, Fužinar 16, Pomurje 14, 
Krka 8, Topolšica 4, Kamnik 
2. 

Ženske (B) - 7. krog: Preva-
Ije-Zg.Savinjska 3:0 (11, 9, 
11), Kočevje-Gorica 1:3, Ta-
bor-Ptuj 0:3. Vrstni red: Ptuj 
14, Zg. Savinjska 8, Prevalje, 
Gorica 6, Kočevje 4, Tabor 0. 

Il.liga 
Moški - 16.krog: Vuzenica-

Salonit II 3:1, Intes-Triglav 
3:0, Prvačina-Bled II 3:0, Ko-
vinar-Brezdvica 3:1, Hoče-
Portorož 3:0, Šempeter prost. 
Vrstni red: Kovinar 26, Šem
peter 22, Brezovica, Hoče 20, 
Vuzenica 16, Intes, Salonit II 
12, Prvačina, Triglav 10, Por
torož, Bled II 6. 

Ženske - 16.krog: Šoštanj-
Šempeter 3:0 (12, 8, 4), Ruše-
Rogoza 3:0, Branik Il-Piran 
3:0, Solkan-Šentvid 3:2, Šen-
čur-Kamnik 2:3. Vrstni red: 
Šoštanj 30, Šempeter 28, Bra
nik II 26, Šentvid 22, Ruše 18, 
Piran 16, Mežica, Rogoza 14, 
Šenčur, Kamnik, Solkan 8, 
Bled 0. 

l ILliga-vzhod 
Moški - 16.krog: Mežica-

Savinja 3:0 (8, 5, 11), Topolši
ca Il-Braslovče 0:3, Kurent-
Lenart 0:3, Fužinar Il-Črna 
3:0, Beltinci prosti Vrstni 
red: Fužinar II 24, Beltinci, 

Braslovče 20, Mislinja, M 
ca 18, Lenart 12, Savinji 
Črna, Kurent 4, Topolšic 
2. ^ 

Ženske - 16.krog: Puco 
Vitanc 1:3 (-7, -11, 11, 
Dobje-Radenci 3:1, Step-1 
2:3, Branik Ill-Črna 3:0, Be 
dikt-Dravograd 3:1, Prev, 
Il-Granit 2:3. Vrstni red: E 
nik III 28, Benedikt, Gr; 
26, Dravograd, Črna 22, 
tanc 20, Prevalje II 18, Bô  
Step 10, Puconci 4, Radei 
Dobje 2. 

S T R E U A N J E 
I.liga 

Pištola - S.krog: Ki| 
Mrož 1655:1693, Konji 
Kamnik 1644:1619, Celje-I 
1651:1640, Olimpija ž-Pfl 
nel 1623:1692, Moris-Kopi 
vina 1617:1671, PredoS 
Olimpije 1645:1687. Vrt 
red: Mrož 24, Poženel, Ka 
ce, Olimpija 20, Kranj, K(j 
čevina 18, Ptuj, Olimpija Ž. 
Moriš, Celje 12, Kamnik, 
doslje 10. 

Il.liga 
Pištola - S.krog: IvanuJ 

ženel II 1523:1616, Mro; 
Domžale 1595:1563, Kop 
vina Il-Ptuj II 1564:1582, 
rok-Postojna 1644:1506, 
žice-Olimpija II 1440:1̂  
29.oktober-Trzin 1585:1̂  
Vrstni red: Olimpija II 
Marok, Brežice 20, Domž' 
Poženel II, Ptuj, Trzin 
Mrož II 16, Kopačevina H 
29.oktober 12, Ivanuš, Pos' 
na 8. 

Puška - S.krog: Celje 
murka 1703:1658, Kanja-
teks 1726:1681, Ormož-J 
1695:1658, Radgona-Dord^ 
1702:1695, Marok-TSO l7l 
664 Vrstni red: Kanja' 
Marok, Radgona 19, Celje 
Juteks, TSO 15, Ormož 
Domžale 11. Elektro 9, FL̂  
Pomurka 7. 
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Finale pred finalom 
'^Q0S Svensson je prepričan, da sta trenutno najboljši rokometni ekipi na svetu njegova Barcelona in Celje - Nič več 

za Švedsko 

ĵ led mnogimi vrhunskimi rokometa-
jj jnia Barcelona le enega super zvezd-
Jjl̂ a: 29-letnega vratarja Tomasa 
jyenssona, ki je predlani postal evrop-
l̂ i prvak z Elgorriago, lani z Bracelono 
p ima priložnost, da kot prvi na svetu 
jiĵ rat zapored osvoji najbolj dragoce-
,0 klubsko lovoriko. 

,)V športu je najlepše zmagovati, toda 
ĵlovov ne štejem. Pred kratkim so me na 

•jiožnost trisa evropskih lovorik opozoriU 
f španski novinarji in ponovil bom odgo-
0' moj edini cilj je zmagovati z Barco. V 
igi prvakov nam je dobro uspevalo, v 
Ivobojih na izpadanje pa je vsaka tekma 
fžja in nič ne bo v naprej podarjeno,« je 
ejefonski pogovor za Novi tednik začel za 
[Uioge najboljši vratar na svetu Tomas 

i ivensson. 
; S Slovenijo imate konkretno izkušnjo 
i e z evropskega prvenstva 1994. Bodo 
3 ežave s študiranjem celjskih napadov 
in strelov? 
; Izkušenj res nimam veliko, bolj poz-
[ lam hrvaške in jugoslovanske okrepitve, 
i oda z zbiranjem informacij ne bo težav. 
; ipansko prvenstvo je zdaj prekinjeno, za 
i jtudiranje posnetkov tekem Celja bo do
volj časa in možnosti za presenečenja 
lodo zelo omejene. Tudi z naše strani, saj 

\ m prepričan, da imajo slovenski prvaki 
eliko podatkov o Barceloni. 

J Sedem let zapored v finalu pokala 
^vakov igrajo klubi iz Španije. V čem 
/skrivnost uspeha? 
IŠpanci že dobrih dvajset let delajo zelo 
»bro in trdo. Izoblikovali so si svoj slog 
• | , ki so ga nadgradili s prihodi vrhun-
pi tujcev. Vujovič in Wenta sta v taktič-

lem smislu oplemenitila njihovo igro in 
mbinacija trdih treningov, dobrih stro-
;ovnjakov in odličnih tujcev je najprej 
Jube in lani še reprezentanco pripeljala 
irav do vrha. 
Ce bi lahko vplivali na žreb, koga bi si 

'polfinalu izbrali za nasprotnika? 

Tomas Svensson 

Ne me napak razumeti: dvoboj Celje-
Barcelona je finale pred finalom. Celje je 
močnejše kot Zagreb ali Kiel, v sebi ima 
izrazito jugoslovansko šolo rokometa, ki je 
še vedno svetovni pojem. Avtentičnost so 
zadržali z nakupi igralcev iz bivše Jugosla
vije, v njihovi igri je prisoten nenehen 
pritisk in proti takšnim nasprotnikom je 
težko kontrolirati potek tekme. 

Kaj bo odločilo zmagovalca? 
Celje doma redko izgublja, mi še bolj 

poredko. V tem segmentu smo torej zelo 
izenačeni, za razliko od Celja pa imamo 
kontinuiteto nastopov v evropskih poka
lih. Navajeni smo zmagovati tudi v go-
steh, vendar bo odločitev zelo tesna. Igra
li bosta trenutno najboljši evropski ekipi. 

Zaradi povratne tekme v Barceloni 
ste vendarle rahli favoriti? 

Običajno povratna tekma v domači dvo
rani pomeni določeno prednost, a je lahko 
tudi drugače. Lani smo z Zagrebom najprej 
igrali doma in zmagali z desetimi goli z 
razlike, tudi v finalu z Elgorriago smo bili v 
prvi tekmi gostitelji in bilo je osem razlike. 
Obakrat dovolj za mirno gostovanje. 

Mar to pomeni, da več možnosti za 
uspeh pripisujete Celju? 

Ne, pač pa želim povedati, da nikoli ni 
nič v naprej določeno. Tudi od psihološke 
priprave ekipe je veliko odvisno, nas obre
menjuje naslov evropskih prvakov, Celja
ne domača dvorana in morda bodo lažje 
igrali na povratni tekmi v Blaugrani. Pred
vsem bo najbolj pomembno dobro, odlič
no odigrati obe tekmi. Končna odločitev 
ne bo padla na samo eni. 

Kako vratar doživlja Barcelono, ki je 
izrazito napadalna ekipa in ki zelo red
ko doseže manj kot 30 golov? 

Vrhunska ekipa mora biti odlična v 
vseh prvinah. V obrambi, nasprotnih na
padih in igri proti postavljeni coni. Barce
loni vse našteto dobro uspeva, povrhu 
igralci veliko tečejo in ob primerni reali
zaciji z učinkovitostjo ni težav. 

Zakaj ste se za Isližnje svetovno pr
venstvo odpovedali reprezentanci 
Švedske? 

Edini razlog je preobremenjenost. Na 
članskih tekmah sem začel braniti, ko 
sem imel komaj 15 let, prvi vratar sem 
postal s 17. leti, bil sem na treh mladin
skih svetovnih prvenstvih in ob vstopu v 
člansko konkurenco sem bil igralsko 
krepko izmučen. Pritiski so bili zlasti v 
zadnjih treh letih ogromni. Zaradi nepri
mernega tekmovalnega koledarja sem od
hajal z enega na drugo prvenstvo in po 
ohmpijskih igrah sem se odločil za slovo. 

V vaših rokometnih načrtih je torej še 
samo Barcelona? 

Zadnja tri leta sem praktično samo bra
nil, niti enega poštenega treninga nisem 
opravil in ko sem sporočil odločitev, je 
večina ljudi na Švedskem razumela moje 
dejanje. Nekateri so bili seveda ogorčeni, 
toda moja služba je v Barceloni, s katero 
imam pogodbo do leta 2000 in takrat sem 
se pripravljen vrniti v reprezentanco. Kako 
bom po klubski sezoni shajal brez roko
meta? V poletnih mesecih bom končno 
prost in privoščil si bom dolge počitnice. 

ŽEUKO ZULE 

Naj z zamudo 
z zamudo so najboljše športnike in ekipe razglasili tudi v 

Celju in Rogaški Slatini. Nagrajenci so iz atletskih, kegljaš-
kih, avtomobilističnih in konjeniških vrst. 

Celjski športnik leta je že tretjič zapored Gregor Cankar 
pred rokometašem Urošem Šerbcem in atletskim kolegom 
Mirom Kocuvanom. Med športnicami je zadnja parna leta 
zaznamovala Marika Kardinar (najboljša leta 1990, 1992, 
1994 in 1996), za katero sta se uvrstili atletinji Anja Valant in 
Renata Strašek. V ekipni konkurenci so že po tradiciji najboljši 
rokometaši Pivovarne Laško in kegljavke Miroteksa, zaradi 
nedorečenih kriterijev pa so med nagrajenci celo športniki iz 
klubov s sedežem v drugih občinah. 

Celjski rekorderji po številu izborov za športnika leta so 
Nataša Ubrančič s petimi ter Vlado Bojovič in Štefan Cuk s 
po štirimi naslovi. 

Rogaška Slatina je najboljše izbirala šele drugič. Najvišji 
priznanji sta dobila avtomobilist Vlado Očko in Maja Hrup, ki 
se ukvarja s konjeništvom. Za uvrstitev v evropski konkurenco 
so bili nagrajeni košarkarji Rogaške ter kot zaslužna športna 
delavca Josip Ilijaš (balinanje) in Leopold Kores (športna 
vzgoja mladih). 

T e ž a v e pred EP 
Ledena dvorana v Celju bo v drugi polovici marca prizoriš

če dela evropskega mladinskega prvenstvu skupine B v 
hokeju na ledu. 

V Mestnem parku bodo igrale reprezentance Danske, Franci
je, Italije in Madžarske. Priprave na prvenstvo potekajo pospe
šeno. V Celju je nekaj težav z odzivom sponzorjev, manjše od 
pričakovanega je tudi zanimanje za nakup vstopnic. Naša 
reprezentanca bo v predtekmovanju igrala v Mariboru (v 
skupini so še Belorusija, Norveška in Poljska) in med kandidati 
za nastop ni nobenega hokejista iz Celja. V zaključnem delu 
prvenstva se lahko zgodi, da bo Slovenija kakšno tekmo odigra
la tudi v dvorani ob Savinji. Vse tekme bodo ob 13. in 17 uri. 

T L. 

Pozabi j iv i Celjani 
Rokometno moštvo Pivovarne Laško B je tekmo 14.kroga 

Il.lige-vzhod s Poletom izgubilo z 0:10, ker je igral tudi Robi 
Šantl, ki kot licencirani igralec prvega moštva nima pravice 
nastopa. 

Celjani so dodatno kaznovani z odvzemom točke in so po 
dobri polovici tekmovanja v sredini lestvice. Mladinsko prvens
tvo je že končano (prvak so Prule pred Slovanom in Gorenjem, 
že v polfinalu je izpadla Pivovarna Laško), kadeti pa so v 
polfinalni skupini B odigrali prvi del lige. Vrstni red: Rudar 13, 
Lisca 12, Pivovarna Laško 11, Prevent 8, Ormož 6, Hrastnik 3, 
Velika Nedelja 2, Pyramidia 1. 

NA KRATKO: 
Sofija: na 24.evropskem pr

venstvu v karateju je med ka
deti Matjaž Končina v 2. krogu 
izgubil s Torniusom (Est) z 
0:2 in tekmovanje končal z 
delitvijo 9. do 16. mesta. Rok 
Gajšek (oba Žalec) je nastopil 
samo v ekipnem delu mladin
cev, Slovenija pa je že na star
tu izgubila z Italijo z 1:4. 
( T T ) 

Videm: na mednarodnem 
turnirju v judu v konkurenci 
zastopstev iz štirih držav 
ekipna zmaga za Sankaku. V 
posameznih disciplinah so za 
celjski klub po dvakrat zma
gale Nareksova, Žolnirjeva in 
Frecetova med članicami in 
mladinkami, Jernejčeva med 
mladinkami ter Reharjeva, 
Perčeva, Gaberškova in Polav-
derjeva med deklicami. Drugi 
je bil Laznik in tretji Olip, 
Drakšič, Grobelnik (vsi med 
dečki) in Dramova med dekli
cami. 

Predazzo: na predzadnji 
tekmi alpskega pokala v nor
dijski kombinaciji 6. Čeh, 17. 
Zorko (oba Vel). 

Brežice: Grega in Jožica 
Emeršič (oba Polzela) sta v 
disciplini compound (18 m) 
postala dvoranska državna pr
vaka v lokostrelstvu. 

Ljubljana: v nadaljevanju B 
skupine hokejskega DP Celje-
Slavija 0:11 (0:0, 0:4, 0:7), 

Kranjska Gora-Celje 3:3 (1:1, 
2:2, 0:0; Ropič, Pesjak, Kolar), 
Celje-Maribor 5:7 (3:1, 1:3, 
1:3; Kalan 2, Močnik, Čretnik, 
Ropič). Končni vrstni red: 
Slavij a 12, Kranjska Gora 8, 
Maribor 7, Celje 1. 

Podčetrtek: v 2. krogu C 
košarkarske lige za moške 
Podčetrtek-Jesenice 80:73 
(40:41), Duplek-Črnomelj 
68:63, Lenart-Grosuplje 
85:70, Ptuj-Tolmin 72:59, v 
3.krogu Črnomelj-Podčetrtek 
69:51 (34:33), Jesenice-Le-
nart 75:80, Grosuplje-Ptuj 
66:44, Tolmin-Duplek 67:69. 
Vrstni red: Črnomelj, Lenart, 
Grosuplje, Duplek 14, Jeseni
ce, Podčetrtek, Tolmin, Ptuj 
13. 

Kranj: na strelski tekmi 
ekipni zmagi Risa (Celje) s 
pištolo velikega kalibra in po
lavtomatsko puško. Med posa
mezniki v seštevku obeh dis
ciplin zmaga Trstenjaka pred 
Zdovcem in Frecetom, s pišto
lo drugi Zdovc in tretji Frece, s 
puško drugi Trstenjak, v kom
binaciji za ženske druga Čepi-
nova (vsi Ris). (I.N.) 

Griže: območni pokalni pr
vak v šahu je Lipa iz Šentjurja, 
ki se je uvrstila v naslednji 
krog prvenstva. Vrstni red: Li
pa 8, Griže 8, Velenje 6, Žalec 
6, Šempeter 2. (J.G.) 

f i o m s k i n a p a d 
elono od novega naslova šponskega prvaka ločita le 

še dve točki 

Barcelona bo na prvo polfi-
falno tekmo v Celje verjetno 

prišla kot novi prvak Špa-
Štiri kroge pred koncem 
pet točk prednosti pred 

"̂lemarjem in se nezadržno 
:'̂ ž̂a super rekordu: ligo 
'̂ nčati z več kot 1000 dose-
*"inii goli. 

: konkurence za obe polfi-
: tekmi je po Fernandezu 
'̂ 'li je bil kot član Teucra iz-
'̂ ^̂  za najboljše desno krilo 
1̂ )̂ zaradi poškodbe izpadel 
J starejši Barbeito, ki je na levi 
Jf̂ ni zelo redko prihajal v eki-
1° ^ najboljši formi je že dlje 
fkrožn i igralec Šepkin, to-

. Jĵ t̂ ta je vseeno še vedno naj-
•Jejši člen Barcelone. 

je po lanski sezoni 
^•"ezentančnemu krožnemu 
plcu Perezu zaradi slabšega 

dovolil odhod v Val-
^ °̂ id, prihod Esparja pa je 
t̂ olnil vrzel le v obrambi. 

Šepkin se zdaj odlično znajde 
tudi v Barcelonini najmočnej
ši obrambi 5+1 in zato je na 
igrišču najmanj 50 minut, kaj
ti trener Rivera zanj enostavno 
nima enakovredne zamenja
ve. Po žrebu polfinala pokala 
prvakov je med Šepkinovo od
sotnostjo zelo aktualna kom
binacija z Masipom na črti, s 
čimer je igra bolj hitra. 

Na srednjem zunanjem je ne
kaj zadnjih tekem začel Masip, 
a se tudi 0'Callaghan vedno 
bolje znajde na playu. Na desni 
strani je Garralda v rahli pred
nosti pred Urdangarinom, ki je 
boljši v obrambi, toda Rivera je 
pripravljen favorizirati manj 
običajno kombinacijo z dvema 
levičarjema: Garraldo v sredini 
ter Urdangarinom na desnem 
zunanjem. Na kriUh sta zanes
ljiva Guijosa in Ortega, prvi levi 
zunanji pa je ob Masipovi vrni
tvi v sredino Soler. 

»Celje je boljše kot Zagreb 
ali Kiel. V prednosti je pred

vsem zaradi Perica in Stefano-
viča, ki dobro poznata vse na
še igralce, naša velika težava 
je primanjkljaj na položaju 
krožnega napadalca, prednost 
pa povratna tekma v Barcelo
ni,« je za katalonske dnevnik 
izjavil trener Rivera, ki je v 
Blaugrani proti tuji ekipi na
zadnje izgubil v začetku leta 
1989 proti Drottu s 24:26. 

V pričakovanju polfinala je 
del španskega časopisja zabele
žil senzacionalno novico, da naj 
bi se Dejan Peric po dveh letih 
vrnil Španijo. Vzrok naj bi bilo 
domotožje njegovega dekleta, 
ki je doma iz pokrajine Cuenca 
in zato se kot novi možni klub 
Perica omenja Cangas, v kar 
resnejši del tiska zaradi nizke 
uvrstitve kluba močno dvomi. 

V zadnjih dveh tekmah je 
Barcelona v gosteh premagala 

Valencio s 33:25 (0'Callaghan, 
Garralda 6, Guijosa, Ortega 5, 
Masip, Urdangarin 3, Šepkin, 
Soler 2) ter doma Cangas z 
38:21 (0'Callaghan 6, Šepkin, 
Masip, Ortega 5, Guijosa, So
ler 4, Urdangarin 3, Garralda, 
D.Barbeito, Espar 2). Barca je 
v prvenstvu Asobal dosegla že 
870 golov (33,5 na tekmo) in 
lansko sezono končala pri 956 
golih (povprečje 31,9). 

Vrstni red po 26.krogu: Bar
celona 50, Ademar 35, Elgor-
riaga 35, Caja Cantabria, Oc-
tavio 32, Valladolid 30,Cada-
gua 29, Ciudad Real 24, San 
Antonio 22, Granollers, Can
gas 21, Chapela, Pozoblanco 
16, Teucro, Barakaldo 15, Va-
lencia 9. 

ELVIDA ANGEL 
El Mundo Deportivo, 

Barcelona 

Puc poškodovan 
Derbi rokometnega prvenstva Prevent-Pivovarna Laško 

je terjal žrtev. Že po nekaj minutah je zaradi poškodbe 
moral z igrišča Iztok Puc, ki naj bi po dobrem tednu dni 
premora v naslednjih dneh začel s treningi. 

Puc je imel v nekoliko manjšem obsegu enako poškodbo 
stegenske mišice že pred tremi meseci, ko se je v ligi prvakov 
prvakov moral odpovedati nastopu proti Gaji Cantabriji. Bole
čine v nogi je čutil že med pripravami v Portorožu, vendar naj 
bi proti Barceloni naslednjo nedeljo zaigral. 
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Krhko nogometno steklo 
Steklar v slepi ulici: stara uprava odšla, nove ni - Steklarna bo financirala samo prvo moštvo 

Redna letna skupščina 
Steklarja je bila izredno bur
na. Ostre besede so bile izre
čene že po uvodni razpravi 
predsednika Martina Metli-
čarja, ki se je v nadaljevanju 
moral braniti pred številni
mi očitki. 

Predsednik je s sklicom 
skupščine zavlačeval zaradi 
odločitve Steklarne o sponzo
riranju najstarejšega športne
ga kolektiva v mestu in ugo
tavljal, da je v Rogaški Slatini 
premalo posluha za nogomet. 
Po njegovih besedah je v kriz
nem obdobju večina članov 
uprave zapustila klub in v te
žavah je ostal osamljen. Neka
teri so odkrito namigovali, da 

se člansko moštvo želi razpu
stiti iz različnih interesov in 
Steklar je že prejel dopis ob
činskega sveta, da se zaradi 
gradnje športne dvorane mo
ra umakniti z igrišča. Občina 
je bila pripravljena pokriti 
stroške igranja v drugem kra
ju, vendar je župan mag. 
Branko Kidrič zatrdil, da je bil 
omenjeni sklep pozneje ustno 
preklican. 

Nogometni tretjeligaš iz Ro
gaške Slatine je v minusu za 
okrog 25.000 mark, toda 
predstavnik Steklarne je zbra
nim prenesel odločitev uprave 
podjetja, da bo finančne po
moči v prihodnje deležno le 
člansko moštvo. Poudarjena 
je bila pokroviteljeva zahteva, 
da se prvo moštvo ne sme 

razpustiti, nakar so se nekate
ri zavzeli za razširitev imena v 
Rogaška Steklar. 

Steklar je po jesenski pol-
sezoni zapustilo pet nogo
metašev. Trener Koražija 
ima zdaj na voljo samo 16 
igralcev in nekaj mladincev, 
kar v boju za obstanek (za
loga pred zadnjim Brunšvi-
kom sta le dve točki) ne daje 
veliko upanja. 

Po razrešitvi starega vods
tva, ki je hkrati ponujalo svoj 
odstop, se je klub znašel v 
slepi ulici. Predlogov za novo 
upravo ni bilo (pripraviti bi jih 
morali bivši funkcionarji) in 
začasno brezvladje bo s pol-
nomočjem skupščine posku

šalo rešiti nekaj posamezni
kov. Po burnem petku je vsaj 
jasno, da je nagel propad zau
stavljen, čeprav prihodnost ni 
posebej obetavna. 
. M l JANEZ TERBOVC 

Najhujši 
domači 
poraz 

Minuli četrtek sta se 
upravi Rogaške in Satexa 
dogovorili o začasnem od
logu plačila odškodnine za 
prestop Jevtoviča (končni 
dogovor naj bi bil sklenjen 
15. marca na sedežu KZS) 
in Slatinčani ostajajo med 
provligaši. 

Dober teden dni negoto
vosti je negativno vplival na 
igralce, ki so proti Heliosu 
zaigrali daleč pod svojimi 
sposobnostmi ter brez pra
ve volje. V odsotnosti bol
nega Novakoviča ter delno 
pripravljenih Petroviča (bo
lezen) in Mičunoviča (poš
kodba) so priložnost dobili 
mlade in na ravni je bil le 
Krivec.Slatinčani so bili v 
obrambi neborbeni in doži
veli rekorden domači poraz 
z razliko 48 točk. J.T 

Za sredino 
z drugim delom prvenstva 

bodo začeli tudi drugoligaši. 
Drava in Dravograd imata za 
izhodišče po 29 točk, Vevče in 
Nafta po 28, G. opekarne 25, 
Rudar (T) in Šentjur po 24, 
Zagorje in Črnuče po 22, Že
lezničar 21, Domžale 19, Era 
Šmartno 18, Naklo 13, Piran 
11, Jadran 8 in Ljubljana 8. 

Šentjurčani z novim pred
sednikom in okrepljeno upra
vo pričakujejo uvrstitev do 
6.mesta in ustalitev med dru
goligaši. Prvega strelca Valeka 
je na prijateljskih tekmah us
pešno zamenjal Šoštar, 
obramba bi z vrnitvijo vetera
na Žilnika morala biti bolj čvr
sta (jeseni so le štirje klubi 
prejeli več golov), toda največ
ji minus zadnje polsezone je 
bil vendarle nereden dotok fi
nančnih sredstev. 

Era Šmartno postaja pribe
žališče odpisanih prvohgaš-
kih igralcev. Grobelšek, Polov-
šak, Marinček in Omeragič so 
zdaj dobili družbo v Pevniku, 
Spasojeviču in Oblaku, med
tem ko so Živanoviča in Vavdi-

Rudi Zavrl je bil še tretjič 
izbran za predsednika NZS. 
V novem izvršnem odboru 
sta tudi Brane Florjanič 
(Publikum) in Jože Rajh 
(MNZ Celje), član arbitraž
ne komisije pa je Vili Bezen-
šek (Dravinja). 

ja odsloviU. Po imenih ekipa 
za vrh in zato z obstankom ne 
bo težav, k lepši prihodnosti 
(Era je bila predlani drugoli-
gaški prvak) pa naj bi prispe
vala tudi vrnitev nekaterih 
funkcionarjev. 

Ž.Z. 

Katastrofa po trei i letih 
Poročila iz Brazlije so Publikumovo igro opisovala, 

presežniki, spomladanski start pa je bil druga skrajnoji 
po skoraj treh letih (10. aprila 1994 doma z Muro) por̂  
s štirimi goli razlike. 

Tarbuk je polom opravičeval s težavami s kartoni j, 
poškodbami, a je bil konkreten: »Prikazali smo daleč naj 
slabšo igro odkar sem trener Publikuma. Problem je, 
glavah.« Zaradi slabe in neodgovorne igre je direktor Flo, 
jančič za nekatere posameznike omenil možnost denarn 
kazni, dodatne težave pa sta.povzročili izključitev Cugmas 
(že tretja v letošnjem prvenstvu) in poškodba gležnj, 
Gorska, ki v nedeljo ne bo igral. ^ 

SIcromnejši na večih iconcih 
»Iz profesionalnega se spreminjamo v polprofesionalen klub,« so pred uvodno tew 

spomladanskega dela nogometnega prvenstva dejali vodilni možje Rudarja. 
Velenjčani so se tako odpovedali visokim načrtom izpred manj kot leta dni o naslovtj 

reflektorjih ter v močno zdesetkani zasedbi doživeli že četrti domači poraz. Z golom Hudariiti 
prostega strela so povedli, toda Goričani so bili večji del tekme boljši in se oddolžili za i 
jesenska poraza. Rudar je zadnje pol ure igral brez izključenega Purga, napada ni preporot 
niti vrnitev Slavka Komarja (na sliki) in pomlad ne obeta veliko. Foto: GREGOR KA!" 

Prvalci s polnim košem 
Olimpija je evropsko ligo končala z najmanjšim številom prejetih košev, najboljšo 

obrambo na stari celini pa je v Treh lilijah pred rekordnim številom gledalcev (1600) 
pošteno namučila domača Pivovarna Laško. 

Laščani so dosegli 83 točk, kar doslej v našem prvenstvu še ni uspelo nobeni ekipi. Iz igre so 
bih z metom 27:50 več kot polovično uspešni (54%) in pred serijo pomembnih tekem v boju za 
uvrstitev med osmerico potrdili vzpon forme. Matjaž Tovornik se ob Marku Miliču (na sliki) ni 
posebej naigral, zvezdnik z Gorenjske pa je imel v zabijanjih velikega tekmeca v domačem 
vrstniku Goranu Juraku, ki je bil ob Lisici (met 7:9) in Dončiču (7 skokov, največ na tekmi) med 
najboljšimi v domači vrsti. Foto: SHERPA 

Kal igaro: 22 
točk z a SP 

v zadnjem nastopu na 
tekmi za svetovni pokal v 
nordijski kombinaciji je Ro-
lando Kaligaro v Courche-
velu zasedel 34. mesto in za 
dve mesti izgubil interni 
dvoboj z drugim velenjskim 
reprezentantom Petrom Če
hom. 

Kaligaro je bil po skokih 
celo tretji, a je s slabšim te
kom in s težavami z zdravjem 
zapravil uvrstitev med dobit
nike točk. V svetovnem poka
lu tako ostaja pri 22 točkah za 
9. mesto v Lake Placidu in 21. 
mesto v St. Moritzu, s čimer 
bo tekmovanje končal okrog 
80. mesta. 

Na stari velikanki v Planici 
se zdaj že pripravlja za sve
tovni pokal v poletih (od 20. 
do 23. marca), kjer bo skupaj 
s Petrom Kolencem nastopil v 
okviru nacionalne kvote. Ju
re Jerman pa je po srebrni 
kolajni na državnem prvens
tvu dobil mesto v prvi posta
vi najboljše šesterice skakal
cev. 

ŠPORTNI KOLEDAR 
PETEK, 7.3, 

Košarka 
Podčetrtek: Podčetrtek-Tol-

min (4. krog končnice C lige, 
20). 

SOBOTA, 8 . 3 . 

Kegljanje 
Nova Gorica: Gorica-CP Ce

lje (16. krog 1. moške lige, 16); 
Gorica-Miroteks (16. krog 1. 
ženske lige, 13); Prevalje: Ko-
rotan-Konjice, Ravne: Fuži-
nar-Šoštanj, Litija: Litija-Ža-
lec (16. krog 11. moške lige, 
vse 16); Celje: Petrol Celje-
Miklavž (10), Maribor: Loko-
motiva-Kovinotehna 11 (16. 
krog 111. moške hge, 10); Ce
lje: Komcel-lmpol (15), Len
dava: Nafta-Miroteks 111 (12. 
krog 111.ženske lige, 13). 

Košarka 
Sežana: K.zidar-PLaško 

(19), Krško: Podbočje-Polzela 
(18. krog A-1 moške lige, 20); 
Dobova: Brežice-Šentjur (18. 
krog A-2 moške lige, 17); Mari
bor: Maribor-lngrad (13. 30), 

Slovenske Konjice: Coni 
Šentvid (9. krog končnice ž( 
ske lige, 16.30); Ljubljana:? 
klji-Rogla Atras (19. 30), i 
stanj: Elektra-Borovnica 
krog končnice B lige, 18.30). 

Nogomet 
Šentjur: Šentjur-Železnič 

Dravograd: Dravograd-f 
Šmartno 16.krog 11. lige, o 
15). 

Rokomet 
Žalec: Žalec-Krim {\8)J 

ribor: Branik-Velenje t 
krog 1. ženske lige, 15.30). 

i J E P E U A , 9.3. 
Kegljanje 

Celje: Miroteks 11-Gorica 
(16. krog 11. ženske lige, lOl 

Košarka 
Celje: Celje-Postojna (4. ki 

končnice B moške lige, 18). 

Nogomet 
Celje: Publikum-Beltin 

Murska Sobota: Mura-Ru^ 
(20. krog I lige, obe 15). 

Rokomet 
Laško: P.Laško-Gorenje (• 

krog 1. moške lige, 18). 

T O R E K , n . 3 ^ , 

Košarka 
Maribor: BWC-Rop 

(IS.krog A-1 moške lige, 20 

SREDA, 12.3. J 

Rokomet 
Dobova: Dobova-R L ,̂ 

(22. krog 1. moške lige.' 

Štiri kolajne 
Velenjski skakalci imajo z letošnjih državnih prvenstev 

že štiri kolajne. Po bronu Kaligara v nordijski kombinaciji 
in srebru Jermana z velike skakalnice, so po odličjih 
posegli še mladi. 

Na prvenstvu dečkov do 13 let je bil Marko Perše drugi v 
Tržiču, ekipno tekmovanja za kategoriji do 11 let pa je bilo v 
Kranju, kjer so Glušič, Čutuk, Petrov-Šaronja in Smagaj osvojiU 
bronaste kolajne. Druge uvrstitve s prvenstva do 13 let: 9.Kle-
menčič, 19.Podlipnik (oba Vel), 27. Juvan (Ljubno), 31. Safran, 
38. Kotnik, 39. Lamešič. J.O. 
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Grad naj bo magnet! 
Poletje v Celju knežjem mestu in stota obletnica Narodnega doma 

2a Celje že nekaj časa ne 
^oremo več govoriti, da je 

i î rtvo in zaspano mesto, da 
J primanjkuje prireditev in 

prostorov zanje. Kdor hoče, 
jjj, najde že v rednem pro
gramu in ponudbah kultur
nih ustanov. Za ponudbo 
razgibanega poletja v mestu 
ob Savinji pa bo tudi letos 
poskrbela Mestna občina 
Celje z ostalimi organizator
ji, med katerimi velja ome
niti predvsem Fit Medio, po
klicne kulturne ustanove 
jiesta in tudi druge ponud
nike. 

Poletje v Celju, knežjem 
mestu se bo letos začelo zgo
daj, z mlado pesmijo, 29. ma
ja, z otvoritvijo 22. mednarod
nega mladinskega festivala. 
Nato se bodo prireditve na 
zunanjih prizoriščih, v prime
ru slabega vremena pa v dvo
ranah, vrstile vse tja v začetek 
septembra in v prvo polovico 
oktobra, ko bo Celje počastilo 
še 100. obletnico Narodnega 
doma, simbola Slovenstva v 
lem delu Štajerske. 

1 Tako so v ponedeljek skleni
li lina prvi seji organizacijskega 
bdbora, ki ga je imenoval in 
•kklical župan Mestne občine 
kelje Jože Zimšek. Naložil je 
laliko dela in nalog, ki so zdaj 

postavljene pred organizator
je in koordinatorje Poletja v 
Celju, knežjem mestu. »Ohra
nili in s potrebno infrastruk
turo bomo opremili doseda
nja zunanja prizorišča, mag
net za obiskovalce, tudi od 
drugod, pa mora postati Stari 
grad, ki je po zaslugi javnih 
del že zasijal v pravi luči«, je 
poudaril župan. Seveda, če bo 
temu ustrezno rešena še go
stinska ponudba, ki je v zad
njem času grad potisnila v sta
ri vek! Rešitev je lahko več: s 
stojnicami in pravo gostinsko 
in turistično ponudbo po ro-
beh in poteh na Starem gradu, 
na primer. Takšne naložbe v 
prizorišča za poletne priredi
tve ne bodo poceni, a se bodo 
brez dvoma obrestovale, so 
pomodrovali na seji. 

Skratka: Stari grad, lapida-
rij, atriji v mestnem jedru. 
Opatijska cerkev, ledena dvo
rana v Mestnem parku. Celj
ski dom, gledališče, za novo 
prizorišče za otroke na zdajš
njem parkirišču za pročeljem 
stavbe na Prešernovi 17 se 
zavzema Muzej novejše zgo
dovine... in še veliko lepih 
kotičkov skriva v svojih nedr
jih staro mesto. Koordinator 
vsega dogajanja v poletnem 
Celju naj bo Zavod za kultur
ne prireditve, ki je za ta na
men tudi pokhcan. Zanimiva 
je bila pobuda Boruta Aluje-

viča, podpredsednika odbo
ra, da bi bile prireditve, razen 
izjemoma večjih predstav, 
opere na primer, brezplačne. 
Denar zanje pa naj bi prispe
vala občina s pomočjo spon
zorjev. Vprašanje je sicer, če 
bo 6 milijonov tolarjev iz pro
računa, kohkor jih je obljubil 
župan, dovolj za zastavljeni 
program, ki se mora kosati s 
kvaliteto in ne v toliki meri s 
kvantiteto. Kaj bo občinstvo 
poleti videlo, bo znano po 
koordinaciji prirediteljev, čez 
približno štirinajst dni. Vse
kakor pa bodo v Celju nasto
pali domači izvajalci in tuji, 
domače in tuje skupine in 
orkestri, kar Fit Media ponu
ja pod naslovom Celjski glas
beni potpuri, ali pa nastop 
najvidnejših slovenskih ko
medijantov. Večer šansonov, 
opero Gorenjski slavček... 

Poletje v Celju, knežjem 
mestu bo z dobro ponudbo 
zares postalo festival, kot to 
želi biti. Za to pa bo potrebno 
storiti še kaj. Na primer pravo
časno izdati programsko knji
žico po zgledu drugih sloven

skih mest in festivalov. Celje 
se mora znati s festivalom tu
di promovirati: na celjskih 
vpadnicah in v mestu samem, 
kjer se mora čutiti in videti, da 
Celje diha poletne, razgibane 
sapice. 

To pa bo znaten prispevek 
letu, ki je proglašeno za leto 
turizma in kuUure, je menil 
odbor za poletne prireditve, ki 
bo pripravil tudi izhodišča za 
praznovanje stote obletnice 
Narodnega doma. Tudi za ta 
dogodek bosta občina in me
sto morala zbrati precej de
narja: za obnovo, osrednjo 
slovesnost v oktobru, ko naj 
bi izšla posebna številka Celj
skega zbornika, postavljena 
bo razstava in dokončan Peli
kanov muzej. Narodni dom je 
tedaj financiralo celjsko gos
podarstvo s Celjsko posojilni
co... Kdo bodo donatorji in 
kdo sponzorji obnove Narod
nega doma in prireditev? Ti
sti, ki bi jim to bilo v čast in 
ponos, je bilo slišati na seji, ki 
je na čelo priprav na ta dogo
dek postavila župana. 

MATEJA PODJED 

Festival, kot ga 
še ni bilo! 

*ld Ifjrnâ l̂  Celje spet m l a d o M 
pojoče mesto J 

Vsako drugo leto so zadnji 
Nski dnevi v Celju v zna
menju mladih pevcev iz do-
niovine in tujine. Letošnji 
iiednarodni mladinski pev
ski festival bo že 22. po vrsti, 
festival, ki v tem delu Evro-
Pe nima primere, organizira 
Zavod za kulturne priredi
tve Celje, z izdatno pomočjo 
sponzorjev in mestne obči-
•̂ e. Letošnjega se je že v sa-
•̂ 'h pripravah prijelo ime 
"festival, kot ga še ni bilo!« 

a « 
Namreč, odziv na razpis za 

sodelovanje je bil doma in v 
'̂ i'ni tolikšen, da je presenetil 
"••ganizatorje in jih dobesed-

zasul s prijavami, notnim 
drugim gradivom, potreb-
za izpolnitev zahtev orga

nizatorja, 
•komisija v sestavi: Edi Gor-

Dragica Zvar, Tomaž Faga-
Ĵ '> Jernej Habjanič in Nenad 
"'̂ ^ resnično ni imela lahke-

^^dela, ko se je morala prebi-
skozi prispele prijave in 

'̂ f̂editi selekcijo zborov. Pris-
je 69 prijav, v Celju bo 

Ĵ ^Pevalo 39 zborov, ali naj-
v zgodovini mladinskega 

^orovskega petja v Celju. 

Med celjskimi zbori je komisi
ja za nastop na festivalu izbra
la MPZ osnovne šole Hudinja, 
MMPZ I. gimnazije Celje, 
MMPZ Šolski center Celje in 
DPZ Gimnazije Center Celje. 
Sicer pa bodo med tujimi pre
pevali tudi zbor iz Singapura, 
vseh slovenskih zborov bo se
demnajst, trije zbori iz Ma
džarske, dva s Češke, dva iz 
Rusije, dva iz Nemčije, dva iz 
Rusij6 in po eden še iz Italije, 
Poljske, Ukrajine, Litve, Ro
munije, Hrvaške, Makedonije, 
Jugoslavije, Estonije, Bolgarije 
in Slovaške. Zares pisana se
stava dežel in zborov, ki jih bo 
od 29. maja do 1. junija gostilo 
Celje, ocenjevala strokovna ži
rija, poslušalo mlado in staro, 
prenočevala pa tudi druga me
sta. Po tradiciji bo na zadnji 
tekmovalni dan zaključni kon
cert prvouvrščenih zborov, v 
nedeljo, 1. junija pa množični 
koncert v Mestnem parku, kar 
bo ob taki množičnosti vrhu
nec letošnjega 22, mednarod
nega mladinskega festivala, ki 
bo poneslo sloves mesta Celja 
v svoje dežele. Tudi zato gre 
prireditvi izkazati kar največ 
odUčnosti! 

MATEJA PODJED 

Po Copatarici FidI Fadl 
Sobotne otroške matineje v Celjskem domu je v soboto 

med celjske malčke prisrčno vpeljala Muca Copatarica 
Lutkovnega gledališča Fru Fru (na sliki), v soboto, 8. 
marca ob 10,30. uri, pa se bodo malčki lahko zabavali ob 
predstavi Fidl Fadl Lutkovnega gledališča 3. 

Fidl Fadl je dinamična zgodbica o čarovniku in bratcih 
dvojčkih, ki na vsak način hočeta dokazati, da čarata bolje 
od čarovnika. Meter visoke lutke izvajajo čarovniške trike in 
potegavščine, pojejo pesmice, za predstavo pa je značilen še 
duhovit dialog. Organizatorja - celjsko podjetje Fit-media in 
samostojni podjetnik Jure Kravanja - otrokom zaračunavata 
vstopnice po 500 tolarjev, po predstavi pa lahko z vstopnico 
dobijo še hamburger v restavraciji McDonald's, starši pa 
imajo kot spremljevalci svojih malčkov na sobotne matineje 
prost vstop. Prve sobotne matineje se je udeležilo blizu 80 
otrok, v veliki dvorani Celjskega doma pa je bilo - glede na 
to, da je bila večina malčkov v spremstvu staršev - le nekaj 
nezasedenih sedežev, zato organizatorja pričakujeta, da 
bodo sobotne matineje že kmalu polno zasedene. 

Do konca marca se bodo v veliki dvorani Celjskega doma 
zvrstile še tri lutkovne predstave, 15. marca Črviva zgodba 
Lutkovne skupine Uš, 22. marca Slonček Elmer Lutkovne 
skupine Lutke čez cesto ter 29. marca Hop v pravljico 
Gledališča Unikat. IS, Foto: SHERPA 

ZAPISOVANJA 
Instant R e p i a y 

Piše: TADEJ ČATER 

Leta 1965. ko je Slovenija 
gostila Svetovno prvenstvo 
skupine B v hokeju na ledu, ko 
je bil Tivoli vseskozi poln kot 
je danes le še na tekmah Smel-
ta Olimpije v Evropski košar
karski ligi in na večnih hokej
skih derbijih med Olimpijo in 
Jesenicami, se je zgodila tele
vizijska revolucija. Njena glav
na akterja pa sta bila Peter 
Mori in Beno Hvala. Kaj se je 
zgodilo? Hja, nisem prepričan 
da kaj prida tukajšnjih držav
ljanov ve, da se je Slow Motion 
in Replay, počasen posnetek 
in ponavljanje, rodilo v Slove
niji. Na slovenski televiziji in 
to ravno ob hokejskem svetov
nem prvenstvu. Ker je plošček 
pač prehiter, da bi ga prosto 
oko zabeležilo natančno v ti
stem trenutku, ko je prešel gol 
črto, ko je skratka padel gol, si 
je bilo treba nekaj izmisliti. In 
tojeReplay. Signal, ki sta ga iz 
RTV centra z modulacijo pre
ko linka nazaj v Tivoli in od 
tam v svet pošiljala junaka 
televizije na Slovenskem. Se
veda je bil čas med realnim 
aktom in njegovo ponovitvijo 
daljši kot je danes. Še več. 
ponavljanje ni bilo upočasnje
no. Ker še ni bilo Sloiu Motio-
na. Tega sta ista heroja prvič 
uporabila pet let kasneje na 
smučarskih poletih v Planici. 
Ko sta skakalca namesto pet 
sekund v zraku držala kar de
set in še več sekund. Ja, leta 
1970 je človek prvič zares po
stal ptica. Kaj letala in heli
kopterji, pa baloni in padala, 
človek je z uporabo Sloiv Mo-
tiona in Replaya postal ptica. 
Brez tehničnih sredstev je leb
del v zraku. Neskončno dolgo 
časa. 

Seveda so danes to samou
mevne stvari. Danes nogomet
ne tekme niti ne spremljamo 
tako zavzeto, danes nas ne 
vrže s stola že takrat, ko gredo 
napadalci v napad proti nas
protnikovemu golu, pač pa še
le takrat, ko je bil dosežen gol. 
Dramaturški višek pa se zgodi 
v trenutku, ko režiser ponovi 
akcijo in gol. Tekme skratka 
ne spremljamo tako zavzeto, 
ker vemo, ker smo navajeni, 
da nam ga bo režiser tako in 
tako še enkrat pokazal. In to je 
bistvo Replaya in Slow Motio-
na. Dramaturški višek, torej. 

Ne analiza ali je bil gol res 
dosežen ali si ga je sodnik 
izmislil, kar je druga plat In
stant Replaya in Slow Motio-
na. pač pa dramaturški višek. 
Ker sodnikove odločitve so pač 
nespremenljive. Denimo boks. 
Gledalci pred televizijskimi 
ekrani bedimo vso noč, da bi 
si ogledal borbo med dvema 
boksarjema, ki pa potem traja 
vsega nekaj sekund. Brez ve
ze. Toda. ker imamo možnost 
ponovitve in upočasnjenega 
posnetka, in to iz različnih 
zornih kotov, se nam ta bok
sarska tekma lahko iz nekaj 
sekund zavleče celo na nekaj 
ur In to je tisto bistvo. To je ta 
dramaturgija. ki je lastna le 
televiziji. Ki televiziji omogo
ča, da je pomembnejša celo od 
življenja samega. Od realnega 
dogodka samega, če hočete. 
Ker zamislite si, da spremljate 
rokometno tekmo v živo in 
sodnik po vsakem doseženem 
golu teče do zapisnikarske mi
ze in si ogleda posnetek tega 
gola in ga šele na podlagi po
snetka bodisi prizna bodisi 
razveljavi. Užitek gledanja 
takšne tekme je ničen. Je pa 
zato tekma prirejena televizij
skemu mediju. Seveda je to 
golo pretiravanje, pa vendar, 
ko bo enkrat sodnik imel mo
nitor denimo na uri. bo tovrst
no početje pač realnost. In ko 
bo čas, ki ga sodnik porabi, da 
priteče do zapisnikarske mize 
in si ogleda posnetek krajši, 
tudi realnost. Na katero se 
moramo pripraviti. Ker limi-
tov Replay in Slow Motion ne 
poznata. In potem bodo vse 
športne tekme, vsi dogodki 
našega življenja, od podelitve 
kakšnih Prešernovih nagrad 
do javne politične tribune, le 
še zavoljo televizije. In televi
zija bo krojila naša življenja. 
Če jih že ne? 
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In vendar se premika 
Seminarji metodike klasičnega baleta in sodobnega plesa pod okriljem zavoda Republike Slovenije za šolstvo 

Po petindvajsetih letih, 
odkar se je sodobni ples za
sidral tudi pri nas, ga je 
končno pod svoje okrilje 
sprejelo tudi uradno šolstvo. 
Do pred letom so bili semi
narji s tega področja v glav
nem pod okriljem Zveze 
kulturnih organizacij Slove
nije. Zadnjo jesen pa smo 
dočakali prvi res odličen 
praktični seminar za kore-
petitorje, plesalce, koreo-
grafe in pedagoge (v organi
zaciji Zavoda Republike Slo
venije za šolstvo). Seminar 
je vodil znani in priznani 
glasbenik in plesalec Chri-
stopher Benstead iz Londo
na. 

Zelo zanimivi pa so tudi se
minarji Zavoda RS za šolstvo s 
področja klasično baletne 
metodike. Pričakovali bi, da 
se »revolucija« dogaja v so
dobnem plesu, pa se ne - tu so 
metode, cilji in oblike dela 
dorečene, ločnice in povezave 
ter smeri dovolj jasne in pre
poznavne, pregledne. Veliko 
tehtanje se dogaja v metodiki 
klasičnega baleta, na eni stra
ni je ruska metoda klasičnega 
baleta, na drugi je angleška. 
Metodi se med seboj zelo raz
likujeta, z obema pa smo se 
pri nas širše seznanili v zad
njem letu dni. Rusko metodo 
je pred kratkim predstavila 
prof. Olga Muhortova iz Ka
tedre za koreografijo Sank Pe-
terburške akademije kulture, 
angleško pa doc. Gillian Ant-
hony iz RAD (Royal Academy 
of Dancing), London. 

Programi naših baletnih šol 
na nižji in srednji stopnji se 
zgledujejo po ruskih šolah, 
kjer je balet gotovo dosegel 
enega svojih zgodovinskih vr
hov, KvaUteta. in. vrhun^ 

sta bili neizpodbitno dokaza
ni. Pa vendar - svet se spremi
nja, ljudje postajamo drugač
ni (tudi fizično se spreminja
mo), spreminja se tudi sistem 
vrednot. In v tem posluhu za 
sodobnega človeka prednjači 
angleška metoda, ki je plod 
dolgoletnega raziskovanja an
gleških strokovnjakov. Če je 
ruska metoda samo za redke 
izbrance, pa je angleška sko
raj za vsakogar, ki si želi spoz
nati baletno umetnost - seve
da ta metoda ne vzgaja enako 
za balet disponiranega in ta
lentiranega otroka ter ljubite

ljev, ki nimajo naravnih dano
sti za balet; z metodo, ki jo je 
razvila RAD je strokovnjakom 
uspelo pripraviti program za 
najširši krog učencev klasič
nega baleta in program za us
pešen razvoj dispozicij sko 
primernih otrok (»dispozicij-
sko primeren« otrok v baletu 
pomeni visoko nadpovprečje 
v določenih naravnih dano
stih). 

In kako se bodo razvijale 
metodike? 

Sodobno plesna metodika 
je v rahli prednosti: ker je še 
ni v naših veljavnih in družbe

no verificiranih učnih načrtih, 
je ni treba spreminjati, saj se v 
tem času šele piše - torej bo 
pisana za današnjega človeka. 

Pri klasičnem baletu je dru
gače; preko tristo let obstaja 
in več kot dvesto let je bila to 
gotovo najbolj popolna umet
niška oblika plesa. V katero 
smer bo krenila klasično ba
letna metodika, je še vpraša
nje časa; med pedagogi, ki so 
klasično baletni strokovnjaki 
in poznajo obe metodi, so se 
nekateri že opredelili za samo 
rusko ali pretežno angleško 
ali kombinirano metodo. Če 
zaobjamem teren izven obeh 
srednjih baletnih šol, je v prvi 
vrsti pomembno pedagogovo 
resnično poznavanje in obvla
dovanje katere koli od obeh 
metod. Glede na to, da balet 
pri nas nikoli ni bil posebno 
izpostavljen statusni simbol 
(klasični balet je kralj umet
niških plesnih tehnik - tako 
kot je atletika kraljica športa), 
in glede na to, da je tudi kla
sični balet na prostem trgu, 
bodo »odjemalci« (starši 
otrok) kmalu presodili, v kate
ro plesno smer želijo izobrazi
ti svojega otroka. 

ANA VOVK PEZDIR 
Foto: CIRIL JAGRIČ 

Večer Z . . . 
V dvorani Plesnega fo

ruma Celje v Stanetovi 
ulici 17a bo jutri, v petek, 
7. marca ob 20.30 uri, Ve
čer z... ansamblom Šukar. 

Čeprav so Šukarji kar po
gosto gostje v mestu ob 
Savinji, bo tudi jutrišnji ve
čer za vse, ki imajo »ogenj 
v srcu in cigansko dušo«, 
blizu pa sta jim tempera
mentna glasba in poetič
nost, svojevrstno doživetje. 

Profesorica Olga Muhortova in učenka baletne šole v 
Ljubljani. 

PRIREDITVE 

i GLEDALIŠČE | 
V Kulturnem centru Laško 

se bo jutri ob 19.30 predstavil 
Cafe teater z Arabello, ki je 
svojevrstna zvrst predstave, 
saj je v njej nekaj kabareta, 
musicla, opere, baleta, plesa, 
cirkusa, burleske, varieteja... 

V Hermanovem gledališču 
bodo danes in jutri ob 10., 
11.15 in 12.30 uri uprizorih 
plesno predstavo Vidkova 
srajčica. Plesnega teatra Igen 
Studia za ples Celje. Vse pred
stave so za izven in zaključe
ne za 111. OŠ. 

V Domu kulture v Velenju 
bo za mladinski abonma in 
izven v sredo ob 19. uri gosto
val Cankarjev dom iz Ljublja
ne z monodramo Alma, v re
žiji Uršule Cetinski. 

V Zadružnem domu na 
Ljubečni si lahko jutri ob 
19.30 ogledate uprizoritev ve
seloigre Pepček s hriba, v iz
vedbi gledališke skupine Bra-
noslavci pri Ljutomeru. 

KONCERTI 
\ (1\()i,nii /.(lia\ iliskega 

doma na Dobrni bo juUi ob 
20. uri, koncert Moškega pev
skega zbora iz Nove Cerkve in 
okteta Podoglarji iz Celja, pod 
vodstvom Petra Selčana. 

V Kristalni dvorani v Ro
gaški Slatini bo v soboto ob 
20. uri koncert Graškega ci-
trarskega kvarteta. 

V Atomskih Toplicah v 
Podčetrtku bo jutri ob 20. uri 
večer z mešanim pevskim 
zborom iz Zreč. 

V Hmeljarskem domu v 
Petrovčah bo jutri ob 19. uri 
dobrodelni koncert dekanij
ske Karitas Petrovče. 

V koncertni dvorani Glas
bene šole Celje bo v torek ob 
17. in 19. uri nastop učencev 
te šole. 

i RAZSTAVE I 
V Likovnem salonu bodo 

danes ob 18. uri odprli razsta
vo del kiparja Ervina Potočni
ka iz Žalca. 

V galeriji Hodnik bodo od 
jutri naprej na ogled likovna 
dela Mojce Senegačnik iz Žalca. 

V Laškem dvorcu do 28. mar
ca razstavlja umetniška dela 
akademski slikar France Slana. 

V razstavišču Gorenje ser
visa v Velenju razstavljajo ki
parji Stojan Batič, Janez Le-
nassi, Mirsad Begič, Zmago 
Posega, Jiri Bezlaj, Irena Bru-
nec, Mojca Smerdu, Izidor Ur-
bančič in Marjan Drev. " 

V salonu Ford in Lada pô  
jetja Avto Celje je na ogî ^ 
razstava Natalije Črnčec i; 
Maribora, ki se predstavlja, 
tremi ciklusi. 

V Muzeju novejše zgod̂  
vine v Celju je do sobote od j 
prta razstava Igra svetlobe, \ 
kateri razstavljajo Hermj, 
Čater, Ivan Strmole in Jank, 
Cahon. 

V osrednji knjižnici Celj, 
je na ogled razstava političnii 
karikatur Mikija Mustra, k i j i 
v avli II. nadstropja na ogle( 
še do 15. marca. 

V galeriji Keleia je na og 
led razstava IX. celjskeg, 
mednarodnega slikarskeg, 
tedna. 

V Galeriji Velenje razstav 
Ija slike Žarko Vrezec. 

V salonu pohištva Žam 
Žalec je na ogled prodajn, 
razstava akvarelov Anje Ma 
ček Ključar. 

V Termah Zreče razstavlj, 
Viktor Rožanc z Dobrne. 

V avli hotela Dobrna so di 
sobote še na ogled dela L i d i j i 
Trontelj iz Ljubljane. V n e d e 
Ijo ob 17. uri pa bodo odprl 
razstavo fotografij Herman, 
Čatra iz Celja. 

V Lapidariju Pokrajinske 
ga muzeja Celje sta Pokrajin 
ski muzej Celje in Musei Civi 
ci Udine, pripravila razstavi 
Renesančna keramika Vidma 
ki je na ogled do konca marca 

V Pokrajinskem muzeju j 
do 30. junija še na ogled :ai 
stava Rifnik in njegovi zakk 
di. 

V gostišču Firšt v SoJčai 
je Pokrajinski muzej priprav 
za ogled razstavo Znamenj 
Zgornji Savinjski dolini, ki bi 
na ogled do 1. junija. 

V Hermanovem brlogu ' 
Celju je na ogled razstava Hi 
konjiček. 

V butiku Steklar razstavlj. 
v marcu Alja Polajžer, v bolni 
šnici Marija Ducman, v hote 
lu Merx Toni Mohar, na Celj 
ski koči Vinko Pajk in v avl 
Razvojnega centra Vlad( 
Geršak. 

• iKINOi l l 
Union od 6. do 12.3. ob 17 

in 21.15 slovenski film Outsi 
der, ob 19. uri ameriški filn 
Michael Collins; Mali Unioi 
od 6. do 12.3. ob 20. uri ame 
riški film Živeti v pozabi; Me 
tropol od 6. do 12.3. ob 16 
18.30 in 21. uri ameriški fili^ 
Evita; 8.3. bodo film Evita vr 
teli tudi ob 23.30 uri. 

Kino Dobrna 8. ob 19. if 
9.3. ob 17. uri ameriški fili^ 
Odkupnina. 

Ne le matura, tudi 
kul tura! 

S sloganom »Gimnazija ni 
le matura, gimnazija je tudi 
kultura« so v I. Gimnaziji v 
Celju minuli petek pripravi
li 21. šolski kulturni mara
ton. 

Kulturni maraton na I. Gim
naziji v Celju je sklop kultur
nih prireditev, najsi bo gleda
liških iger, razstav ali koncer
tov, ki jih pripravljajo posa
mezni razredi. Vse razredne 
prireditve so spremljale po
sebne ocenjevalne komisije 
učencev in profesorjev, ki ni
so prezrli niti tega, kako je 
posamezni razred poskrbel za 
promocijo svojega prispevka 
v Kulturnem maratonu. Ker je 
bilo kulturi na 1. Gimnaziji v 
Celju namenjeno vse petkovo 
dopoldne, so tudi letos v šol
skih prostorih uredili prilož
nostno kavarno, učenci 4.d 
razreda pa so poskrbeli za ka
varniško ponudbo. 

Organizator 21. Kulturnega 
maratona na 1. Gimnaziji v 
Celju je bilo šolsko KuUurno 
društvo Antona Aškerca, ki ga 

vodita učenca Nina Utroša in 
Gregor Deleja, mentorica pa je 
prof. Juana Robida. V petek so 
v I. Gimnaziji v Celju izbraU 
tudi najboljšo predstavo Kul
turnega maratona, ki bo šolo 
zastopala na letošnji Gimna-
ziadi. IS, Foto: SHERPA 

Učenci I.f razreda I. Gimnazije v Celju so za 21. Kulturni maraton pripravili predstavo M.A.S-^' 
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Zgodovina za vse - šeslic! 
i « B « i 

l2Šla je druga številka tret-
pga letnika revije Zgodovina 
Ase, ki jo izdaja Zgodovin-

društvo v Celju. Zanimi-
gteme, ki jih je pisalo vsak-
pje življenje. 

J 
:„idtiî i Številka, ki jo je 

. [iiio uredil dr. Andrej Stu-
nam prinaša pet zanimi-

^ jI razprav, ki obravnavajo ne-
zanimive detajle (pripo-

^ji) iz vsakdanjega življenja 
,j Slovenskem. Članke tudi to 
lot odlikujejo poglobljene in 
ladrobne pripovedi ali opisi, ki 

podkrepljeni s kritičnim 
iparatom in ob koncu oprem-
pi z daljšimi nemškimi pov-
,0 ter s krajšimi slovenskimi 
^angleškimi sinopsisi. 
Naj navedemo nekaj utrin-

|(0V iz tokratne vsebine. Prvi 
Ifije članki sodijo v rubriko 
Zgodbe, ki jih piše življenje. 
\ieksander Lavrenčič je v 
azpravi z naslovom Ljudje z 
ieleznimi rokami in nogami 

prikazal življenje ob zgornjem 
toku reke Nadiže, od 16. stolet
ja in dogodke iz 18. stoletja, ki 
bi kmalu pripeljali do vojne. S 
pomočjo ohranjenega ustnega 
izročila, ki ga avtor dopolnjuje 
z arhivskimi podatki, so opisa
ne nekatere navade (o dovolje
nem in nedovoljenem lovu, 
prehranjevanju, verovanju...) 
in zgodovina (o roparjih, Tur
kih, tihotapcih) teh krajev. 

Sledi razprava Jožeta Moži-
ne Odpad k pravoslavju, to je k 
razkolništvu, ki govori o do
godku iz leta 1889, ko so v 
Podragi na Vipavskem pod 
vodstvom liberalno usmerje
nih vaščanov, z odpadom od 
katolištva in prestopom v pra-
voslavje, izsilili župnijsko sa
mostojnost. Opis upora in pri
zadevanj za cerkveno avtono
mijo tvorijo predstavo o utripu 
neke (v verskem pogledu neko
liko problematične) vasi na Pri
morskem ob prelomu stoletja. 

V času župana Hribarja so 
začeli prenavljati veliko dvora

no ljubljanskega magistrata, ki 
predstavlja eno redkih ohranje
nih reprezentančnih notranjš
čin historičnega sloga v Ljublja
ni. Več o tem simbolu mesta, ki 
hkrati poleg gradu, stolnice in 
Robbovega vodnjaka predstav
lja najpomembnejši člen Stare 
Ljubljane, lahko izvemo iz raz
prave dr. Jelke Pirkovič, ki nosi 
naslov Mestno dvorano prenav
ljajo, mar ne? 

Sledita dve razpravi, ki sta 
uvrščeni v sklop Teorija. V pr
vi se dr. Igor Grdina poigrava 
z karantanskim mitom kot mi
tom slovenske državnosti v 
slovenskem zgodovinopisju 
od konca 18. stoletja dalje ter 
njegovimi odmevi v opusih 
nacionalno reprezentativnih 
pesnikov, pisateljev, dramati
kov, glasbenikov in slikarjev. 
V drugi pa dr. Peter Štih v 
članku Ej ko goltneš do tu-le, 
udari po konjih! slikovito pri
kaže avtohtonistične teorije. 

ki se pri Slovencih vedno zno
va pojavljajo od časa romanti
ke in narodnega preporoda v 
19. stoletju naprej. Te so sku
šale nenehno dokazovati, da 
imajo Slovenci svoj izvor že v 
prazgodovini in da so že v 
tistem času poseljevali pro
stor, v katerem danes živimo. 
Avtor dokazuje, da omenjene 
teorije zgodovino razumejo 
zelo poenostavljeno, saj jim v 
glavnem služi kot sredstvo na
rodne prebuje in s tem, ko^ 
hočejo nacionalni zgodovini 
naslikati podobo, ki je ta ni 
imela, ustvarjajo zgodovinski 
mit. Zato šibkost in nevzdrž-
nost teh teorij kritiki ni bilo 
težko dokazati. 

Razpravam sledi še nekaj 
poročil in ocen knjižnih del, ki 
zaključijo tudi to pot bogato in 
zanimivo vsebino revije Zgo
dovine za vse. Velja jo preli
stati in prebrati. 

BRANKO GOROPEVŠEK 

J a k i v Celfskem domu 
I v obnovljenih prostorih salona Celjskega doma na Kreko
vem trgu v Celju bodo jutri, v petek ob 11. uri, odprli 
razstavo del Jožeta Horvata Jakija. 
Razstava bo na ogled do 7. maja, prof. Vlado Sagadin pa je v 

programski listič ob razstavi zapisal, »da je umetnost Jožeta 
Horvata Jakija nepogrešljiv fragment v mozaični podobi po-
rojne slovenske ustvarjalnosti.« IS 

kšla je Puščava 
Puščava je že tretja knjiga 

Bogdana Novaka v samoza
ložbi. Doslej je v samozalož
bi izdal že mladinski roman 
Ninina pesnika dva, povest 
za najmlajše Božiček in ro
man za odrasle Puščava. V 
celoti pa je to Novakova 35. 
samostojna knjiga. 

Puščava govori o izvoljenem 
vodstvu Souvenih, ki jih vodi-
'̂1)1 peljejo v prvem stoletju 
•î šega štetja iz močvirja čez 
f iščavo v obljubljeno deželo. 
•;'hovo zgodbo pripoveduje 
'̂ '•orni pripovedovalec zgodb, 
^-Pronicljivo opazuje dogaja-

okoli sebe. Lepega dne 
P''Jejo v oazo, kjer počivajo. 
JPankar, ki trdi, da so vsi 
'"'govi samo različna oblika 
Ĵ ega samega boga, odkrije, 
'̂ niso v oazi, ampak je zadaj 
''°dna dežela, ki jim jo ob-
'̂ bljajo že nekaj rodov. Skle-

da bo z delom plemena 
'̂ 3̂1. kar pa ni všeč vladarju 
^ (luhovom, ki bi radi peljali 
Wstvo nazaj v puščavo, saj 

lahko samo tam povsem 
"̂ Vladajo. 

se družbeni spor sprevr-
^ ^ osebno opankarjevo kri-
'̂^ Izdelovalec opank se bori 
;'̂ stno vestjo, ker je prepri-

da je človek svobodno 
odgovorno samo svoji 
Kdor se za nekaj odloči 

j 'astni vesti, ji mora slediti 
j,̂ Honca, ne glede na posledi-

. zgodba torej pripoveduje o 
^̂ starem sporu med družbo 
^sameznikom, v katerem 

je posameznik že vnaprej iz
gubil bitko. Vendar tudi ta 
neuspešen boj spreminja 
družbo, kajti lahko je uničiti 
posameznika, nemogoče pa 
se je izmakniti vplivu njegovih 
idej. Jezusa so križali, njegovi 
nauki so preživeli, Giordana 
Bruna so sežgali, njegove ide
je so trden kamen naše znano
sti, opankarja so kamenjali, 
njegovo vero so prevzeli ob
lastniki. Poraženci na koncu 
vseeno zmagajo. 

Zgodba se sicer dogaja pred 
devetnajstimi stoletji, vendar 
se tiče nas, saj so v njej zajete 
stiske sodobnega človeka in je 
polna namigov na naše zdajš
nje stanje duha. 

Roman je opremil avtor s 
fotografijo Miška Kranjca. 
Naprodaj je*v vseh boljših 
knjigarnah po maloprodajni 
ceni 2.940 SIT. 

Čeprav se roman Puščava 
ukvarja z etičnimi, verskimi in 
celo mističnimi vprašanji, pa 
je zgodba napisana izjemno 
berljivo, tako, da je o njej v 
spremni besedi Taras Kermau-
ner zapisal: »Odlično je, da 
smo Slovenci spet enkrat dobi
li pravega pripovednika; pisa
telja, ki rad pripoveduje zgod
be in jih tudi zna pripovedova
ti... Ustreza bravčevemu priča
kovanju, ki je nekje med ab
strakcijo in konkrecijo; velja 
za vse čase in dejavnike. Vsak
do se lahko najde v njej. To pa 
je velika sposobnost pripove
dovalcev zgodb: da njihove 
besede vstopajo v vsako za
vest in srce.« 

Rožana v čudežni dežel i 
v prostorih Galerije sodobne umetnosti, v Galeriji Hodnik, 

bodo v petek, Z marca, ob 19. uri, odprli razstavo Mojce 
Senegačnik z naslovom Prebliski. 

Predstavljena bosta njena najnovejša ciklusa miniaturnih 
kolažev - Herbarij in Rožana. Zlasti z zadnjimi kolaži, sestavlje
nimi v kompozicijo na galerijski steni, dosega Mojca učinkovito 
iluzijo čudežnega prostora, po katerem potuje in si ga ogleduje 
njena hčerka Rožana. 

Razstava bo na ogled do 29. marca. 

Pogovori 
Alešem 

Bergerjem 
Celjska knjigarna in an

tikvariat Antika pripravlja 
danes, v četrtek ob 11.30 
uri, srečanje s pesnikom, 
pisateljem in prevajalcem 
Alešem Bergerjem. 

V pogovoru z Alešem Ber
gerjem bo prof. Tone Šepeta-
vec posebno pozornost na
menil prav prevajalskemu 
delu, pogovor pa bo v prosto
rih Gimnazije Celje-Center. 

Noč na 
Alemsovem trgu 

v soboto zvečer so v gostiš
ču Trobej v Gornjem Gradu v 
sodelovanju s tamkajšnjim 
kulturnim društvom pripra
vili zanimiv umetniški ve
čer, ki so ga imenovali Noč 
na Atemsovem trgu. 

Gost umetniškega večera je 
bil slikar Ervin Kralj, njegovo 
pripoved pa sta popestrila pe
snika Brane Brezovnik in Edi 
Mavric Savinjčan. Program je 
povezovala Magda Rogl-No-
vak. US 

IZ GUTENBERGOVE 
GALAKSIJE 

Mnogoobrazen svet 
Mitja Meršol: Američani 

kar tako; Založba Slon, Ljub
ljana, 1996. 

»Betty je ena od 400 agentk 
telefonistk velike kataloške fir
me Neiman Marcus Group v 
Teksasu. V eni izmeni jih v tej 
nakupovalni sezoni dela po 
150. Delajo vse skupaj v enem 
samem velikem prostoru. Na 
uro prejmejo po 500 tel. klicev 
in tudi več. Firma je znana po 
svojih čudovitih božičnih dari
lih in tudi po tem, da vsa naro
čila v redu in hitro izpolni. 
Stranke imajo kdaj pa kdaj 
najbolj čudne želje. Ne samo, 
da si n.pr. zaželijo podvodni 
skuter [v katalogu ga ponujajo 
za 7500 oz. 9000 dolarjev, če 
je opremljen s telefonom), 
ampak hočejo tudi, da je 
opremljen s posebnimi orna-
menti in napisi. 

V Ameriki je po najnovejši 
statistiki več kot 10.000 podje
tij, ki se ukvarjajo s kataloško 
prodajo in v nakupovalni se
zoni razpošljejo več kot 14 mi
lijard katalogov. V katalogu 
dobiste vse ... John Smith že s 
pomočjo kataloga dobi (sko
raj) vse snovi, iz katerih je 
ameriški sen. Pa še iz postelje 
ali stanovanja se mu ni treba 
premakniti.« 

»Amerikultura« se bo selila, 
kot napovedujejo, še hitreje. 
Hollywood bo poslej pošiljal 
svoje filme kinematografom, 
ne da bi bilo treba delati kopije 
in jih pošiljati kakim 25.000 
naslovom po Ameriki. Filmi 
bodo poslej potovali po teleko
munikacijskem omrežju iz op
tičnih vlaken. S to spremembo 
bodo filmski študiji prihranili 
na leto okoli 300 milijonov do
larjev. No, kavelj C je v tem, da 
bo vsak kinematograf moral 
imeti posebno opremo, s po
močjo katere bo film spet lah
ko prevedel iz digitalne oblike. 

Ameriški filmski proizvajal
ci si s tem sploh ne belijo glav. 
Posel teče kot namazan. Z iz
vozom že zdaj pokrivajo polo
vico vseh izdatkov in naložb, s 
sodobno satelitsko tehnologi
jo pa bodo izvoz v naslednjih 
letih povečali za najmanj 
60%.« 

Ti podatki so gotovo stari 
nekaj let, kar je v razvoju to
vrstne tehnologije že skoraj 
zgodovinsko obdobje. Očitno 
pa so načrtovalci zadeli. Če 
pogledamo naše domače ah 
satelitske filmske napovedni-
ke, je vsaj 90% programa ame
riškega. Evropa s svojo pro
dukcijo je postala eksotična 
redkost, ostali svet pa kot da 
ne obstaja. 

Avtor se je v nizu mozaičnih 
podob lotil portretiranja tega 
kolosa, ki mu pravimo Ameri
ka. Ta »obljubljena dežela«, 
kamor je stoletja pljuskala čez 
veliko lužo najpogumnejša in 
najmočnejša biološka sub
stanca z vseh celin. Da bi tam 
neobremenjena z zgodovino 
služila edinemu bogu - Profi-
tu. V tej skrajno brezkompro
misni igri je nastala najbrž ena 
najpodjetnejših civihzacij v 
zgodovini človeštva. Dvajseto 
stoletje zagotovo poteka v nje
nem znamenju, saj je vse zna
la obrniti sebi v prid. Celo obe 
svetovni vojni, ki sta večino 
sveta prečesali z železnimi pr
sti, je doživela predvsem kot 
gospodarski izziv. Megatrendi 
za 3. tisočletje se porajajo tam 
in danes se brez ZDA v svetu 
še kihniti ne more. Toda-bo 
zdržala? Sliši se, da prihaja čas 
sveže biološke substance 
»barbarov z vzhoda«. 

Mitja Meršol, odgovorni 
urednik Dela, je bil do poletja 
1995 skoraj sedem let dopi
snik iz ZDA. V tem častrje' 
nastalo okoli 1500 strani skic 
te dežele, ki jih je avtor objav
ljal v Delovi sobotni prilogi in 
drugod. Knjiga prinaša izbor 
tega gradiva, urejen v smisel
ne sklope tako, da bralec dobi 
čim bolj vsestransko in kom
pleksno podobo tega ogrom
nega in mnogoobraznega sve
ta. 

Knjiga obsega 333 strani in 
jo lahko beremo od zadaj na
prej ali obratno. Vredno jo je 
vzeti v roke. 

Piše: JANKO GERMADNIK 
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ODMEVI 

I zhod v sili 
Pod tem naslovom je bila v 

NT 27. februarja objavljena 
kratka novica o tem, kako v 
občini Laško pristopajo k ure
ditvi doma za starejše občane, 
o čemer je že veliko razprav
ljal tudi Območni odbor De-
SUS. 

Dobro nam je znano, da je 
takšna institucija v občini Laš
ko nujno potrebna, saj je ob
čina Laško ena izmed dveh 
bivših občin, kjer doma sta
rejših občanov še nimamo. 

Ravno tako so o tej potrebi 
razpravljali in zahtevali us
trezne rešitve v vseh društvih 
upokojencev in v zvezi dru
štev upokojencev Laško. Dobi
li smo zagotovilo, da je občin
ski svet Laško sprejel program 
izgradnje z določenimi roki 
posameznih faz. V zgoraj 
omenjenem zapisu pa smo iz
vedeli, da v občini razmišljajo 
(resda neuradno in to samo en 
občinski uslužbenec), da še 
najmanj pet let ne bo doma za 
starejše občane. 

Kdo daje občinskim usluž
bencem takšne informacije? 
Ali lahko rečemo: Kjer je dim, 
je tudi ogenj? Ali lahko reče
mo, da tako razmišlja tudi 
župan, ki je izvrševalec skle
pov občinskega sveta? 

Menimo, da takšno razmiš
ljanje in omenjene informacije 
v NT zelo negativno vplivajo 
na starejše občane. S stiskami 
starejših občanov se dnevno 
srečujemo, saj se nekateri že 
sedaj želijo vpisati kot uporab
niki uslug bodočega doma. Ali 
res šele čez pet let? 

Vsa pohvala gre Centru za 
socialno delo, ki sicer skuša 
ublažiti stiske z novimi obli
kami pomoči, vendar to dol
goročno ni nadomestilo za 
nujen dom, kjer imajo starejši 
občani zagotovljeno vso oskr
bo. 

Vse zadolžene na občini, 
predvsem pa župana, poziva
mo, da z vso odgovornostjo 
nadaljujejo oziroma pričnejo z 
uresničevanjem postavljenih 
ciljev izgradnje doma starejših 
občanov. 

Ne zgolj zaradi že sprejetih 
odločitev, pač pa zaradi čuta 
dolžnosti do starejših, ki so 
svoje življenjske sile že potro
šili, in bi si zaslužili mirno in 
človeka vredno jesen življe
nja. 

Območni odbor DeSUS, 
Laško 

Neugleden 
p o z d r a v 

v sedmi številki NT sem 
prebral članek Toneta Kolarja. 
Zadnjo nedeljo v februarju 
sem šel zadevo pregledal, pa 
tudi nekatere domačine sem 
povprašal, kako in kaj. Od 
Šentjanža nad Štorami do 
Celjske koče je 5 kontejnerjev, 
kar dva sta prenapolnjena. Za
nje je odgovorna Krajevna 
skupnost Svetina, oziroma 
pooblaščena oseba v KS. Ose
be ne bom imenoval, možnost 
je, da išče primerno lokacijo 
in poišče vir sredstev za odvoz 
smeti, kajti stroški so visoki. 

Je že res, da so kontejnerji 
neugledni, toda to se bo uredi
lo. Domačini, vikendaši in po-
membneži res lahko nekaj 
pripomorejo k lepšemu izgle
du. Teh kontejnerjev in smeti 
se bo nekdo usmilil, kaj pa 
divja odlagališča? Tudi ta so 
problem, saj je kršitelje težko 
dobiti pri delu, jih ustrezno 
kaznovati, in tako preprečiti 
takšno delo. 

Na Celjski koči kar pogum
no vprašajte upravnika, Ido in 
Jožeta Šantla, kdo čisti okoli
co za smučarji, (ne)planinci in 
ostalimi obiskovalci. Izvedeli 
boste resnico, ki ni prijetna za 
uho, vendar mimo resnice 
pač ne gre. Sem registriran 
član pri PZS kot GS, PLV in 
markacist, torej nekaj vem o 
varstvu narave. Nekaterim 
sem se tudi žal zameril, češ, 
da sem strog na planinskih 
poteh. 

HINKO KOŽAR, 
Celje 

PREJELI 
SMO 

Ljudstvo in 
loter i ja 

Na plebiscitu 1990 in ob 
osamosvojitveni vojni 1991 je 
ljudstvo Slovenije zadelo glav
ni tombolski dobitek, svobodo 
oziroma demokracijo. Istoča
sno je italijanski delavec na 
loteriji zadel trideset milijo
nov dolarjev. Italijanska mafi
ja mu je takoj obdavčila podar
jeni denar, tako, da mu je osta
lo le za dober avto in hišo. 

Naša mafija pa ni samo se
bi nabasala žepe, nakupila 
jahte in vile v tujini, temveč je 
celo zaprla tovarne, predča
sno upokojila delazmožne, 
večina pa je postala revnih 
tlačanov brez prihodnosti in 
brezposelnih. 

Razočarano ljudstvo pa ne
gibno čaka, da se bo zgodilo 
vsenarodno prebujanje, kot v 
Srbiji, Bolgariji, Albaniji... No
benemu narodu ni pomoči, če 
se sam politično ne osvesti. 
Tudi za Slovence to velja. 

JOŽEF JARH, 
Celje 

Skrb z a ž iva l i 
Nedavno sem zvedela za 

brezdomo muco z dvema mla
dičema v Malgajevi ulici v Ce
lju. Človekova trdosrčnost in 
sebičnost jih je kruto pregnala 
iz zatočišča - iz tuje kleti, kar 
je vsega obsojanja vredno. 

Ko sem se pri Društvu proti 
mučenju živali Celje pozani
mala, kakšne so možnosti za 
rešitev takšnih in podobnih 
primerov, sem izvedela, da 
nikakršne. Nimajo azila, ni
majo potrebne pomoči in se 
vsakodnevno soočajo s pere
čimi problemi na področju 
varstva živali. V glavnem so 
prepuščeni požrtvovalnosti 
maloštevilnih članov društva, 
večinoma starejših oseb, ki z 
odrekanjem, napori in samo 
z njim lastno zagnanostjo le 
nekako uspejo rešiti vsaj ne
kaj domala nerešljivih proble
mov. 

Želim jim, da bi se v tej 
dejavnosti na področju Celja 
in okolice bolj angažirali mlaj

ši prebivalci in morda bi se za 
zapuščene in vsem neprili-
kam izpostavljene in prega
njane živali našle tudi »rejniš-
ke družine«. 

Kaj pa šole? Na nekaterih 
šolah v Sloveniji so že ustano
vili zelo uspešna društva »Štiri 
tačke«. Živali same nikakor ni
so krive, da so tu med nami in 
nebogljene. Ni dovolj samo 
prehrana, potrebna so tudi 
primerna bivališča, zlasti le
tos, ko nam neusmiljena zima 
nikakor ne prizanaša. Kultura 
naroda se odraža tudi v tem, 
kako skrbi za nemočne ob se
bi, kar živali brez dvoma so. 

Če že tako hitimo in želimo 
v Evropo, bomo morali tudi na 
področju varstva živali stopiti 
v korak z njo . Ne samo to, 
praktično bomo morali doka
zati, da smo tega sposobni in 
na to pripravljeni. 

Hvala vam, požrtvovalni de
lavci celjskega društva proti 
mučenju živali. Želim vam še 
veliko uspeha, predvsem pa 
več vsestranske pomoči, pod
pore in razumevanja. 

NUŠA POPOVIČ, 
Ljubljana 

Preimenovanje 
ulic v Celju 

Ker sem bil pred leti pobud
nik preimenovanja Trga V. 
kongresa v Prešernovo ulico, 
bi hotel svojo utemeljitev pod
preti z dejstvom. Do 11.4.1941 
je to bila Prešernova ulica od 
takratnega Krekovega trga do 
takratnega Dečkovega trga 
(sedaj Trg celjskih knezov). 

Da bi ta del Prešernove uli
ce od Zvezde do Trga celjskih 
knezov sedaj preimenovali v 
trg, me niti ne moti. Moti pa 
me, da bi se trg imenoval 
Marijin trg, po predlogu Jane
za Lampreta. 

J. Lampreta bi rad opomnil, 
da smo po njegovi zaslugi iz
gubili v Celju Trg svobode, ker 
njemu verjetno svoboda nič 
ne pomeni. 

Enak nesmisel je sedaj v Ce
lju tudi Gledališki trg in ulica. 
Sedanji Gledališki trg je ravno 
tako bil do 11.4.1941 Vrazov 
trg in tega danes tudi ni v 
Celju. Morda bi tudi ta trg ali 
ulico preimenovali. 

Janezu Lampretu bi sveto
val, da se vsaj malo poduči o 
celjski zgodovini, da ne bi 
streljal takšnih kozlov, kot so 
Slomškova gimnazija (pozabi 
pa na Slomškovo knjigarno), 
Marijin trg in še in še. 

SILVAN BOŽIČ, 
Celje 

Naloge PD 
Celje 

Predsednik Planinskega 
društva Celje Adi Vrečer in 
načelnik gospodarskega odse
ka Zoran Tratnik sta lani po
dala pismen predlog UO za 
razrešitev funkcij. Na občnem 
zboru PD konec januarja so 
predlog z razumevanjem spre
jeli in potrdili. Oba sta starejša 
delavca in sta bila garača v 
društvu, zato je njuna razreši
tev samoumevna, kar pa še 
zdaleč ne pomeni, da ne bosta 
več aktivna. 

V času predsedstva Adija 
Vrečerja je prišlo do številnih 

izboljšav v postojankah, na 
primer adaptacija in razširi
tev Kocbekovega doma na Ko-
rošici, prenova Frischaufove-
ga doma na Okrešlju, prekrit-
je Orlovega gnezda, delna ob
nova in posodobitev Doma 
planincev ter postavitev spo
menika Frischaufu in Kocbe
ku v Logarski dolini. Poleg 
tega je potrebno upoštevati 
tudi uvajanje sodobne raču
nalniške opreme v društveni 
pisarni. 

Celjsko društvo vzdržuje 19 
planinskih poti, vse pa so se 
obnovili v letih 1988-1996. 
Markacij ski odsek ima opre
mo za vzdrževanje visokogor
skih poti, nekaj mladih mar-
kacistov pripravnikov pa se je 
v akcijah dobro izkazalo. Za 
realizacijo naštetega se je tre
ba zahvaliti Planinski zvezi 
Slovenije, številnim sponzor
jem celjskega društva in števil
nim posameznikom, ki se tru
dijo v imenu društva. 

Adi Vrečer bo poslej častni 
predsednik društva, novi 
predsednik Jože Kodre pa bo 
poskušal društvo čimbolj us
pešno voditi. S PZS bo treba 
uskladiti nekatera sporna 
vprašanja, razrešiti lastninje
nje v Logarski dolini... V druš
tvu se večkrat pojavljajo kriti
ke, žal samo ustne, zelo malo 
pa je napisanih. Tisti, ki 
opravljamo humano delo v 
okviru PD oziroma PZS, smo 
potrebni pohvale ali graje, še 
posebej pa smo veseli nasve
tov. 

HINKO KOŽAR, 
Celje 

Kdo mora 
vzgajati? 

Ne vem, kam se naj obr
nem, zato sem se odločil napi
sati tole pismo. Danes med 12. 
in 13. uro sem se sprehajal ob 
obrežju Savinje. Na ploščadi 
ob Savinji je sedela mladina. 
Precej jih je bilo. Večina se je 
nacejala z vinom ali pivom in 
se agresivno obnašala. 

Razumem starše, da neka
teri ne znajo pravilno vzgajati 
svojih otrok. Verjetno sami 
niso bili nikoli deležni pravil
ne vzgoje in je ne znajo pre
nesti naprej. 

Ni mi pa jasno, kaj delajo 
pedagogi in socialni delavci. 
Ti bi morali znati pravilno 
vzgajati. Zato so se šolali, zato 
so plačani. Morali bi se neneh
no izpopolnjevati s tečaji in 
literaturo, kakršne je sedaj res 
dovolj na razpolago v knjižni
cah in knjigarnah ter sezna
njati otroke in starše. Skratka 
vzgajati. Učitelje in profesorje 
bi morah preverjati vsake toli
ko časa, če so res sposobni za 
ta tako odgovoren poklic. In 
jih tudi temu primerno nagra
jevati. 

Slišim, da se mnogo profe
sorjev predaja alkoholu, celo 
ravnatelji na osnovnih šolah. 
To ni hec. To nikamor ne vo
di. Tisti, ki bi morali biti mla
dini svetel zgled, so sami po
trebni krepke prevzgoje (se
veda ne vsi). Če ne znajo, naj 
prosijo za pomoč strokovnja
ke, da pridejo predavat profe
sorjem, staršem in otrokom. 
In to pogosto. Ne le takrat, ko 
se v časopisih izve, da so na 
šoli mamila. 

Prepričan sem, da je slabo 
ravnanje otrok in njihov strah 
pred življenjem slika nespo

sobnih učiteljev in profesor
jev. Ti jih niso sposobni imeti 
radi, se modro pogovoriti z 
njimi in njihovimi starši. 

Zavedam se, da je zelo važ
na vzgoja doma v prvih letih 
življenja. Vendar bi se dalo še 
mnogo popraviti. Še posebej, 
ker je danes na razpolago to
liko pozitivnega gradiva. Pro
sim, prisluhnite malo in po
magajte, da bo lepši naš svet. 

JOŽE FIRŠT, 
Celje 

Prave ljudi na 
vodilna mesta 
Ko sem pred mesecem po

slušal prenos iz parlamenta, 
sem dobil vtis, da je nekaj 
poslancev zelo sposobnih in 
poštenih. Nekateri se resnično 
trudijo, da bi dobili dobro vla
do in jim ni vseeno, kako bodo 
razpolagali z denarjem, ki ga 
dobijo za svoj resor iz držav
nega proračuna. 

Vsi funkcionarji na vodilnih 
mestih bi se morali zavedati, 
da proračunski denar ustvar
jajo delavci v proizvodnji za 
strojem in tekočim trakom. 
Za svoje garaško delo pa 
mnogi dobijo komaj 30-40 ti
soč tolarjev in še to ne redno. 
Zato mislim, da ni pošteno, 
da se prisluženi denar potem 
tako negospodarno in neod
govorno zapravlja. 

Tak primer je pri nas v 
Šentjurju, ki je bil obogaten z 
mnogimi naravnimi lepotami. 
Posebno lep in zanimiv je bil 
zgornji trg, katerega pa so 
nekateri na šentjurski občini 
popolnoma izmaličili. Že več 
kot 3 mesece razkopavajo 
prijazen hribček na Botričnici, 
kjer nameravajo širiti poko
pališče. To delajo proti vsem 
predpisom, proti mnenju 
strokovne komisije, proti pri
tožbam najbližjih in najbolj 
prizadetih prebivalcev. Spor 
obravnava sodišče, vendar še 
do danes ni rešen. 

A kljub temu so pričeli z 
delom. Marsikdo se zgraža 
nad razkopano zemljo na 
prej tako prijaznem gričku. 
Pri vsem tem pa nihče ne 
pomisli, da bo vse to stalo 
ogromno denarja. Če bi šli na 
severovzhodno stran starega 
pokopališča, bi bila zadeva 
bolj enostavna. Tam imajo še 
dovolj prostora, bilo bi manj 
stroškov in pokopališče ne bi 
nikogar ogrožalo. Samo last
ništvo zemljišč bi zamenjali. 
Še bolje bi bilo, če bi poiskaU 
novo lokacijo kje v nižini, kot 
je predlagala strokovna ko
misija. 

Po moji presoji je obvo; 
ca drugo takšno nepotrel 
in ogromno zapravljanje 
narja v šentjurski občini.) 
je skozi Šentjur dosti proi 
ta, ki je potekal mimo 
bivših funkcionarjev obči 
Verjetno so se temu ho 
izogniti, pri tem pa so 2 
oškodovali prebivalce 1 
ševca in druge Šentjurča 
ker so jim zaprli edini va 
dostop v center Šentjurja, 
železniško postajo in na| 
pot v Celje. Četudi bi 
gradnja obvoznice res poti 
na, bi bilo pošteno in prav 
bi najprej zgradiU podvo2 
podhod pod železnico. S t 
bi omogočili prebivalcem 
otrokom varen prehod v c 
ter Šentjurja, ker bi ostala 
sta, ki bi povezovala Hri 
vec s Šentjurjem. 

Po drugi strani pa imajo i 
no potrebna dela, ki jih z iJ 
vorom, da ni denarja, ne o] 
vijo. S tem mislim na gradi 
nove male prevorske šole, ki 
že tako dotrajana, da je vi 
delo življenjsko nevarno, 
se morajo učiteljice in uč( 
izogibati podpornikov. Na 
primerih se vidi, kako 
membno je, da je na vodili 
mestu sposoben in varčen" 
vek, ki zna gospodarno ravi 
ti z denarjem, ustvarjenii 
proizvodnji. Ljudi, ki po nfi 
trebnem in neodgovorno 
pravljajo denar, ki uniču 
naravne lepote kraja, ki 
spoštujejo človekovih prâ  
ki psihično mučijo ljudi i" 
tem tudi uničujejo njih 
zdravje, pa bi morali ne 
zamenjati ampak tudi ka2 
vati. Župan in obenem p'' 
nec, ki ni sposoben prepr* 
negativnih stvari, ki se v 
ni dogajajo, naj odstopi 
župan, ker po mojem tak 
vek ne more istočasno op 
Ijati dveh funkcij. 

Vse to sem napisal dobr< 
merno z željo, da bi v boo" 
šli vsi na volitve in dali ^ 
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I J,, tistemu, ki je s svojim 
jeiom. sposobnostjo, pošte-
losljo in moralnimi kvaliteta
mi že dokazal, da je vreden 
^̂ ,̂panja. Prepričan sem, da 
jjjiaiTio pri nas dovolj takih 

ki bi lahko zasedli naj-
lišje položaje v državi in svo-

jelo dobro opravljali. 
SLAVKO JAZBINŠEK, 

Šentjur 

Razočarani 
joželi in Jožice 
le nekaj let obiskujem Jože

fov sejem v Petrovčah in opa-
ijni vse več nepravilnosti, če 
a primerjam s podobnima 
lejnioma v Gradcu in Beljaku. 
\f Avstriji je po navadi blago je 
rvalitetno, cene pa niso tako 
Ijsoljene, kot na sejmu v Pe-
rovčah. Trdim, da je sejem v 
igtrovčah komercialnega zna-
ijja z mnogo previsokimi ce-
jjnii in nekvalitetnim bla-
;oin. 
Če si ogledate Jožefov sejem 

f Gradcu in Beljaku, vam ne 
)OŽal. Odlikujejo ju kakovost-
li izdelki, postavljenih je obi-
0 stojnic za brezplačno poku-
jino mesnih izdelkov.... V Pe-
rovčah pa smo lahko Jožeti in 
bžice nad sejmom razočara
li, saj je meso za pokušino 
irecej nekakovostno. 
Tudi razne sadike jablan in 

Irugega sadja so v Petrovčah 
občutno predrage. Isti dan 
iem v trgovini v Medlogu v 
,evcu za eno sadiko jablane 
ilačal 550 SIT, na Jožefovem 

I ejmu pa sem moral za sadiko 
pablane Mirosan odšteti kar 
160 sit. Tudi orehova jedrca so 
,a sejmu prodajali po 850 to-
I ijev, v Savinjki v Žalcu pa 
1 an za kilogram odštel 650 
• Itilarjev. 
1 Kot upokojenemu trgovcu 
i mi ni jasno, kako so lahko za 
) nekvalitetno blago cene na 
i sejmu v Petrovčah višje od 
drugih trgovin in tržnic. Od 

; Kmetijske zadruge Petrovče in 
: Ifinetijske svetovalne službe 
:̂ 3lec pričakujem odgovor, za 
1 l̂ aterega bom potrošnik Jožek 
! 'udi zelo hvaležen. 
1 JOŽE GROBELNIK, 

Žalec 

ZAHVALE, 
^OHVALE 
I Z a h v a l a 
zdravstvenemu 

osebju 
Sem bolnik, star 82 let, in 

^̂ t̂  v domači oskrbi. V časo
pisih večkrat prebiram članke 
J nezadovoljnih bolnikih, s 
•̂̂ êrimi sem imel precej 

opravka, ko sem opravljal de-
°'bolničarja v zdravstveni us-
'̂ '̂ ovi pred 40. leti.-
. '̂ 3d pa bi opisal svoje počut-

1̂0 sem se zdravil na dveh 
Ĵ delkih celjske bolnišnice in 
^olnišnice Topolšica. Najprej 
^l^bil na urološkem oddelku 
^̂ î ke bolnišnice, kjer sem 
"trikrat, in se vedno počutil 

^ doma. Zdravniki skrbijo 
Pacienta vestno in skrbno, 

(^ '̂''̂  pa so po skrbni analizi 
.̂ f̂irali pod vodstvom prima-

dr. Žuntarja in njegove 
Operacijo je uspešno 

"d l̂ dr. medicine sp. uro

log S. Poteko. Pod skrbno ne
go medicinskih sester sem bil 
dokončno poslan v domačo 
nego. Za vse sem neizmerno 
hvaležen. 

Potem sem se zdravil na he
matološkem oddelku pod 
vodstvom spec. dr. Dobniko-
ve, ki me je redno vsak dan 
temeljito pregledala in skrbno 
odredila zdravljenje. Ob skrb
ni negi medicinskih sester 
sem se lepo pozdravil in odšel 
v domačo nego, zaradi kontro
le trombocitov pa sem ostal 
pod nadzorom spec. dr. Dob-
nikove v ambulanti. Dr. Dob-
nik in medicinskemu osebju 
se za vso njihovo skrb in 
zdravljenje srčno zahvalju
jem. 

Kasneje sem se zaradi tež
ke pljučnice zdravil v Topolši-
ci na pljučnem oddelku. Zelo 
sem hvaležen skrbni zdravs
tveni oskrbi in negi, zato se 
osebju in zdravnikom iz srca 
zahvaljujem. Še posebej bi 
rad omenil zdravnico, spec. 
splošne medicine Marijo Ja
než, mojo osebno zdravnico, 
ki me kljub svoji preobreme
njenosti, neredko v prostem 
času, brez poziva domačih 
obiskuje na domu. Saj veste, 
kaj pomeni pacientu, če te 
iznenada obišče zdravnik. 

S pismom bi rad povedal, 
kako zdravniki in medicinsko 
osebje vestno obravnavajo 
bolnike. S svojim delom so 
dokazali, da so upravičeni do 
zahtev, ki jih imajo do družbe. 
Seveda moram omeniti, da se 
moje zdravje izboljšuje tudi 
zaradi skrbne nege moje drage 
žene, za kar se ji iz srca zahva-
Ij ujem. 

FRANC MIRNIK, 
Celje 

PRITOŽNA 
KNJIGA 

Z a inval ida le 
spodobna smrt 

Sprašujem se, kaj pomaga 
vsa strokovnost, če morajo ne
kateri umreti zaradi površne 
nege? Še vedno ne morem ver
jeti, kaj vse sem doživljal v 
celjski bolnišnici ob zdravlje
nju moje žene Irme Klanjšek, 
ki sem jo v bolnišnico odpeljal 
zaradi ran (preležanin), ki jih 
je dobila v zdravilišču. 

15.10.1996 so ji rane očistili, 
nato pa so se ji rane na obeh 
kolkih in zadnjici počasi celi
le. Po nekaj tednih pa se je 
pojavila povišana temperatu
ra in ob pregledu krvi so ugo
tovili previsoko sedimentaci-
jo. Ponovno je bilo treba v 
ambulanto, kjer je 19.11.1996 
dr. Marcela Madunič napisala 
na izvid, da so rane čiste, če
prav sploh ni vseh pregledala. 
Jaz sem želel ženo obrniti na 
stran, da bi zdravnica videla 
rano in bulo na levi strani 
zadnjice, vendar je zdravnica 
rekla, naj jo pustim, ker tukaj 
nimajo gaz za prevez. Zdrav
nico sem opozoril, da sem 
ženo pripeljal zaradi poviša
ne sedimentacije in povišane 
temperature ter priložil labo
ratorijski izvid. Za tega je dr. 
Maduničeva je rekla, da ni 
razločno napisan. 

Z ženo sva na hodniku čaka
la na izvid zdravnice. Na njem 
je bilo zapisano: rane čiste. 

kontrola v domači ambulanti. 
V času čakanja na izvid je 
mimo prišel dr. Dordevič sta
rejši. Ta se je po moji pripove
di sicer pozanimal, toda po 
vrnitvi iz ambulante povedal, 
da to ni v njegovi pristojnosti. 
Tako sem ženo odpeljal do
mov, kjer ji je temperatura ne
nehno nihala, kot težka inva
lidka na vozičku ni bila prav 
nikjer zaželena. Žal mi je, da 
nisem izvide dr. Marcele Ma
dunič odpeljal v Ljubljano 
skupaj z ženo, saj bi tam mo
goče preživela. V celjski bolni
šnici sem urgiral pri pomočni
ku direktorja, urologu dr. Šte
fanu Tislju, in po dogovoru z 
njim je bila 7.12.1996 sprejeta 
na URL oddelek, kjer je bila v 
dobri oskrbi. Tudi sedela je že. 

Po pravilih bi morala biti 
zaradi skleroze multipleks na
meščena na nevrološkem od
delku, od tu bi pa morala v 
različne ambulante. Ker tega 
nihče ni storil, je bila Irma v 
bolnišnici ping-pong žogica. 
17.12.1996 so jo premestili na 
oddelek plastične kirurgije, ki 
je bil zanjo usoden. 

V sobi 36 na intenzivi je bila 
bistra, se pogovarjala in jedla. 
Po parih dneh mi je potožila, 
da je ne obračajo, ležati je 
morala le na hrbtu. Opozoril 
sem sestro, naj ji popravi bla
zino. Odgovor je bil: »Kaj me 
briga.« Od dr. Jožefe Pekaro-
vič sem dobil odgovor: »Pusti
te jo, naj umre, saj vidite, kako 
je uboga.« Čez nekaj dni pa 
nasvet, naj jo vzamem domov, 
kjer bi bila boljša nega. 

Po novem letu se je ženino 
stanje vidno iz dneva v dan 
slabšalo, nastopila je sepsa. 
Sestra mi je povedala, da jo bo 
pregledal dr. Lamovec. Pove
dal sem mu, da je z Irmo 
vedno slabše, in da izgleda, 
kot da bo umrla. Odgovor 
zdravnika je bil, da ni bog, da 
bi gledal mrliče. Naslednji dan 
je imela že sondo, ki jo je dal 
dr. Lamovec, tretji dan pa ni 
mogla več požirati. Zaradi hu
dih bolečin so jo premestili v 
sobo 38, kjer je bila sama. V 
sondo je dobivala odvajalo 
Portulaks. To jo je zelo izčrpa
lo, pa še stalno je bila mokra, 
tako da je gnila. 

12.1.1997 letos je bila dežur
na dr. Maduničeva. Ta je Irmo 
prestavila na gastro oddelek, 
kjer sem 13.1.1997 videl uspeh 
zdravljenja: zadnja plat ji je 
dobesedno segnila. Zdravnika 
v oddelku sta mi dejala, da še 
nista videla kaj takšnega. Šele 
na gastro oddelku je imela vso 
potrebno nego, prvič je imela 
pod sabo roho blazino. Na ža
lost je bila nega kmalu konča
na: 15. januarja letos je Irma 
Klanj šek umrla. 

SLAVKO KLANJŠEK, 
Škofja vas 

S T E Č A J N I D O L Ž N I K 

LAM 5 k o v i n s k o o b r t n o g r a d b e n o p o d j e t j e p . o . , 

Laško, Trubarjevo nabrežje 9, v STEČAJU 

objavlja: 

1 . JAVNO DRAŽBO 
za prodajo naslednjih premičnin: 

Na dražbi lahko sodelujejo pravne in fizične ose
be. Pred javno dražbo mora vsak ponudnik plačati 
varščino v višini 10% izklicne cene na ŽR 
podjetja št.: 50710-690-614 pri Agenciji za 
plačilni promet, enota Laško, na naslov LAM 
Laško p.o.. Laško V STEČAJU, z namenom 
nakazila »Varščina za javno dražbo«. 

S potrjenim nalogom se mora ponudnik izkazati 
pred začetkom javne dražbe. Varščino bomo 
uspešnemu ponudniku vračunali v kupnino, dru
gim pa brez obresti vrnili takoj po končani javni 
dražbi. Predstavnik pravne osebe mora imeti 
veljavno pooblastilo za licitacijo. Kupec, ki bi na 
dražbi uspel, mora pogodbo skleniti najkasneje v 
8. dneh po končani dražbi in celotno kupnino 
plačati v roku 8. dni po sklenitvi pogodbe. Če 

uspešni ponudnik ne bo sklenil kupoprodajne 
pogodbe in vplačal kupnine v določenem roku, 
bomo prodajo razveljavili, plačano varščino pa 
zadržali. Prometni davek, druge dajatve in stroške 
v zvezi s prenosom lastništva mora plačati kupec. 

Posest in lastništvo kupljenih predmetov pridobi 
kupec po plačilu kupnine. 

JAVNA DRAŽBA bo v sredo, 12. marca 1997, 
ob 12. uri, v bivših poslovnih prostorih LAM 
p.o. Laško v stečaju, Trubarjevo nabrežje 9, 
Laško. 

Informacije so na voljo pri stečajnem upravitelju 
odvetniku Aleksandru CMOKU, tel. 063/441-
595. 

Na osnovi 46., 51. in 52. člena Zakona o stavbnih zemljiščih (Uradni listSRS, številka 18/84, 
33/89, 24/92) in skladno s pogoji zazidalnega načrta za stanovanjsko enoto KS4 v Kozjem, 
objavlja Občina Kozje 

JAVNI RAZPIS 
z a o d d a j o s t a v b n e g a z e m l j i š č a z a i z g r a d n j o i n d i v i 

d u a l n i h s t a n o v a n j s k i h h i š 

1. Predmet oddaje je stavbno zemljišče na parceli 
št. 503/10, 503/9, 503/8, 503/5, 504/10, 
503/6, 504/11, 503/7 in 504/12, ki sestavljajo 
šest parcel, kot je razvidno iz tabele na koncu tega 
javnega razpisa. 
2. Na parcelah iz tega natečaja je predvidena 
gradnja stanovanjskih hiš, zazidalni pogoji gradnje 
objektov so določeni v zazidalnem načrtu za stano
vanjske enote v Kozjem. 
Dokumentacija je vsem ponudnikom na vpogled v 
občinskem uradu Občine Kozje, Kozje 37, vsak 
delavnik od 8. do 11. ure (v času trajanja javnega 
razpisa). 
3. Pisne ponudbe je treba vložiti v roku 15 dni po 
objavi natečaja na naslov: Občina Kozje, Občinski 
urad, Kozje 37, 3260 Kozje. 
Pisno ponudbo morate vložiti v zapečateni ovojnici 
z oznako »za javni razpis - za oddajo stavbnega 
zemljišča«. 
V ponudbi morajo ponudniki nedvoumno izjaviti, da 
sprejemajo vse razpisne pogoje ter priložiti potrdilo 
o plačani varščini. 
4. Varščina znaša 20% od vrednosti stavne parce
le, vplača se na žiro račun Občine Kozje, številka 
50730-630-10194, sklicna številka 789-02. Vpla
čana varščina se šteje kot delno plačilo odškodni
ne za pravico uporabe stavbnega zemljišča in se 
ponudniku vrne, če mu parcela ni dodeljena. Če 
uspeli ponudnik ne sklene pogodbe, varščina 
zapade. 
5. V ceno skupne vrednosti parcele so zajeti: cena 
stavbnega zemljišča, vodovod, kanalizacija, cest

no omrežje v asfaltirani izvedbi z odvodnjavanjem, 
javna razsvetljava, kabliranje nizkonapetostnega 
električnega voda, geološke raziskave, plačan je 
prispevek za spremembo namembnosti kmetijske
ga zemljišča in prispevek za priklop na vodovod in 
kanalizacijo ter elektroenergetsko soglasje. V ce
no skupne vrednosti parcele niso zajeti stroški 
izgradnje plinskega in telefonskega omrežja. Us
peli ponudnik mora na lastne stroške zgraditi tudi 
individualne priključke na vse komunalne objekte 
in naprave. 
Stroški zemljiškoknjižnih dejanj v zvezi z vknjižbo 
pridobljene pravice uporabe po tem razpisu nosi 
Občina Kozje. 
6. Rok za sklenitev pogodbe o oddaji stavbnega 
zemljišča je 15 dni po pravnomočnem sklepu 
komisije za oddajo stavbnega zemljišča. 
7. Ob podpisu pogodbe je potrebno plačati še 
preostanek vrednosti parcele. 
8. Rok za začetek gradnje je eno leto od oddaje 
zemljišča, dokončanje III. gradbene faze pa v roku 
treh let od oddaje zemljišča. 
9. V primeru več ponudb za isto parcelo po pogojih 
tega natečaja ima prednost pri izboru občan Obči
ne Kozje, sicer pa tisti, ki bo ponudil višjo ceno 
stavbnega zemljišča. 
10. Komisija za oddajanje stavbnih zemljišč bo 
odpirala vse v roku prispele ponudbe v roku 8. dni 
po preteku razpisnega roka ter o izboru obvestila 
vse ponudnike. 
11. Predmet tega natečaja so naslednja stavbna 
zemljišča: 
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RADIO CELJE 
OD 6. DO 12.3. 1997 

četrtek, 6.3.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 5.30 Na današnji 
dan, 6.00 Poročilo OKC Celje, 
6.15 Domača melodija tedna, 
6.20 Pregled dnevnega tiska, 
6.45 Horoskop, 7.00 Druga ju
tranja kronika RaSlo, 7.30 Tečaj
nica, 8.00 Poročila, 8.25 Poroči
lo OKC Celje. 8.40 Kam danes, 
9.00 Pričetek dopoldanskega 
sporeda, 9.30 Gospodarski mo
zaik, 10.00 Novice, 10.10 Viktor
ji, 12.00 BBC novice, 13.00 Po
ročila, 14.00 Pričetek popoldan
skega sporeda, 14.15 Jack pot, 
15.00 Obvestila, 15.15 Podalpski 
biser, 15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 16.15 Domačih 5, 17.00 
Kronika, 18.00 20 vročih, 20.00 
Ročk blok , 21.00 Nokia, 22.00 
Zaključek sporeda in priključi
tev RaSlo. 

Petek, 7.3.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 5.30 Na današnji 
dan, 6.00 Poročilo OKC Celje, 
6.15 Domača melodija tedna, 
6.20 Pregled dnevnega tiska, 
6.45 Horoskop, 7.00 Druga ju
tranja kronika RaSlo, 7.30 Tečaj
nica, 8.00 Poročila, 8.25 Poroči
lo OKC Celje, 8.40 Kam danes, 
9.00 Pričetek dopoldanskega 
sporeda , 9.30 Črna pika, 10.00 
Novice, 11.15 Nagradna igra, 
12.00 BBC novice, 13.00 Poroči
la, 13.15 S knjižnega trga, 14.00 
Pričetek popoldanskega spore
da, 14.15 Jack pot, 15.00 Obve
stila, 15.15 Podalpski biser, 
15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 19.15 Glasba je 
življenje, 20.00 DJ Robi. 21.00 
DJ tirne. 22.00 Zaključek pro
grama in priključitev RaSlo. 

Sobota, 8.3.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 5.30 Na današnji 
dan. 6.00 Poročilo OKC Celje, 
6.15 Domača melodija tedna, 
6.20 Pregled dnevnega tiska, 
6.45 Horoskop. 7.00 Druga ju
tranja kronika RaSlo. 7.30 Tečaj
nica, 8.00 Poročila. 8.25 Poroči
lo OKC Celje, 8.40 Kam danes, 
9.00 Pričetek dopoldanskega 
sporeda, 9.30 Filmski sprehodi. 
10.00 Novice. 12.00 BBC novice. 
13.00 Novice. 13.15 Študentski 
servis. 14.00 Pričetek popoldan
skega sporeda. 14.15 Jack pot. 
15.00 Obvestila. 15.30 Dogodki 
in odmevi RaSlo. 16.00 Čestitke 
in pozdravi, 17.00 Kronika, 
18.00 Športni večer na Radiu 
Celje, 22.00 Zaključek progra
ma in priključitev RaSlo. 

Nedelja, 9.3.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 5.30 Na današnji 
dan, 6.15 Domača melodija ted
na. 6.45 Horoskop. 7.00 Druga 
jutranja kronika RaSlo. 8.00 Po
ročila. 8.25 Poročilo OKC Celje. 
9.00 Pričetek dopoldanskega 
sporeda. 9.15 Luč sveti v temi. 
10.00 Novice, 11.00 Z Brane
tom Kastelicem o..., 12.00 BBC 

novice. 12.30 Iz domačih logov -
oddaja Jureta Krašovca. 13.00 
Čestitke in pozdravi, 20.00 SQ 
dance. 21.00 Pod domačo lipo. 
22.00 Zaključek programa in 
priključitev RaSlo. 

Ponedeljek, 103: 5.00 Z 
glasbo v novo jutro. 5.30 Na 
današnji dan, 6.00 Poročilo OKC 
Celje. 6.15 Domača melodija 
tedna, 6.20 Pregled dnevnega 
tiska. 6.45 Horoskop, 700 Dru
ga jutranja kronika RaSlo, 7.30 
Tečajnica. 8.00 Poročila, 8.25 
Poročilo OKC Celje. 8.40 Kam 
danes. 9.00 Pričetek dopoldan
skega sporeda. 10.00 Novice. 
10.15 Športno dopoldne, 12.00 
BBC novice, 13.00 Poročila, 
13.15 Minute za zdravje, 14.00 
Pričetek popoldanskega spore
da, 14.15 Jack pot, 15.00 Obve
stila, 15.15 Podalpski biser, 
15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika. 18.00 Podalpski 
pop ročk. 20.00 Vrtiljak polk in 
valčkov, 22.00 Zaključek pro
grama in priključitev RaSlo. 

Torek, 11.3.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 5.30 Na današnji 
dan, 6.00 Poročilo OKC Celje, 
6.15 Domača melodija tedna, 
6.20 Pregled dnevnega tiska, 
6.45 Horoskop, 7.00 Druga ju
tranja kronika RaSlo, 730 Tečaj
nica. 8.00 Poročila. 8.25 Poroči
lo OKC Celje. 8.40 Kam danes. 
9.00 Pričetek dopoldanskega 
sporeda. 10.00 Novice. 11.15 
Center mejnih znanosti. 12.00 
BBC novice. 13.00 Poročila. 
13.15 Pokličite in vprašajte. 
14.00 Pričetek popoldanskega 
sporeda. 14.15 Jack pot. 15.00 
Obvestila. 15.15 Podalpski biser. 
15.30 Dogodki in odmevi RaSlo. 
17.00 Kronika. 18.15 Radi ste jih 
poslušali. 21.30 Iz glasbene skri
nje, 22.00 Zaključek programa 
in priključitev RaSlo. 

Sreda, 12.3.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro. 5.30 Na današnji 
dan. 6.00 Poročilo OKC Celje. 
6.15 Domača melodija tedna. 
6.20 Pregled dnevnega tiska. 
6.45 Horoskop, 7.00 Druga ju
tranja kronika RaSlo. 7.30 Tečaj
nica. 8.00 Poročila. 8.25 Poroči
lo OKC Celje. 8.40 Kam danes, 
9.00 Pričetek dopoldanskega 
sporeda, 10.00 Novice. 12.00 
BBC novice. 13.00 Poročila. 
13.15 Mali O, 14.00 Pričetek po
poldanskega sporeda, 14.15 
Jack pot. 15.00 Obvestila, 15.15 
Podalpski biser. 15.30 Dogodki 
in odmevi RaSlo. 16.15 Pop loto, 
17.00 Kronika. 18.00 Puli cool. 
21.00 Glasbeni ex-press. 22.00 
Zaključek programa in priklju
čitev RaSlo. 

Radio Celje oddaja od 
5.00 do 22.00. 

IZBOR IZ SPOREDA 
Nedelja, 9.3. ob 11.00: 

Z Branetom Kastelicem o. . . 
Te dni se je na obisku v Sloveniji mudil priznani in znani novinar 

slovenske redakcije londonskega BBC Brane Kastelic. Ker gre za 
izjemno zanimivega človeka, ki se ukvarja s kupom zanimivih 
stvari, ga je Nataša Gerkeš povabila pred radijski mikrofon in vam 
ga bo predstavila v nedeljo. Brane namreč ni le novinar. Je tudi 
pisec besedil za nekatere slovenske uspešnice, ki jih uglasbi in 
prepeva Janez Bončina-Benč. Brane ve tudi vse, kar ste želeli vedeti 
o seksu (spomnite se nadaljevank v Anteni), v Londonu pa prav 
tako živi zanimivo življenje. 

Ponedeljek, 10.3. ob 10.15: 
Športno dopoldne 

Na željo športnega uredništva Radia Celje smo Športno dopoldne 
pomaknili na nekoliko kasnejšo uro. Po novicah in po EPP oddaji 
Fidifarm. Ljubitelji športa so se namreč pritoževali, da je prav 
zoprno, ker športno dopoldne prekinjamo z že omenjenima odda
jama, zato smo na željo športnih navdušencev termin nekoliko 
spremenili. Sicer ostane vse isto. Obilo športnih rezultatov, zanimi
vih pogovorov s športniki, komentarjev... Športno dopoldne vodi 
Tomaž Lukač s sodelavci. 

Lili Marien še vznemirja 
Ponedeljek se je začel prav 

prijazno. Sonce je sijalo, to
plo je bilo, v redakciji je bilo 
prijetno vzdušje, pisali smo 
prispevke za prva jutranja 
poročila, poslušali glasbo na 
Radiu Celje in melodije so se 
prelivale druga v drugo. Ob 
nobeni se nismo vznemirili. 

A ljudje smo sila različni. 
Nenadoma je zazvonil telefon. 
Na oni strani je bil poslušalec 
Jože. Ogorčen. Besen. Priza
det. Ker smo vrteli Lili Maden. 
V izvedbi Vlada Kreslina. Ne, 
Vlado ni bil sporen. Lili pa 
hudo. Kako moremo še danes 
vrteti to gnusno melodijo, ki jo 
je spoštovani poslušalec po

slušal med drugo svetovno 
vojno in mu vzbuja najgrozlji-
vejše spomine? Ko je povedal 
vse, kar je mislil, je zaključil: 
»To bi bilo za začetek. Ostalo 
še sledi.« Le kaj, sem se vpra
šala? 

Zares, cenjeni poslušalec 
Jože. lahko poskušam razu
meti, da vam ta melodija 
vzbuja neprijetne spomine, da 
jo težko poslušate. A bodite 
objektivni in izračunajte, koli
kokrat jo slišite na valovih na
šega radia? Niti enkrat teden
sko ne. In skušajte se postaviti 
v vlogo povprečnega poslušal
ca, ki mu ta Lili ne vzbuja 
nikakršnih zoprnih asociacij. 
Še zazna je mogoče ne. In če 
pomislite, koliko je melodij, ki 

v vsakem od nas vzbujajo lepe 
in grde spomine. Koliko je me
lodij, ob katerih se kdo spom
ni kakšnega neprijetnega do
godka v življenju, ko je slučaj
no z njim sovpadla neka melo
dija. In če bi sestavili spisek 
vseh teh melodij, če bi nam 
vsak poslušalec poslal seznam 
tistih, ki ga spominjajo na ne
prijetne doživljaje v njihovem 
življenju, bi se naš glasbeni 
urednik s sodelavci znašel 
pred težko nalogo. Kaj sploh 
še vrteti? Radia brez glasbe ni. 
Vsaj v tem se verjetno strinja
va. 

Vsak mora nositi svoj križ v 
življenju. Nekateri, res, mora
te mnogo težjega kot morda 
drugi. In kup stvari je v življe

nju, ki vas verjetno vzneini 
bolj kot bi bilo potrebno, 
ne imeli vojne izkušnje. To 
spoštovani poslušalec 
zakaj takšen srd, takšen hlj 
vašem glasu? Mrzlo mg 
spreletelo, ko sem posluj 
vaš monolog. Rada bi se j 
pogovorila z vami. Pa van 
bilo za dialog. Škoda. S po] 
šalci se trudimo vzposta^^ 
dialog. Vendar seznama | 
povedanih pesmi v teh 1^ 
ne nameravamo uvesti. Kj 
šne pišejo, ali so jih napis 
jih bomo vrteli. Necenzui 
ne. Sami pa boste presodili 
so nam vse slovenske pop 
ke, ki jih vrtimo, in ki si 
tako zelo ves dan želite po 
sati, res vedno v ponos? In 
res mislite, da slovenske 
plevela ni, da je plevel rezer 
ran le za vse kar je tuje? Obj{ 
tivne presoje, te nam pog( 
vsem manjka! 

'i.C NATAŠA GERKEŠ LEDN 

Tud i na S.marec ne bomo p o z a b i l i . . . 
Te dni sem prejela pismo zveste poslušal

ke Nine iz Celja. Napisala je, da si želi, da bi 
na Radiu Celje obeležili tudi dan žena. 

Motite se, če mislite, da so jo k temu vodili 
politično obarvani nagibi, ki včasih koga za
slepijo tako, da pomešajo hruške z jabolki in 
vidijo vse rdeče v vsakem ostanku preteklosti. 
Ne, Nini se dneva žena hoče, ker... »Morda ste 
tudi vi opazili, da se je na nekatere koledarje 
vrnil praznik žensk - S.marec. Vsi vemo, da je 
to že dolgo izbojevani mednarodni praznik 
žensk, čeprav ga nekateri koledarji še vedno 
pridno ignorirajo - češ, to so ostanki komuniz
ma, pa temu ni tako. Dobili pa smo materinski 
dan, proti kateremu nimam prav nič, le da se 
zavzemam tudi za 8. marec, ki zajema vse 

ženske in ne samo mamice. Dobro namreč 
vemo, da mnoge ženske iz zdravstvenih 
razlogov nikoli ne morejo postati matere, 
torej materinskega dne, žal, nekatere med 
nami nikoli ne bodo mogle praznovati, ra
zen tiste redke, ki otroke posvojijo.« 

Saj res, na to še pomislila nikoli nisem. Nina 
pismo zaključuje z željo, da bi na dan žena 
spregovorili s poslušalci, v kontaktu, na to temo. 
In na to, da dan žena, pa tudi materinski dan, 
nista nikoli bila dela prosta. Morda bi veljalo na 
ta dan spregovoriti o težavah in stiskah žensk, če 
bodo, če boste, o tem pripravljene govoriti. Pred 
mikrofonom vas bom od 10.15 dalje, v soboto, 8. 
marca, čakala Nataša Gerkeš Lednik. Če boste 
pripravljene na klepet, prijazno vabljene. 

ROJSTVA 
V celjski porodnišnici so 

rodile: 
21. 2.: Andreja PUŠNIK iz 

Vitanja - dečka, Irena KRIŽ
NIK iz Vitanja - deklico, Mate
ja POLAK iz Nazarij - dečka, 
Jerneja VODUŠEK iz Velenja -
dečka, Larisa POČIVAVŠEK iz 
Celja - dekUco in Vesna LES
JAK iz Laškega - dečka; 

22. 2.: Dragica DROFENIK 
iz Sv. Štefana - deklico, Vesna 
PUŠNIK iz Velenja - dečka in 
Valerija ŠNUR iz Laškega - de
klico; 

24. 2.: Suzana BUKOVNIK 
iz Šempetra - deklico, Štefka 
DROVENIK iz Rogaške Slatine 
- dečka. Cvetka FELDIN iz 
Šentruperta - dekUco; Barbara 
BREČKO iz Laškega - deklico, 
Marinka STENIČNIK iz Žalca -
deklico, Mateja JANŽOVNIK 
iz Žalca - deklico, Helena 
KUNŠTEK iz Laškega - dekli
co, Julijana HOHNEC iz Loč 
pri Poljčanah - deklico in Da
nijela ČIMŽEK iz Bistrice ob 
Sotli - dečka; 

^ 25. 2.: Jožica KRUMPAK iz 
Šmarja - dečka, Barbara 
KLINCOV iz Celja - dečka, 
Majda BLAJ iz Radeč - dečka, 
Pavlina ZIEBARTH iz Zreč -
deklico, Katja SMODIŠ iz Gor
njega Grada - dečka in Janja 
MERCINA iz Planine - dečka; 

26. 2.: Petra NEŽMAH iz 
Rogaške Slatine - dečka. Mari
ja Mojca KRAŠOVEC iz Škofje 
vasi - deklico, Hermina LUBEJ 
iz Šentjurja - deklico, Nataša 
BRANCE iz Celja - dečka, Ta
nja ARNŠEK iz Žalca - dečka 
in Majda PEKOŠAK iz Celja -
deklico; 

27. 2.: Antonija GROBELNIK 
iz Nove Cerkve - deklico, Mari
ja ZIDAR iz Šmarja - dečka, 
Irena HRASTOVEC z Vranske
ga - deklico, Aleksandra PRI
TEKLO iz Celja - dečka, Vanja 
POTOČNIK iz Frankolova -
dečka, Darja KOMPLET 
KRUMPAK iz Škofje vasi - de
klico, Lidija VODEB iz Gorice 
pri Slivnici - dečka, Darja ČRE-
PINŠEK iz Celja - dečka, Tinka 
ŠPEH iz Gornjega Grada - deč
ka, Zvonka KLOAR iz Žalca -
dečka in Breda DUSPARA iz 
Celja - dečka. 

POROKE 
Celje 
Poročila sta se Perica KOVA-

ČEVIČ iz Tuzle, republika BiH 
in Ivica JEVŠEVAR iz Vrhove-

SMRTI 
Celje 
Umrli so: Marija PIVK, 95 

let iz Velenja, Ferdinand VE-
BER. 76 let iz Celja. Jožef 
RIBIČ, 37 let iz Škalc, Angela 
MLAKER, 47 let iz Ratanske 
vasi, Jožefa GERŠAK, 76 let iz 
Lastnica, Helena SIVEC, 88 let 
iz Polzele, Alojz RAMŠAK, 86 

let iz Trnovelj pri Celju, Vinko 
ŠOLAR, 79 let z Ljubnega ob 
Savinji, Rudi KOS, 64 let iz 
Razteza, Marija POTEKO, 89 
let iz Pongraca, Andrej MLA
KAR, 88 let iz Celja, Jože PLA-
VČAK, 59 let iz Celja, Emil 
Maks JANČAR, 57 let iz Lju-
bečne, Stanislava JERMOL, 85 
let iz Celja, Frančiška GORŠE, 
88 let iz Prigorice, Bernardina 
LEDNIK, 75 let iz Celja, Kari 
KOVAČIČ, 65 let iz Celja, Mar
gareta LUHN, 81 let iz Celja in 
Karlina ARLIČ, 70 let iz Zgor
nje Rečice. 

Šentjur , 
Umrl so: Neža ŽOLGER, 91' 

let iz Grobelnega, Štefan VO-
LASKO, 64 let iz Večjega Brda 
in Katarina ROBIČ, 78 let iz 
Paridola. 

Velenje 
Umrli so: Rudolf MENIH, 78 

let iz Lokovice, Cecilija KU-
MER, 93 let iz Raven, Henrik 
PRAPROTNIK, 88 let iz Topol
šice, Franc PODBEVŠEK, 75 
let iz Žalca, Ivana ROMŠE, 91 
let iz Mozirja, Marija ANTO-
NIČ, 74 let iz Raven na Koroš
kem, Marijan ŠKET, 63 let iz 
Turna, Marija JAVORIČ, 78 let 
iz Korpul, Ana LEBER, 89 let 
iz Razbora, Marija MARŠ-
NJAK, 64 let iz Strmca nad 
Dobrno, Jožef PETKOVNIK, 
75 let iz Florjana, Karol MA-
ZEJ, 92 let iz Velenja, Justina 
REGORŠEK, 81 let iz Velenja, 
Elizabeta ZAGER, 99 let iz 
Skorna. Ciril DOBNIK, 78 let 
iz Nazarij in Alojzij POLJAN-
ŠEK, 66 let iz Florjana. 

Žalec 
Umrli so: Janez ARNŠEK, 

76 let iz Žalca in Janez 
KRAJNC, 38 let iz Žalca. 
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Iz anonimnosti na 
evropski oder 

Letos nadaljevanje obnove podsrešicega romanskega gradu in trga - V osrčju 
Kozjanskega je vse več prireditev z mednarodno udeležbo 

v javnem zavodu Kozjan
ski park - Spominski park 
Trebče, s sedežem v Podsre-
di, imajo za letos velike ter 
pomembne načrte. V roman
skem gradu nameravajo ure
diti prenočišča, v srednjeveš
kem trgu pa nadaljevati s 
poudarjanjem njegove nek
danje lepote. Pri vsem sku
paj bo v odmaknjenem kraju 
občine Kozje letos še več pri
reditev s širšo mednarodno 
udeležbo. 

Lani so na gradu Podsreda 
končali zahtevno obnovo se
vernega palacija, v trgu pa 
odprli temeljito prenovljeno 
Hišo slovensko-bavarskega 
prijateljstva. Na obeh lokaci
jah je bilo veliko zanimivega 
kulturnega dogajanja, po
membnih kulturnih srečanj 
ter odmevnih razstav. V Pod-
sredo tako prihaja vse več lju
di, še zlasti kuhurnikov. Le
tos poleti bo na gradu kar 
sedem enotedenskih progra
mov, od tega šest mednarod
nih glasbenih seminarjev na 
temo improvizacij v jazzu, 
violine, pozavne, violončela, 
saksofona... Ko bo na vrsti 
tema o saksofonu pričakujejo 
tudi novo glasbeno skupino 
profesorjev in študentov treh 
slovečih glasbenih konserva-
lorijev, iz švicarskega Basla, 
nemškega Freiburga in fran
coskega Strassbourga. 

Na račun bodo prišli tudi 
ljubitelji slikarstva, še zlasti 
med srednjevropskim slikar
skim simpozijem. 

Središče 
izobraževanja in 

kulture 
Kot je povedal direktor jav

nega zavoda v Podsredi, Fran
ci Zidar, bodo združili vse 

večje potrebe po prenočiščih s 
potrebo po nadaljnji obnovi 
gradu. 

Tako so že začeli s priprava
mi na obnovo spodnjega graj
skega gospodarskega poslop
ja, ki bi postal večnamenski 
objekt. V njem bi lahko bivalo 
35 gostov (v dveh apartmajih 
ter ostalih dvoposteljnih so
bah), tam bi bila tudi recepci
ja ter večnamenski prostor za 
različna predavanja, pa graj
ska vinoteka ter nekateri po
možni prostori. S fizičnimi de
li so že začeli, nato morajo 
opraviti statično sanacijo ob
jekta ter ostala gradbena dela. 

V javnem zavodu opozarja
jo, da je obnovitveni tempo 
odvisen od višine potrebnih 
finančnih sredstev, trenutno 
pa še ni znano koliko bi lahko 
vložili letos. Okvirna vrednost 
naložbe v spodnje grajsko gos
podarsko poslopje znaša 175 
milijonov tolarjev, gre pa za 
sredstva iz ministrstva za kul
turo, občine Kozje ter lastna 
sredstva javnega zavoda, po-
služili pa so se tudi javnih del. 

Z nadaljnjo obnovo bi naj
bolj ohranjeni romanski grad 
v Sloveniji postal še živahnej
še mednarodno središče izo
braževanja in kulture. Pred 
dokončno obnovo gradu pa 
čaka javni zavod v Podsredi še 
kar nekaj zahtevnih nalog. Ta
ko bo treba obnoviti stolp, ki 
bo še bolj poudaril izgled ro
manskega grajskega poslopja 
ter grajsko kapelo (eno od treh 
ohranjenih grajskih roman
skih v Sloveniji), kjer bi pri
pravljali tudi slovesne poroke. 
Pred koncem obnove pa je še 
na vrsti preureditev grajskega 
gospodarskega poslopja v re
stavracijo, je povedal Zidar. 

Na odru 
v dolini, pod slovitim gra

dom, bodo letos nadaljevali z 

izgradnjo kanalizacijskega si
stema ter s prizadevanji za 
pristnejši izgled srednjeveške
ga trškega prostora. 

Gre za ureditveni načrt iz 
ljubljanske fakultete za arhi
tekturo, z nosilcem prof. Pe
trom Gabrijelčičem, pri če
mer bi bila osrednja trška 
ulica delno tlakovana. Med 1. 
fazo, ki bi stala približno 25 
milijonov tolarjev, bi med 
drugim uredili tudi javno 
razsvetljavo ter krajevno av
tobusno postajališče, z de
lom pa želijo zaključiti še 
letos. Za II. fazo predvideva
jo izgradnjo kolektorja do 
dva kilometra oddaljene či
stilne naprave, v 111. fazi pa 
bi zgradili še čistilno napra
vo. 

V oddaljenem ter dolgo po
zabljenem trgu Podsreda je 
po kuhurni plati vse bolj ži
vahno, precej tudi zaradi pri
jateljevanja z bavarskim 
Wolfseggom, kjer imajo po
doben romanski grad. V lani 
prenovljeni hiši slovensko-
bavarskega prijateljstva bo 
spomladi predstavitev narod
nega parka Zgornjebavarski 
gozd, v trgu ter obenem na 
gradu bo tudi slovensko-ba-
varski simpozij o podeželski 
kulturni dediščini, s sreča
njem slovenskih in bavarskih 
etnologov, arhitektov, zgodo
vinarjev in muzealcev, pri 
tem pa bodo še posebej pred
stavili bavarske izkušnje. Ma
ja pričakujejo v Podsredi 
obisk bavarskih gledališčni-
kov, ki bodo nastopili s sred
njeveško igro, obenem pa pri
pravljajo gledališke delavnice 
o režiji, scenografiji ter dru
gih odrskih skrivnostih. 

V osrčju Kozjanskega se pre
bijajo iz anonimnosti narav
nost na evropski oder. 

Zborovali šaleški šoferji 
Preteklo soboto so se na 

rednem letnem občnem zbo
ru zbrali člani združenja šo
ferjev in avtomehanikov iz 
Šaleške doline, ki so občni 
zbor razširili še z volitvami. 

Zborovanja poklicnih vozni
kov, avtomehanikov in drugih 
članov so se udeležili tudi 
predstavniki ZŠAM Slovenije, 
sosednjih združenj iz celjske 
regije ter nekaterih prijatelj
skih in sorodnih organizacij. 
Žal se zbora niso udeležili 
predstavniki velenjske občine. 
Upravne enote Velenje, Poli
cijske postaje Velenje in še 
kdo, kar niso dobri obeti za 
boljši prometni vsakdan in 
prometno varnost. 

Predsednik velenjskega 
združenja Stane Čas je poro
čal o številnih nalogah, ki so 
jih izvedli lani, predvsem pri 
prometni preventivi, sodelo
vali so na večih stanovskih 
srečanjih in obeležili 40-letni-
co ZŠAM v Velenju. Letos bo 
združenje šoferjev iz Šaleške 
doline poskrbelo predvsem za 
strokovno usposabljanje čla
nov, za pridobitev prometne 
zakonodaje in za družabno 

sodelovanje med šoferskimi 
združenji. ZŠAM Slovenije bo 
letos praznovala 75-letnico de
lovanja, zato se bodo člani ša
leškega združenja udeležili 
vseh jubilejnih prireditev, 
vzpostavili pa bodo tudi red v 
lastnih vrstah po novem statu
tu, ki so ga sprejeli na sobot
nem zborovanju. 

Republiški svet za preventi
vo in vzgojo v cestnem prome
tu je v sodelovanju s SPV Vele
nje ter upravo združenja po
delil desetim članom-vozni-
kom plaketo »vzoren voznik«. 
Tega priznanja v Velenju že 
nekaj let niso podelili, zato so 
bili prejemniki Janko Banko, 

Izidor Plazi, Janez Mernik, 
Rafael Rihter, Vlado Klemen-
čič. Vili Jeromel, Janko Reh-
berger, Emil Glušič, Vinko 
Mravljak in Franc Lajlar toliko 
bolj počaščeni. Plakete jim je 
podelil predsednik SPV Vele
nje Julijan Slemšek. 

Na občnem zboru so imeno
vali tudi 18-članski upravni 
odbor, 3-članski nadzorni od
bor in častno razsodišče. Pred
sednika (po pričakovanju bo
do vodenje društva ponovno 
zaupali Stanetu Času) in dru
ge funkcionarje bodo imeno
vali na prvi seji upravnega od
bora. 

JOŽEMIKWi; 

Vel ika p o ž a r n a ogroženost ! 
Uprava R Slovenije za zaščito in reševanje je s 4. marcem 

1997 razglasila veliko požarno ogroženost naravnega oko
lja v vsej državi. 

Razglas o veliki požarni ogroženosti naravnega okolja velja 
do preklica. V tem času je v vsej državi prepovedano kuriti, 
sežigati ali uporabljati odprt ogenj v naravnem okolju ter 
puščati, odmetavati goreče in druge predmete ali snovi, ki 
lahko povzročijo požar v naravi. Policija ter pristojne inšpek
cijske službe bodo v času veljave tega razglasa poostrile 
nadzor in prti kršiteljem tudi ukrepale. 

Otroci v pričakovanju, kaj neki se skriva med številnimi darili... 

Mame ne znajo kuhati 
Skupina malčkov iz vrtcev 

Nazarje in Šmartno, ki je v 
petek zaključila 5-dnevno zi-
movanje v Robanovem kotu, 
je ponovno potrdila, da je 
brez staršev sicer dolgčas, 
vendar se da preživeti. 

Nazarski otroci so z vzgoji
teljicama Vanjo Hofbauer in 
Melito Mikek spoznavali čare 
zimskega življenja v naravi, se 
naučili osnov smučanja in uži-
vah v lepoti Robanovega kota. 
To, da mamice ne znajo tako 
dobro kuhati kot pri Govče-
vih, kjer so malčki bivali, pa je 
bilo slišati iz večih otroških 
ust. 

Pretekli teden so malčki od 
5. do 7. leta preživeli v naravi 
in na soncu, kar se zdi skoraj 
nemogoče. Toda zagoreli 
obrazi otrok so dokazovali, da 
jih je v Robanovem kotu čaka
la zimska pravljica, le sneg jim 
je nekoliko hitro pobiralo. Pa 
nič zato, saj so prijazni gosti

telji poskrbeli tudi za to teža
vo: Matej jim je kar s traktor
jem in prikolico sproti dovažal 
potreben sneg. Seveda ne 
smemo pozabiti nočnega 
sprehoda z baterijami, obiska 
medveda in vrtca v Lučah ter 
obisk pri Robanovih, kjer so 
zazvenele tudi citre... 

Dnevi polni dogodivščin so 
bili skoraj prekratki in petek, 
ko so otroci staršem uradno 
pokazali, kako so se pod 
vodstvom Francija Podbrež-
nika naučili smučati, je bil 
kar prekmalu tu. Otroke je 

obiskala tudi direktorica VVZ 
Mozirje Ana Kladnik in sku
paj z vzgojiteljicama podelila 
malčkom medenjake, na ka
terih je Marjana izpisala 
otroška imena, spominska 
darila in priznanja, najboljši 
smučarji pa so prejeli še do
datne nagrade. Glede na nav
dušenje otrok lahko le upa
mo, da bo prizadevnim vzgo
jiteljicam iz Mozirja in Naza
rij tudi prihodnje leto uspelo 
pripraviti zimovanje v Roba
novem kotu. 

URŠKA SELIŠNIK 

V i n o g r a d n i k i in v inar j i 
v petek, 7. marca, ob 17. uri, bo v sejni sobi poslovne 

stavbe Konus občni zbor Vinogradniško vinarskega društva 
Slovenske Konjice. 

Po občnem zboru, na katerem bodo spregovorili o svojem 
pestrem in vsebinsko bogatem delu, jim bo enolog kleti 
Radgonske gorice Lojze Filipič predstavil penine, ki jih bodo 
seveda tudi poskusili. MB 

Gradnja kolektor ja med Šempetrom in Polzelo 
p '̂ teh dneh so spet oživela dela pri izgradnji kolektorja iz Šempetra v Savinjski dolini proti 
'^'zeli. Leta 1995 so dela obstala na križišču v Dobrteši vasi zaradi izgradnje avtoceste in 

Priključka na avtocesto v Ločici ob Savinji. Soglasje in vsa potrebna dokumentacija so bili 
Pridobljeni že v letu 1995. T TAVČAR 
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Slastni krof i , pust Icrompir 
Najkrajši mesec v letu poln prelomnih dogodkov - V 28. dneh smo se smejali in jokali, vmes pa spraševali, ali so slastni krofi res le za nekatere, za večino pa ostaja pust krompir 

Redko se zgodi, da bi dr
žavna zakonodajna oblast v 
enem mesecu rešetala kar 
dve vladi. Pa se je - februarja 
v Sloveniji. 

Uržavnozborski poslanci so 
v začetku meseca zavrnili prvi 
sestav nove Drnovškove vlade, 
predzadnji dan v mesecu pa z 
52 glasovi podprli koalicijsko 
vlado LDS, SLS in DeSUS. Potr
dilo se je tisto, kar so nekateri 
kot najbolj logično in za drža
vo tudi najbolj sprejemljivo na
povedovali že takoj po lanskih 
novembrskih volitvah, a da so 
besede meso postale, je bilo 
tokrat treba čakati tri mesece 
in pol. V samo štirih tednih pa 
smo Slovenci imeli dovolj časa, 
da praznujemo svoj kulturni 
praznik, pust in novodobno 
Valentinovo, pa še enoteden
ske zimske počitnice so se za 
vse slovenske šolarje zvrstile v 
februarju. 

No, praznikov je bilo v fe
bruarju še več - a kaj, ko je vse 
manj Slovencev oziroma dr
žavljanov Slovenije sploh še 
voljnih na veliko praznovati. S 
pepelnico začeti post za prene-
katere med nami ne bo trajal le 
poldrugi mesec, ampak se bo 
nadaljeval tudi po veliki noči. 
Vsekakor razlog za zaskrblje
nost, ne pa tudi črnogledost. 
Kljub vsemu je med nami in v 
nas veliko drobnih radosti, tak
šnih, ki polepšajo dan in nare
dijo življenje svetlejše - le opa
ziti jih moramo! 

Smeh in joic 
Prvi februarski dan se je spet 

izkazalo, kako pomembno vlo
go lahko v življenju posamez
nika odigrajo mediji. Dve 
najstnici, ena iz okolice Žalca, 
druga iz okoUce Celja, sta se 
odločili za pobeg od doma, a 

njuna pot se je v dobrih 24 
urah, 1. februarja končala v 
Kopru, kjer so ju prepoznali na 
osnovi novinarske poizvedbe v 
dnevniku 24 ur POP TV 

Med smehom in jokom je 
bila februarja tudi večina slo
venskih osmošolcev in sred
nješolcev, ki letos zaključujejo 
šolanje - izšla sta namreč raz
pisa za vpis v prve letnike no
vega šolskega in študijskega 
leta. Bo odločitev za pokUc 
pravilna, bodo vsi sprejeti v 
tiste šole, kamor jih vlečeta 
srce in pamet? Odgovor najbrž 
za vse ne bo zadovoljiv, je pa 
bil februar tudi zaradi vpisa 
tako zelo šolsko obarvan. 

Drugi mesec v letu se je za 
230 delavcev Ema ETT žalost
no začel, vnovič so - nekateri 
niti sami ne vedo več kolikič -
pristali na zavodu za zaposlo
vanje kljub temu, da ga ni, ki bi 
proizvodnjo emajlirane poso
de označil za neperspektivno. 
Iz Obsotelja je v začetku mese
ca presenetila vest o pojavu 
stekline, dejstvo, da Slovenci 
letos praznujemo svoj kulturni 
praznik na pustno soboto, pa 
ni povzročilo večjega negodo
vanja. Še več, ponekod so 
praznovanji združili in sobot
ni večer začeli s kulturnim do
godkom, noč pa v nedeljsko 
jutro potegnili s pustno veseli
co. 

V Laškem so napovedali, da 
bo predvidoma v enem mese
cu domače zdravilišče zaživelo 
kot delniška družba, v Celju pa 
so se Dnevi komedije prevesili 
v drugo polovico. In še en, 
poslej tradicionalni kuhurni 
dogodek je dan pred obletnico 
Prešernove smrti zaznamoval 
življenje v mestu ob Savinji. 
Na prvem knjižnem tednu se 
je s svojo ponudbo predstavilo 
15 slovenskih založb, Celjani 
pa so se pokloniU spominu 

Branka Gombača, nekdanjega 
gledališkega ravnatelja in ne
kaj časa tudi urednika naše 
novinarske hiše. 

Celjski kriminalisti so pred
stavili uspešno akcijo razkritja 
organizirane kriminalne 
združbe, javnost pa se je od
dahnila, saj je bila vsaj začasno 
rešena štirih 26-letnikov, obto
ženih tatvin in goljufij z avto
mobili. In kam - med novice, 
nad katerimi se razjočeš, ali 
takšne, ob katerih se lahko le 
nasmejiš - bi uvrstili podatek o 
tem, da je državni uradnik že 
vsak 71. Slovenec? Ob dejstvu, 
da se je število državnih urad
nikov v zadnjih šestih letih 
oziroma od rojstva samostojne 
Slovenije povečalo kar za 2,8-

krat, za odgovor ne bi smeli 
biti v zadregi. 

Seme, borza, 
rop . . . 

Letošnji 11. februar bo ostal 
v spominu prenekateremu 
Slovencu. Večini, k sreči, seve
da zaradi tega, ker se je takrat 
skorajda v vsakomur od nas 
prebudil otrok in smo si na 
pustni torek privoščili vsaj 
kanček norčavosti in sprošče
nega veselja! Je pa bil pustni 
torek usoden tudi za dogajanje 
na slovenski borzi, lastnik me
njalnice Ekopool v Celju pa si 
ga bo zapomnil kot dan prvega 
od treh februarskih ropov. 

Le tri dni kasneje, 14. fe
bruarja, naj bi bil znan do

končni odgovor, kdo - ali pod
jetje Javico ah gostinec Zvone 
Štorman - bo tisti, ki bo uredil 
avtocestno počivališče na Lo
pati. Pa odgovora nismo dobili, 
saj si je nadzorni svet Darsa 
vzel čas za ugotavljanje podat
kov in preverjanje dejstev, ki bi 
morala biti že davno jasna in 
znana. 

Po neizvolitvi vladnega se
stava je mandatar dr. Janez 
Drnovšek nadaljeval s pogaja
nji, močno politično obarvano 
pa je bilo tudi prenekatero slo
vensko pustovanje. Na 37. ptuj
skem karnevalu so recimo obi
skovalcem ponujali Drnovško
vo juho, Puckovo maslo, Prot-
nerjevo sadno kupo in "Thaler
jev sladoled - večina Slovencev 
pa se je vendarle mastila s 
slastnimi krofi. 

Nogometaš Simon Sešlar se 
je po vrnitvi z Japonske v Celju 
ustavil le toliko, da je zamenjal 
prtljago, pot pa z nogometnim 
klubom Publikum in gospo
darsko delegacijo nadaljeval v 
Brazilijo. Za nogometaša torej 
trije kontinenti v nekaj dneh, 
povratek iz azijske celine do
mov v Velenje pa je bil težko 
pričakovan za smučarja Mira
na Rauterja, saj je s seboj pri
našal kar štiri kolajne. Z Edino 
pa so v Rogaški Slatini na te
niškem turnirju zbirali najbolj
šo tenisačico, zmagovalka je 
postala Nemka Marion Schnit-
zer. 

Laški obrtniki so ugotavljali, 
da jim v domači občini ni več 
živeti in poslovati, šolarji si
rom celjskega območja pa so 
se razveselili zimskih počitnic. 
Snega je bilo še ravno dovolj, 
za počitničarje pa so v večini 
občin poskrbeli tudi s pripravo 
organiziranih prostočasnih de
javnosti. In kljub počitnicam 
se je prav v teh dneh razplam
tela besedna vojna med Mla
dinskim servisom Velenje in 
velenjsko enoto Študentskega 
servisa Maribor. Jabolko spora 
je, kdo ima pravico do kakšne
ga imena. 

Slovenci so v teh dneh dobil 
povabilo za sodelovanje v eno 
tah Sforja, za mlado državo p 
je bila le nekaj dni kasneji 
obetavna tudi napoved, da na 
bi jo do leta 2002 v svoje vrst 
povabil Nato. V Celju pa so s 
sredi meseca v Poslovni skup 
nosti za vinogradništvo in vi 
narstvo Slovenije pripravljal 
na praznovanje svoje trideset 
letnice, pozornosti vredno da 
rilo pa je mesto ob Savinji do
bilo tudi z izjemno lepo mono
grafijo o življenju in delu foto
grafskega mojstra Josipa Peli 
kana. 

Breji golobi ali 
oslova senca 

v Slovenskih Konjicah se ]<• 
bil boj med domačimi obrtnik 
in zbornico, šlo je za »brejf 
golobe« oziroma za oslove 
senco, kakor tudi v preštevil 
nih drugih primerih. Je pa bil' 
druga polovica februarja ni 
Celjskem zaznamovana še i 
nekaterimi, za aktualni trenu 
tek in prihodnje dneve po 
membnimi dogodki. In nena 
zadnje, v teh dneh smo izvede 
li tudi to, da bo škof Antoc 
Martin Slomšek še letos raz 
glasen za svetnika. 

V Celju so predstavili svoj« 
delo člani prve slovenske okO' 
Ijevarstvene fundacije, v Velf 
nju so odprli nov nakupovalo' 
center, potem, ko so na roko; 
metnem parketu klonili tu(l 
Švicarji, so celjski rokometaši 
dobili oznako XXL, slovenska 
javnost pa je v Celju dobila ^ 
svojega žlahtnega komedijah 
ta Borisa Cavazzo, komeii' 
jantko Barbko Cerar, režiserja 
Vita Tauferja in žlahtno konâ ' 
dijo Afrika ali Na svoji zemlj' 

Žal se je v teh dneh od Celĵ , 
nov za vselej poslovil pro' 
Egon Kunej, v Žalcu pa je ^ 
tamkajšnjem kulturnem '̂̂  
mu s stropa zgrmela plošča, 
življenje bi v Galeriji sodobn̂  
umetnosti Celje radi obudi" 
številna dela domačih, prizfl̂ ' 
nih likovnikov, nastala do 1̂ '̂  

Še sonce se je smejalo pustnim šemam, ki so letos po dolgih letih spet v karnevalski povorki zganjale norčije po celjskih 
ulicah. 

Zimske počitnice so lahko prijetne tudi v bazenu - podo
ben vrvež kot v golovškem bazenu pa je bil tudi na 

smučiščih. 

Celjska menjalnica Ekopool na Krekovem trgu - kraj nesrečne
ga imena ali magnet za roparja, saj jo je samo v februarju 

obiskal kar trikrat. 
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luknja v strehi na Skaletovi domačiji v Košnici pri Prevorju je dokaz, kako uničujoča je 
lahko tudi februarska strela. 

Lastovka v zahvalo zvestemu občinstvu in rokometaši Celja Pivovarne Laško so dokazali, 
da jim oznaka XXL resnično pripada. Bo lastovka »padla« tudi v polfinalu? 

541 in liranjena v zasebnih 
birlcah, Celjani pa so se v 
Ibdnskem svetu dogovorili tu-
Ijokoli tega, kaj bo v mestu ob 
Ijvinji letos vredno praznova
l a kaj pa ne. 
V zadnjih 20. letih, kar delu-

e onkološka konziliarna am-
)ulanta v celjski bolnišnici, je 
[e prostore obiskal vsak deseti 
irebivalec celjske regije. Letno 
latem oddelku zdravijo 700, 
)perirajo pa 200 bolnikov, 
igotavljajo pa, da rakavi bolni-
(1 umirajo osamljeni. Prestra-
ieni in strti so bili tudi Skaleto-
'ivKošnici pri Prevorju, ki so 
redi meseca osuplo ugotavlja-
i, kolikšno škodo je na doma-

' iii naredila za ta letni čas neo-
• ifajna vodena strela. 
! Parada humorja v Velenju 
ŝekakor ni bila protiutež za 

•lest, da se je v teh dneh na 

Celjskem zgodil že tretji rop 
menjalnice. Po velenjski Atki 
so namreč 18. februarja že 
drugič v tem mesecu oropali 
celjski Ekopool. 

Celje cvete, vlada 
končno dela 

Konec februarja je Celje do
besedno cvetelo in dehtelo. Pa
ša za oči in dušo je bila raz
stavljena na 6 tisoč kvadratnih 
metrih razstavišča sejma Flora 
'97, izjemna uspešnost letoš
nje prireditve pa daje Celju 
slutiti še večji sejemski raz
cvet. 

Kdo je celjski rekorder, svet
nik, ki mesečno spravi v žep 
kar 92 tisočakov, so se v občin
ski dvorani in na mestnih uli
cah spraševali Celjani. In kak
šna bo resnična usoda Zlatar

ne, je želelo izvedeti vse več 
ljudi, saj so v podjetju ugotav
ljali, da so razmere za delavce 
mesec po odločitvi za sanacijo 
še slabše, kot so bile pred tem. 

Nič bolje ni bilo v radeški 
Sopoti, kjer ni bilo denarja niti 
za surovine, delavce pa so za 
mesec poslali na čakanje. Da bi 
v Sloveniji potrebovali varuha 
otrok; je ugotavljala predsed
nica slovenskega odbora za 
Unicef Andreja Črnak Meglic, 
na Celjskem pa lahko luč v 
temi v februarju in prvi polovi
ci marca skupaj prižgemo za 
štiri slepe in slabovidne delav
ce invalidskega podjetja Svet
loba, ki jim bo izkupiček prire
ditve Ljubezen je ena sama 
pesem pomagal ohraniti de
lovna mesta. 

V Šmarju so proti Lokalnemu 
podjetniškemu centru, saj me

nijo, da gre v njegovem delu za 
podvajanje aktivnosti, v Rogaš
ki Slatini pa se sprašujejo, ali bo 
tudi v njihovo steklarno prišel 
razvojni sklad. »Vsak, ki si je 
pred resnico zatiskal oči, je na 
koncu moral dvigniti roke,« pa 
ugotavlja ing. Marjan Prelec, 
dolgoletni direktor celjske Cin
karne, podjetja, ki je uspešno 
prebrodilo težave zadnjih let. 

Slovenija je konec meseca 
dobila vlado, novi ministri so 
presetljivo hitro poprijeli za de
lo. Težko pa bodo spravili pod 
streho zaostanek zadnjih me
secev, zato ne bi bilo odveč, če 
bi si za v bodoče zapomnili 
zmagovalko EME '97 »Zbudi 
se« v izvedbi Tanje Ribič. V 
začetku maja bosta na Irsko 
potovala še Zoran Predin in Sa
ša Lošič, slednji pa je med dru
gim tudi avtor glasbe za film 

Outsider, ki ga te dni lahko 
gledamo v Celju. Po odzivu ob
činstva sodeč, Andrej Košak in 
njegova generacija punkerjev 
za Slovence niso outsiderji. 
Težko pa bi rekli, da je outsider 
tudi tisti ropar (sledi kažejo, da 
gre za morda za istega človeka), 
ki je v sredo, 26. februarja, že 
tretjič v enem mesecu - tokrat, 
k sreči, le poskušal - ropati v 
menjalnici Ekopool. 

V Celju smo konec meseca 
dobili športnike leta 1996, ob 
Gregorju Cankarju in Anji Va
lant pa je bilo zadnji dan v 
mesecu veselih vsaj še sto žensk 
iz širšega celjskega območja. Na 
kmetiji Faturjevih v Slatini pri 
Ponikvi smo namreč izžrebali 
100-člansko posadko za letošnji 
jubilejni izlet na morje. Mesec 
februar pa se je žalostno končal 
za komaj vseljeno družino Kna-

felčevih, saj jim kamniti plaz 
nad domačijo v Zabukovici 
ogroža življenje v novem domu. 

V Slovenskih Konjicah so 
ogorčeni, ker polovica lastni
kov poslovnih prostorov v do
mačem PTC ne plačuje stroš
kov ogrevanja, čiščenja in elek
trike, upravljavec zgradbe je 
obupan, ljudje pa se sprašuje
mo, kdo bi lahko bil tisti, ki bi 
»pozabljivcem« v opomin 
predpisal nekaj tedensko dieto 
ob pustem krompirju. Dokler 
se bodo mastili s slastnimi kro
fi, račune pa, meni nič, tebi 
nič, metali v smetnjak, konjiš
ki PTC in podobni centri zago
tovo ne bodo paradni konji 
razvijajočega se turizma, na 
katerega menda stavimo vsi 
Slovenci, ne le Konjičani. 

IVANA STAMEJČIČ 
Foto: GREGOR KATIC 
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CVETKE 
,1,- I. je minuli torek že 

I* prej pokazal, kdo bo gos-
'"DAR v hiši- Pred lokalom na 
'Lj-Čevi je trikrat mahnil 

io bodočo taščo Fatimo D. 
/\olikor bo Fatima resnično 
'stala njegova tašča, bo 

jrjevi nevesti prav gotovo 
ODALA nekaj bogatih življenj-
,l;ih napotkov. 
J PA ljubosumje ne pozna me-

JTA v sredo zvečer na želez-
JŠKI postaji pokazala Darko N. 
„ MATILDA P Darko je pri tem 
,fednjačil, saj ji je z udarcem 
LOKAZAL, DA jo ima resnično rad. 
I DA pa je Vinko Š. resnično 
JOŽAK in pol, je vsem, ki so v 
u §e dvomili, istega večera 
jsno dokazal v bistroju Coun-
jv.Tam je na tla položil Izto-
,JC. in Davorina L., za kar si 
fprislužil obisk pri sodniku. 
I Štefan A. pa je vešč orodja, 
jjjevpetek s krampom razbil 
t̂robransko steklo na tovor-

LAKU Tomaža B. Sprla sta se 
ARADI služnostne poti, za kate-
0 NI jasno, čigava je. Jasno pa 
ê koga bodo prijavili in kdo 
)0 plačal račun za novo steklo. 
»Zakonca Stanko in Eva tež-
0 rešujeta družinske nespo-
azume. V to so se v petek 
zvečer lahko prepričali njuni 
Bsedje na Oblakovi. Stano-
ANJSKI pretep so prekinili po-
ICISTI, oba pa napotili k sodni-
y za prekrške, kjer bosta 
POR lahko v miru končala. 

jiše enega ljubitelja glasnega 
toijanja glasbe so odkrili v 
Mo. Tokrat se je pojavil v 
ulici Milčinskega, kjer se je ob 
dveh ponoči sosedom na ta 
Hčin sprehajal po živcih Du
šan V. Da to ni lepo, še manj 
pa obzirno do cimrov, mu bo
do pojasnili sodniki, sam pa 
tio najbrž ugotovil, da se tak
sno početje zaradi osebnega 
proračuna ne izplača. 
•Matjaž G. pa je v nedeljo 
ZMOTIL spokoj sprehajalcev po 
Mestnem parku. Tam je iz Iju-

miru pretepel dva starejša 
*(̂ ana, ki sta se nič hudega 
'̂̂ teča prepuščala prijetnemu 

^oldanskemu soncu. Zdaj bo 
"di sam občutil, kako je, če ti 
'̂ dajo miru in ti hkrati zastav-
No neprijetna vprašanja. 

P.Š.. 

Lastnik menjalnice si je storilca lahko ogledal in ga preiskovalcem tudi dodobra opisal 

Je bilo zadnjič? 
V sredo, 26. februarja, ne

kaj minut pred 11. uro, je 
prišlo do poskusa ropa v me
njalnici Ekopool na Kreko
vem trgu v Celju. To je bil v 
štirinajstih dneh že tretji na
pad na to menjalnico, tokrat 
pa je storilec ostal brez plena. 

Maskirani neznanec je s pi
štolo v roki vstopil v menjalni
co in zahteval denar. Lastnik 

menjalnice Emil Koprive, ki 
je bil takrat edini v prostoru, 
je proti roparju vrgel stol, kar 
je tega prestrašilo, tako da je 
zbežal. Lastnik je stekel za 
njim, vendar mu je le-ta v 
bližini trgovine Avto plus po
begnil. Vseeno si je lastnik 
pobeglega dodobra ogledal. 
Visok je okoli 165 cm, nosi na 
kratko pristrižene svetle lase, 
v času ropa pa je bil oblečen v 
temno modra oblačila in obut 

v športne copate. Obstaja 
možnost, da je bil pri poskusu 
ropa poškodovan. Opis storil
ca je v nekaterih elementih 
soroden, kot je bil v prejšnjih 
dveh primerih (prvič je ropar 
odnesel slabega pol milijona 
tolarjev, drugič pa okoli mili
jon 100 tisoč tolarjev), zato se 
predvideva, da bi storilec lah
ko bil isti. 

PRIMOŽ ŠKERL 
Foto: SHERPA 

Nesreča na 
smuciscu 

Nedeljska smuka na Ro
gli se je za dva smučarja 
slabo končala, vzrok nesre
če pa je drzna vožnja enega 
od ponesrečencev. 

Ko se je peljal po progi na 
smučišču Ostruščica III, je 
trčil v pred njim vozečega 
smučarja, 11-letnega Toma
ža V. iz Radelj ob Dravi. Pri 
trčenju sta oba padla in utr
pela hude telesne poškodbe. 
Zoper prehitrega in nevarne
ga smučarja bodo policisti 
podali kazensko ovadbo. 

M.A. 

GORELO JE 
v torek, 25. februarja, je za

gorelo pomožno gospodarsko 
poslopje v Višnji vasi, last Ivi-
ce S. Zgorelo je ostrešje, ki je 
bilo sicer v slabem stanju. Po
žar so pogasili vojniški gasilci, 
gmotna škoda pa je okoli 250 
tisočakov. 

V torek, 25. februarja, je za
gorelo tudi v Mestinju. Požar 
je izbruhnil na ostrešju stano
vanjske hiše, last Franca T. V 
požaru, ki so ga pogasili gasil
ci iz Mestinja, je zgorelo slam
nato ostrešje, zanetila pa ga je 
iskra iz dimnika. Gmotne ško
de je za okoli 200 tisoč tolar
jev. 

V torek, 25. februarja, se je 
na lokalni cesti v bližini Gore
nja nad Zrečami vnel neregi

striran osebni avto znamke 
Zastava 850. Požar, ki ga je 
zanetila napaka na električni 
napeljavi, lastnik skušal 
sam pogasiti. Ker mu to ni 
uspelo, je kraj zapustil še pred 
prihodom policistov. Gmotna 
škoda na vozilu znaša okoli 20 
tisoč tolarjev. 

Anton B. iz Zgornje Kostriv-
nice je 3. februarja popoldne 
nad svojo stanovanjsko hišo v 
bližini gozda kuril suho travo. 
Ogenj se je hitro razširil v 
gozd, tam pa je zgorela po
drast na površini okoli 500 
kvadratnih metrov. Požar so 
lokalizirali gasilci iz Steklarne 
Rogaška Slatina in člani gasil
skih društev iz Rogaške Slati
ne ter Kostrivnice. P.Š. PROMETNE NEZGODE 

Kap in smrtno trčenje 
^ sredo, 26. februarja, se je na regionalni cesti pripetila 
l̂ f̂ ča, v kateri voznik osebnega avtomobila umrl. 
Štefan V. (64) iz Večjega Brda je peljal po regionalni cesti proti 

j.^"^'!"!! pri Sevnici. V blagem levem zavoju se je po izjavi 
'̂̂ '̂ idca naslonil na volan in trčil v globok usek. Na kraju 

, ,̂ 8ode je bilo ugotovljeno, da je voznika med vožnjo zadela 
'̂̂ ^ kap, umrl pa je zaradi poškodb, zadobljenih pri trčenju. 

Vinjeni voznilc pobegnil 
sredo, 26. februarja, je v Radečah prišlo do prometne 

p§ode z manjšo gmotno škodo. 
, l̂icisti so lahko le ugotovili, da je bil v nezgodi udeležen Jian voznik neregistriranega osebnega avtomobila znamke 

î OO, ki je odpeljal s kraja nezgode. Med ogledom tega 
j/^^ra pa so policistom sporočili, da je ponovno prišlo do 
1̂ '̂ etne nezgode, tudi tokrat pa se je opis nanašal na vozilo 
JL, ^^00. Po zbranih podatkih so sklepali, da bi pobegli voznik 

o bil Hentje K. (27), ki je že večkrat poprej kršil cestnopro-
predpise. Po končanem ogledu mest obeh nezgod so 

v središču Radeč opazili omenjeni avtomobil, ki je bil 
5p 'iiočno poškodovan, voznik pa je sedel za volanom. Po 
Pfj.̂ ljenem alkotestu, ki je pokazal 2,51 promile, so voznika 
L̂ âli, zaradi opisanih prekrškov pa ga bodo prijavili sodni-

prekrške. M.A. 

Kurilne zapovedi] 
Začelo se je obdobje spom

ladanskega čiščenja vrtov, 
travnikov in drugih površin. 
Za to obdobje pa so značilni 
tudi številni požari, ki lahko 
povzročijo tudi veliko in tež
ko popravljivo gmotno ško
do, zlasti v gozdovih. Zato 
policisti UNZ Celje opozarja
jo na zapovedi, ki veljajo za 
ta opravila, in sicer: 

-da morajo biti kurišča us
trezno urejena in obdana z 
negorljivim materialom, 

-da mora biti prostor okrog 
kurišča očiščen vseh gorljivih 
snovi vsaj na razdalji 10 metrov, 

-da morajo biti kurišča od 
gozdov oddaljena najmanj 50 
metrov, 

-da morajo biti kurišča zava
rovana in pod nadzorom ves 

čas kurjenja oziroma sežiga
nja odpadkov, 

-da je treba po končanem 
kurjenju ogenj in žerjavico po
polnoma pogasiti, kurišče pa 
pokriti z negorljivo snovjo, 

-da je ves čas kurjenja treba 
upoštevati vremenske razme
re: ob vetru, ki lahko povzroči 
hujšo ogroženost, je treba 
ogenj nemudoma pogasiti in s 
kurjenjem prenehati in 

-da kurjenje in sežiganje od
padkov ob javnih prometnih ce
stah (kjer dim zmanjšuje pre
glednost ter s tem ogroža pro
metno varnost) ni dovoljeno. 

Policisti ter gozdni in požar
ni inšpektorji bodo opravljali 
nadzor nad temi opravili ter 
zoper kršitelje dosledno ukre
pali. M.A. 

Truplo v Sotli 
Med gmoto vejevja na sredini reke Sotle v kraju Imeno so 

2. marca popoldne občani opazili žensko truplo. 
Komisija UNZ Celje je v sodelovanju s komisijo iz sosednje 

Hrvaške ugotovila, da na truplu ni znakov nasilja. Najverjetne
je je šlo za utopitev oziroma samomor starejše domačinke, ki 
so jo svojci pogrešali že od lanskega septembra. 

M.A. 

Poskusni interventni radarji 
S 1. marcem je na celotnem območju UNZ Celje pričela 

poskusno delovati intervencijska radarska skupina. 
Osnovni namen tega enomesečnega poskusa je nadzor cest

nega prometa s poudarkom na preverjanju hitrosti vozil oziro
ma upoštevanju tovrstnih omejitev. Ta skupina bo nemudoma 
prispela na tisti cestni odsek, kjer bodo zabeležiU več promet
nih nesreč zaradi neupoštevanja hitrostnih omejitev. Radarska 
skupina bo »na preži« ves dan, usmerjal pa jo bo inšpektor za 
promet, ki bo sodeloval s policijskimi postajami na celjskem 
območju. M.A. 

Občina Vojnik 

OBJAVLJA PROSTO DELOVNO MESTO 

F I N A N Č N E G A R E F E R E N T A I . 

P o g o j i : - i z o b r a z b a V I . s t o p n j e e k o n o m s k e s m e r i 
- z n a n j e W o r d f o r V V i n d o v v s i n E x c e t 
- v o z n i š k i i z p i t 
- p o z n a v a n j e p o d r o č j a K S V o j n i k 
a l i 
- i z o b r a z b a V . s t o p n j e e k o n o m s k e s m e r i 
-3 l e t a d e l o v n i h i z k u š e n j 
- z n a n j e W o r d f o r V V i n d o v v s i n E x c e l 
- v o z n i š k i i z p i t 
- p o z n a v a n j e p o d r o č j a K S V o j n i k 

D e l o v n o r a z m e r j e b o m o s k l e n i l i z a n e d o l o č e n č a s . 
P r i j a v e z d o k a z i l i o i z p o l n j e v a n j u p o g o j e v s p r e j e m a m o 8 DNI p o 
o b j a v i . P o š l j i t e j i h n a n a s l o v : OBČINA VOJNIK, KERŠOVA ULICA 1, 
3212 VOJNIK. 

P o n u j a m o u r e j e n o d e l o v n o o k o l j e v u s p e š n e m k o l e k t i v u , s t i m u 
l a t i v n o n a g r a j e v a n j e i n m o ž n o s t s t r o k o v n e g a i z o b r a ž e v a n j a . 

OD VAS PRIČAKUJEMO: 
- n a j m a n j s r e d n j o i z o b r a z b o k o m e r c i a l n e , l e s n e a l i e k o n o m s k e 
s m e r i 
- n e k a j l e t t e m u p r i m e r n i h d e l o v n i h i z k u š e n j - z a ž e l e n e s o 
p r e d h o d n e i z k u š n j e v l e s n i d e j a v n o s t i 
- a k t i v n o z n a n j e v s a j e n e g a t u j e g a j e z i k a 
- p o z n a v a n j e d e l a z r a č u n a l n i k o m - V V I N D O V V S 
- v o z n i š k i i z p i t B k a t e g o r i j e 
- k o m u n i k a t i v n o s t , s a m o s t o j n o s t , p o s l o v n o s t i n č u t z a o d g o v o r 
n o s t 

Č e i z p o l n j u j e t e z a h t e v a n e p o g o j e i n v a s t a k š n o d e l o v e s e l i , s e 
n a m p r i d r u ž i t e . D e l o v n o r a z m e r j e b o m o s k l e n i l i z a n e d o l o č e n 
č a s s p o l n i m d e l o v n i m č a s o m i n š e s t m e s e č n i m p o s k u s n i m 
d e l o m . P i s n e p o n u d b e z d o k a z i l i o i z p o l n j e v a n j u p o g o j e v i n 
o p i s o m d o s e d a n j i h d e l o v n i h i z k u š e n j p r i č a k u j e m o v 8. DNEH p o 
o b j a v i n a n a š n a s l o v . I z b r a n e k a n d i d a t e b o m o p o v a b i l i n a 
r a z g o v o r . 
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Moralno ali kaznivo dejanje 
Sodni senat bo ugotovil se verodostojnost računa o nabavi pusk - Adoit Štorman m Darko Zupan sta glede pričakovane razsodbe črnogleda | 

Minuli četrtek bi se na okrožnem sodišču v 
Celju moralo končati sojenje obtoženima pr
vakoma Republikanske stranke iz Velenja, 
Adolfu Štormanu in Darku Zupanu. Ko so že 
vsi pričakovali razsodbo (obtožena sta kaz
nivega dejanja nedovoljenega prometa z 
orožjem), jo je sodni senat preložil za nedo
ločen čas. Med tem naj bi ugotovili verodo
stojnost računa o nabavi pušk. 

Na obravnavi koncem januarja sta obtožena 
Štorman in Zupan predlagala zaslišanje Jožeta 
Prislana, v času vojne za Slovenijo poveljnika 
TO za območje Velenja in Mozirja. Sodišče naj 
bi z zaslišanjem te priče ugotovilo, ali jima je 
takratni poveljnik naročil nabavo dveh ostro-
strelnih pušk oziroma če je bil seznanjen z 
namenom obtoženih, da ju bosta kupila. 

Jože Prislan je poudaril, da je s Štormanom 
in Zupanom sodeloval že v času pred vojno za 
Slovenijo, ko so se večkrat pogovarjali o dogod
kih, ki so nato sledih, ni pa ju seznanjal z 
vojaškimi skrivnostmi. V takratnih pogovorih 
so ugotovili, da je TO slabo oborožena, kar je 
zlasti prišlo do izraza po ukazu takratne JLA, 
da morajo vse slovenske enote TO predati 
orožje, čemur so se v Velenju uprli. Štorman in 
Zupan sta vseskozi izražala pripravljenost po
magati (po Prislanovih navedbah bi lahko obto
žena pogovor o slabi oborožitvi TO razumela 
kot namig za nabavo pušk), če bi prišlo do 
agresije, zato sta v začetku januarja 1991 v 
Avstriji kupila 2 ostrostrelni puški znamke 

Heckler-Hoch, kalibra 7,62 mm (vsaka stane 
preko 4 tisoč mark) in ju ilegalno prenesla v 
Slovenijo. V vrste TO sta vstopila prostovoljno 
in s svojo oborožitvijo, kar sicer ni bil pogoj za 
sprejem. Jože Prislan, ki je danes častnik v 
general-štabu SV, je še dodal, da je ilegalni 
prenos orožja preko meje vsekakor kaznivo 
dejanje, v času pred vojno pa sta obtožena 

delovala v interesu obrambe Slovenije, zatorej 
je njuno dejanje visokega moralnega pomena 
in je lahko samo pozitivno. Štorman in Zupan 
sta bila kot člana posebne diverzantske skupi
ne zgledna vojaka, na soborce sta delovala 
motivacijsko, za nasprotnika pa zastrašujoče. 
Še zdaleč pa nista bila edina z lastno oboroži
tvijo. Poleg ostalih so v vrste TO organizirano 
sprejemali tudi lovce, vključno z njihovimi 
puškami, radioamaterje in vse ostale, ki so z 
lastnimi sredstvi lahko pripomogli k obrambi 
domovine. Takrat tudi niso preverjali porekla 
teh sredstev. Po končani vojni je Jože Prislan 
vedel, da sta obtožena (tako kot vsi ostali) 
puški odnesla domov (predlagal je tudi, naj 
država sprejme amnestijo za vse podobne pri
mere). Rečeno jima je bilo, naj ostaneta v 
pripravljenosti, oba pa sta v obdobju takoj po 
končani vojni priskrbela obilo koristnih infor
macij v zvezi s položajem na terenu. Svoje 
pričevanje je strnil z besedami, da bi morali o 
Štormanovih in Zupanovih dejanjih govoriti na 
kakšni svečanosti in ne na sodišču, saj je bil 
navsezadnje tudi upor proti JLA po takratnih 
zakonih težko kaznivo dejanje. 

Sodnik Branko Aubreht se je nato na predlog 
tožilke Marije Juhart podrobneje zanimal, ka
ko sta puški prispeli v Slovenijo. Darko Zupan 
je povedal, da ju je sam prevzel in pripeljal 
preko meje, naročil pa ju je Adolf Štorman. 
Sodišču je predložil račun o nakupu pušk v 
Avstriji (račun se glasi na 8. januar 1991) in 
slikovito dodal, da pušk carinikom seveda ni 
pokazal, saj so bili v njegovem primeru cariniki 

medvedje, ti pa nimajo štampiljk, s katerimi 
dokazoval, da je orožje prijavil in uveljavji 
vračilo prometnega davka. Sodnik in tožiu 
sta si račun podrobneje ogledala, nakar 
slednja predlagala, naj se preveri verodost( 
nost tega dokumenta. Sodnik je najprej ugo; 
vil, da se serijski številki zaplenjenih ostrostr, 
nih pušk ujemata z računom, nato pa predi, 
tožilke zavrnil. 

Po končani obravnavi bi moralo sodišče p 
dati razsodbo, vendar jo je preložilo za nedol 
čen čas, saj je sodnik sprejel predlog tožilkej 
ugotovitvi verodostojnosti računa. 

Adolf Štorman je na vprašanje novinarje 
kakšno razsodbo pričakuje, povedal: »Mo 
izkušnje s sodišči so takšne, da na njih i 
morem gledati optimistično. Pri vseh količin; 
orožja, ki so ga zaplenili v Sloveniji, so i 
obesili prav na ti dve puški, kar prav gotoi 
niso storili z dobrimi nameni. Tudi če na] 
spoznajo za kriva in obsodijo, je kazen lahl 
kvečjemu zelo blaga, da ne rečem smešn 
Nedovoljena posest orožja pa je sicer predm 
sodnika za prekrške.« 

Darko Zupan: »Pridružujem se Štormanov 
mu mnenju, dodal pa bi, da bi moralo sodiši 
na najin primer gledati tudi z moralnega vi( 
ka. Takrat so bili drugačni časi in postopl 
Zato, ker sva hotela pomagati domovini v n; 
težjih trenutkih, morava sedaj stati pred sodi 
čem. Ne potrebujeva nobene zahvale, le pusti 
naju naj pri miru, ne pa da se naju sku 
degradirati oziroma kriminalizirati.« 

PRIMOŽ ŠKERL, Foto: SHERI 

Adolf Štorman: »Pri vseh količinah orožja, ki 
so ga zaplenili v Sloveniji, so se obesili prav 

na ti dve najini puški...« 

MINI KRIMICI 
Običajni v lom 

v noči na ponedeljek, 24. 
februarja, je neznanec vlomil 
v samopostrežno trgovino na 
Polulah. Kot je že običajno v 
takšnih primerih, je odnesel 
večjo količino tobačnih izdel
kov, kave ter žganih pijač. 
Podjetje Potrošnik je oškodo
vano za okoli 130 tisoč tolar
jev. 

Strasten kadilec 
v noči na sredo, 26. februar

ja, je neznanec vlomil v bla
govnico Dolina na Trgu svobo
de v Šoštanju. Iz blagovnice je 
odnesel 500 škatlic različnih 
vrst cigaret, z dejanjem pa je 
Kmetijska zadruga Šaleška 
dolina oškodovana za 80 tisoč 
tolarjev. 

Denar in nakit 
v sredo, 26. februarja, je 

neznanec vlomil v stanovanje 
Marjetke P. Na Zelenici v Ce
lju. Odtujil je 100 tisoč tolarjev 
gotovine v različnih valutah 
ter nekaj kosov zlatega nakita. 
Lastnica je oškodovana za 300 
tisoč tolarjev. 

Povezoval bo 
v sredo, 26. februarja, je 

neznanec iz priročnega skla
dišča podjetja Kovis, ki ima 
prostore v sklopu štorske žele
zarne, odnesel 100 kilogra
mov bakrenih žic. Podjetje je 
oškodovano za 30 tisočakov. 

Izginili Mitsubishi, 
v noči na sredo, 26. februar

ja, je neznanec iz parkirnega 
prostora na Kersnikovi v Vele
nju odtujil terensko vozilo 
Mitsubishi Pajero, bele barve, 
reg. oznaka CE FREDY, last 
Ferdinanda G. 

Audi , 
v četrtek, 27. februarja zju

traj, pa je iz Iršičeve ulice nez
nanec odpeljal vozilo Audi 80, 
kovinsko sive barve, rcg. št. 
CE 54-67P, last Uroša K. 

in Renault 
v četrtek, 27. februarja do

poldne je s parkirišča na Mal-
gajevi v Celju izginilo vozilo 
Renault Laguna, sivo modre 
barve, reg. št. LJ 66-06T, last 
podjetja LB Leasing iz Ljublja
ne. 

Slabo za nogomet 
v podjetju Metro Celje so 

ugotovili, da jim je v teh dneh 
nekdo iz hodnika njihove 
stavbe izmaknil okoli 200 no
gometnih žog. Podjetje je oš
kodovano za okoli 400 tisoča
kov. 

Denar in dve uri 
v petek, 28. februarja, do

poldne, je neznani storilec 
vlomil v stanovanje Rajnholda 
J. na Gregorčičevi ulici v Ce
lju. Ko je vse prostore temelji
to pregledal, je odnesel večjo 
vsoto denarja v različnih valu
tah in dve moški uri. Lastnik 
je oškodovan za približno 400 
tisoč tolarjev. 

Tat bo brusil 
v dneh od 16. do 27. februar

ja je nekdo vlomil v nedogra
jeno stanovanjsko hišo v kraju 
Lutarje. Ukradel je električno 
brusilko znamke Iskra in ne
kaj drobnega orodja. Lastnik 
Ladislav F. je oškodovan za 
približno 25 tisoč tolarjev. 

Vlom v avtomobil 
v petek, 28. februarja, v 

zgodnjem popoldnevu, je nez

nani storilec vlomil v osebni 
avtomobil znamke Opel, ki je 
bil parkiran na parkirišču na 
RTC Rogla. Iz vozila je odne
sel usnjeni etui s čeki Ljub
ljanske banke, dve hranilni 
knjižici in 2.100 nemških 
mark. S tem je lastnico Sonjo 
U. oškodoval za okoli 200 tisoč 
tolarjev. 

Iz denarnic, torbic, 
žepov 

Prejšnji petek zvečer je nez
nani storilec, ki se je mudil v 
prodajnem centru Interšpar v 
Celju, segel v žensko torbico 
in ukradel denarnico z denar
jem in osebnimi dokumenti. 
Neprevidno lastnico Mileno S. 
je oškodoval za 43 tisoč tolar
jev. 

v soboto popoldne je nez
nani storilec, obiskovalec sej
ma Flora na sejmišču Golovca 
v Celju, izmaknil denarnico iz 
torbice Marije P. V denarnici 
je bilo 38 tisoč tolarjev gotovi
ne. 

Vida Ž. je 1. marca dopold
ne šla s celjske tržnice proti 
mesnici Jurij v bližnji Savinovi 
ulici. V tem času ji je neznani 
storilec segel v cekar in ji 
ukradel denarnico z denarjem 
in dokumenti. Oškodoval jo je 
za okoli 10 tisoč tolarjev. 

Na sejmu Flora v Celju je 
bila ob denarnico in denar tu
di Ljudmila P. iz Bukovžlaka, 
ko si je vneto ogledovala čudo
vito cvetje. V denarnici je ime
la 18 tisoč tolarjev. 

Po smuči v tujo 
klet 

Minulo soboto ponoči je 
neznani storilec vlomil v klet 
stanovanjskega bloka na Kar
deljevem trgu v Velenju. Iz 
kletnega prostora Roberta K. 

je ukradel dva para smuči 
znamke Elan z vezmi znamk 
Salamon in Marker. Lastnika 
je oškodoval za okoli 50 tisoč 
tolarjev. 

Nož v trebuh 
V nedeljo okrog štirih zju

traj je prišlo do prepira in pre
tepa pred diskoteko Duo v kra
ju Silova. Tam se je 16-letni 
Velenjčan B.A., gojenec Prevz
gojnega doma Logatec, naj
prej spri s 17-letnim K.B. iz 
Skornega, v pretepu, ki je sle
dil, pa je B.A. zgrabil za nož in 
K.B. zabodel v predel trebuha 
ter ga hudo telesno poškodo
val. 

Požrtvovalni sosed 
Minulo nedeljo popoldne je 

neznani storilec vstopil v od
klenjeno stanovanje na Tehar
ski cesti v Celju. V spalnici je 
pregledal vsebino omar in pre
dalov ter se odločil za več ko
sov zlatega nakita, žensko roč
no uro in nekaj gotovine v 
tujih valutah v skupni vredno
sti okoli 80 tisoč tolarjev. Ko je 
zmikavt plezal čez spalnično 
okno, ga je opazil oškodovan
čev sosed in stekel za njim. 
Osumljencu in dvema pajda
šema, ki sta ga čakala, je uspe
lo pobegniti, v rokah požrtvo
valnega soseda pa je ostala 
bunda z dokumenti enega iz
med bežečih fantov. 

Na osnovi zbranih obvestil 
in dokazov je osumljeni stori
lec Damjan V , ki je gojenec 
Prevzgojnega doma Radeče, v 
času vloma pa je bil na pro
stem izhodu. 

Vikendi na udaru 
v dneh od petka do nedelje 

je neznani storilec vlomil v 
vikend v Radegundi, ki je last 
Matjaža D. iz Topolšice. Stori
lec je odnesel barvni televizij

ski sprejemnik, videorekor-
der, 3 zlate prstane, rezalnik 
in palični mešalnik. Lastnik je 
oškodovan za približno 100 
tisoč tolarjev. 

V času med 23. februarjem 
in 2. marcem je nekdo vlomil 
v tri vikende v kraju Paka na 
območju Vitanja. Storilec je 
odnesel starejši radijski spre
jemnik, kuhinjski mešalec in 
mlinček za kavo. Lastnike vi
kendov je oškodoval za okoli 
20 tisoč tolarjev. 

V dneh od 27. februarja do 
2. marca je neznani storilec 
vlomil v vikend v Paki pri Vita-
nju. Ukradel je zračno puško 
znamke Slavija, več kosov su
hih salam, sekiro, kuhinjski 
nož in nekaj kozarcev. Lastnik 
Mirko P. je oškodovan za okoli 
60 tisoč tolarjev. 

Zmikavt V 
prodajalni 

V prodajalni Jagros v Gro
belnem se je 3. februarja po
poldne smukal mlajši moški, 
ki je izkoristil trenutek nepaz
ljivosti prodajalke in iz blagaj
ne ukradel dobrih 20 tisoč to
larjev gotovine. Šmarski poli
cisti so storilcu in njegovim 
pomagačem že na sledi. 

PŠ., M.A. 

Vzt ra jnost 
v in jen ih 

v četrtek, 27. februa^ 
so prometniki nekoliko i 
tančneje pregledali nel 
voznikov in skušali ugo 
viti, v kakšnem stanju 
sedli za volan. 

Na Mariborski cesti v Ce 
so zaustavili Alfonza (35), 
j e kazal očitne znake vin 
nosti. Preizkus z alkotesti 
je odklonil, priznal pa sv 
vinjenost, vendar ni upošt« 
val prepovedi nadaljnje vol 
nje. Le nekaj minut za temS' 
ga ponovno zaustavili in g 
odpeljali v prostore za prii 
zanje. 

Istega dne zvečer pa ^ 
policisti v Laškem zaustavil 
Primoža (20), ki je z osel 
nim avtomobilom drvel sko 
zi naselje, pri tem pa še n« 
previdno prehiteval. Ko so& 
zaustavili in opravili alko 
test, je ta pokazal, da ini' 
Primož kar 1,68 promile ^ 
kohola v izdihanem zrakt 
Ugotovili so še, da je vo-
neregistriran avtomobi-
Vozniku so prepovedali na 
daljnjo vožnjo, ker pa tega" 
upošteval, se je znašel v prf 
štorih za pridržanje. P-

Policisti na tekmovalnih smučeh 
Na smučiščih Ostruščice je bilo minuli petek prvens 

UNZ Celje v veleslalomu. 
Tekmovanja se je udeležilo 90 delavcev UNZ Celje, ^ 

njimi tudi 6 žensk. V ekipni konkurenci je 1. mesto zasf 
Policijska postaja Celje, na drugo in tretje mesto pa sta 
uvrstili ekipa Policijske postaje Velenje in ekipa Prome 
policijske postaje Celje. 

V konkurenci posameznikov, starih do 30 let, je zmagal R 
Kresnik (PP Celje), med starejšimi tekmovalci pa je bil najb 
ši Marjan Vodeb (OKC). 

V ženski konkurenci je bila najhitrejša Danica Urbane 
Velenje), druga je bila Breda Gačnik (UKS). na tretje mesto 
se je uvrstila Dragica Hriberšek (PP Velenje) 

M i 



Pred marsikatero hišo na Tajskem stoji hiška za duhove. 

Ž i v l j e n j e z d u i i o v i 
v boju s hudobnimi duhovi pomaga nenavadno obnašanje, verjamejo Tajci 

Tudi po nekaj tednih bivanja na 
Tajskem se mi je zdelo versko in 
vsakdanje življenje domačinov, ki 
se nenehno prepleta, skrivnostno 

pogosto nerazumljivo. 

•\'a pragu budizma se lahko posve
tih množici templjev, ki jih je samo v 
^angkoku okoli 400. Vsak zase pred
stavlja neko posebnost . V soncu se 
'bleščijo nenavadno oblikovane in ču-
'iovito okrašene strehe, pod katerimi 
ŝ di Buda v najrazličnejših pozah in 
^flikostih. Vonj kadila se širi med 
'domačini ujetimi v trenutke medita-
•̂ 'ie, ki jih množice turistov vsaj na 
'̂dez ne motijo pretirano. V templjih 
seveda potrebno sprejeti domača 

Plavila obnašanja, kamor sodi spo

dobno oblačenje in sezuvanje pred 
vstopom v notranjost templjev. 

Bolj kot z vseh strani oblegani bleš
čeči templji pa so me že od vsega 
začetka privlačile majhne, okranclja-
ne hiške na kolu, ki jih je moč srečeva
ti vsepovsod: v mestu, na deželi, sredi 
eksotičnega otoka... Hiške so pogosto 
podobne miniaturnim templjem in ko 
sem zvedel, da so namenjene dobrim 
duhovom, fnoje radovednosti ni bilo 
moč več potešiti. V hiške za duhove se 
menda vračajo umrli družinski člani. 
Tu jim domačini darujejo dišeče venč-
ke cvetja, sadje, riž, čaj... in tako 
skrbijo, da so duhovi vedno zadovolj
ni. To je za vsakdanje življenje nadvse 
pomembno, saj se Tajci ob kakršnih
koli težavah radi obrnejo na duhove 
in če se jim pričakovanja uresničijo. 

duhove obdarujejo. Poleg hrane in 
sadja k malim templjem pogosto pola
gajo tudi lesene slončke, na katerih 
duhovi ob četrtkih odjezdijo na pos
vet z bogovi. Če kakega nepridiprava 
zamikajo daritve v sveti hiški, se mu 
lahko zgodi nekaj najhujšega: na gla
vo se mu spusti duh, kar zagotovo 
prinaša cel kup nevšečnosti in nesreč. 

Doktor za 
duhove 

Med dobre duhove spadajo phra 
phum - duh zemlje, potem je tu duh 
riža, vetra, vode, drevja... Skratka, 
duhovi skrbijo praktično za vse, vsak 
pa je zadolžen za točno določeno 
področje. Žal pa ima vsak dobri duh 
tudi nasprotnika, hudobnega duha, 

ki nagaja ljudem iz čistega veselja. Če 
se npr. mladeniču nikakor ne posreči 
osvojiti sosedovega dekleta, mora 
najprej odkriti hudobnega duha, ki 
pomaga dekletu, da je niso prevzeh 
njegovi čari. Pri tem nadvse zahtev
nem opravilu priskoči na pomoč 
morphii - doktor za duhove. Morphii 
priskrbi ustrezen amulet, ki lastnika 
ščiti pred vplivi hudobnih duhov. 
Amuleti so posebni obeski, sestavlje
ni iz najbolj nenavadnih predmetov, 
kot so tigrovi zobje, nosorogovi rogo
vi, obeski iz slonovine... Poleg amu
letov, ki jih je potrebno nositi okoli 
vratu, doktor predpiše še skrivnostne 
formule - uroke, ki jih lahko uporabiš 
proti roparjem, boleznim in drugim 
nadlogam vsakdanjega življenja. Ka
dar pa hudobni duhovi zelo ogrožajo 

posameznikovo življenje, je potreb
no upoštevati naslednja pravila: ne 
vzbujaj pozornosti in nikakor ne iz
stopaj iz množice! Duhovi imajo radi 
težave, zato se jim izogibaj! Ne raz
burjaj se, bodi vedno nasmejan in ne 
kaži svojih občutkov! 

V skrajni sili pa se je potrebno 
zateči k nenavadnemu obnašanju, ki 
hudobne duhove zanesljivo zmede. 
Najbolj običajne stvari je potrebno 
delati obratno, tako da npr. hodiš 
ritensko, spiš podnevi in vstajaš po
noči, srajco oblačiš narobe, kopaš se 
oblečen... Vse to pa ne zmede le 
duhov, temveč tudi vse, ki se družijo 
z osebo, ki se brani hudobnih du
hov... 

IGOR FABJAN 
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Knapove strasti 
Pri Francu Avbrehtu v Lipju smo odkrivali prvi zasebni rudarski muzej in zidanico, polno skritih zakladov 

Na prvi pogled bi človek tež
ko rekel, da je bil Franc Av-
breht nekdaj rudar. Pa je bil, 
dolga tri desedetja je preživel 
v velenjskem premogovniku, 
ki se je tako tesno prepletel z 
njegovim življenjem. Še ena 
strast je pusdla neizbrisen pe
čat v življenju knapa iz Lipja 
pri Velenju - neuničljivo vese
lje do zbiranja starin. 

»V rudnik sem šel, ko sem se 
vrnil od vojakov. Saj veste, de
narja ni bilo od nikoder... Ta
krat sem vsak dan od doma 
pešačil na star šaht. Doma me 
je čakalo delo, tam sem delal, in 
potem sem bil dostikrat tako 
utrujen, da sem kar na Gorici 
pri nekem koritu malce podre-
mal in si odpočil. V rudniku je 
bilo nekdaj pač težje delo, pre
mog smo kar na roke nalagali, 
danes pa mladini na srečo tega 
ni več treba,« je pripovedoval 
Franc, ki mu je bil rudarski stan 
že od nekdaj zelo blizu, saj je 
bil tudi njegov oče z dušo zapi
san velenjskim knapom. »Ka

sneje je seveda delo v rudniku 
postalo mnogo lažje, bolj avto
matizirano. Kljub težkemu de
lu pa me na to življenjsko ob
dobje vežejo najlepši spomini.« 

Zaradi teh lepih spominov je 
pri Avberško\i domačiji na Lip
ju, vasici na Vinski Gori pri 
Velenju, nastal prvi zasebni ru
darski muzej. Mnogo lepih in 
dragocenih trenutkov se skriva 
v muzeju, tako za Franca kot 
verjetno tudi za druge rudarje. 
Sicer je razstavišče v gospodar
skem poslopju nastalo šele lani, 
potem ko je pred dvema letoma 
strela povzročila požar, ki je do 
tal uničil prejšnje gospodarsko 
poslopje. Prijatelji, ki so Francu 
priskočili na pomoč v stiski, so 
ga prepričali, da je v poslopju 
uredil muzej, kamor je na ogled 
postavil skoraj vse nekdanje 
orodje in druge drobne pred

mete, ki so jih knapi potrebova
li za vsakdanje delo. 

Tako so v zasebnem rudar
skem muzeju našli svoje mesto 
leseno podporje, rudniški vozi
ček, poln »kolma«, sirena, ki je 
priklicala knape, čelade iz us
nja, sodček za vodo, sekira, ki 
jo je v rudniku uporabljal gos
podarjev oče... Obiskovalci mu
zeja si lahko ogledajo več knjig 
o velenjskem premogovniku, 
nekaj slik, in še marsikaj se 
najde za radovedne oči. »Gradi
va se je nabralo kar precej; 
večino sem ga imel sam, nekaj 
stvari so mi podarili, nekaj pa 
sem tudi nakupil... Kaj češ, en 
bobi mora biti, potem ko greš v 
penzijo,« se je prešerno nasme
jal Avbrehtov Franc, ki ga naj
bolj veseli pripomba enega iz
med starih knapov, da je v nje
govem muzeju vse, kar so po
trebovali v jami. 

V rudarski muzej v Lipje pri
haja kar precej obiskovalcev. 
Nekateri se radi pomudijo ob 
spominih na preteklost, drugi 
pa to preteklost s pomočjo raz

stavljenih predmetov bolje 
spoznavajo. »Čudovita zbirka, 
Id me je prestavila v čas, ko sta 
tudi moja dedka delala v rudni
ku,« je v knjigo zapisal eden 
velenjskih osnovnošolcev. 

Zidanica, kjer se 
skrivajo zakladi 
Rudarska zbirka pa ni edino, s 

čimer bi si Franc krajšal ure in 
dni v pokoju. Občudovanja 
vredna je njegova zbirka starih 
kovancev in razglednic z duho
vitimi napisi, ki malce namigu
jejo, kako zelo dobrovoljen in 
vesel človek je Franc Avbreht. 
Zbirka razglednic je silno boga
ta, saj je kar precej njegovih 
prijateljev vedelo, kaj ga veseli. 
Tako so razglednice prihajale od 
vsepovsod. »Z vsem mogočim 
se ukvarjam, da preženem dolg
čas. Prepričan sem, da če hočeš. 

najdeš delo. Zato nikakor ne 
mojem razumeti tistih, ki pravi
jo, da nimajo kaj delati,« je zatr
jeval Franc, njegova žena pa je 
ob tem razumevajoče prikimala. 

Nedaleč od hiše, v stari zida
nici, je Franc Avbreht uredil še 
eno zbirko, kjer najdete obilo 
različnih starin in orodja, ki so 
ga nekdaj ljudje potrebovali za 
vsakdanja opravila. V zidanici v 
spodnjem prostoru stoji še ved
no delujoča preša, s katero so 
stiskali jabolka. »Jabolčniku so 
rekli tovkec zato, ker so jabolka 
tolkli v posebnem koritu,« je 
razložil Franc, ki za vsak pred
met ve, čemu je služil in kako 
so ga uporabljali. 

V spodnjih prostorih je svoje 
mesto našla še starinska zibel
ka s posebno vrvico, s katero so 
zibko obesili na drevo, da ni 
kača prišla blizu, kot je razložil 
Franc Avbreht. V zgornjih pro
storih zidanice je na stenah 
nekdanje dnevne sobe, ki je 
bila hkrati tudi kuhinja, toliko 
različnih predmetov, da se 
sploh ne moreš odločiti, kam bi 

najprej pogledal. Zbirka starih 
likalnikov, star gramofon, eden 
izmed prvih radijskih sprejem
nikov, različne pištole, ki so jih 
od spredaj »ladali«, palica, ki je 
kot pištola služila divjemu lov
cu, bič, s katerim so nekdaj 
tepli tlačane... Ogled starin 
spremlja zanimiva Francova 
pripoved, polna presenečenj in 
pojasnil, ki človeka spravijo v 
dobro voljo. 

Tudi manjšo zakladnico je 
odpri Avbrehtov Franc. V njej 
se skrivajo medalje iz prve sve
tovne vojne, razne ure, koran iz 
prejšnjega stoletja... Zaradi za
pletenega mehanizma zaklepa
nja je zanimiva blagajna iz turš
kih časov, v kateri so nekdaj 
prevažali zlato. »Mi sicer zlata 
nimamo, imamo pa v blagajni 
skrite drugačne zaklade,« se je 
nasmejal Franc in potegnil iz 
blagajne steklenico. 

Zbirka starih predmetov je 
nastajala dolga leta. »Nekaj stva
ri so mi ljudje podarili, nekaj 
sem jih sam odkril in odkupil... 
Skoraj vsak predmet ima svojo 
zgodbo o tem, kje sem ga našel 
ali kako sem prišel do njega. Je 
pa tako, da če ima človek zbira
telj sko žilo, potem brez težav 
odkrije stvari,« je menil Franc 
Avbreht. Še veliko drugih upo
rabnih stvari je mogoče najti v 
njegovi zbirki, vse pa spominja
jo na pretekle dni. Na primer 
posoda za hrano z dvema manj
šima posodicama. »V eni so ne
sli juho, v drugi krompir. Na
slednji dan pa so zamenjali, tako 
da so v drugo posodico dali juho 
- potem niso vsak dan isto jedh,« 
je hudomušno razložil Franc 
Avbreht. V zidanici še vedno 
stoji krušna peč, ki ni imela 
dimnika, pa skoraj dve stoletji 
stare knjige, možnarji in še in še. 
Malo za šalo in veliko zares, kot 
je življenje in delo Franca Av-
brehta iz Lipja. 

URŠKA SELIŠNIK 
Foto: LOJZE OJSTERŠEK 

Prvi zasebni rudarski muzej stoji v Lipju, uredil pa ga je Franc Avberšek. 

Med Avbrehtovimi starinami je našla mesto tudi zibelka, zi 
katero se je nekdo pred davnimi leti še posebej potrudil in j, 

okrasil. 

»Poglejte to ključavnico: tri dele so sestavili skupaj, da niso 
uničili večjega kosa pločevine,« je razložil Franc Avbreht. 
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Tri š i co l j i ce v g r b u 
Vitanje ima zanimivo preteklost - Izhodišče za izlete na Pohorje 

^Vitanje se je razvilo ob po-
toku Hudinja, preko jedra 
okrog župnijske cerkve se je 
potem razraslo vzdolž vode v 
ifg, ki se v tej vlogi omenja 
|gta 1404. Začetki trga so 
očitno povezani z zidavo ško
fijskega dvorca na desnem 
bregu potoka. 

K r a j je bil obljuden že v 
pfedzgodovinski dobi (izko
p a n o neolitsko orodje). V sta
rem veku je bila v bližini rim
ska postojanka Upellae, mimo 
Icatere je peljala cesta iz Ptuja 
na Koroško. Prvi znani lastni-
!d Vitanja in okolice so bili 
grofje Breže-Selški. Upravno 
središče te gospoščine, ki je 
s e g a l a do vrha Stenice in Brez
na, j e bilo v gradu nad Vita
njem. V smislu oporoke 
s v . E m e (Heme) Krške (umrla 
okoli 1045) so vitanj ska poses
tva prešla najprej v roke žen
s k e g a samostana v Krki na Ko
roškem, po odpravi samosta
na (med leti 1067 in 1071) pa v 
last krške škofije, ki ga je obdr
ža la d o leta 1783. Krški škofje 
so zgradili na južni strani trga 
nov utrjen grad (prvič ome
n j e n leta 1140), ki so ga dajali 
vnajem svojim ministerialom;^ 
l e d njimi so bili najbolj zna-' 
."neniti Vitanjski gospodje, ki 
se t u navajajo od 12. stoletja 
pa d o izumrtja leta 1429. Nji
hov grb so bile tri školjke. 

Po poročilu kronista je leta 
1201 grad razrušil potres. Poz
neje so grad obnovili, okoli 
leta 1437 pa ga je domnevno 
razrušil Jan Vitovec. Razvali
ne so še danes vidne nad tr
g o m . Novi, spodnji vitanjski 
g r a d , nižje v trgu, je bil do leta 
1783 last krških škofov, nato 
pa j e zelo pogosto menjal last
n i k e . T u je bil nekdaj sedež 
deželskega sodišča. Še dobro 
ohranjena dvonadstropna 
stavba je bila last lesnega tr
govca in posestnika Kušarja. 
P o d okriljem prvotnega gradu 
se je razvila naselbina, ki se 
prvič omenja leta 1155, kot trg 
pa šele v 14. stoletju. Trg je 
veliko trpel v bojih Celjskih 
grofov s Habsburžani in od 
Turkov v letih 1473 in 1532, 
^to so ga obdali z močnim 
obzidjem. Leta 1473 je po Vita-
t̂ju morila, kot tudi povsod 
^^%od po Sloveniji, kuga. 

Trg je imel lasten grb, prev-
zet po grbu Vitanj skih gospo
d o v V Vitanju je nekdaj stal 
l̂̂ ofijski dvorec, v katerem je 

stanoval krški škof, kadar se je 
'tt mudil. V okolici so imeli 
^̂ oja posestva tudi žički kar-
'tizijanci. Petnajst minut ju
govzhodno od trga je nekdaj 
'̂̂ 1 vrh strmega skalnatega 
f̂iba z dvojnim obzidjem utr-

'̂ ti. Spodnji ah Novi, Goležev 
g r a d (zgrajen leta 1353, prvič 
!̂ ^Posredno omenjen leta 
:^04), ki je zdaj v razvalinah. 

je zgrajen pozneje kot Stari 
J'' Krajnikov grad (iz sredine 

stoletja). V 2. polovici 18. 
^̂ oletja je bil še obljuden; ko 

je konec 18. stoletja (1790) 
Pogorel, so ga opustili. 

Znamenitosti 
Vitanfa 

Osrednji spomenik Vitanja 
je župnijska cerkev sv.Petra in 
Pavla. Prvotno cerkev je dala 
zgraditi že sv. Ema Krška v za
četku 11. stoletja. Sedanja 
stavba datira iz dobe okrog 
1400-1450. Cerkev se sestoji iz 
pravokotne ladje s prizidanim 
tristrano sklenjenim prezbite-
rijem, v severni pazduhi je 
visoki zvonik, v južni zakristi
ja. Novogotske sestavine in 
novorenesančni portal ne mo
rejo skriti starejše osnove stav
be, ki jo izdajajo tudi nekateri 
detajli, na primer gotska odpr
tina v zvoniku. Na zunanjščini 
cerkve so poleg rimskega na
grobnika in drugih mlajših, 
predvsem gotske freske (Kri
žanje, sv.Krištof), ki dokazuje
jo srednjeveški izvor stavbe. 

Poglavitna vrednota v no
tranjščini je posUkava, ki je 
nastala v drugi polovici 15. 
stoletja. Ohranila se je na vseh 
prostih delih severne stene, 
kolikor je niso zakrili nastavki 
obokov ter uničila novogotska 
okna. Freske, ki jih je France 
Štele pripisal nekemu tirolske
mu mojstru, so odlično ohra
njene. 

V ladji je skupina štirih zla
tih oltarjev iz tretje četrtine 17. 
stoletja (1662) s sočasnimi sli
kami. Na oltarju Vseh svetni
kov je slika S.J.Supana iz leta 
1662, njegova je tudi sHka v 
atiki. Na oltarjih v stranskih 
kapelah so dela J.A. Straussa 
iz Slovenj Gradca. V prezbite-
riju so posamezne plastike 
nekdanjega baročnega glavne
ga oltarja. 

Nad Vitanjem so na Hriber-
ci, nizkem osamelcu sredi do
line, sredi 18. stoletja postavih 
cerkev Marije Pomočnice. Pr
votna stavba je na hribu stala 
že okoh leta 1154. 

Izliodišce izletov 
Vitanje nam lahko služi kot 

lepa izhodiščna točka za ne

deljski izlet, recimo na Pohor
je oziroma Roglo (1517 m), do 
koder vodi pregledno markira
na pot in h koči na Pesku 
(1382 m; 3 1/2 h), kjer so lepi 
smučarski tereni. Iz kraja se 
nam odpira lep pogled na raz
gledne gore. Paski Kozjak (Ba-
sališče, 1272 m) . Špik (1122 
m) z razglednim stolpom in 
Stenico (1091 m). Skoraj ne bi 
smeli zamuditi ogleda roman
tične soteske Socke, kjer je 
južno od Vitanja reka Hudinja 
razkrila klasične »soteske 
sklade« iz mehkih terciarnih 
kamnin, tod mimo pa vodi tu
di peš pot v Dobrno (2 1/2 h). 

V nagradni kupon nam bo
ste tokrat napisali dva odgo
vora, in sicer kako se je ime
novala rimska postojanka na 
tleh današnjega kraja in kaj 
je osrednja znamenitost Vi
tanja. 

' MARJAN GRABNER 

Naš predsednik Hinko sporoča: proslavimo 
8. marec - dan žena. Še posebno vabljeni 
moški. Kdaj? 8. marca - kdaj pa. To je že to 
soboto, zato Hinka še ta trenutek pokličite na 
telefon 37-457 in se prijavite za sobotno sreča
nje v gostilni Antloga na Ostrožnem (ob 15. 
uri). Stari in novi znanci - vabljeni! 

In kaj sporočajo naši dopisniki? 

Na sprejemu 
Veliko vprašanje je, če bo letos Slave povab

ljen na sprejem ob dneva žena. Lani gaje žena 
namreč vzela s sabo in veste, da je večino časa 
preživel ob bogato obloženi mizi. 

»Že četrtič si šel k mizi in si napolnil krožnik. 
Te ni prav nič sram?« je sikala »ta stara«. 

»Kje pa!« je odgovoril Slave. 
»Natakarju vsakič rečem, da je zate.« 

Na potovanju 
Justa kar veliko potuje. Nič čudnega, če pa 

pridno pošilja šale in je večkrat izžrebana za 
izlet. Ampak zadnjič je pa sama segla v žep in si 
privoščila potovanje v toplejše kraje. Tam je 
spoznala simpatičnega črnca, ki ji je ob koncu 
podaril majhno opico. Si morete misliti, kako je 
bila vesela novega življenja v hiši. Malo »kroti-
co« je že prvi dan oblekla v majico in hlače. 
Seveda se je najprej pokazala pred našimi 
kolegi. Lojz jo je takoj ogovoril: 

»Ohoho! Od kod ti pa to?« 
»Od enega simpatičnega črnca,« je odgovori

la Justika. 
»Ja, hudirja! Zakaj pa nisi rajši naredila 

splava?« se čudi šaljivec. 

Mali oglas 
Sem Slave. Iščem žensko, ki bi bila pripravlje

na v kooperaciji graditi hišo. Velikih stroškov ne 
bo, saj imam material v glavnem že na zalogi 
in sicer: kamenje - ledvično in žolčno, poapne-
no žilo, obilo vode - v kolenih, odprt »pruh« in 
bogato zlato žilo. Ponudbe prinesite na osmo-
marčevsko srečanje. 

Ogledalce povej 
Karli ima pridno ženo in dobro kuharico. 

Vendar se okusnega kosila ne da skuhati brez 
mesa. zato ga je prosila, naj vendarle nekaj 
primakne. V spalnici pred ogledalom je potegnil 

tisočaka iz denarnice. Žena se je razveselila, 
vendar zaman. 

»Vidiš jurja?« 
»Vidim.« 
»Vidiš, tisti v ogledalu je tvoj - ta je pa moj.« 
Vendar je Karli še vseeno dobro jedel. Tudi 

meso. 
»Le kako zmore,« gaje zanimalo. 
»Ti pokažem?« 
»Pokaži.« 
»Pridi k ogledalu. Čakaj, da dvignem krilo. 

Vidiš pod krilo?« 
»Vidim.« 
»No, tista v ogledalu je tvoja, ta pri meni pa 

mesarjeva...« 

Prve besede 
Ropar, ki mu je zadnjič spodletel rop menjal-

, niče. je bil seveda sila slabe volje. 
»Nič se ne sekiraj. Danes si lahko ponosen na 

sinčka, kije izgovoril prve besede.« ga je tolaži
la žena. 

»Katere?« 
»Roke kvišku!« 

Šala tedna 
Mesečna rubrika Mi sprašujemo - šaljivci 

odgovarjamo je nasmejala veUko naših prija
teljev. Tudi Slavico Gorenjak iz Svetelke 22, 
Dramlje, ki smo jo izžrebali med kuponi. Tudi 
njej je bil najbolj všeč odgovor oz. vprašanje, 
ki si ga je za Slavico Planko izmislil Ivan 
Slave Leben. 

»Pred uporabo je trd, med uporabo moker, 
po uporabi pa visi in od njega curlja. Kaj je 
to?« 

Slavičin odgovor: »Dežnik.« 

Vitanje iz zraka. Foto: Matej Nareks 

STRANKA SAUIVCEV 

I z id ž reban ja 
Januarja smo vas v rubriki (Ne)znana Slovenija spraševaU 

o tem, koliko let je lani minilo od postavitve dvorca v bližini 
nekdanjega gradu Žovnek in kaj pomeni izraz »gavge«. 
Pravilna odgovora sta 180 let in »vislice«. 

Med 92, večinoma pravilnimi rešitvami, smo izžrebali tri 
nagrajence, ki bodo prejeli praktične nagrade v uredništvu 
NT&RC. To so: Joža Hrovat, Petelinkarjeva 3, 1412 Kisovec, 
Jože Lipuš, Gaj 6b, 3240 Šmarje pri Jelšah in Jožica Praprot-
nik, Šaleška 13, 3320 Velenje. 
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GLASBENI EX-PRESS 

»The Leading Man« je naslov 
najnovejšega filma, v katerem je 
glavno vlogo odigral ročk zvezd
nik JON BON JOVI. Premiera 
filma bo še pred poletjem, takrat 
pa naj bi se na trgovinskih poli
cah znašel tudi njegov novi solo 
LP, ki.nastaja v New Vorku. 

Irski mega zvezdniki U2 se 
bodo konec prihodnjega me
seca podali na veliko svetovno 
turnejo, na kateri bodo pro-
movirali v ponedeljek objav
ljen dvanajsti studijski LP 
»Pop«. Prvi koncert bodo Bo-
no, The Edge, Adam Clayton 
in Larry Mullen odigrali 25. 
aprila v Las Vegasu. Njihova 
megalomanska turneja bo ob
segala kar 100 koncertov, ki se 
bodo odvijali na odru, veli
kem kot pol nogometnega 
igrišča, U2 pa bodo od kosma
tega zaslužka 225 milijonov 
dolarjev v svoje žepe pospra
vili neverjetnih 100 milijonov. 

Vedno popularnejši britan
ski indi-rocker^ KULA SHA-
KER so na svoj najnovejši singl 
uvrstili skladbo »Hush«, pri
redbo skoraj tri desetletja stare 
prve uspešnice legendarnih 
hard-rockerjev Deep Purple. 

Najuspešnejša slovenska sku
pina LAIBACH se je v ponede
ljek odpravila na ameriško-ka-
nadski del svetovne turneje, na 
kateri predstavljajo svoj zadnji 
dosežek, LP »Jesus Christ Su-
perstar«. Včeraj so Laibach na
stopili v Washingtonu, sledili pa 
bodo še koncerti v New Vorku, 
Bostonu, Torontu, San Francis-
cu, Vancouverju, Meneapolisu, 
Phoenixu in Dallasu. 

Ljubljanska zasedba SILEN-
CE (Boris Pcnko - vokal, kla
viature, Primož Hladnik - kla
viature in Peter Penko - pro-
ducent) je pri nemški založbi 
Daydream records objavila 
svojo prvo kompaktno ploščo 
»Ma non troppo«. Za prvi singl 
»SamueFs Gabriel« so fantje 
pod taktirko režiserja Freda 
Stichnota (fotograf revije Vo-
gue) že posneli videospot, ki 
se naj bi vrtel tudi na Vivi, 
nemški različici MTV-ja. 

V portoroškem Avditoriju 
bo v sredo, 12. marca, koncert 
zvezdniške jazz ročk zasedbe 
PARADOX. Gre za trio, ki ga 
sestavljajo Billy Cobham, ži
va legenda jaz-rock-funk-fus-

sion glasbe in eden izmed naj
boljših bobnarjev na svetu, 
mojster kitare Bili Bickford in 
basist ter vodja tria Wolfgang 
Schmid, pri nas znan pred
vsem kot član odlične euro-
jazz zasedbe Passaport. 

Pred dobrimi štirinajstimi 
dnevi je ameriška pop-rock 
pevka BELINDA CARLISLE 
objavila četrti singl z zadnjega 
albuma »A Woman&A Man«. 
Gre za prijetno pop melodijo 
»California«, ki je nastala pod 
vtisi Belindine selitve iz ZDA 
v Evropo. »California« je Be-
lindina najljubša pesem z al
buma, poleg njenega glasu pa 
je na njem moč slišati tudi 
Briana Wilsona, šefa legen
darne skupine The Beach 
Boys, ki je tudi avtor in aran-
žer spremljevalnih vokalov. 

Star 52 let je za posledicami 
srčne kapi umrl Brian Con-
nolly, pevec v sedemdesetih 
izjemno popularne glam ročk 
zasedbe SWEET. 

Trenutno najpopularnejši an
gleški ženski zasedbi SPICE 
GIRLS se je končno le uspelo 
prebiti na zahteven in vedno 
bolj zaprt ameriški trg. S skoraj 

polletno zamudo se je pod sam 
vrh Billboardove lestvice singl 
plošč uvrstila njihova prva uspe
šnica »Wannabe«. V Veliki Bri
taniji in drugih evropskih drža
vah pa bo že 25. marca (mate
rinski dan) naprodaj njihova no
va singl plošča, že čeh-ta z debi-
tantskega albuma »Spice«. Za
ložba Virgin je nanjo seveda uvr
stila pesem »Mama«, za katero 
so dekleta skupaj s svojimi ma
mami že posnele videospot. 

Vroča blondinka Gwen Šte
fani, pevka popularne ame
riške zasedbe NO DOUBT, je 
spet zaljubljena. Njen novi 
spremljevalec je šef in pevec 
britanske nep-grunge skupine 
BUSH Gavin Rossdale. 

Čeprav se skladba »Into My 
Arms« najpopularnejšega an
gleškega elektro-pop dua 
ERAUSRE še ni poslovila z les
tvic, je založba Mute na trg že 
lansirala nov singl »Don't Say 
Vour Love Is Killing Me«. Obe 
omenjeni skladbi se bosta znašli 

tudi na njunem jubilejnem, de
setem LP-ju »Cowboys«, ki bo 
izšel sredi prihodnjega tedna. 

Producent Geoff VVilkinson 
se po skoraj dvoletnem disko-
grafskem premoru skupaj z za
sedbo US 3 spet vrača na glas
beno sceno. Planetarna uspe
šnica »Cantaloop - Flip Fanta-
sia« in izjemen uspeh njihove
ga prvega albuma »Hand On 

The Torch« (1993) sta skupin( 
US 3 sicer nekoliko uspavala 
tako, da se je ta oglasila šel( 
predlanskim, ko so za film »Ge 
Shorty« posneU pesem »Chili 
Hot«. Tokrat so US 3 pripravil 
album »Broadway&52nd«, ; 
njega pa se po lestvicah navz 
gor že vzpenja skladba »Conif 
On Everybody«. 

STANE ŠPEGEl 

Konec prejšnjega meseca je izšel novi, tretji singl, z aktualnega LP-ja »Almost Heaven« v srednj 
Evropi še vedno najpopularnejše skupine THE KELLV FAMILV. Po uspešnicah »I Can't Help Myself 
in »Almost Heaven« se bo tokrat na lestvicah preizkusila pesmica »Fell In Love With An Alien«. 

17. marca bo, skoraj tri mesece po izidu singla »Secrets«, 
končno le izšel tretji album »Before The Rain« izvrstnega 
angleškega temnopoltega ženskega soul tria ETERNAL. 

GLASBA JE ŽIVLJENJE 
Eurosong dv igu je p r a h 

Zadnji teden je po glasbeni 
plati minil v znamenju prire
ditve, na kateri smo izbirali 
popevko, ki nas bo zastopala 
na Eurosongu 97' na Irskem. 

Predvsem med glasbeniki je 
kar naprej vršalo - bolj v zaku-
lisju, kot javno: »Ali Slovenci 
res nismo dovolj dobri avtorji, 
ali med uveljavljenimi pevci 
res ni nikogar, ki bi nas zasto
pal na tej prireditvi in si mora
mo pevce izposojati iz igral
skih vrst?« 

Pravila so bila jasna in po 
toči zvoniti je prepozno. Za 
mnenje pa sem povprašala ne
kaj znanih imen. 

Andrej Šifrer: Vem, da se 
tudi pri drugih nacijah pojav
ljajo tuji avtorji. Manjši kot je 

narod, bolj ga to boli. Če jf 
bila pesem najboljša, je prav 
da je zmagala. 

Prihodnje leto bom jaz posla 
pesem na bosanski izbor...« 

Lojze Deželak: Moja sokra 
Janka ima vse možnosti a 
zmago že s tem, če bo poveda 
la, od kod prihaja - iz Trbo 
velj... 

Tone Fornezzi: Sodeč pi 
naslovu je zmagala prava pe 
sem, kajti v tej državi je re 
skrajni čas, da se vsi zbudimo 

Glede na moštvo, ki jt 
zmagovalko predstavilo, i 
včasih rekli, da je plod brats
tva in enotnosti. Enotnosti 
ni več, ostalo nam je samo še 
bratstvo. 

Simona Ĥ O 
Poslušalci oddaje Glasba je življenje ustvarjajo propagandni 

slogan za naravno mineralno vodo EDINA. 

ČASOVNISTROJ 
VRTIUAK POLK IN 

VALČKOV 
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R o c l c & r o i l z a b a v a l e t a 
Koncert legendarne teksaške skupine 11 Top v Ljubljani 

po skromnem začetku prve
ga dela letošnje koncertne se-
2one se nam 12. marca v Hali 
bivoli spet obeta koncertni do
godek, ki ga lahko z mirno 
^ t̂jo že vnaprej označimo za 
„rock&roll zabavo leta«. V slo
venski prestolnici bodo v sre
do rogovilili šampioni teksaš
kega ročka ZZ TOP, ki v svojih 
oblekah krojačev Nudie's Ro-
jeo, z desetgalonskimi klobu
ki in bradami, katerih dolžino 
l,i jim zavidal sam kralj Mat
jaž, že več kot poltretje deset
letje navdušujejo ljubitelje 
energičnega boogiea. 

ZZ Toj) so nastah leta 1971). 
Takrat je namreč razpadla pre
cej uspešna houstonska psiha-
(jelična skupina Moving Side-
walks, katere kitarist in idejni 
vodja je bil Bili Gibbons, ki se je 
ohrabren zaradi pohval, ki jih je 
njegovemu igranju namenil celo 
sam Jimi Hendrix, odločil, da bo 
sestavil novo, še uspešnejšo 
skupino. Skupaj z menadžer-
jem Billom Hammom sta na av
diciji najprej našla bobnarja 
Franka Bearda, ta pa je v bend 
pripeljal svojega prijatelja Dust-
ya Hilla. Trojica se je kmalu 
zatem že znašla na turneji z 
legendami bluesa Muddyem 
Watersom, Howling Wolfom in 
Lightnin' Hopkinsom. Bili, 
Dusty in Frank so »črni blues« 
mčinili s tipičnim belim boo-
itm in kančkom energičnega 
countrya, ta ne preveč prepričlji
va mešanica stilov pa je zapolni
la tudi njihov prvi LP »First Al

bum« (London Records). Sledil 
je niz koncertov, leto dni kasne
je pa tudi nov album »Rio Gran-
de Mud«, ki je kmalu postal zlat. 
Z njega so ZZ Top iztržili tudi 
prvo večjo uspešnico »Franci-

. ne«. Kljub garanju - leta 1971 so 
odigrali kar 300 koncertov - pa 
so jih ljubitelji tovrstne godbe 
izven meja Teksasa spoznali še
le naslednje leto. 

Poleg lastnih koncertov so ZZ 
Top redno nastopali tudi kot 
predvozači takrat že velikih ročk 
bendov (Led Zeppelin, Rolling 
Stones, Elvis Presley...) in s tem 
pridobivali vedno več novih pri
vržencev. Ti so pogosto povzro

čali nerede, saj so od ZZ Top 
zahtevali bis za bisom, tako, da 
jih nekateri veliki bendi sploh 
niso več hoteli za predskupino. 

Leta 1973 je založba London 
objavila njihov tretji album 
»Tres Hombres«, ki pa razen 
udarne »La Grange« ni prinesla 
ničesar presenetljivega. Šele 

naslednja, napol studijska in 
napol koncertna plošča »Fan-
dango«, je prepričala tudi kriti
ke. S studijskega dela te plošče 
prihaja tudi njihova himna 
»Tush«, ki je ZZ Top dokončno 
utrdila kot naj udarnejši ameriš
ki boogie bend. 

Po izidu LP-ja »Tejas«(1976) se 
ZZ.Top odpravijo na skoraj dve 
leti dolgo svetovno turnejo, tej 
pa sledijo »kratke počitnice«, ki 
se zavlečejo v prav tako dolgo 
zasluženo lenarjenje. Konec se-
demdestih se ZZ Top spet vrne
jo na sceno. Tokrat pod okriljem 
diskografskega velikana Warner 
Bros. , ki je založil njihov LP 
»Dequello«, na katerem prvič 
uporabijo pihalno sekcijo, nanj 
pa uvrstijo tudi dve priredbi le
gendarnih soul gurujev Isaca 
Hayesa in Elmora Jamesa. 

Na plošči »El Loco« se ZZ Top 
prvič spoprimejo z novo tehni
ko snemanja in uporabo sinteti-
zatorjev. Precej slednjih je sliša
ti tudi na njihovi najuspešnejši 
plošči »Eliminator«, s katere so 
ZZ Top nanizali kar nekaj pla
netarnih uspešnic (»Gimme Ali 
Your Lovin'», »Legs«...), ki so 
bili podprte tudi z odUčnimi 
videospoti, preko katerih jih je 
za svoje vzela tudi na novo 

porajajoča MTV generacija. Nji
hov naslednji album »Afterbur-
ner« (1985) predstavlja nekoli
ko manj uspešno kombinacijo 
klasičnega boogiea z sintetiza-
torji, kljub temu pa si ZZ Top s 
turnejo, ki obsega kar 212 kon
certov, utrdijo status ene izmed 
največjih koncertnih atrakcij. 
Leta 1986 spet poberejo nekaj 
MTV nagrad, so pa tudi bend z 
najbolje obiskanimi koncerti v 
ZDA. 

Naslednja plošča »Recycler« 
izide šele leta 1990, dve leti 
kasneje pa trg preplavijo tudi 
kompilacijske kompaktne ploš
če »Greatest Hits«, na katerih se 
znajde 17 njihovih največjih us
pešnic, in ena nova skladba; 
odlična in udarna priredba Pre-
sleyeve »Viva Las Vegas«. To 
leto ZZ Top proti plačilu 30 
milijonov dolarjev prestopijo k 
založbi RCA, ki leta 1994 objavi 
njihov album »Antenna«. Z 
njim se je teksaška trojica vrni
la k svojim koreninam in pri 
snemanju uporabila le klasične 
rockovske instrumente. V po
dobnem stilu je narejen tudi 
njihov najnovejši album »Rhyt-
meen«, ki ga bodo v celoti pred
stavili tudi na ljubljanskem sre
čanju s to ročk institucijo. 

Sredin koncert bo, poleg iz
datne mere blues - boogie roč
ka, oplemeniten še z bogato 
zvočno, svetlobno in scensko 
postavitvijo, kar pa je pri bendu 
takšnega formata tako in tako 
samoumevno. 
mmmmmmm STANE ŠPEGEL 

Grammy '97 
Ameriška National Aca-

demy Of Recordings Arts 
And Sciences je v sredo, 26. 
februarja, že 39. podeljevala 
najprestižnejše nagrade -
grammy - za najvidnejše 
glasbene dosežke pretekle
ga leta, tokrat v kar 88 kate
gorijah. 

Letošnjo podelitev je vodila 
l̂ omičarka EUen Degeneres, 
preko T V ekranov pa si jo je 
Ogledala kar milijarda in pol 
ljudi. Največje presenečenje 
tokratne podelitve je prav go
tovo 14-letna pevka LeAnn 
•̂ imes, ki je, poleg grammya 
^ naj country izvajalko, do-
''ila tudi nagrado kot novinka 
'eta in v tej kategoriji prema
gala celo skupini No Doubt in 
Carbage. Nagrado za najboljši 
'̂bum leta je po pričakovanju 

trobila kanadska diva Celine 
îon za LP »Falling Into You«, 
êterai Eric Claptoi je bil 

t̂ ẑglašen za pop pevca leta, 
•njegov single »Change The 
^orld« pa je bil preglasen za 
ploščo leta Toni Braxton je 
'''la nagrajena z grammyem 

kot pop pevka leta za skladbo 
»Un-break My Heart«, s pe
smijo »You're Making me 
High« pa je zmagala tudi v 
kategoriji R&B pevk. 

Enega izmed pomembnej
ših grammyjev so si za pesem 
»Free As A Bird« prislužili tu
di legendarni Liverpoolčani 
The Beatles, ki so presenetlji
vo zmagali v kategoriji pop 
skupin. Ameriški rocker Bru
ce Springsteen je tokrat dobil 
le eno samo nagrado; njegov 
album »The Ghost Of Tom 
Joad« je zmagal v kategoriji 
novokomponirana ljudska 
glasba. Irska glasbena umet
nica Enya je z LP »Memory Of 
Trees« prepričljivo zmagala v 
kategoriji new-age glasbe, Fu-
gees pa so po zaslugi priredbe 
»Killing Me Softly« postali 
najboljša R&B skupina. Med 
nagrajenci velja omeniti še 
ameriške rockerje Smashing 
Pumkins, ki so bili izbrani za 
naj hard ročk skupino leta, in 
pa LL Cool J, ki je letos osvojil 
dve nagradi - kot naj rapper in 
naj R&B pevec. SŠ 

Cvet ženskih pevk z dodatkom 
Velikokrat nastopajo skupaj in čeprav si vsaka po svoje konkurirajo, jih to ne moti, da pe bi 

bile dobre prijateljice. To še posebej velja, če se jim pridruži moški. Na shki so od leve: mlada 
pevka Veselih Štajerk Loti Žlaus, Brane Hlaužar, vse boljša Natalija Verboten (pevka ansambla 
Rosa, ki poje tudi samostojno), ponovno na odru odlična Anka Hribovšek ter Vera Soline, 
vsestranska glasbenica in tekstopiska. TV 

Viktor j i '96 
Glasovanje za Viktorje, priznanja najbolj popularnim medij

skim osebnostim minulega leta, ki ga organizira revija Stop, se 
bo kmalu končalo. Prihodnji teden bomo objavili zadnje kupone, 
do zaključne podelitve v Ljubljani pa je nato le še dobrih 14 dni. 
Tudi bralci Petice pridno sodelujejo pri izboru s svojimi predlogi, 
med katerimi so tudi lokalne, ne le nacionalne medijske zvezde. 

Kupone tudi tokrat pošljite na Novi tednik, Prešernova 19, 
Celje, do 12. marca. 

KAJ 
DELAJO? 
Zaradi odhoda Vere So

line, ki je v zadnjem letu 
pela pri Igorju in Zlatih 
zvokih' (nadomeščala je 
Alenko Češarek). so se 
znašli brez predvidene 
pevke člani novo nastajajo
čega ansambla Andrej in 
Bojan Zeme ter David in 
Jože Sredenšek. Po zadnjih 
informacijah jih to ni 
zmedlo in bodo z delom 
nadaljevali. 

Vodja najstarejšega slo
venskega aktivnega an
sambla Štirje kovači (43 
let), Franc Šegovc, priprav
lja novo kaseto! Doslej je 
ansambel izdal že 31 glas
benih projektov, na katerih 
so samo Šegovčeve pesmi! 
Ker je med poslušalci zlasti 
zanimanje za starejše Še
govčeve uspešnice, jih na 
novo prireja in izdaja na 
kasetah, kjer so tudi po
vsem nove skladbe. Dobra 
kombinacija! 

Franc Šegovc o sintesi-
zerju: »Ta je smrt za do
bro glasbo! Ko se je poja
vil, bi ga morali razstreli! 
Vse je programirano! Sre
ča, da duše ne moreš pro
gramirati... Živa glasba in 
>natur< igranje, to je ta pra
v o ! « 

Samo Pokorn, vodja Šta
jerskih 7: »Glasba je eden 
najlepših hobijev in najtež
jih poklicev. Opravljati ga 
je treba z veseljem in sr
cem, drugače ni nič.« 

Franc Žerdoner, vodja 
Šaleških fantov: »Če bom 
imel dovolj >odštekan< tekst 
bom še kaj podobnega na
redil, kot je zdajšnja naša 
uspešnica Milka. V drugem 
ritmu, vendar da bo vseeno 
domače in prijetno zvene
lo.« 

Dušan Valdhutter in 
Srečko Zorko, člana an
sambla Fraj kinclerji: »Mi 
smo band, ki rad diha s 
publiko! Igramo na harmo
niko, kitaro, bas (tudi z lo
kom) in ljudske instrumen
te, ki smo jih naredili sami. 
Polovico pesmi imamo 
ljudskih, ostale z našimi 
teksti. Lani smo na treh 
festivalih osvojili štiri na
grade, torej smo na dobri 
poti.« 

FULL COOL DEMOTOP 
še je čas, tako za glasovanje na naši lestvici Full Cool Demotop, 

kot tudi za prijave za sodelovanje v tej rubriki. Melodije mladih 
talentov lahko slišite ob sredah ob 18. uri na Radiu Celje. Pišite 
nam na naslov: NT&RC, Prešernova 19. Celje. 
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Obsoteljsko steklo za milijonarje 
V slovenski trgovini v New Vorku kupujejo tudi nojizbirčnejši, najbolj slavni ter najbolj bogati 

steklarni Rogaška je uspe
lo to, kar se zdi komaj verjet
no. Izdelovalci stekla iz po
krajine ob Sotli prodajajo 
svoje izdelke tudi najboga
tejšim ter najslavnejšim lju
dem na svetu. V njihovi trgo
vini na imenitni Madison 
Avenue v New Vorku se ogla
šajo tudi modni kralji Versa-
ce, Armani, Valentine, mul-
timilijonar Trump ali njihovi 
predstavniki... 

Med zadnjimi prazničnimi 
nakupi je vzbudilo pri nas pre
cej pozornosti nakupovanje 
Versaceja, ki je kupil 36 kozar
cev z imenom Vienna (Dunaj) 
ter še nekaj vrčev. Povedati je 
treba, da stanuje Gianni Versa-
ce le dva bloka proč od sloven
ske trgovine ter da se je za 
naše čudovite izdelke navdu
šil med ogledovanjem izložbe. 
Za razhko od mnogih imenit-
nežev je bil v prodajalni oseb
no. To je prodajalni z napisom 
»Rogaška« (s slovenskim š-
jem!), kjer je na voljo svinče
no steklo in kristalin, brušeno 
in peskano steklo, vse skupaj 
pa po naročilu tudi gravirajo. 
Gre seveda za ekskluzivne iz
delke Rogaške, tudi cene so 
temu primerne. 

Trgovina »Rogaška« v New 
Vorku, ki so jo odprli leta 
1994, ni v svetovni metropoli 
po naključju. Iz Steklarne Ro
gaška izvozijo kar 80 odstot

kov izdelkov v ZDA, med vse
mi izvozniki na ameriškem tr
žišču pa pokrivajo zavidljivih 
9 odstotkov. Domače resne te
žave Steklarne iz Rogaške Sla
tine, kot velikega slovenskega 
dolarskega izvoznika, so pri 
tem seveda druga zgodba. Tr
govina v uglednem newyorš-
kem okolju pomeni veliko za 
odlično podobo Rogaške v 

Kozarci pod imenom Vienna 
(Dunaj) so navdušili modne
ga kralja Versaceja. Kupil jih 
je v trgovini Rogaška, sam pa 

oblikuje za znamenito 
tovarno Rosenthal. 

ameriški javnosti, ki je naše 
gospodarske težave med na
kupovanjem izjemnega stekla 
sploh ne zanimajo. Pa čeprav 
izdelke ovijajo s srebrnim aU 
svetlo modrim trakom, na ka
terem ponosno piše »Sloveni
ja«. Saj vemo, da se morajo 
slovenski proizvajalci veliko
krat »švercati« tudi pod tujimi 
zvenečimi imeni... 

Slovenskih turistov ter po
slovnežev v New Vorku ne 
manjka. Če boste kdaj v tej 

veliki metropoli, se lahko og
lasite tudi na Madison Ave
nue 685, v trgovini s steklom 
iz Rogaške Slatine, kjer vas 
bosta sprejela poslovodja mi-
ster John Ryan (ki skrbi tudi 
za marketing) in gospa Ma-
rushka, oba v stiku z naku-
povalci. V ugledni okolici so 
mondene prodajalne stekla iz 
irskega Waterforda, japonske 
Hoye in francoskih Baccara 
ter Laliquea, pri tem pa boste 
spoznali, da je slovensko ste
klo med najlepšimi na svetu. 
Nikar se ne čudite, če boste v 
trgovinah naleteli na najbolj 
slavne in najbolj bogate ljudi 

na svetu. Tudi multimilijonar 
Donald Trump in njegova 
zadnja žena Marta Maples sta 
že bila v stiku s slovensko 
trgovino v New Vorku. 

Ko omenjamo newyorško tr
govino, je potrebno omeniti, 
da tamkajšnje izdelke obliku
jeta predvsem slatinska obli
kovalca Tihomir Tomič in 
Igor Polik. V nekaterih prime
rih pa povabijo Slatinčani k 
oblikovanju stekla tudi najbolj 
znane oblikovalce stekla na 
svetu, na primer Pierra Ro-
hatyja, Catherine de Sousa, 
Hideakija Nakamuro... 

i BRANE JERANKO 

V newyorški trgovini Steklarne Rogaška Slatina. 

MOJA PRIHODNOST 
Šifra: maj 58 

Draga Marija, vaše zdravstve
no stanje ni ravno stabilno, bo
lečine v sklepih, hrbtenici in 
manjši ginekološki problemi. 
Ste zanesljiva ženska, priljublje
na povsod. Veliko dajete na vi
dez, predvsem na duhovnem 
nivoju. Vaša notranja reformaci
ja je bila zelo močna. Življenje 
je bilo v preteklosti kar precej 
zakomplicirano. Vendar vas va
ša trdnost in volja lepo vodita v 
lepšo in svetlejšo prihodnost. 
Vaša finančna plat kaže, da se 
izboljšuje, čeprav še ne po
vsem. Vaši finančni problem so 
bili večji v letu 96 in 95. Letos pa 
vam na tem področju ne kaže 
nič slabega. V službi imate ne
kaj manjših problemov, vendar 
nič posebnega. Obeta se vam 
zelo pozitivno obdobje. 

Šifra: magic love 
v vaši preteklosti sta imela 

pomembno vlogo dva moška. 
Prvi vas je zelo prizadel. Tudi ta, 
ki vas trenutno zanima, ne bo 
vaš stalni življenjski partner, saj 
vam ne more nuditi tistega, kar 
želite. Zanj je takšno razmerje 
sicer ugodno, vi pa si nehajte 
delati utvare. Vaš stalni sprem
ljevalec bo prišel v vaše življe
nje, ko boste dopolnili 23 let, do 
27. leta pa se boste zanesljivo 
poročili. Tudi vaš mož bo imel 
za sabo nesrečno zvezo. Spoz
nali ga boste za nekim ali ob 
nekem okencu, morda službe
nem okencu, na delovnem me
stu, morda na pošti. Ko bosta 

premagala blokade, ki sta si jih 
nabrala v preteklosti, bosta ime
la zelo srečno zvezo. 

Kako je z vašo službo, ne 
vem, vidim, da je nastopilo 
malo bolj kruto obdobje. Ver
jetno ste študirali, pa ni šlo. 
Zato vas starši silijo v služ
bo.Vaša prva služba bo v 
bančništvu ah v telekomuni
kacijah, povezana bo tudi s 
trgovanjem in podpisovanjem 
pogodb. Vsekakor boste delali 
v državnem podjetju. 

Glede študija vam lahko re
čem le to, da je škoda, ker ste 
vrgli puško v koruzo. Če se 
boste znova odločili za resno 
študentsko delo, boste končali 
študij leta 2002. 

Šifra: [ady 
Za vami je malo manj ugodno 

obdobje. Negativen vpliv na va
še življenje je imel mlajši moški, 
ki se zelo rad zabava. Sicer vas 
glede študija lahko pomirim, 
kajti že zelo dolgo nisem odprla 
tako lepih kart, kot se je to 
zgodilo pri vas. Končali boste z 
odliko. Status absolventke bo
ste podaljšali zaradi rojstva 
otroka. To vas ne bo niti malo 
motilo. Otrok bo zaželen. 

Glede zdravja vam lahko po
vem, da so vaši glavoboli pove
zani z vašimi psihičnimi obre
menitvami. Pregled pri okuli
stu ne bi bil odveč. Občutljive 
imate tudi glasilke. Glede žolč-
nih kamnov pa samo nasvet: 
»Biti jezen pomeni, maščevati 
se sebi za napake drugih.« 

Ljubezen vam bo precej pe-

strila življenje. Vaša trenutna 
zveza sicer zelo lepo kaže. Ko 
pa boste stari 24 let, boste spoz
nali človeka, ki vam bo čisto 
zmešal štrene. Prekinili boste 
trajno zvezo, vendar boste po 
nekaj mesecih »romantike« po
skušali staro zvezo obnoviti. 

V rubriki Moja prihodnost 
vam na vaša vprašanja odgo
varjata Carmen in Igor. Piši
te na Novi tednik, Prešerno
va 19, Celje. 

S sorodnikom vaših let se 
bosta lepo razumela, sicer pa 
vidim karto, ki ne kaže najbolj 
razumevajočega odnosa med 
staršema. 

Prijateljstvo: načeloma ste 
dobra prijateljica in ljudje vas 
imajo radi. Pazite pa, da vas 
nekateri ne bodo izkoriščaU. 

ši f ra: lev 48 
Vaše zdravstveno stanje je 

stabilno, le živci so na udaru, 
zato vam ne bi škodila rekreaci
ja. Kakšnih večjih problemov 
ni. Finančna situacija ni slaba -
dobra tudi ne, vendar se nimate 
kaj pritoževati, že letos pa boste 
dobili vrnjen dolg. V vaši službi 
ni videti kakšnih posebnosti, saj 
ste ustaljena in stabilna oseba. 
Vaša življenjska pozicija je do
bra in imate ob sebi ljubeče 
ljudi, ki vas podpirajo in imajo 
radi. Letošnje leto vam je naklo
njeno in tudi obilo sreče boste 
imeli, karkoli boste delali. 

CARMEN 

BEREMO ZA VAS 

V tvojem pogledu je 
sicrita moč 

v tvojem pogledu je skrita 
moč je delo Antoina Luzya 
(1872-1954). Bil je francoski 
psiholog, radiestezist in velik 
poznavalec hipnoze. Kot pro
fesor na šoli uporabnih umet
nosti v Parizu se je Luzy uk
varjal z mehaniko, fotografijo 
in celo elektriko. Pri tem je 
našel čas za potovanja v Ame
riko in sam udejanjil svoje 
številne izume - med drugim 
je izumil svetlomer. 

Ljubezen do svetlobe in ne
vidnih moči pa je v Luzyju 
porodila še eno stvar: hipnozo 
in umsko sugestijo, ki jima je 
posvetil mnogo priročnikov. 
Mednje spadata knjiga Okulti-
zem iz oči v oči z znanostjo in 
filozofijo ter uspešnica V tvo
jem pogledu je skrita moč. 

Govorica oči razkriva stvari, 
ki jih jezik ne more izraziti. 
Pogled je odsev notranjega 
življenja, izraža strast, žalost, 
posmeh, pokončnost, zvi
tost.... Je govorica, ki jo čuti in 
razume srce. Vpliv pogleda na 
sogovornika je skrivnost. Na
gonsko čutimo, da iz oči neka

terih ljudi sije nekaj nenavad
nega. 

Tudi sami si lahko, ko pre
berete knjigo, s tehnikami 
privzgojite strm, osredotočen, 
blag pogled, s katerim uvelja
vimo svojo voljo. Preden zač
nemo uporabljati tehniko oči, 
moramo najprej zaupati sebi, 
potem si šele pridobimo zau
panje drugih. Pridobiti mora
mo skrito moč in ko jo začuti
mo, smo vedno bližje samoza
vesti, ki nikoli ne upade niti v 
navzočnosti najbolj izobraže
nih in najpomembnejših oseb. 
Ta samozavest se kaže v po
gledu, besedah in drži. Ne sto
pajte pred človeka z begavim 
pogledom. Njegove oči morate 
prikovati na svoj pogled. Med 
pogovorom s čvrstim glasom 
pojasnite svoj namen, trdno 
odločeni, da boste dosegli, kar 
želite. 

Knjigo lahko koristi dija
kom, študentom in vsem, ki bi 
bili radi pomembni na svoji 
poti do uresničitve. Verjemite, 
v vaših pogledih je skrita moč, 
le odkriti jo morate. 

CARMEN in IGOR 

ZANIMM)S| 
Kemični sviiični|(y 

glavi i 
Nizozemec Tom Stuive| 

berg, 37, končno ve, zal| 
ima zmeraj tako hude boleč 
ne v glavi. S pomočjo reij 
genskih posnetkov so zdra 
niki odkrili 3,5 centimetr 
dolg kos kemičnega svinč| 
ka v njegovi glavi. Pred • 
leti se je menda udaril v gj 
vo, ko je padel s stola. Tuj( 
se mu je zasadil v glavo pc 
spodnjo ustnico in v nasl| 
njih letih potoval vse viš| 
Sedaj mu nameravajo zdr| 
niki plastični del odstraniti 
pomočjo operacije. • 

igralec v 
preiskavi 

Nemški pevec in igrale 
Harald Juhnke ima pri | 
letih nenehne težave s pijai 
in prepirljivostjo. Že nekaj 1 
zato ni dobil nobene vlogij 
gledališču ali na televi^ 
Zdaj pa se je spet zapletel" 
težave, tokrat zaradi rasiziri 

V Los Angelesu je hotelsf 
mu varnostniku zabrusil 
obraz, da je umazani črnuh, 
bi ga pod Hitlerjem poslalî  
plinsko celico. S tem je po 
zročil nezaslišano razburjen 
in jezo. Tri nemške televizij
ske družbe so že sporočile, da 
zanj v njihovih programih ni 
več prostora, državni tožilec 
pa bo še razmislil, ali bi lahko 
proti njemu vložil obtožnico 
zaradi razpihovanja rasnega 
sovraštva. Juhnkejev odvetnik 
je po vsem tem sporočil, da so 
ga napak razumeli in da b 
sam odpotoval v Los Angeles, 
da bi zadevo uredil z užalje
nim hotelskim varnostnikom. 

Drago otipavanje 
v z raku 

študentka Erin Crabtree 
iz Chariotte v Severni Karoli-
ni si je za svoj 21. rojstni dan 
privoščila skok s padalom. 

Kasneje je o tem dogodku 
povedala: »Že v letalu je uči
telj skakanja namigoval na 
spolne odnose in mimogrede 
mi je omenil, da imam zape
ljivo zadnjico. Ker pa sem bila 
tako razburjena, njegovih prh 
pomb nisem jemala resno.«! 

Na višini 1.000 metrov ]t 
sledil odskok, pri katerem je 
bila študentka privezana za 
pas. »Ko se je padalo nad 
nama odprlo, sem začutila 
učiteljeve roke na svojih p-
sih, potem pa me je otipaval 
še bolj spodaj. V takem polo
žaju se mu seveda nisem mo
gla upirati.« 

Po pristanku na trdnih tleh 
je študentka vsiljivca prijavila 
in moral ji bo plačati okroglih 
100.000 dolarjev odškodnine 
za neprimerno otipavanje.i| 

Francoska v o d o l 
za Angleže 

Angleški vodni rezervoarji 
so napolnjeni samo 60-od; 
stotno. Zdaj bodo Angle/ 
dobivali francosko vodo. Čr
pali jo bodo po vodovodnil^ 
ceveh v predoru pod Kana' 
lom (sprva namenjenih gaš '̂ 
nju požarov). Sistem cevi bo 
treba le malo preurediti iî  
potem bodo Angleži lahk" 
načrpaU 1,6 milijona litro '̂ 
francoske vode na dan. 
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Ugodna prodaja v srednji Evropi 
Prodaja avtomobilov v dr

žavah srednje Evrope je bila 
vse doslej v globoki senci ti
stega, kar se je dogajalo v 
Evropski uniji in zahodni 
Evropi. Vendar lanski podat
ki o prodaji avtomobilov v 
teh državah kažejo, da gre za 
trge, ki jih je treba spoštova
ti, kajti številke so zanimive 
in bistveno ugodnejše kot le
ta 1995. 

Seveda je daleč pred vsemi 
Poljska, kar je ob dejstvu, da 
gre za skoraj 40-milijonski 
trg, dokaj razumljivo. Lani so 
tako na Poljskem prodali 373 
tisoč osebnih avtomobilov, 
kar je bilo za okroglih 40 od
stotkov več kot leta 1995. 
Pred vsemi je bil Fiat, ki je 
prodal 13 tisoč avtomobilov. 

sledila je domača tovarna 
FSO (ki sedaj izdeluje avto
mobile ob kapitalski pomoči 
južnokorejskega Daevvooja) s 
prodajo 59 tisoč avtomobilov, 
medtem, ko je Daewoo prodal 
še 37 tisoč daevvoojev. Zani
mivo je, da je Fiat prodal kar 
60 tisoč avtomobilov, ki jih 
pri nas poznamo (ali smo jih) 
pod oznako pl26. 

Na Češkem so lani prodali 
153 tisoč avtomobilov, kar je 
bilo za 34 odstotkov več kot 
leto prej. Najbolje se je seveda 
odrezala domača Škoda, ki je 
prodala 82 tisoč avtomobilov 
in si zagotovila 53 odstotkov 
domačega trga. Opel je bil 
drugi s prodajo 10600 avtomo
bilov, na tretjem mestu pa je 
Volksvvagen, ki se mu je posre
čilo prodati 8800 avtomobilov. 
Zanimivi so nekateri odstotki 

povečanja prodaje pri nekate
rih avtomobilskih tovarnah. 
Tako je denimo Daevvoo pro
dal 4500 avtomobilov, a je bilo 
to kar za 260 odstotkov več kot 
predlani, medtem, ko je Fiat 
svojo prodajo povečal za 196 
odstotkov. 

Zanimiva je Slovaška. Tam 
se je lani za nove avtomobile 
odločilo 74 tisoč kupcev, kar 
je bilo za 203 odstotke več kot 
leto prej. V ospredju je bila 
češka Škoda (22 tisoč avto
mobilov), sledil je Daevvoo 
(11 tisoč) in nato Volksvvagen 
(6900 avtomobilov). Kot je 

bolj ali manj znano, se je pro
daja verjetno povečala pred
vsem zaradi tega, ker so na 
Slovaškem lani za avtomobile 
z motorji do 1500 kubičnih 
centimetrov odpravili carine 
oziroma uvozne dajatve. 

Na Madžarskem pa so lani 
prodali 74 tisoč avtomobilov, 
kar pomeni, da je bil posel 
večji za skoraj 10 odstotkov. V 
ospredju je bil Opel (15 tisoč 
vozil) , nato Suzuki (13.800), 
na tretjem mestu pa je bil 
eden najuspešnejših avtomo
bilov na srednjeevropskih tr
gih. 

V i d e t i in biti v i d e n 
v celjski bazi AMZS na 

Ljubljanski cesti so v soboto 
pripravili preventivno akcijo 
z naslovom Luči in oči. V njej 
so pregledovali izpravnost 
svetlobnih teles na vozilih, 
vsakemu vozniku pa je bil na 
voljo tudi dežurni okulist. 

Akcijo je direktor baze Ivo 
Karo ocenil ugodno. V njej so 
pregledali 42 vozil, najpogo
stejše napake pa so bile naro
be nastavljeni žarometi, za
maknjenost žarnic v ležiščih, 
slabo delovanje pozicijskih lu
či in pomanjkljiva razsvetljava 
na zadnjem delu vozil. 

Vid si je dalo pregledati 37 
voznikov. Kot so ugotovili, pa 
kar 90 odstotkov voznikov sla
bo vidi. 

Naslednjo preventivno akci
jo bodo v bazi AMZS pripravili 
zgodaj spomladi. 

PRIMOŽ ŠKERL 
Foto: SHERPA 

Dobro 
poslovanje 

Roverja 
Britanski Rover je že sko

raj štiri leta v rokah BMW, 
ki je večinski lastnik. Vse 
kaže, da je Rover lani poslo
val in s tem prodajal dokaj 
dobro, kajti prvič po letu 
1988 je prodal več kot pol 
milijona avtomobilov in 
hkrati izdelal za pet odstot
kov več kot leta 1995. 

Pomembno vsekakor je, da 
je 54 odstotkov vsega kar je 
izdelal, izvozil. Tako je bil 
posel na evropskih trgih večji 
za 16,5 odstotka (prodaU so 
približno 175 tisoč avtomobi
lov) , na trgih zunaj Evrope pa 
so za svoje avtomobile našli 
95 tisoč kupcev oziroma za 
19 odstotkov več. Slabo pa je 
to, da se je povpraševanje po 
roverjih na domačem, torej 
britanskem trgu, zmanjšalo 
za sedem odstotkov (prodali 
so 232 tisoč roverjev). Za bri
tansko avtomobilsko hišo je 
tedaj, ko se ozira po evrop
skih trgih, zelo pomembna 
Italija, kajti tam so lani proda
li 47 tisoč avtomobilov, v 
Nemčiji pa 22 tisoč, vendar je 
bila rast prodaje največja prav 
v tej državi. Sedanji podatki 
dokazujejo, da je šel zelo do
bro v prometu roadster MGF, 
pa serija 200 in 400. 

BORZA CEN 
Na sejmu rabljenih vozil pred dvorano Golovec je bilo na prodaj 59̂  
avtomobilov. Prodanih je bilo 15 vozil. Organizatorji so izdali ?' 
kompletov kupoprodajnih pogodb. Obiskovalcev na sejmu je bii' 
1500. ^ 

Pestre jša in ugodne jša ponudba v o l v o v 
Novomeški Revoz je še od 

časov, ki je bilo načrtovano, 
da se bosta Renault in Volvo 
združila, ohranil položaj 
uradnega zastopnika in pro
dajalca avtomobilov volvo. V 
zadnjem času pa je v ponud
bi volvov na slovenskem trgu 
nekaj novosti. 

Tako so tovarniške cene ne
katerih modelov nekoliko niž
je, volvo S40, novi srednjeveli-
ki avtomobil te tovarne, pa je 
serijsko na voljo s štirimi zrač
nimi varnostnimi blazinami 
(dve stranski oziroma bočni). 
Odslej je treba za volvo S40 z 
1,8-litrskim bencinskim mo

torjem odšteti 3,68 milijona 
tolarjev, najdražja pa je izve
denka V40 (karavan) z 2,0-
litrskim bencinskim agrega
tom, ki stane 4,6 milijona to
larjev. Pomembno je, da sta 
oba volva S/V40 z 1,9-htrskim 
turbodizelom cenejša za 50 do 
100 tisoč tolarjev. Ker se bo na 
slovenskem trgu kmalu poja
vil nekoliko prenovljeni volvo 
850, ki ga odslej imenujejo S/ 
V70, ponujajo zadnje avtomo
bile serije 850 po dokaj ugod
nih cenah. Tako je najcenejši 
850 z 2,5-litrskim motorjem 
na voljo za 4,7 milijona tolar
jev, najdražji pa je volvo 850 

esatate (karavan) s stalnim šti 
rikolesnim pogonom AWD, k 
stane 6,8 milijona tolarjev. 

Povsem v vrhu ponudbe su 
oba volva S/V90, torej nado
mestilo prejšnje serije 900, pn 
čemer je najdražja različica s 
3,0-litrskim bencinskim V6 
motorjem in z močjo 240 KM. 
Tistim, ki hočejo imeti vet 
ponujajo še izvedeno executi-
ve, ki ima za dobrih 150 mili
metrov daljšo medosno razda
ljo in tri vrste opreme. Edina 
serija volvov, pri kateri ni bis
tvenih sprememb, so poslav
ljajoči se modeli 440/460. Na 
sliki: volvo 850R. 
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Ford: Evropa je p rezah tevna in 
p redraga 

Iq precej časa je znano, da 
jj imel lani ameriški Ford 
ĵ liko uspeha doma, pa veli-
jjp težav v Evropi, kjer je jifodal manj kot je računal. 
V lanskih devetih mesecih 

jfimel evropski Ford izgube 
2a203 milijone dolarjev, ne
kateri pa so prepričani, da je 
lilo lanske izgube vsaj za 300 
milijonov dolarjev. Sedaj šte-
rilke še niso znane, pri Fordu 
jpamenijo, da je evropski trg 
zelo zahteven, da gredo do
ta v promet predvsem majh-
oiavtomobili, ki ne prinašajo 
dobička ipd. Pomembno aH 
klabo je tudi to, da veliko av-
omobilov naredijo v Nemčiji. 
\m so stroški izdelave iz

jemno visoki, hkrati pa je tudi 
res, da Ford v svojem evrop
skem programu nima avto
mobila višjega razreda, ki bi 
bil uspešen. Kljub zelo dobri 
prodaji nove fieste in mondea 
ter deloma tudi escorta, veliki 
scorpio ne najde dovolj kup
cev. Povsem drugače je v 
ZDA, kjer je bil Ford (o tem 
smo že pisali) zelo uspešen, 
pri čemer je prodal nič manj 
kot 400 tisoč terencev explo-
rer. S tem avtomobilom po 
novem prihaja tudi v Evropo 
in Slovenijo, vendar na zelo 
veliko prodajo zaradi veliko
sti in robustnosti avtomobila 
verjetno ne more računati. Na 
sliki: novi ford mondeo. 

Osebni avtomobi l i v ozad ju 
v ZDA so lani prodali več kot 15 milijonov vozil (osebnih 

Momobilov, dostavnih in gospodarskih vozil, tovornja-
iov ipd.), pri čemer je zanimiva lestvica najbolje prodaja
nih vozil. 

Na prvih treh mestih namreč ni niti enega tipičnega 
osebnega avtomobila. Tako so lani Američani kupili 750 tisoč 
Fordovih dostavnih avtomobilov F serije, Chevrolet pa je 
prodal 550 tisoč podobnih dostavnih vozil (serija C/K) . Na 
tretjem mestu je bil ford explorer (402 tisoč), torej prvo 
osebno vozilo. Med najbolje prodajanimi vozili v ZDA so bili 
lani še honda accord (382 tisoč) pa toyota camry (359 tisoč), 
ford escort (284 tisoč) ipd.. 

N o v a organiz i ranost Opla 
Nemški Opel je edina velika avtomobilska hiše, ki v 

Sloveniji nima svojega uradnega uvoznika, pač pa le uradne 
prodajalce oplov. To je svojevrstna organizacija, ki pa se 
"'egne v prihodnje nekoliko spremeniti. 
Tako bodo v začetku prihodnjega meseca v madžarski Budim

pešti postavili na noge novo organizacijsko enoto z imenom 
'̂ Pel Sautheast Europe. osnovni namen te organizacije je 
seveda povečati ponudbo in s tem prodajo oplov na teh trgih. 
V i Sautheast Europe bo imel dve operativni enoti: Opel 
^̂ nadrio za območje držav ob Donavi in Jadranskem morju 
'"̂ dria) in Opel Hungary za območje Madžarske. Opel Saut-
"ê st bosta vodila Albert Lidauer in Christopher Lacey, najpo-
fî mbnejši človek Opla Danadrie pa bo Thomas Olmestead. Ali 
° to pripomoglo k boljšemu položaju Opla pri nas in v 
"trienjenih državah, pa bo kmalu jasno. 

Nočem avta! 
Vamaha viragoXV 125 

Vam štirikolesna pločevina pred celjsko 
gimnazijo »kravžlja« sive celice? Taka mula-
rija, pa taki dobri avtomobili. V naših letih 
smo bili srečni z... 

Priznajte, generacija povojne izgradnje, da 
ste vsaj enkrat razmišljali podobno. Nekaj re
snice se v vaših mislih da najti. Pred avstrijski
mi, nemškimi in italijanskimi šolami je dosti 
manj avtomobilov. In več dvokolesniških pre
voznih sredstev. Zakaj? Ja, zaradi večje izbire 
motociklov za šestnajstletnike, dražjega benci
na, dražjih stroškov posedovanja avtomobila 
nasploh. 

TEST 
Prvo težavo odpravljajo slovenski trgovci. 

Med njimi prednjači Vamaha. S celovito ponud
bo chopperjev so udarili žebljiček na glavo. 
Zadnjo kocko v mozaiku dvokolesniškega kro
ma so postavili s prihodom najmanjše XV 125, 
namenjene Evropejcem z avtomobilskim izpi
tom, pri nas pa le šestnajstletnikom, ker nove 
bruseljske izpitne zakonodaje še ne bomo vi
deli v težko pričakovanem svežem cestno pro
metnem zakoniku. 

Postavljena vštric z ostalimi 
kubaturno obilnejšimi modeh 
mala virago prevara celo tr
govca na oni strani pulta, kaj 
šele dvokolesniškega laika. 
Stopetindvajset kubična da je? 
Ne me basat! Če je pa taka kot 
ona tamle zraven! 

V tem je štos! Ne v dolžini 
ne v teži ne v zunanjosti se ne 
razlikuje od že dolga leta pri
sotne virago 250. Bo za doka
zovanje porekla res potrebno 
odpreti dvovaljnik in izmeriti 
luknje v cilindrih? Ne, takšne 
nam Japonci še niso ušpičili. 
Mala je ožja za centimeter in 
malce drugače obarvana. 

Vse dileme okoli identitete 
se dajo rešiti. Manjši hod in 
premer batov v navidez veli

kem zračno hlajenem V dvo-
valjniku zmore manj konjev. 
Kohko manj, je (zopet) skriv
nost. Za 100 na uro? Da, da 
vsekakor. A navkljub mali 
kubaturi nudi sproščen uži
tek lenarjenja. V primerjavi z 
italijanskimi »ponaredki«, 
gnanimi z enovaljnimi dvo-
taktniki, je zven iz dveh iz
puhov še vedno prva liga. 
Čeprav je siljenje yamahine-
ga štiritaktnika v visoke vrt
ljaje neugledno in ušesom 
moteče početje. Navora je 
presenetljivo veliko. Četrta, 
peta. Največkrat uporabljeni 
prestavi. Če ste pa nevede 
speljali z drugo, vam dvovalj
nik ne bo zameril. Zadrege 
bodo nastale ob sopotnici za

daj in ob želji po prehiteva
nju. Zato bodo pa starši mir
no spali. Ker, mlad in novo-
pečen, bo motorist šestnajst-
letnik z malo virago ugnal 
statistiko, ki opozarja na pre
velik krvni davek med moto
risti začetniki. Tudi s pomoč
jo, vsaj za chopper, odlične
ga zaviranja, nadpovprečne 
vzdolžne stabilnosti zaradi 
razkošne medosne razdalje 
in nizkega težišča, neutruja-
jočega sedenja in konec kon
cev zaradi občutka ležerno
sti, ko sedeš na take vrste 
motorček, ki za nameček 
zahteva manj kot sedem 
nemških tisočakov. 

Ostali dve težavi, stroški re
gistracije in pitje bencina sta v 
primerjavi z avtomobilom 
smešno majhni. Da ne govo
rim o prehodnejših pločnikih 
pred šolami. In o odpravi di
skriminacije srednješolske 
mularije. Ker vrednost matu
ranta na lestvici pomembnosti 
ne zraste zaradi mature same, 
ampak zaradi magične sta
rostne meje, ki te popelje v 
kraljestvo upravljanja avtomo
bila. Ne verjamete? Stopite do 
celjske gimnazije. 

S pomočjo male yamahe se 
meja pomembnosti pomakne 
v drugi srednješolski razred. 

TEODOR JESIH 

Ne mučite se z iskanjem dlake v jajcu! Na zunaj med virago 
125 in 250 (skoraj) ni razlik. Vztrajate! Kazalec na merilni

ku hitrosti na 125-ki ne seže tako daleč kot pri 250-ki. 
Zadovoljni? 

Tehnični podatki: 
Pogon: zračno hlajen dvovaljni štiritaktnik, 124 ccm, dva 

ventila po glavi, 26 mm uplinjač, E starter, 5 prestav, veriga. 

Vzmetenje in zavore: spredaj klasična vilica hod 140 mm, 
zadaj jeklena nihajka in par blaž. vzm. elementov, hod 100 
mm. 282 mm kolut spredaj in boben zadaj. 

Mere in teža: gume: 3.00-18 spredaj in 130/90-15 zadaj. D x 
Š X V: 2190 X 805 x 1140 mm, med kolesi 1495 mm, suha teža 
139 kg, rezervoar 9,5 1. 

Poraba: 3,8 1/100 km (tovarna). 

Cena: 6.900 DEM, registracija: 1.150 SIT, zavarovanje (brez 
popusta) AO: 11.652 SIT. 
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KULTURA BIVANJA 

Domačnost s kamini 
čemu si dandanes spet po

stavljamo kamine oziroma 
kaminske peči v naša stano
vanja, v naše domove? Zato, 
ker se radi vračamo nazaj h 
klasiki, ker hrepenimo po 
odprtem ognju, po starih og
njiščih. 

Obenem pa so kamini oziro
ma kaminske peči namenjene 
ogrevanju prostorov (včasih 
tudi pripravi jedil na žaru). S 
pomočjo kaminov se lahko v 
hladnih zimskih dneh prijetno 
grejemo. V naše domove in 
stanovanja nam pričarajo še 
domačnost in naravnost. V 
prostore vračajo nostalgičnost 
starih časov. S svojimi narav
nimi materiali pa omogočajo 
bolj zdravo ogrevanje prosto
rov, kjer se največ zadržuje
mo. 

Vse bolj poskušamo v naše 
domove vpeljati čim več izdel
kov, ki so narejeni iz naravnih 
materialov. To velja tudi za 
peči oziroma kamine. Če ho
čemo torej naravne materiale, 
bodo tudi kamini izdelani iz 
le-teh. 

Litoželezni Icamini 
Različne konstrukcijske iz

vedbe litoželeznih kamin
skih peči omogočajo zgore
vanje različnih vrst trdih go
riv pri najboljšem izkoristku, 
obenem pa so litoželezni ka
mini in njihova kurišča od
porni na zelo visoke tempe
rature. 

Dandanes poznamo samo
stojne (nevgradne) konvekcij-
ske litoželezne kamine; samo
stojne kombinirane kamine, 
ki omogočajo ogrevanje z od
prtimi vrati oziroma ogrevanje 
z zaprtimi vrati; kamine, ki se 
kurijo samo z drvmi; univer

zalne konvekcijske kamine, 
vgradne kamine in podobno. 

Samostojni konvekcijski 
kamini: nastala toplota se hi
tro odbija v prostor, ki ga ogre
vamo. Lahko rečemo, da to
plota žari v prostor. Med zuna
njo steno kamina in gorilno 
komoro se segreva zrak, ki se 
nato vzpenja kvišku, hladni 
zrak pa pritiska navzdol. Hi
trost in enakomerna porazde
litev toplega zraka sta torej 
vehka prednost, ki jo doseže
mo pri konvekcijskih kaminih. 
Ker se nastala toplota vzpenja 
kvišku, ni potrebno, da je med 
kaminom i i pohištvom, ki ga 
imamo v prostoru, velik raz
mik. 

Konvekcijske kamine lahko 
kurimo z drvmi in briketi. Pri
marna in sekundarna zračna 
rozeta pri teh kaminih pa 
omogočata dobro izgorevanje 
in poskrbita, da se na okencih 
kaminov (iz posebnega ste
kla) ne nabirajo saje. 

Čiščenje teh peči je zelo 
enostavno. Stabilna litoželez-
na rešetka poskrbi, da ni pra
hu v prostoru, ki ga ogrevamo, 
posoda za pepel pa se prazni 
samo priložnostno. Kamini so 
konstruirani tako, da je izgo
revanje v njih tiho in čisto in 
da ne povzročajo prahu v pro
storu. 

Ker je ohišje kaminov iz lite
ga železa, mora biti trajno zaš
čiteno s posebnimi mat črnimi 
emajli. V glavnem je toplotna 
moč teh kaminov od 5 kW do 
10 kW, zmogljivost peči je od
visna od izolacije hiše in zna
ša od 100 do 250 kubičnih 
metrov. Teža omenjenih kami
nov pa je od 80 do 140 kg 
(odvisno od izvedbe in ^liko-
sti kamina). 

Samostojni litoželezni 
kombinirani kamini: predno

st teh je, da lahko kamin ozi
roma peč gori z odprtimi ali 
zaprtimi vrati. 

Ogrevanje z odprtimi vrati 
daje posebno doživetje. Pri 
odprtih vratih lahko nepo
sredno opazujemo ogenj. Veli
ka odprta vrata kamina omo
gočajo, da doživljamo udobje 
in domačnost ob ognju. 

Ogrevanje z zaprtimi vrati 
funkcionira kot navadna peč 
na trda goriva (drva) z velikim 
izkoristkom. S tem lahko do
segamo boljšo učinkovitost. 
Ker take kamine lahko upo
rabljamo kot kamine z odpr- ^ 
tim ognjem ali kot navadne 
peči, jih imenujemo kombini
rani kamini. 

Kombinirani kamini so v os
novi konstruirani kot klasične 
peči na drva. Lahko jih kuri

mo še z briketi, ne pa z navad
nim premogom. Kombinirani 
kamini se tudi enostavno čisti
jo. 

Vgradni litoželezni kami
ni: v zadnjem času vgrajujejo 
v stanovanjske prostore vse 
več vgradne konvekcijske peči 
iz litega železa z emajhrano 
čelno stranjo; Ti kamini imajo 
na prednji strani primerno ob
likovana vrata s steklom, pre
ko katerega lahko opazujemo 
ogenj. 

Pri vgradnih kaminih po
sebna gorilna komora omogo
ča kroženje in ogrevanje zra
ka. Ogreti zrak se nato ob 
vgradnem konvekcijskem ka
minu zelo hitro dviga kvišku 
in intenzivno ogreva stano
vanjski pro.stor. 

BOJAN SEŠEL 

LEPOTA IN ZDRAVJE 

Mlečni zobje in žvečilni gumi 
Se tudi vaš malček rad igra z 

razmajanim mlečnim zobom, ki si 
ga ne pusti izpuliti, vi pa nepresta
no trepetate, da bi mu izpadel v 
spanju ali med obrokom in bi ga 
tako utegnil požreti, v najhujšem 
primeru pa bi mu lahko zašel celo 
v sapnik in bronhije oziroma v 
pljuča? 

Če malčka res ne morete prepriča
ti, da bi mu poskusili izpuliti mlečni 
zob (zagrabite ga s čistim robčkom 
ali drugo tkanino in malce zasuka
te), mu ponudite žvečilni gumi. Če 
je zobek že zrel za ločitev od dlesni, bo med žvečenjem izpadel 
brez bolečin in neprijetnih senzacij (pogosto se otrok tega 
sploh ne bo zavedel), pri čemer se bo skoraj gotovo vtisnil v 
lepljivo maso žvečilnega gumija in v njem tudi ostal, ne da bi 
vam povzročal strah in zaskrbljenost ter ogrožal vašega nade-
budneža. 

ZDRAVO SPANJE 

U V čiščenje jogi jev 
Jogijev ne moremo oprati, zato so leglo bakterij, trosov, 

virusov in hišnih pršic, vse to pa povzroča nemirno 
spanje, alergije in celo astmo. Te težave naj bi odpravljalo 
posebno antibakterijsko čiščenje jogijev z UV žarki, ki je 
novost v Sloveniji. 

Posebej nadležne so pršice, očem nevidni sivo-beli pajkovci, 
ki se hranijo z odmrlimi kožnimi luskami človeka. V naših 
ležiščih jih je v izobilju - tako lusk kot pršic. V eni sami noči 
lahko v jogi prodre tudi do liter potu, ki ob obilici virusov in 
bakterij predstavlja pršici pravi priboljšek. V jogiju se nabirajo 
tudi iztrebki pršic in prav ti povzročajo kihanje, zamašen nos, 
srbenje, solzenje, kašljanje, dušenje in celo astmatične napade. 

Čiščenje jogijev po posebnem postopku, ki ga opravljajo 
servisi Potema, je preprosto. Poseben aparat drsi po ležišču, 
proizvaja visokofrekvenčne vibracije , ki spreminjajo umaza
nijo v ležišču v prah, ki ga nato izsesa vakuunjski sesalnik. 
Intenzivno UV sevanje uničuje bakterije, viruse in trose. 
Postopek je antibakterijsko zelo učinkovit, ne povzroča hru
pa in ne škoduje človeku in okolju. 

URARSTVO IN TRGOVINA Z URAMI 
POLAJŽER, ŠLANDROV TRG 19, ŽALE( 

. Id: 063 713-425 _ 

VAS PRIČAKUJE Z VEČ KOT 500 MODELI UR 
VSEH ZNAMK IN CEN • SERVIS ZAGOTOVIJElf 

ŠTIRINOŽNA DRUŠČIN/ 

Da boš veliic in mocat 
Včasih je bilo enostavno. 

Volk in divja mačka, predni
ka naših štirinožnih hišnih 
tovarišev, sta sebe in svoj za
rod prehranjevala z vsakod
nevnim ulovom. Mame so 
nagonsko vedele, kaj je za 
njihove mladiče dobro in se 
na vso moč potrudile, da so 
potrebno priskrbele. Če se je 
to obneslo, so otroci zrasli v 
zdrave, krepke volke in divje 
mačke. Sicer pa se je zgodilo 
to, kar biologi imenujejo 
»naravna selekcija«. 

Take »igre na srečo« se dan
danes tisti, ki imajo doma 
majhno muco ali pasjega mla
diča, najbrž ne bi šli. Poleg 
tega ljudje nimamo nagona ži
vali matere in ne vemo^ katera 
hrana je prava. Zato ^ mora
mo o potrebah malih hišnih 
tovarišev ustrezno poučiti. 

Zlasti mladiči potrebujejo v 
obdobju rasti za pravilen raz
voj hranilne snovi, vitamine in 
rudnine in sicer v večjih koh-
činah in drugačni sestavi kot 
njihovi odrash vrstniki. 

Sestava pravilne hrane že za 
odrasle pse ni enostavna stvar. 
Tako psi - kljub razširjenemu 
mnenju - niso zgolj mesojedi, 
temveč potrebujejo približno 
tretjino rastlinskega hranilne
ga dodatka. Pasji predniki so 
tovrstne dodatne hranilne 
snovi dobili tako, da so požrli 
plen skupaj z vsebino njego
vega želodca. Mačke spet po
trebujejo mnogo več beljako
vin kot ljudje in večina sesal
cev. 

Pri živalskem zarodu pa je 
zadeva še nekoliko bolj zaple
tena. Mladi psi, ki se po štirih 
do šestih tednih odvadijo piti 
materino mleko, potretiujejo 
posebno hrano. Le-ta vsebuje 

še posebej veliko beljakov 
kalcija, fosforja in vitamin 
Mačji mladiči potrebujejo 
več kakovostnih beljakovii 
maščob kot odrasle mad 
dovolj - vendar ne preve 
vitamina A, poleg tega še v 
mina D in BI, pa seveda r 
ninske snovi, kot so kalcij, 
for in jod. Majhne pse sp 
hranimo štirikrat dnevi 
mačjim mladičem, katerih 
lodci so zelo majhni, pa da 
na dan šest obrokov. Šte 
obrokov sčasoma zmanjši 
mo, dokler ne dosežemo »i 
malnega« ritma hranjenja 
do dvakrat dnevno za j 
dvakrat za mačke). Hitro 
stoči mladiči pospravijo gl 
na svojo težo mnogo večjo 
ličino hrane kot njihovi odr 
vrstniki, kar je prav tako 
membno za njihov razvoj. 

Nasvetov o tem je dovo 
literaturi, pa tudi vetei 
vam bo rad svetoval. Če pa 
želite sami pripravljati hra 
je v trgovini bogata izbira 
tove hrane, različnih vrst 
okusov. Pa še glave si vam 
treba razbijati, kajti ti obri 
so sestavljeni ustrezno 
uravnoteženo. Končno za 
jamčijo strogi predpisi. 

Tudi za posebne pot« 
pasjih in mačjih mladičev 
mogoče dobiti mešanice h 
ne s prej omenjenimi, za r 
potrebnimi hranilnimi sn 
mi. 

Seveda pa sodi k ustrezn 
mu ravnanju z domačimi ^ 
valmi več kot le pravilno hf 
njenje. S tem pa je mogoi 
postaviti dobre temelje | 
zdravo pasje ali mačje življ 
nje. Če bo tudi sicer vse pr< 
postorjeno, se bo iz nerodr 
»mehke kepice« razvil sreff 
in zvest sopotnik za mnoi 
leta. 
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NEDEUSKO KOSILO 

j^ožganova juha z rižem 

0intni piščančji zvitki, omletni 
Iranci, tirolski cmoki, šampinjo-

ni v omaki, solata 

PorLarejena potica 

Piše: sestra VENDELINA lHožganova juha 
potrebujemo: 4 dag masti, 5 

,jg inoke, telečje možgane, 
poper, muškatov orešek, 

j j j p i j a n , peteršilj, 1 žlica kisle 
j i n e t a n e , jušno kocko, 10 dag 

iža. 
priprava: možgane damo v 
ĝčo vodo, odstranimo koži-
in vodo odlijemo. Na masti 

0eno spražimo moko, do-
jaiiio možgane, ko se poraz-
!|elijo med prežganje, prilije-
'[ jiokrop, osolimo, dodamo d i -
; v̂e, smetano i n riž. Po želji 
Jodamo jušno kocko. Riž ku-

. lamo posebej 20 minut. 

Pikantni piicancji 
zvitici 

' Potrebujemo: 6 piščančjih 
^ iiezkov, sol, 6 rezin prekajene 
['slanine 1/2 cm debele, 2 ko-
' imčka, 2 zeleni papriki, 2 žli-
1̂ sesekljane čebule, peteršilj, 
lunijan, poper, po želji gorči-

' 0,maščobo z a pečenje. 
[ Priprava: korenček olupi-
I mo, narežemo n a tanj še rezine, 
lapriko prerežemo, odstrani-

S o s e m e , operemo i n po dol-
^ jem narežemo n a rezine. 
' Z-̂ ezke rahlo potolčemo, 

10, po želji namažemo z 
; aco, potresemo s čebulo, 
imijanom, poprom i n peterši-

] liem. Po sredi zrezka damo 
; slanino, rezine korenja i n pa
prike enakomerno porazdeli
mo po vsem zrezku. Tesno jih 
avijemo, povežemo z vrvico, 
opečemo v vroči maščobi 
»krog i n okrog, prilijemo zaje-

0 kropa i n jih dušimo do 
Kega. Preden jih damo n a 

'Mo, odvijemo vrvico, jih 
Pffrežemo ali jih damo cele 
13 ogret krožnik. 
Namesto, d a b i zrezke pove

zali z vrvico, jih položimo n a z 
A^m namazano folijo, zavije-
'i^, položimo n a pekač i n pe-
'Mo poldrugo uro n a 180 do 
! 200 stopinj Celzija. 

Omletni rezanci 
Potrebujemo: 1/2 1 mleka 

''i pol mleka - pol vode, aU 
'"di pol piva i n pol vode, sol, 2 
l̂ î i. 25 dag moke, maščobo 
^ p e č e n j e . 

Priprava: med polovično te-
*°čino zamešamo sol, jajci, 
"'̂ l̂ o, prilijemo ostalo tekoči-
1"* Omlete se lepše pečejo, če 
ŝto počiva vsaj pol ure. 
Pečene omlete narežemo n a 

^Prst široke rezance. 

Tirolski cmoki 
^Potrebujemo: 20 dag n a 

• ^ c k e narezanega kruha, 6 
na drobno narezane šun-

jj; Peteršilj, 2 žlici masla, 2 
sesekljane čebule, 2 jajci, 

^'rnleka, 3 žhce moke, sol. 
^ •^dprava: kruh damo v skle-

potresemo s peteršiljem, 
1̂ '̂ 0̂ i n zabelimo s prepraže-
^čebulo. Jajci z mlekom ste-

ĵ ^̂ ô, osolimo i n polijemo po 
p"̂ Û- Rahlo premešamo i n 
j,̂ 'čakamo, d a se kruh navlaži. 
p̂ ^̂ n oblikujemo cmoke, 

"̂ ŝemo z 2 žlicama moke 

po kruhu, spet rahlo premeša
mo in z mokro roko oblikuje
mo cmok, povaljamo ga po 
moki, ki jo imamo na kupčku, 
na deski. Če naredimo večje 
cmoke, jih kuhamo 10 do 15 
minut v slanem kropu. Cmoke 
na ogretem krožniku prereže
mo ali jih pustimo v celem. 

Šampinjoni v 
omaki 

Potrebujemo: 1 kg šampi-
njonov, 2 žlici olja, 1/8 1 bele
ga vina, 2 žlici sesekljane če
bule, 2 stroka strtega česna, 
peteršilj, poper, smetanov 
podmet iz 1 dl kisle smetane 
in žličke moke, po želji jušna 
kocka. 

Priprava: šampinjone oči
stimo, operemo in osušimo v 
cedilu. Na vročem olju spraži
mo čebulo, dodamo šampi
njone, premešamo, prilijemo 
vino in jih dušimo toliko časa, 
da vpijejo vino. Poberemo jih 
v skledo. V kožico vlijemo 
smetanov podmet in toliko 
kropa ali juhe, da dobimo 
omako. Šampinjone nareže
mo na listke, jih pomešamo v 
omako, solimo, popramo in 
po potrebi dodamo jušno koc
ko. 

Ponarejena potica 
Potrebujemo: 1 kg moke, 1 

dag soli, 3 dag kvasa, 8 dag 
sladkorja, 8 dag masla, 3 do 4 
rumenjake, 2 zravnani žUci 
kakava, približno 1/2 1 tople
ga mleka; 6 dag masla za ma
zanje. 

Priprava: pri kvašenem te
stu moko vedno presejemo, 
ker jo s tem zrahljamo. V jami
co v moki vlijemo v toplem 
mleku z žličko sladkorja raz-
mešan kvas. Vanj zamešamo 
malo moke. Rumenjake, sol, 
sladkor damo ob rob sklede, 
maslo stopimo. Vzhajan kvas 
zmešamo, prilijemo toplo 
mleko in določimo trdoto te
sta. Bolj mehko testo je oku-
snejše, a se težje dela. Prilije
mo še toplo in tekoče maslo in 
gnetemo toliko časa, da posta
ne gladko in se loči tudi od 
rok. Testo razdelimo v dva de
la. V enega vgnetemo v treh 
žlicah toplega mleka pomešan 
kakav. 

Vzhajano testo vsako za se
be zvaljamo v enaki velikosti. 
Belo testo namažemo š teko
čim maslom in pokrijemo s 
čokoladnim testom. Tesno 
zvijemo, zavitek položimo v 
namazan model ali pekač, ga 
prebodemo z iglo in pokrit naj 
vzhaja v toplem prostoru 1 
uro. Vzhajano potico namaže
mo s stepenim jajcem in damo 
v 200 stopinj ogreto pečico. 
Pečemo jo eno uro, pečeno 
takoj namažemo z oljem in 
čez nekaj trenutkov jo zvrne
mo na desko in pokrijemo s 
papirjem in prtom, da se poča
si ohlaja. 

ZDRAVILNE RASTLINE 

Lovor 

Piše: BORIS JAGODIC 

Lovor (Laurus nobilis L.) 
spada v družino lovorovk, ki 
zajema približno 45 rodov z 
2000 vrstami. V Evropi raste 
le ena vrsta, vse ostale pa so 
doma v tropskih predelih in 
rastejo v vlažnih nižinskih 
gozdovih, pa tudi v višjih le
gah in jih najdemo v himalaj
skem visokogorju do višine 
2700 m. Lovorovke so zelo 
odporne proti temperatur
nim spremembam in so zelo 
občutljive za vlago. Ne raste
jo na močvirnatih tleh, niti 
jih ni v savnah in stepah. 

Lovor je vedno zeleno, diše
če drevo in zraste do sedem 
metrov visoko. Njegove veje 
nosijo usnjate, ozke liste z va
lovitim robom in so zelo zgoš
čeni vzdolž vej. So prijetno di
šeči. Rumeno zeleni drobni 
cvetovi so v zalisnih šopih in iz 
njih se razvijejo temno modre 
jagode. Lovor cveti marca. 

Priraste v cvetličnih loncih, 
v naravi pa ga je veliko v Pri-
morju. 

Nabiramo lepe liste in jih 
posušimo v senci na prepihu, 
pa tudi zrele plodove. 

Listi vsebujejo eterično olje, 
grenčine, plodovi pa eterično ol
je, maščobno olje, sladkorje, slu
zi, škrob. Lovorove liste uporab
ljamo kot začimbo, ker eterično 
olje in grenčine spodbujajo izlo
čanje prebavnih sokov ter tako 
olajšajo prebavo in preprečujejo 
neprijetno napihovanje. 

Z vodno destilacijo listov in 
plodov pridobivamo eterično ol
je, ki ga uporabljamo zunanje za 
masažo. Draži kožo in s tem 
pospešuje prekrvavitev tudi v 
globino. Izboljša se prekrvavitev 
sklepov in njihove okolice, 
zmanjšajo se bolečine in otekline 
in sklepi postanejo bolj gibčni. 
Ta učinek izrabljamo za zdrav
ljenje kroničnih oblik revmatiz-
ma, predvsem takih, ki jih ozna
čujemo kot bolezen obrabljenih 
sklepov. Skupaj s kafro, mento
lom, terpentinom in drugimi ete
ričnimi olji sestavlja razna mazi
la, ki olajšajo težave tudi pri 
otrdelosti mišic ter pri športnih 
poškodbah sklepov in kit. 

V zelo razredčeni obliki se 
lovorovo mazilo uporablja za 
lajšanje prebavnih motenj in 

napenjanja pri dojenčkih. Ven
dar moramo biti pri tem pre
vidni, ker lahko draži občutlji
vo kožo. 

Ljudsko zdravilstvo pa upo
rablja lovorove liste tudi tako, 
da jih nekaj namočijo v belem 
vinu in postavijo na sonce. Na
to precedijo in aromatično vino 
pijejo po požirkih pri napenja
nju. Občutek polnosd, preobil
no nastajanje plina v želodcu 
in črevesju ter napenjanje v 
trebuhu popustijo. Tudi čisto 
eterično olje, ki ga po kapljicah 
nakapamo na kocko sladkorja, 
ima podoben učinek. 

BIO 
KOLEDAR 

ZA VRTIČKARJE 

Gojenje špargl jev 
Špargelj daje zelo priljub

ljeno zelenjavno jed. Nekate
ri ga imenujejo tudi kralja 
zelenjave. Njegova prvotna 
domovina je Rusija (kraji 
okoli Kazana). Pri nas ga 
poznamo že 400 let. Na trgu 
dosega dokaj visoko ceno. 

Špargelj zahteva sončno lego 
in rahlo zemljo. Če se bomo 
odločili za gojenje, moramo 
prostor (vrt ali njivo) že jeseni 
zreguliti 80 cm globoko in jo 
dobro gnojiti s hlevskim gno
jem. Spomladi naredimo na pri
pravljeni gredi po dolgem 25 
cm globoke in 30 cm široke 
jarke, po 1 m narazen. Zemljo, 
ki smo jo dobili, ko smo kopali 
jarke, zmečemo na mesto med 
jarki. Po jarkih nasadimo šparg-
Ijeve sadike, ki si naj bodo 50 
cm narazen, tako da bo vsaka 
sadika, ki pride v sledečo vrsto, 
stala med dvema iz prve vrste. 
Mesta, kamor smo sadili šparg-
Ijeve sadike, zaznamujemo z le
senimi količki. Sadike nato pre
krijemo z zemljo. Sadike šparg
ljev kupimo pri vrtnarju. Trilet
ne so dražje od dvoletnih. 

Čez leto rahljamo zemljo oko
li rastlin, če je suša, jih zaliva
mo, jeseni pa odrežemo vsako 
steblo 10 cm nad zemljo in po
krijemo rastline v jarkih s prele
žanim gnojem. 

Naslednjo pomlad zasiplje-
mo jarke do vrha z zemljo, ki je 
ležala med vrstami. V polet
nem času je priporočljivo rah
ljati zemljo okoli sadik, jeseni 
pa zopet porežemo stebla 10 
cm nad zemljo in vrste pokrije
mo z gnojem. 

Tretjo pomlad potegnemo 
gnoj z vrst na mesto med vrsta
mi ter oprezno prerahljamo 
zemljo okoli rastlin z gnojnimi 
vilami. Ker se je zemlja usedla in 
se je greda znižala, navozimo na 
gredo nekoliko rahle, z drobnim 

peskom pomešane prsti. S tem 
zvišamo gredo. 

Ko začno mladike bosti iz 
zemlje, jih skrbno osipavamo, 
da ostanejo pod prstjo in da 
ostanejo blede in nežne. Naj
močnejše izmed njih porežemo, 
slabše pa pustimo, da rastejo 
kvišku. To leto smemo šparglje 
rezati le do konca maja. 

Četrto jesen in vsako nasled
njo jesen porežemo stebla in 
pokrijemo špargljevo gredo z 
gnojem. Vsako naslednjo pom
lad snamemo gnoj iz vrst 
špargljev, zemljo oprezno pre
rahljamo z gnojnimi vilami in 
osujemo mladike, ko začno 
poganjati iz zemlje, da so ved
no pod njo. Šparglje režemo 
meseca aprila in maja. Tak po
stopek kot to leto ponavljamo 
vsako naslednjo leto. 

Špargljeve grede oziroma 
nasadi trajajo 20 do 25 let (če 
vsako leto pravilno ravna
mo) . Največja rast in rezanje 
špargljev je vsako leto maja. 
Najboljše je, da jih režemo s 
posebnimi noži zjutraj. 

Nekateri špargljeve mladike 
pokrivajo s posebnimi lonci, da 
ne ozelenijo. Bolj priporočljivo 
pa je, da jih osipavamo z rahlo 
oziroma peščeno zemljo. 

Če šparglje napade šparg-
Ijeva muha, začnejo šparglje-
vi vrhi zgodaj bledeti in se 
sušiti. Take šparglje moramo 
odkopati do korenin in bolna 
stebla pri korenini porezali 
ter sežgali. 

Šparglji so zelo cenjena in 
okusna zelenjava, zelo dobre 
so juhe iz špargljev, lahko jih 
ocvremo, lahko jih vlagamo v 
kis in pripravljamo še na veli
ko drugih načinov. Ker je goje
nje pri nas nekoliko zamrlo, 
velja znova poskusiti s pride
lavo špargljev, da jih ne bomo 
kupovali samo v tujini. 
IIIH BOJAN SEŠEL 
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Bo nova knjižnica 
ali je ne bo, to je 

bilo vprašanje 
Kljub številnim novostim pa 

je delo v knjižnici kmalu posta
lo ponovno nevdržno. Obisk se 
je nenehno večal, zato »nova« 
čitalnica, ki je bila hkrati tudi 
izposojevalnica, ni več zadoš
čala potrebam uporabnikov, 
poleg tega pa je nemir ob izpo
soji neprestano motil bralce v 
čitalnici. Če ob tem upošteva
mo še prostorsko stisko v de
lovnih prostorih knjižničarjev 
ter v majhnih in neprimernih 
skladiščih, potem nam je lahko 
jasno, zakaj je uprava knjižni
ce zahtevala povsem nove pro
store. Že leto kasneje (1956) so 
na urbanistični konferenci 
prosvetnih in kulturnih delav
cev v Celju ugotovili, da je za 
Študijsko knjižnico edina reši
tev gradnja nove stavbe. O pri
zadevanjih za novo stavbo 
knjižnice je takratni ravnatelj 
Študijske knjižnice prof. Novak 
trideset let kasneje zapisal: 
»Uprava knjižnice si je že ves 
čas od ustanovitve, zlasti pa od 
leta 1956 dalje z vsemi silami 
prizadevala, da bi v okviru ob
nove stavbnega kompleksa Sta
re grofije zgradili na mestu no
vejšega, v vojni poškodovane
ga trakta novo poslopje, ki naj 
bi služilo predvsem za potrebe 
študijske knjižnice. Po vztraj
nem prepričevanju smo dose
gli, da so lokalni, predvsem 
občinski, v nekoliko manjši 

meri pa tudi okrajni družbeno
politični dejavniki odobrili to 
investicijo in sami izbrah za njo 
denar, kajti republiški dejavni
ki niso hoteli pokazati niti toli
ko razumevanja, da bi prispe
vali vsaj spodbujajoči sofinan-
cerski delež, pa čeprav bi bil še 
tako skromen, tako rekoč samo 
simboličen dokaz moralne 
podpore eni od uresničitev po
licentričnega družbenega raz
voja Slovenije.« 

Vendar je bilo potrebno na to 
počakati do 1. 1963. Številne 
okrogle mize o vlogi celjske 
kulture in pomenu študijske 
knjižnice niso prinesle nič no
vega. Stalna misel je ostala, da 
bi na mestu propadajočega po
daljška Stare grofije zgradili 
novo stavbo. »V šestnajstih le
tih nismo mogli ustvariti os
novnih pogojev, ki bi bili po
trebni za normalno dejavnost. 
Vselej so bili vmes kakšni dru
gi razlogi, ki so našo ustanovo 
potiskali ob stran in tako smo / 
.../ , če ne upoštevamo uredi
tve skromne čitalnice in neka
terih drugih del, dejansko še 
vedno tam, kjer smo bili, je 1. 
1962 potarnalprof. Novak. Šte
vilo knjig (1. 1962 je imela 
knjižnica 77.396 knjižnih enot) 
in obseg dela v knjižnici sta 
hitro rasla. Že 1.1961 je knjižni
co obiskalo več kot 19.000 bral
cev in si izposodilo 30.049 
knjig. Gotovo bi izposoja bila 
še večja, če ne bi imeli kar 
tretjino knjižne zaloge shranje
ne v zabojih. To pa je bilo za 
(kulturno) ustanovo, ki je ime

la po svojem značaju regijsko 
vlogo, nevzdržno. 

Zaposlenim čast in 
oblast! 

študijska knjižnica pa je v 
teh letih doživela veliko preo
brazbo v upravljanju, ki je šlo 
»v korak z družbenim razvo
jem«. Že januarja 1956 je bil 
imenovan prvi svet knjižnice 
»kot organ družbenega uprav
ljanja«, /eta 1963 pa so izvolili 
še upravni organ. Določila no
ve ustave (1963) so še »okrepi
la samoupravljavsko odgovor
nost«, saj je zbor delavcev 
združil naloge delavskega sve
ta in upravnega odbora. 

»Preobrazbe«, ki bi prinesla 
novo poslopje, pa ni in ni hotelo 
biti, čeprav so bili idejni načrti 
za to že pripravljeni. »Za sreds
tva ni težava. Tudi glavni pro
jekt je že zdavnaj gotov in leži 
na svetu za urbanizem in ko
munalne zadeve pri občinski 
skupščini v Celju. Toda potrditev 
projekta se vleče. Zadnji rok za
četka gradnje je že štirinajst dni 
za nami...«, so zapisali v upravi 
knjižnice jeseni 1963, ko bi se 
ob vseh soglasjih novogradnja 
že morala pričeti. Na predlog iz 
ljudstva: »Pričnejo naj z gradnjo 
- uradna potrditev bo že prišla«, 
je prof. Novak v Celjskem tedni
ku odgovoril: »Najbrž bi ta nas
vet tudi upoštevali, če ne bi bili 

tako blizu občine.« Soglasje je 
bilo izdano »še« isto leto, ven
dar pa so z gradnjo pričeli šele v 
pomladnih mesecih. Precej op
timističen načrt, da bi bila 
zgradba že do novembra istega 
leta končana v tretji fazi, je bil 
utopija, posebno še, ker so 
gradbinci zaradi objektivnih te
žav (pomanjkanje denarja) čez 
poletje prekinili z gradbenimi 
deli. Tako iz predvidevanj, da bi 
knjižnica lahko že ob svoji dvaj
setletnici zadihala v novih pro
storih, ni bilo nič. Pomanjkanje 
denarja, ki je pestilo izgradnjo 
novega celjskega kulturnega 
hrama, gre iskati predvsem v 
upravnih spremembah (ukini
tev okrajev je pomenilo enega 

sofinancerja manj), zato ni i , 
no, da se je celoten projekti 
kel skoraj štiri leta. j 

Tresla se je gor«^ 
rodila se je mi$; 

»Maratonska gradnja bo^ 
le prišla na cilj«, so spori 
javnosti ob kulturnem pr^ 
ku 1. 1967. Vendar so že; 
resnejši pogledi na stavbop( 
zali dokaj klavrno podobo j 
takratne gradbene operaj 
Velika časovna zamuda in 
vilne pomanjkljivosti pri izg 
nji, predvsem uporaba slj 
materialov, so metali senco 
novo pridobitev. O tem do 
zgovorno govori tudi glosa 
so jo objavili v Celjskem t« 
ku februarja 1968. »Zdi se 
da v Celju nekaj ni v reda. \ 
na stvari, ki jih naredijo; 
naredijo slabo. Poglej novo 
dijsko knjižnico. Saj ne rei 
da prostor ni lep in da usluži 
ci nimajo lepih, svetlih delai 
kabinetov. Saj nič ne rečem, \ 
mo ne zdi se mi prav, da so ta 
zavozili tisti študijski prosk 
Ne gre za iskanje dlake v jaji 
Če pa že nekaj delajo, bi lah 
naredili pošteno in funkcion 
no. Poglej: prideš zjutraj v /cnj 
nico in ti pri študiju ves dank^ 
pomagajo zvoki z drsališča 
Mestnem parku, cela vrsta U 
fonskih pogovorov in nered 
tipkanje po stroju. Poleti pa t 
lahko v tistem prostoru studi 
samo brez srajce in z noga 
namočenimi v umivalnik mr. 
vode...« Toliko o sami zgradi 

Leto 1966 in današnji Oddelek za študij v nastajanju; ravnatelj Študijske knjižnice v 
pogovoru s takratno »gradbeno operativo«. 

Zato tudi ni bilo odgovora na njegova pisma, ker mogoče ] 
njegova pisava ali način pisanja ni imel zaželene podobnosti. \ 
Čim bolj je premišljeval, tem bolj se je uprl njegov ponos. ] 
Prizadet seje dvignil, šel do nje in rekel: \ 

»Bile so trde besede, Ita. Uniformo strelskega častnika sem i 
slekel, če bi bil lahko njegov namestnik, je drugo vprašanje.« i 

Z vljudnim poklonom ji je poljubil roko ter šel k vratom. ^ 
Začudena zaradi njegovega vedenja je Ita vstala in šla visoko i 
zravnana mimo njega ter brez besede zapustila hišo. 

Medtem, ko je dijak s prvim parnikom zapustil Pulj, je bilo 
zanj določeno vabilo za vseučilišče v Bolonji že na poti. Čez; 
malo časa je zopet sedel v svoji ljubi avli, kjer se je znova \ 
zagrebel v knjige. 

Študiosusje bil zopet v svojem elementu, toda zadovoljstva,' 
ki ga je nekdaj pri tem občutil, ni bilo več. Njegove misli so \ 
večkrat zdrknile od knjige ter se izgubile v daljavi. V njem je 
nekaj glodalo, kar pa njegov ponos ni hotel priznati. V takih I 
primerih je nervozno kadil, toda kolobarčki niso več obkrožali j 
nobenega dekliškega obraza. Razočaranje gaje tako zagreni- \ 
lo, da ga sploh ni hotel več videti. 

Bili so pač trenutki, ko je njegov ponos popustil in se je v i 
njem zbudilo vprašanje: »Je res tako hudo, kar mu je Ita \ 
naredila? Mar ne bi raje njene odkritosrčnosti cenil? A to i 
nadležno vprašanje je vedno odrival od sebe. Nadležno zato, \ 
ker ni hotel biti slab. Zakaj tudi? Bilo je toliko deklic, ki so ga, 
oboževale, zakaj naj se torej upogne? V takih trenutkih je vzel i 
raje svojo mapo v roke ter listal po pismih, ki so bila pretežno'] 
pisana z žensko roko. Med temi je bila tudi konzulova hčerka, \ 
ki jo je spoznal v Romuniji. Ta mu je vedno pisala tako ljubko \ 
in vsa v pričakovanju. Da, ta je bila pravo nasprotje ponosne, 
Ite, ki prav gotovo ni videla v njem samo imitacije. Trmasto se \ 
je pripravil k pisanju in ji odgovoril na vsa pisma. i 

Kako pa to, daje Ita kar iznenada dobila od njega karto iz 
Bologne? Takoj nato pa dolgo pismo, v katerem ji je opisaV. 
svoje delo v novem kraju. Sta ga za kratek čas zapustila trma\ 
in ponos? \ 

Na karte deklica ni odgovorila. A na pismo? Zdelo sejije\ 
preveč stvarno in po njenem mnenju ni potrebovalo odgovo-' 

ra. Pogrešala je v njem hrepenenje po njej. Konec pisma se je 
sicer glasil: »Pozdravlja in poljublja te prisrčno tvoj Pepino.« 
Od kdaj Pepino? je mislila. Mogoče, ker je komaj vtaknil nos 
v Italijo in ga njegova gospodinja tako ogovarja? Je to 
resnemu petindvajsetletnemu možu všeč? Ona gaje poznala 
samo pod imenom Pepi in ni vedela, da gaje doma njegova 
mati tako nagovarjala. Nekajkrat je prečitala pismo ter je 
zaman iskala besed, iz katerih bi bila razbrala, da jo 
pogreša. Njeno veselje ob sprejemu pisma se je razblinilo v 
neskončno razočaranje. 

»Ne,« je zakričala, »vse to nima več smisla.« 
Trdo je držala zmečkano pismo v roki in zajokala. »Ne 

misli, da sem ob tvojem prihodu zgubila pamet, ne >Pepino<, 
dijaški sen je izsanjan.« 

Še enkrat se je porazgovorila s svojim mladostnim prijate
ljem. Ta je žarel, ko je rekla: »Prav si imel, Alojz, spoznala 
sem, da me Pepi ni ljubil. Vse je bilo le igračkanje, ki ga mora 
biti konec« 

Nekaj mesecev je minulo. Med nam znanimi osebami se je v 
tem času marsikaj spremenilo. Gospod Rak je dobil novo 
službeno mesto v Novem Sadu - pri donavski flotilji. Družina 
je bila vsa v pripravah na bližajočo se selitev. Sin je razdrl 
zaroko z Ano Rahel, ker je spoznal, da ne spadata drug k 
drugemu. Odšel je v Ameriko, njegova nekdanja nevesta pa je 
s svojci odšla v Boko Kotorsko. Boka je bila določena kot 
glavna luka za novo ustanovljeno jugoslovansko vojno mor
narico. Takrat je obstajala iz majhnih enot, ki so bile preosta
nek Avstrije. Tudi tam je bil arsenal, četudi ga ni bilo možno 
primerjati z arsenalom iz Pulja. 

Ko je Ita odslovila vladnega svetnika, kar je povzročilo hudo 
burjo pri materi, je le-ta prosil za premestitev ter zapustil 
mesto. 

Družina Kozoleje bila tudi pred veliko življenjsko spremem
bo. Po nekem slovenskem časopisu, kije prav slučajno prišel v 
roke mlajšemu sinu, so zvedeli, daje oče v Ameriki izpraševal 
po svojcih. Zveza z njimi je bila namreč med zmešnjavami 
vojne in v njenih posledicah pretrgana. Ko je bila po časopi
snem oglasu zopet obnovljena, je hotel oče imeti svojo družino 

zopet pri sebi. Ustvaril si je trdno eksistenco in je bil lastni 
majhne farme. Dovoljenje za preselitev pa je bilo .v zvezi 
velikimi težavami. Gospa Kozole je bila že preko starosU 
meje, Ignac, mlajši sin, je moral v novi domovini Jugoslm 
odslužiti še vojaški rok, in Alojz, ki je bil hrom, sploh ni dol 
dovoljenja. Kljub temu se je gospe Kozole le posrečilo doh 
potrebne tiskovine za prevoz. 

Tokrat je bila občina v Pulju usmiljena in je gospe črtu 
nekaj let. 

Z veliko bolečino je morala težko prizadeta gospa nastop 
potovanje v neznano. Sicer je želela priti k ljubemu moi 
toda zavest, da nesrečnega sina ne bo nikdar več videla, ji 
težila srce. Njena edina tolažba je bila, da seje pogumno vi 
v usodo, da je dosegel trdno mesto in da mu bo mogla 
Amerike denarno pomagati. 

Prišel je čas, ko je bil zadnji transport za Jugoslavijo 
pripravljen. Rakova družina je imela posebno veliko trai\ 
porta. Dva železniška vozova sta bila rezervirana zan] 
Sedaj je prišla vrsta nanje in ni bilo več mogoče odlašati. V 
stvari so bile strokovnjaško spravljene v železniška vozova 
vse je bilo trdno postavljeno, samo v sredini so pustili ne^ 
prostora za mizo in stole. V treh dneh bi moral transport^ 
pot. 

Zaradi varnosti je morala Ita z znanko, gospo Zevičei 
spati v železniškem vozu. Gospa je bila obenem njena gfl" 
dama. Zadnji večer sta obe sedeli v »ozkem salonu«. Vrn 
železniškega voza so bila na obeh straneh odprta. Potrebni^ 
bili svežega zraka. Pogovarjali sta se o vsem, kar je ostalo j 
njima, in o neznani prihodnosti. Zatopljeni v pogovor ni^ 
slišali korakov, ki so se pravkar bližali in obstali pred vo20' 
Šele šum ju je zdramil, da sta pogledali v smer, od kode^ 
prihajal. 

Pred njima je stal Pepi Kinkl Ita je vztrepetala, kot bi, 
nekdo z bičem udaril. S široko odprtimi očmi je sklenila ro^' 
Z muko je stisnila iz sebe: »Kaj vidijo moje oči?« 

»Mene,« je odvrnil mladi mož, medtem ko se je smehf 
odkril. Primerjal je presenečenje prvega srečanja z današnp 
Takrat je njeno zadrego spremljal obsijan pogled, danes p^' 
se njene obrvi malo zožile! 

»Sem mar tako nezaželen?« mu je ušlo iz ust. »Poi^^ 
prosim, oproščenja, če sem motil!« 

»nezaželen?« je mislila deklica, in kakor se večkr(^^ 
zmedenostipoprimemo nemogočega, je s kretnjo pokazaK^^ 
lestev, kot bi mu jo hotela podati. 

»Smem? Res ne pridem neprikladno?« Vprašanje je vi<* 
stavil na garde-damo. Ita je držala stopnice še v rokah 
obraz je bil bolj prijazen in posrečilo se ji je celo smehljati-

»Pridite!« 
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Malčki in modni trendi 

periodni proces spremi
njanja in vračanja ni podvr-

je moški in ženski, tem-
tudi modi za otroke. Pa 
se morda kdaj vprašali, 

[oliko je sploh stara otroška 

I Vemo namreč, da so bih še v 
jj stoletju otroci videti kot 
joiTianjšani odrasli, saj so bila 
Jjihova oblačila le miniaturne 
Lniie oblek odraslih. V tem 

f ;j5U so kraljevale okorne kri-
5 jgiine in stezniki, ki so razvi-
'ĵ joče se telo modificirali do 
I pfavih deformacij prsnega ko-
•.j3,Zato se mali deklici, ukleš-
, :jni v takšno mučilno napra-

.g, verjetno res ni ljubilo ple-
; jjti po ograjah in prevračati 
i kozolcev... 
1 Prvi opazen korak od odra-
\ jleje naredila otroška moda po 
• Tancoski revoluciji, v drugem 

ro!(okoju. Deklicam so, da bi se 
; Ijžje igrale, krinoline skrajšali, 
spodaj pa oblekli »pantaloons« 
•dolge čipkaste hlačke. Dečki 

• so ostali še naprej resni mali 
:iožakarji - nekje do 20. stolet-
j , k o se je otroška moda začela 

; vse bolj razlikovati od mode za 
' jdrasle. 

Pa danes? Svetovna središča 
j mode in tudi domači proizva-
, Îci pridno ustvarjajo novo 

otroško modo, ki že dolgo ni 
več uniformirana, poškroblje-
na in neudobna. 

Že res, da se trendi sem ter 
tja zgledujejo po »ta veliki« 
modi, tisti s športnim navdi
hom sedemdesetih let. Kljub 
temu pa so sedemdeseta proje-
cirana skozi računalniška okna 
devetdesetih, saj denimo mala 
hipijevka, vsa odeta v cvetlične 
vzorce naravnost mora imeti 
čepico z napisom »COOL!« Ne 
pozabite - napisi, takšni in dru
gačni, so sploh obvezen detajl 
na otroški modi za letošnjo 
pomlad in poletje. 

Poleg cvetja dominira med 
vzorci geometrija ali - nev-
zorci! Enobarvna oblačila pa 
zaradi neobičajnih kombina
cij še zdaleč niso dolgoča
sna. 

Roza-zelena ali oranžno-ci-
klamna barvna druščina delu
je malce dvomljivo, kajne? 
Vendar velja poizkusiti, moda 
pravi, da so te barve na otroš
kih postavicah prav zanimive. 

Zanimivi so tudi kroji - hlač
ke na zvon ali prekratke pa
stirske, srajčke z epoletami ali 
oblekice na preklop. Značil
nost najnovejše mode je goto
vo slojasto oblačenje, vendar 
od spodaj navzgor. Začnemo 

namreč pri srajčki z dolgimi 
rokavi, čez njo navlečemo 
majčko s kratkimi, čez to pa še 
brezrokavnik na zadrgo. Ce
lotno podobo zaokroži nazaj 
obrnjena čepica ter športni co
pati iz iste modne zgodbe. 

Pripravila: VLASTA 
CAH-ŽEROVNIK 

In še nekaj - ko greste z 
otroci po nakupih, vem, da je 
tekanje iz trgovine v trgovino 
ubijalsko nadležno. Vendar, 
prisluhnite željam otrok, ob 
tem pa jih nevsiljivo usmerjaj
te. Kajti, če kaže verjeti pisate
lju Fulghumu, ki pravi: »Vse, 
kar moram vedeti, sem se nau
čil v vrtcu«, potem je ravno ta 
čas najbolj pravšnji za prido
bitev zdravega odnosa do ob
leke in oblačenja. 

Seveda vam ne nameravam 
soliti pameti in vsiljevati dolo
čenega okusa. 

Tile novomodni trendi so 
tukaj pač zato, da informirajo 
in prebudijo kakšno idejo. 
Morda celo tole s hlačkami v 
razigranem »ringa-raja« vzorč-
ku. Nadvse enostaven in udo
ben kroj pa zagotavlja, da je v 
njih nadvse zabavno prevrača
ti tudi kozolce! 

...in tako je danes. Udobna, razigrana oblačilca, ki kar 
vabijo k prevračanju kozolcev. 

Tako je bilo nekoč - mučilni stezniki tudi za male deklice... 

Kroj je za velikost 98/104 
1 - sprednji hlačni del - oba dela krojimo 2-krat 
2 - zadnji hlačni del - v pas napeljemo elastiko 

f̂ agrado dvomesečnika Modne Jane - enoletno brezplačno 
Naročnino - si je s pravilnim odgovorom na nagradno vpraša
nje v oddaji V modnem vrtincu RC prislužila Petra Stvarnik iz 
l̂̂ apinove 2 v Celju. 

Anketno nagradno vprašanje marca: 
•KATERI IZMED NAJNOVEJŠIH TRENDOV ZA LETOŠNJO 

^OMLAD IN POLETJE VAM J E NAJBOU VŠEČ? 
^) minimalistični, oprijeti kroji; 
D) »cvetlična« romantika in prosojni materiali; 

drzni, geometrijski vzorci v močnih barvah. 

Modre otroške glavice - o modi 
čas, ki ga bitje iz vrtca, 

male in »ta velike« šole pre
bije pred ogledalom, ni zane
marljiv. Kaj obleči in obuti 
še zdaleč ni vprašanje, s ka
terim bi se ukvarjale samo 
nečimrne gospodične in 
odrasle dame. 

Odnos do mode in estetike 
oblačenja se, če verjamete ali 
ne, oblikuje že v najbolj ro
snih otroških letih. Oblikuje 
skozi življenjsko filozofijo d-
stih, ki so otroku najbližji. 
Vsako naslednje leto lahko pri 
tem oblikovanju prinese ne-
slutene spremembe, odmike v 
nove smeri ali potrditev že os
vojenega. Vsekakor drži, da že 
otrok v vrtcu, naj to pokaže ali 
ne, ni ravnodušen do svojega 
videza. Pa ne le svojega, odlič

no in kritično zna opazovati 
tudi zunanjo podobo, oblačil
ne navade in »razvade« odra
slih. 

Dokaz je tale mini modna 
anketa. Seveda bi lahko bili 
mali sogovorniki od kjerkoli 
na Slovenskem, tokrat pa smo 
z njimi poklepetali v ljubljan
skem vrtcu na Kodeljevem. 
Nekaj utrinkov med odgovori 
na vprašanja, kaj je moda, 
kakšna oblačila imajo radi, ka
terih ne marajo, kaj je všeč 
mamici, česa očka nima rad... 
V razmislek. 

- Moda je, da si lep. 
- Moda je, da so zadrge na 

žepih. 
- Jokam se, če mi hočejo 

kupiti čevlje za zavezat. Vezal
ke so grozne. 

- Moj očka si je moral kupiti 
nove čevlje, ker jih je pustil v 

sobi in mu jih je kuža pogri-
zel. 

- Moj očka najraje nosi mo
dre hlače, mamici pa to ni 
všeč, ker jih mora likad. 

- Včasih mamica očku zave
že kravato, enkrat pa je imel 
metuljčka. Meni je bolj všeč. 

- Očka reče, ko pride mami
ca od frizerja: »Drugič bom šel 
jaz s tabo, tako skuštrana nisi 
lepa.« 

- Ko bom velika, bom nosila 
dolgo krilo in lakaste čevlje z 
zlatim okraskom. Pa klobuk na 
glavi, tako kot teta Tanja, da mi 
ne bo sonce svetilo v oči. 

- Ko kupujemo v trgovini 
obleke, očka noče dolgo čaka
ti. Mamici reče: »Vzemi že, pa 
gremo domov!« 

- Jaz imam pa najlepše su-
perge - takšne srebrne s Poka-
hontas. 

- Rad bi imel na puloverju 
narisanega Kostka (okostnjak 
op.p.), da bi se Špela bala in bi 
vreščala. 

- Očku je mamica najbolj 
všeč v črni miniki, ampak go
drnja, če jo obleče za v služ
bo... 

O modi in oblačenju so se 
pogovarjali: Tina, Luka, Pia, 
Jan, Roni, Špela, Žan Luka, 
Primož, Vivien, Katra in An
drej. 

IZJAVA 
MESECA 

Mojca Blažej Cirej, 
gostja oddaje V modnem vr

tincu na Radiu Celje 22.fe
bruarja 1997: »Sem psihološka 
dolgolaska, prepričana, da se 
v dolgih laseh skriva moč. Kot 
pri Samsonu. Do lani, ko sem 
se vendarle pustila prepričati 
stilistom in se postrigla, nisem 
vedela, da so istega mnenja 
tudi moji domači. Hčerkici sta 
bili strašno hudi, mož pa se iz 
užaljenosti z mano nekaj me
secev sploh ni pogovarjal...« 

H u r a ! Pomlad pr iha ja! 
Za radoživo otroško pomlad - najnovejše z ljubljanskega sejma Moda - Fashion 97 Mali 

manekeni na modni reviji Studia DMD so oblečeni v kolekcijo Bio odejica Odeje iz Škofje Loke. 
Foto: STANE JERKO 
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TRAČ-nice 

Svetel vzg led 
Da vzgledi vlečejo, pravijo. No, bomo videli, kako se bo prijel 

vzgled načelnika inšpektorata UNZ Celje Bojana Vrečica, ki je 
na zadnji konferenci za novinarje točil le čaj. Kozarec, namenjen 
»grozdnemu soku«, je ostal nedotaknjen. Ko bi le veliko vozni
kov in tudi drugih pustilo kozarec narobe obrnjen! 

Prijatelji pa talci... 
Ko je imel oni dan Srečko Retuznik, vodja smučišč na Rogli, opravke v Celju, je po povratku na 

svoji nivi našel lisice, zaklel, plačal in se odpeljal nazaj na Roglo. 
Za zgodbo so seveda izvedeli tudi njegovi »dobri prijatelji«, si pri Kostri izposodili par lisic in 

postopek ponovili na »njegovi« Rogli. 
Presenečeni Srečko je uspel izdaviti le: »Tule me pa ne bodo! Joži, tremblic...« 

Štorman v lisicah 
»Lisičja« nezgoda je v Celju doletela tudi 

znanega politika Adolfa Štormana. Ta je hotel 
kot človek akcije zadevo rešiti takoj in kar 
lastnoročno, vendar žaga iz prtljažnika njego
vega avtomobila ni zmogla jeklenega oklepa na 
kolesih. Ko so prispeli možje postave, pa seje še 
pritožil: »Nov avto sem kupil, vendar lisic ni 
bilo na njem...« 

Celje ni Ljubljana 
Oba omenjena bi zagotovo z veseljem podpi

sala peticijo za ukinitev lisičenja v Celju. V 
Ljubljani so občani, združeni v boju proti 
lisicam, to že dosegli, v Celju pa so se očitno 
sprijaznili, da drugače pač ne gre. Mestna 
blagajna pa se veselo polni... 

BODICE 
• Najnovejši vremenski 
izrek: če politiki mnogo 
govorijo o slovenski 
pomladi - se obeta huda 
zima! 

• Od kaše, ki so jo »za
kuhali« politiki, nihče 
ne ho sit. 

• Sestavljanje slovenske 
vlade je podobno - grad
nji sneženega moža ob 
odjugi. 

• Tovarna koles »ROG« 
je lep primer, kako je 
delavca birokracija -
»ugnala v kozji rog«. 

• Po »matematiki« slo
venskih politikov: 1 + 1 
= 0 

MARJAN BRADAČ 

Vedno zvesti 
Veste, kako pravijo v Vinski 

Gori, ki je še vedno razpeta 
med Žalcem in Velenjem? »Na 
dveh nogah stojimo zato, da 
nas lahko potem na dveh kra
jih lužijo.« 

AMADEUS POROČA 
P r v e i z j a v e po 

z a o d o v i n s k e m četr tku 

Lider SLS je nasmejan povedal: »Tudi v vladajoči koalicim 
zavladala pomlad.« Precej jesensko in temu primerno m r j 
pa se bodo odslej počutili vsi skorumpirani. Ali lahko »jdt 
ske« vetrove pričakujemo tudi v Celju? M 

Svetloslava Blaženček, sicer pristašica SKD, je dejala: »V SI 
so vsi sami Puckoti. Pravzaprav pa o hostah ni še nič dokon&> 
ga. Zato bom še naprej goreče molila...« 

Greta Rokavičnik je bila vidno razburjena. Izdahnila 
»Doslej smo se vedno borili pošteno in odkrito, prehajdi^^ 
opozicijski boj v rokavicah...« 

VITEZI BELEGA MESTA 


